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Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
 

Zápisnica 
z X. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach, 

zo dňa 13. júna 2023 
 
Prítomní: podľa prezenčných listín 
 
Rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice Ing. 

Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Úvod rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, vážení hostia, kolegovia, 

otváram X. zasadnutie Mestského zastupiteľstva, na ktorom vás všetkých vítam. 
V úvode mi dovoľte ospravedlniť zo zasadnutia Mestského zastupiteľstva pánov 
poslancov Karabina a pána poslanca Kundráta. Prosím prezentujte sa, ak ste ešte  
do tejto chvíle to neurobili. Konštatujem, že bolo prezentovaných 33 poslancov, čo je 
nadpolovičná väčšina všetkých poslancov a sme teda uznášaniaschopní.  

- - - 
 
Návrhová komisia  
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, prejdeme k programu 

zasadnutia, ktorý ste dostali v pozvánke. Najprv prosím predsedov poslaneckých 
klubov, aby navrhli svojich zástupcov do návrhovej komisie, nech sa páči. Nech sa páči, 
pani poslankyňa Kovačevičová. Ospravedlňujem sa, chvíľočku počkajme, technici 
vyriešia problém. Ďakujeme pekne. Poďme. Nech sa páči, pani poslankyňa. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Takže chcela by som navrhnúť pani doktorku Beátu 

Zemkovú. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Gurbáľová, pani námestníčka, 

nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Vážený pán primátor, 

vážení kolegovia poslanci, poslankyne, dovoľte mi informovať vás o vzniku nového 
poslaneckého klubu s názvom Spolupráca pre Košice, ktorý bude alebo teda ktorý už 
oficiálne pracuje od začiatku mája. Dnes ho oficiálne ohlasujeme v zložení pán poslanec 
Berinšter, Berberich, Gibóda, Gurbáľová, pán poslanec Múdry, pán poslanec Sekáč, pán 
Šaňa, pán Vasok. A zároveň za poslanecký klub Spolupráca pre Košice navrhujem  
do návrhovej komisie pána Berbericha.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán poslanec Lörinc.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pekný deň. Využijem príležitosť, keďže pani 

námestníčka oznámila vznik klubu. Chcel by som oznámiť, že klub s názvom Košický 
klub sa rozrástol o dvoch členov. Do klubu vstupuje pán poslanec Marcel Vrchota 
a Tibor Bačinský. Zároveň uvádzam, že nemáme nomináciu do návrhovej komisie  
pre dnešné zastupiteľstvo. Ďakujem veľmi pekne. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú ešte nejaké iné poslanecké návrhy? Ak nie, 
ďakujem pekne, budeme hlasovať teda o návrhovej komisii zloženej: pani poslankyňa 
Zemková a pán poslanec Berberich. Nech sa páči, prosím, hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 1 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Oznamujem, že na X. zasadnutí 

Mestského zastupiteľstva bude návrhová komisia pracovať v zložení pán poslanec 
Berberich a pani poslankyňa Zemková. Zároveň žiadam členov návrhovej komisie, aby 
zaujali svoje miesta vo vyhradenom druhom rade. Ostatným poslancom oznamujem, 
aby svoje návrhy k jednotlivým bodom programu rokovania predkladali písomne tejto 
návrhovej komisii po ústnej informácii prítomných poslancov. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: doc. Ing. Erik Weiss, PhD. a Ing. Andrej Sitkár  

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: V súlade s novelou zákona č. 369/1990 Z. z. o obecnom zriadení 

budeme najprv hlasovať o programe ako bol uvedený v pozvánke a následne bude 
možnosť tento program meniť. Teraz otváram rozpravu k návrhu programu, ktorý bol 
uvedený v pozvánke. Prosím vaše návrhy, ktoré sa môžu týkať vypustenia bodov, aby 
ste ich oznámili. Nech sa páči. V prípade, že nebudeme vypúšťať žiadne body, 
uzatváram v tejto časti rozpravu a budeme pokračovať. Teraz budeme prihlasovať alebo 
meniť v prípade pozvánky zmeny poradia bodov. Nech sa páči, ak chceme zmeniť 
poradie bodov, teraz je tá chvíľa. Otváram rozpravu. Pán poslanec Lörinc. Hlasujeme 
ešte o štandardnej pozvánke, pardon, ktorá bola vám zaslaná v rámci otvorenia 
mestského zastupiteľstva. Nech sa páči, hlasujeme o štandardnej pozvánke. 

 
Hlasovanie č. 2 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: A teraz budeme rokovať o pozvánke v rámci zmeny poradia 

bodov. Nech sa páči. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Po dohode s pani viceprimátorkou a predsedníčkou 

klubu pani Kovačevičovou si dovolím presunúť alebo dať návrh na presunutie bodu 41. 
To je návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom 
poplatku za komunálny odpad a drobné stavebné odpady na území mesta Košice a tak 
ďalej, ako máte napísané, na bod 3.3. Zámerom je, nejedná sa o novú tému, bolo to 
viackrát diskutované, aby sme to prebehli na začiatku. Ďakujem veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. Sú ešte iné presuny bodov? V prípade, že nie, 

ďakujem pekne, budeme hlasovať o presune bodu č. 41 s názvom Návrh zmien 
Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku  
za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice – zosúladenie 
poplatku za komunálne odpady zo zákonom o odpadoch 79/2015 Z. z. zákona  
§ 81 ods. 12 pokračovanie rokovania o prerušenom bode a zaraďujeme ho ako bod  
3.3. Nech sa páči, hlasujte. 
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Hlasovanie č. 3 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. To znamená, bod 41 sa presúva ako  

bod 3.3. Nech sa páči, teraz otváram rozpravu ku doplneniu bodov pozvánky. Nech sa 
páči. Pani poslankyňa Kovačevičová. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Dobre. Takže po dohode klubov, aj s vami vkladám bod 

3.2. A je to informatívna správa o projekte výstavby polopodzemných stanovíšť 
kontajnerov na zber odpadov v meste Košice. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Čiže bod 3.2 Informácia o polopodzemných 

kontajneroch. Ďakujem. Pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Dobrý deň prajem, dovolím si navrhnúť bod 34.1 názov materiálu 

Potvrdenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 125 zo dňa  
14. marca 2023, ktorého výkon bol pozastavený. Týka sa zmeny zástupcov zriaďovateľa 
v radách škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ako bod 3.1 ? 
 
p. Horenský, poslanec MZ: 34.1. 
 
p. Polaček, primátor mesta: 34. Pardon. Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Adamčíková. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Dovolím si zaradiť bod 42/1 s názovom Príprava 

výstavby zariadenia pre ľudí bez domova. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: 42. Pardon. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: 42/1 alebo bodka jedna. To je... bodka jedna.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Príprava? 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Príprava výstavby zariadenia pre ľudí bez domova. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Slivenská, nech sa páči. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Navrhujem zaradiť bod 33/1 s názvom 

Prenájom nebytových priestorov v budove na Galaktickej ulici z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Dobrý deň pán primátor, dobrý deň kolegovia,  

ja by som rád zaradil bod 34.2 Zmena Štatútu mesta Košice – daň za psa.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ja chcem predložiť doplnenie 

programu o 2 body. Toto je tiež výsledkom dohody medzi predsedami poslaneckých 
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klubov. Chcem len pripomenúť, že vznikajú nám tu body, ktoré sú navrhnuté ako 
doplnenie do programov, ktoré nie sú výsledkom dohody predsedov poslaneckých 
klubov, takže ja predkladám v rámci tejto dohody pod 3.1 riešenie požiadaviek 
Dopravného podniku mesta Košice a ako bod 3.4 navrhujem vložiť do programu 
rokovania bod s názvom Personálne otázky. 

 
p. Polaček, primátor mesta: 3.4? Ďakujem pekne, pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem. Dovolím si navrhnúť bod 40.1 Informácia o realizácii 

projektu Skatepark KVP – Moskovská trieda. Čiže 40.1 Informácia o realizácii projektu 
Skatepark KVP – Moskovská trieda.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dovolím si navrhnúť do programu bod 

pod číslom 3.5. Názov bodu Manažovanie dôsledkov vojnového konfliktu na Ukrajine 
mestom Košice. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Dobrý deň. Ja by som rád navrhol doplnenie bodu programu bod 

40.2 pod názvom Dodatok č. 9 k Tarife Dopravného podniku mesta Košice, zavedenie 
ročného zľavneného lístka do ponuky pre cestujúcu verejnosť a taktiež ďalší bod. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Číslo bodu, pardon, lebo som nerozumel. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: 40.2. A tak ďalší bod 40.3 Správa o implementácii buspruhov  

v meste Košice a správu o príprave cyklochodníkov v meste Košice. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, máme otvorený dopravný podnik ako bod  

3.1 Riešenie požiadaviek DPMK. Ja vám odporúčam, teda ak súhlasíte a chcete riešiť  
tú tarifu. Kľudne to môžeme vyriešiť tam. Si to zjednodušíme.  

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Takže dajme to do bodu 3.1. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Čiže toto je tá tarifa a potom 40/2 by bol... 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Správa o implementácií buspruhov v meste Košice a správa 

o príprave cyklochodníkov v meste Košice. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Berberich. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja iba chcem avizovať, že v bode 3.4 budem  

aj ja predkladať nejaký personálny návrh. Ďakujem pekne. Do komisie. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Dobrý deň, kolegyne, kolegovia. Na základe hlasovania v komisii 

dopravy a výstavby, ktorej som predsedom, a všetci členovia, ktorí tam boli, 
odhlasovali, že za, tak navrhujem bod 40.3, ktorý je, verím, voľný ešte, s názvom 
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Bytový fond. Je voľný 40.3? Ďakujem. To je všetko. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Vyčerpali sme všetky vaše požiadavky, 

ospravedlňujem sa, ak by som náhodou na niečo vynechal. Pôjdem po poradí, ako idú 
body, aby aj organizačné oddelenie si to spísalo, schválilo a zároveň, aby to mohli 
uverejniť aj na pozvánke, upgrade-núť pozvánku na internete, zároveň, aby nám ju 
vedeli vytlačiť. Čiže pani námestníčka navrhuje pod 3.1 Riešenie požiadavky  
v dopravnom podniku mesta Košice a zároveň v tomto bode bude aj bod Tarifa dodatok 
č. 9, ak sa nemýlim. Nech sa páči, hlasujeme o vložení bodu 3.1 požiadavky a tarifa 
DPMK. 

 
Hlasovanie č. 4 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pod bodom 3.2 pani poslankyňa 

Kovačevičová nás chce informovať, ako člen dozornej rady v KOSIT-e,  
o polopodzemných kontajneroch, ktoré sa budú implementovať v meste Košice. Nech 
sa páči, hlasujeme o bode 3.2. 

 
Hlasovanie č. 5 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Len informujem, bod 3.3 je bod, ktorý 

sme presunuli a hlasovali zaňho, je to bod, ktorý presúvame z čísla 41. Bod bodom 3.4 
pani námestníčka navrhuje bod, ku ktorému sa hlásia aj ostatní poslanci, ktorí potrebujú 
riešiť personálne otázky najmä v komisiách, teda navrhujú bod Personálne otázky. Nech 
sa páči, hlasujeme za bod 3.4. 

 
Hlasovanie č. 6 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pán poslanec Schwarcz v bode 3.5 chce 

manažovať dôsledky vojny na Ukrajine. Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 7 -  za: 30, proti: 3, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento bod prijatý bol. Pod bodom 33.1 pani poslankyňa Slivenská 

chce diskutovať o prenájme nebytových priestorov. To je Materská škola Galaktická či 
základná škola? V objekte Galaktická. Čiže je to bod pani poslankyne Slivenskej 33.1. 
Nech sa páči, hlasujte.   

 
Hlasovanie č. 8 -  za: 23, proti: 4, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pod bodom 34.1 pán poslanec Horenský 

navrhuje bod s názvom Potvrdenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach  
č. 125 zo dňa 14. marca 23, ktorého výkon bol pozastavený. Zároveň tu uvádza aj 
dôvody nepodpísania, ktorých je niekoľko zákonov, na základe ktorých to nemôžem 
podpísať. Takže nech sa páči, hlasujeme o zložení bodu 34.1 rady škôl. 

 
Hlasovanie č. 9 -  za: 26, proti: 3, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pod bodom 34/2, opäť bod, ktorý nebol 

prejednaný a to je od pána poslanca Vrchotu, zmena Štatútu mesta Košice – daň za psa, 
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ak sa správne pamätám Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 10 -  za: 24, proti: 3, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pod bodom 40.1 pán poslanec Lörinc nás 

chce informovať o projekte Skatepark na Moskovskej ulici. Nech sa páči. Hlasujeme, 
40.1. 

 
Hlasovanie č. 11 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 40.2 pán poslanec Fedoročko navrhuje bod správa 

o buspruhoch a cyklochodníkoch v meste Košice. Nech sa páči, hlasujme o bode 40.2. 
 
Hlasovanie č. 12 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak v bode 40.3 - bod s názvom Bytový fond. 

Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 13 -  za: 30, proti: 3, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pani poslankyňa Adamčíková v bode 42.1 

navrhuje bod Príprava výstavby zariadenie pre ľudí bez domova. Nech sa páči, bod 
42.1. 

 
Hlasovanie č. 14 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 5  
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Z mojich poznámok vychádza, že som 

vyčerpal všetky vkladania bodov, ale pre istotu sa pýtam, či som na niekoho nezabudol, 
niekoho neopomenul, tých bodov je naozaj veľa. Ak nie, ďakujem pekne. Tým pádom 
poprosím organizačné oddelenie, aby doplnilo pozvánku o doplnené body, aby ju 
zverejnilo na webe a zároveň, aby ju predložilo aj na predsednícky stôl. Zároveň vás 
chcem informovať o priebehu dnešného mestského zastupiteľstva, kedy po bode  
pre verejnosť, teda predpokladám 12:30 vyhlásim obedňajšiu prestávku na jednu 
hodinu, teda do 13:30, plus mínus a zároveň o 17:30 zo svojich dôvodov preruším 
rokovanie v prípade, že nebudeme na konci rokovania na hodinu a pol, do osemnástej 
hodiny. Následne budeme pokračovať alebo ak sa dohodneme, budeme pokračovať 
zajtra, ale verím, že sme schopní dnes do 17:30 uzavrieť, vyrokovať, prerokovať a 
schváliť všetky navrhované uznesenia. Ďakujem pekne, pán poslanec Lörinc má 
procedurálny návrh. Mikrofóny riešime, technici na tom pracujú.  

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Chcel by som dať návrh na 5 minútovú 

prestávku, aby bol čas na riešenie mikrofónov, aj zmenu programu prosím. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Sa spýtam technikov, či ten čas je dostatočný a či tú vec vieme 

vyriešiť.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Desať minút môže byť.  

- - - 
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Bod č. 1 
Slovo pre verejnosť 
 
p. Polaček, primátor mesta: Chcem vás informovať a zároveň otváram bod č. 1, ktorým 

vlastne je slovo pre verejnosť, ktorý v zmysle § 36 a) rokovacieho poriadku mestského 
zastupiteľstva bude prerokovaný ako prvý po dvanástej hodine. Pred otvorením bodu  
č. 2 vyhlasujem desaťminútovú prestávku, aby technici opravili, čo treba. Ďakujem 
pekne.  

---po prestávke--- 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 2 máme prevod pozemkov, kde je potrebná 

trojpätinová väčšina, to znamená, nie polovica poslancov, ale väčšia časť, tak vás 
poprosím, 10 minút už prešlo. Máme tu hostí, prosím, nenechajme hostí čakať. Buďme 
úctiví, prosím, ku všetkým a poďme prosím rokovať. Vážené poslankyne, vážení 
poslanci, naozaj prosím, berme to ako poslednú výzvu. Prosím predsedov klubov, aby 
požiadali svojich kolegov. Poprosím ešte gong dvakrát silno. Ďakujem pekne, prosím 
prezentujte sa. Ďakujem pekne. Myslím, že máme už aj trojpätinovú väčšinu. Budeme 
pokračovať.  

- - - 
 
Bod č. 2 
Prevod pozemku parc. C KN č. 587/86 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa  
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené pani poslankyne, páni poslanci, ctení hostia, budeme 

pokračovať bodom č. 2, ktorým je prevod pozemku na parcele C KN číslo 587/86  
v katastrálnom území Vyšné Opátske z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram  
k tomuto bodu číslo 2 rozpravu. Predtým ako dám slovo návrhovej komisii, prosím, 
prezentujte sa. Prezentovaných je 32 poslancov. Ďakujem pekne. Návrhová komisia 
nech sa páči. Rozprava je uzavretá, máte slovo.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrh na uznesenie. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s § 9 a) ods. 8 písm. e) zákona č. 138 z roku 1991  
Z. z. o majetku obcí v znení neskorších predpisov schvaľuje prevod nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice pozemku registra C KN parc. 587/86 ďalej len 
podľa predloženého návrhu do podielového spoluvlastníctva Ing. Karola Pekarčíka, 
ďalej len podľa predloženého návrhu a Ing. Karolínu Červenú, PhD., ďalej len podľa 
predloženého návrhu, za kúpnu cenu 7 029,- Eur z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
a dôvodom hodným osobitného zreteľa je majetkoprávne vysporiadanie pozemku, ktorý 
je oplotenou predzáhradkou, zároveň ním vedie prístup k rodinnému domu 
vo vlastníctve žiadateľov. Mesto Košice tento pozemok nevie samostatne využiť na iný 
účel. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Prosím, utíšme sa v rokovacej sále. A nech sa 

páči hlasujte, návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie. 
 
Hlasovanie č. 15 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.   

- - - 
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Bod č. 3 
Prevod pozemku parc. C KN č. 587/87 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 3 predkladám bod Prevod pozemku parcelné číslo 

C KN číslo 587/87 v katastrálnom území Vyšné Opátske z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú 
komisiu o návrh uznesenie.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje prevod nehnuteľného majetku  
vo vlastníctve mesta Košice pozemku registra C KN parc. č. 587/87 podľa predloženého 
návrhu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 16 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. Poprosím ešte 

organizačné oddelenie v prípade, že už majú aktualizovanú pozvánku, aby mi  
ju predložili na rokovací stôl. Posúvame sa k vkladaným bodom.  

- - - 
 
Bod č. 3/1 
Riešenie požiadaviek DPMK, Dodatok č. 9 k Tarife DPMK, a.s., pre mestskú hromadnú 
dopravu s účinnosťou od 01.07.2023 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bod 3/1 je bod s názvom Riešenie požiadaviek v Dopravnom 

podniku mesta Košice. Zároveň pán poslanec Fedoročko poprosil, aby v tomto bode 
sme prerokovali aj bod Tarifa, myslím, že dodatok č. 9. Sa jedná o celoročný zľavnený 
lístok pre študentov. Dovoľte mi, ale v úvode tento bod predstaviť a vysvetliť o čo  
v ňom pôjde. Za ostatné obdobie odborový zväz, ktorý pracuje pri dopravnom podniku 
predložil požiadavky v rámci rokovania ku kolektívnej zmluve, v rámci požiadaviek ku 
riešeniu ich mzdových požiadaviek. Mestu Košice za posledné obdobie bolo 
predložených niekoľko návrhov, niekoľko požiadaviek, niekoľko čísel, ktoré sa v čase, 
ako sa postupne rokovalo, menilo. Požiadavka, ktorá bola ešte prednedávnom 
predkladaná mestu Košice vôbec nerešpektovala požiadavky schváleného rozpočtu, 
ktorý súvisí s položkou, ktorá je stanovená pre DPMK. Chcem sa ale poďakovať  
v úvode pánovi Dankovi, aj pánovi riaditeľovi, že posledné obdobie, posledné dni  
v závere minulého týždňa sa stretli a spolu s odborármi našli riešenie, ktoré mení trochu 
pohľad mesta Košice, nie môj ako primátora, ale mesta, pretože mojou úlohou je 
chrániť hospodárenie mesta a nastaviť financovanie tak, aby sme zvládli všetky úlohy, 
všetky požiadavky a žiaľ aj všetky problémy, ktoré riadenie mesta prináša. Preto som 
včera oznámil Dopravnému podniku mesta Košice a istým spôsobom na to reflektuje aj 
doplnený bod, ktorý sa volá Riešenie požiadaviek v dopravnom podniku. List, ktorým 
odpovedám na požiadavku dodatok číslo 1 ku kolektívnej zmluve 2023 a 2024, ktorým 
bola žiadosť o udelenie súhlasu pre alternatívny návrh jedného akcionára odpoveď. 
Týmto listom Dopravnému podniku na základe vyrokovaných požiadaviek pánom 
riaditeľom Čopom a členom predstavenstva pánom Dankom, ktorý v podniku pracuje 
naozaj desiatky rokov a ešte raz ďakujem za ich efektívny prístup. Beriem na vedomie 
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dodatok, ktorý mi bol zaslaný a zároveň požadujem ako akcionár, ako zástupca mesta, 
aby vedenie obchodnej spoločnosti DPMK a. s. pokračovalo v prijímaní úsporných 
opatrení až do eliminácie rozdielov pre doplatky strát z mestskej hromadnej dopravy  
do výšky schváleného príspevku na úhradu strát v mestskej hromadnej doprave 
v programovom rozpočte mesta Košice na rok 23 na úroveň vo výške, ktorá bola 
schválená v mestskom rozpočte. De facto to znamená, že nebránim a nebudem brániť 
podpísaniu kolektívnej zmluvy, ktorá bola v piatok popoludní alebo popoludní doručená 
mestu Košice a verím, že pre túto chvíľu nájdeme zmier a verím, že spoločne tak, ako tu 
všetci sedíme, budeme postupne hľadať ďalšie dodatočné zdroje, aby sa situácia najmä 
v budúcom roku neopakovala. Preto na druhej strane, ale požadujem od mestského 
zastupiteľstva, aby požiadala DPMK, aby rešpektoval schválený rozpočet, nastavilo 
ďalej svoje úsporné opatrenia tak, aby kolektívna zmluva podpísaná mohla byť. Toľko 
je v tejto časti a zároveň otváram rozpravu. Ďakujem pekne. Zároveň dokiaľ sa niekto 
odváži pokračovať, bola na dopravnej komisii podľa mojich informácií prerokovaná 
Tarifa ku zmene podmienok, čiže predpokladám, že pán Fedoročko sa k tejto téme 
prihlási, aby tento bod otvoril, teda tak ako chcel. Medzitým nasleduje pán poslanec 
Lasky. 

 
p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Vážený pán primátor, vážené kolegyne, 

kolegovia, ja by som poprosil nejakú správu od člena dozornej rady predtým než dám 
poslanecký návrh, aby nás informovali o stave dopravného podniku. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič má faktickú, nech sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Dobrý deň 

všetkým. Síce možno to bude iba hovorené do pléna, lebo pochybujem, že niekto  
sa toho chytí číslami, ale by som to mal zhrnúť do minúty alebo teraz do tých 45-tich 
sekúnd, je vlastne to, že my sme prišli poslanci hasiť situáciu, ktorá nebola žartovná 
a ktorá nie je žartovná ani dnes. Nevedeli sme odhadnúť, koľko bude treba peňazí na to, 
aby boli požiadavky zamestnancov uspokojené z návrhu rozpočtu sme boli aj kolegami 
presviedčaní, aj v podstate odbornými referátmi, že ten návrh, ktorý dávame do balíka, 
že bude postačujúci a preto ja sa v podstate hlavnú otázku chcem opýtať, že či tie 
požiadavky medzičasom zamestnancov sa zvýšili, ale podľa toho, čo čítam v novinách 
alebo čo som sa rád bohužiaľ musel dovtípiť, že neschválili sme dostatočný balík podľa 
vyjadrení mesta, čiže povedzte nám... Dajte mi prosím ešte 7 sekúnd, že či máme dnes 
urobiť programovú zmenu, čo asi nemôžeme, lebo taký bod sme nedali, každý tu len 
kecá, nikto nekoná a tí ľudia hore sú nasratí.   

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Možno budem konkrétnejší. Ak pán Fedoročko 

dovolí, ja by som vymenil vás a dal by som ešte predtým slovo pánovi poslancovi 
Saxovi, ktorý je predseda dozornej rady, aby sme kontinuálne uzatvárali tie časti, ktoré 
súvisia s týmto bodom. Čo sa týka predloženého návrhu, ktorý mesto Košice dostalo 
v piatok popoludní, tak z uvedených vlastne stretnutí na základe následného 
kolektívneho vyjednávania vedenia dopravného podniku s odbornými zväzmi  
pri Dopravnom podniku mesta Košice bol spracovaný teda nový návrh dodatku č. 1, 
ktorým dochádza k navýšeniu tarifných miezd vo výške 10 % pre THZR, vodiči MHD 
od 1. mája 2023 a vo výške 6 % THZ, 7 % trieda R a 9 % vodiči MHD od 1. 9. 2023. 
Teda  zvyšovanie miezd bude robené na 2 etapy. Prvá etapa je od 1. mája a druhá etapa 
je od 1. septembra tak, aby sme dokázali požiadavky, ale zároveň aj finančný plán 
naplniť. To sú vlastne tie základné dáta, ktoré súvisia s dopravným podnikom a zároveň 



10 

 

sú tam ešte aj mimoriadna letná odmena. Mňa mrzí, že to trvalo tak dlho, ale viete,  
ak dostávate rozporuplné informácie, ak tabuľky vám nesedia, ak čísla, ktoré posiela 
dopravný podnik sú zo dňa na deň vždy iné a vždy musíte požadovať od dopravného 
podniku nové doplňujúce informácie, lebo nikdy nepríde komplexná, lebo vždy tam 
niečo chýba, vždy sa niečo mlží alebo sa niečo zamlčuje, tak je veľmi ťažko 
jednoznačne odpovedať na požadované požiadavky. Konečne po dlhých dňoch, 
týždňoch mesto Košice získalo komplexné informácie na základe množstva 
doplňujúcich požiadaviek tak, aby sme mohli pristúpiť k tomuto, k tejto dohode. A ešte 
raz ďakujem všetkým, ktorí, každý jeden urobil krok dozadu, každý jeden urobil 
ústupok a chcem sa všetkým poďakovať. Nech sa páči, pán poslanec Djordjevič, ešte 
faktická. Potom vystúpi pán poslanec Saxa zároveň ako predseda dozornej rady. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Musel som 

reagovať, nakoľko samozrejme ja som kopec chýb v živote urobil, ale nezvyknem si 
z úst robiť záchod a my, čo sme tam boli na rokovaniach, sme hovorili  
so zamestnancami a sľubovali sme im, alebo nie že sľubovali sme sa, ale celý čas sa 
bavilo o tom, že by výplaty by mali byť spätne od 1. 1. 2023. Teraz sa dozvedám, že 
niekedy v septembri, čiže je to úplne niečo radikálne iné. Riaditeľ podpísal tento 
dodatok alebo tento návrh, toto ma tiež zaujíma. Ekonomický dopad, koľko financií je 
potrebné. Pán Krcho bol vtedy iniciatívny v návrhoch. Má on nejaké výpočty, že tie 
peniaze, čo sme schválili pre dopravný podnik, že či sú dostatočné alebo na koľko 
percent vedia reflektovať na požiadavky zamestnancov, lebo tu sa ideme zase baviť  
v začarovanom kruhu a naťahujeme strunu, ktorá za chvíľu praskne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, nejaký procedurálny návrh alebo je to 

omyl? 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Áno. Nie je to omyl. Mám procedurálny návrh, aby po vystúpení 

pána Saxu a teda vyzývam aj na tie otázky, ktoré som dal, aby vystúpil pán generálny 
riaditeľ, pán Padyšák, aby sa ešte generálny riaditeľ, nie je už predseda predstavenstva 
a vyzývam ho, aby sa vyjadril z jeho pohľadu na skutočnosti a aj na otázky, ktoré som 
sa opýtal a čo teda bráni tomu, aby tí zamestnanci konečne mohli mať aspoň nejak 
zvýšené platy, lebo aj oni sú ľudia, aj oni chcú ísť za chvíľu v lete na dovolenku  
a nechcú ísť ani do Čane, ale aspoň do toho Bulharska. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Bol to procedurálny návrh, nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 17 -   za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. Čiže pred pánom Saxom ešte by bolo 

vhodné, aby vystúpil aj pán generálny riaditeľ. Pardon, takže ospravedlňujem sa. Pán 
Saxa máte slovo, nech sa páči.  

 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Vážený pán predsedajúci, kolegyne, kolegovia, 

vážení prítomní. Dozorná rada má zo zákona niektoré svoje kompetencie, právomoci 
a možnosti. Otázky, ktoré tu padli, by mali byť skôr smerované na predstavenstvo 
podniku, keďže dozorná rada vykonáva ten dozor a navrhuje nejaké opatrenia,  
ale skúsim sa dotknúť tých problémov, ktoré tu boli načrtnuté a prednesené. Celú 
genézu, ako je to s dopravným podnikom posledné volebné obdobia, aj to 
predchádzajúce všetci dobre poznáme, sme toho zúčastnení. Najväčší problém je tam 
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asi komunikačný problém a nejaká schopnosť spolupracovať. Schválili sme v rozpočte 
28 mil. Eur, 28,5 mil. Eur na chod dopravného podniku na tento rok. Keď sme boli  
na stretnutí počas štrajku, navrhli sme nejaké riešenia, ktoré sa čiastočne plnia len  
z veľmi malej časti zatiaľ. Dnes máme tu bod, ktorého súčasťou je návrh na uznesenie 
mestského zastupiteľstva, kde mestské zastupiteľstvo žiada DPPMK a. s. realizovať 
úsporné opatrenia tak, aby výsledky hospodárenia obchodnej spoločnosti za rok 2023 
boli vyrovnané a neprekročili schválených 28,5 mil. Eur. Otázka znie: je to možné alebo 
nie je to možné zrealizovať? Na to by mali dať odpoveď predstavenstvo podniku.  
No chcem sa opýtať autora tohto materiálu, čo znamená úsporné opatrenia. Mesto 
Košice s dopravným podnikom má zmluvu o výkone prepravy, kde sa píše, že ročne je 
potrebné urobiť 15 mil. km, službu verejnosti. Už dnes sa to nedodržiava, pretože boli 
prijaté takzvané úsporné opatrenia. Mesto Košice sa hrdí titulom Zelené mesto, takže  
v rámci zeleného mesta ideme znižovať výkony verejnej dopravy, ekologickej 
hromadnej dopravy? Toto je cieľom zeleného mesta? Čo sú to úsporné opatrenia pán 
primátor? Treba povedať občanom, nie je to znižovanie vozokilometrov, nie je to 
rušenie spojov, nie je to obmedzovanie prepravy? Myslím, že Košičania si zaslúžia 
kvalitnú mestskú hromadnú dopravu, ale tým, že znížime ponuku, asi ju nebudeme 
robiť lukratívnejšou. Čiže toľko asi k dnešnému materiálu a myslím si, že nie je to 
dobrá cesta. Treba nájsť finančné prostriedky a pán primátor, ak môžem pokračovať 
ďalej. Pán primátor máte vo svojej kompetencii možnosť... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Je to váš druhý príspevok, áno?  
 
p. Saxa, poslanec MZ: Áno, ďakujem. Máte možnosť v rámci rozpočtu presúvať finančné 

prostriedky, čiže je to aj vo vašich rukách presunúť finančné prostriedky a rozhodnúť sa, 
keďže ste primátor tohto mesta, štatutár, rozhodnúť sa, či budete investovať, vymyslím 
si, parkovisko pred cintorínom alebo iné veci, ktoré teoreticky môžu počkať alebo dáte 
službu verejnosti ekologickú. A ešte jeden fakt pre zástupcov zamestnancov, s ktorými 
diskutujeme častokrát, lebo sú súčasťou dozornej rady, čo znamenajú úsporné opatrenia 
aj z pohľadu zamestnancov. Zníženie výkonov. Nie je to možnosť aj zníženia 
pracovných miest? Nie je to možnosť zníženia nadčasov? Veď z toho sa tvoria tie mzdy 
tých vodičov a zamestnancov. Takže ešte raz poprosím vysvetlenie, čo znamenajú 
úsporné opatrenia a či fakt sme za to, aby sme tieto úsporné opatrenia zrealizovali. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. S faktickými. Máme štyri faktické. Pán poslanec 

Djordjevič, pani poslankyňa Kovačevičová, pán poslanec Karaffa a pani poslankyňa 
Iľaščíková. Nech sa páči, pán poslanec.  

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Teraz  

pri všetkej úcte k predsedovi dozornej rady, my miesto toho, aby sme rozšírili rok 2023, 
tak budeme teraz riešiť juru, triedu a kriedu, lebo budeme hovoriť o genéze, 
o vozokilometroch ale odbáčame od základnej témy a to je dodatok. Pán predseda 
dozornej rady hovoril o predstavenstve, že ono sa má vyjadriť, veď predsa som vyzval 
aj generálneho riaditeľa. Ale kto je predstavenstvo, vážení? Predstavenstvo sú dvaja 
ľudia, generálny riaditeľ a jemu podriadený zamestnanec, čiže mesto Košice a toto 
zastupiteľstvo de facto odignorovaním mojej nominácie za člena predstavenstva 
umožnilo kontrolu podniku alebo kontrolu podniku, de facto vedenie podniku, dvom 
ľuďom, jeden z nich je v podriadenom vzťahu, ale zvláštne je práve alebo kuriózne  
je na tom to, že on je v predstavenstve nadriadený. No a potom tu naskytá sa otázka, 
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vážení, že komu táto situácia vyhovuje. Ľuďom, ktorí boli nervózni, ktorí tu vypisovali 
poslancom, aby hlasovali proti mne? Ktorí sú aj v tejto sále?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. V podstate, len som chcela nadviazať 

na predrečníka, pána predsedu dozornej rady, čiže mesto Košice má v orgánoch 
spoločnosti v podstate svojich zástupcov a my sme možno, lebo má tá dozorná rada tiež 
určitý mandát, bola schválená, má určitú mieru zodpovednosti. Teda možno sme 
očakávali nejaké odporúčanie, možno aj príde, keď prídu nejaké ďalšie návrhy teda, 
pretože nie všetci sa sústreďujú priamo na dopravný podnik, nemajú všetky informácie 
priamo zvnútra, ale chcem sa vrátiť aj v čase. Keď sme tvorili rozpočet a teda vlastne 
jedno z tých bolo, aby ten dopravný podnik bolo skloňované, že bude dofinancovaný a 
boli splnené tie podmienky, aj keď to vyzeralo, že sme to napísali na zdrap papiera  
v tom dopravnom podniku, keď sme išli hasiť ako poslanci, tú ťažkú situáciu, ktorá 
bola. A ja budem vždy tvrdiť, že je to obrovská hanba, keď ľudia musia, občania tohto 
mesta, prísť tu štrajkovať pred nás, že musia bojovať za nejaké lepšie podmienky a 
chcem povedať koľko len je plat nejakého šoféra alebo hodinová odmena, aby si nikto 
nemyslel, že títo ľudia zarábajú horibilné sumy. Je to 5,31 Eur šofér električky a  
5,52 Eur je šofér autobusu. Tak keď hovoríme o nejakom percentuálnom navýšení, tak 
ledva by sa mu to zvýši na 6,32 Eur pri 19 % navýšení. Čiže títo ľudia len bojujú o to, 
aby mohli naozaj uživiť svoje rodiny a pamätajme na to, že počet šoférov každým dňom 
mizne z dopravného podniku. Títo ľudia dávajú výpovede, pretože už nemôžu ďalej 
znášať toto, môžem povedať dokonca, verejné ponižovanie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som sa 

chcel opýtať, to je vlastne otázka na členov dozornej rady. Problémy v dopravnom 
podniku riešime už, dá sa povedať, piaty rok odkedy som poslancom a za celý ten čas si 
nejako nepamätám, že by nám bol predložený nejaký procesný, ekonomický alebo aj 
personálny audit a chcel by som sa opýtať, či na tej dozornej rade ste nejaký audit 
spracovaný mali a či ste sa ním oboznámili, lebo tých informácií, ktoré sa dostali k nám 
na zastupiteľstvo je pomerne menej aj vo vzťahu k tým úsporným opatreniam a zaujíma 
ma to preto, že či sa našli nejaké úspory, napríklad na obstarávaní tovarov, služieb, 
právnych služieb a podobne. Čiže len na to by som chcel odpoveď. Čo sa týka tých 
požiadaviek zamestnancov, ja ich nespochybňujem a rozumiem im a sú oprávnené. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Mňa osobne mrzí táto 

celá situácia, ktorá tu dnes nastala, pretože pamätám si, keď sme vtedy s kolegami boli 
v dopravnom podniku, pamätám si aj na vaše slová pán primátor, keď ste povedal, že ste 
rád, že poslanci svojím spôsobom nejak ukľudnili túto situáciu s tým, že sme sa dohodli 
a napísali nejaké tieto alebo spísali tie požiadavky zamestnancov. Ja osobne som 
zahlasovala za rozpočet aj z toho dôvodu, že bolo sľúbené, že ten dopravný podnik bude 
dofinancovaný, aj keď s rozpočtom som nebola stotožnená a veľmi ma mrzí, že dnes  
tu riešime túto situáciu, že títo ľudia nedostali tieto svoje sľúbené platy alebo navýšenie 
platov a dúfam, že dnes to raz a navždy vyriešime tak, aby bola spokojnosť na strane 
ľudí. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pred pánom poslancom Knapom vystúpi 
generálny riaditeľ, pán Padyšák. A dovoľte mi ešte dve vety k tomu, čo tu zaznelo 
v rámci faktických pripomienok. Prvá je, aby sme si rozumeli a nadväzujem na vás pani 
poslankyňa. Áno, povedal som, že všetko, čo ste vyrokovali, ja budem akceptovať  
i napriek tomu, že to bude ťažké finančne a dohoda bola, že sa budú mzdy zvyšovať  
o 15 %. A teraz si to len zrátajme. Dohodli sme sa po rokovaniach, aj po ústupkoch,  
za ktoré opäť ďakujem druhýkrát, že od 1. mája sa zvýšia platy o 10 % a zároveň  
od 1. septembra sa zvýšia o 9 % pre vodičov MHD. Áno. To znamená, je to spolu  
19 % od septembra. Čiže sme urobili maximum a ak dovolíte, ešte jednu vec. Áno, aj to 
je pravda, že diskutovali sme dlhé hodiny o tom, ako zohnať ešte financie navyše a 
bavili sme sa aj o tom, že budeme hľadať v priebehu roka ďalšie finančné zdroje, ale 
žiaľ ako táto krajina zle funguje, za to nemôže asi nikto z nás, kto tu stojí. My sme 
schválili do mestského rozpočtu podielové príjmy, ktoré nám posiela štát na úrovni  
132 mil. Eur. 132 mil. Eur. Dnes Rada pre rozpočtovú zodpovednosť hlási, že mesto 
Košice nedostane 132 mil. Eur, ale 130,173 mil. Eur a zároveň Ministerstvo financií má 
novú prognózu, ktorá hovorí, že mesto Košice nedostane 132 mil. Eur ale  
129,292 mil. Eur. To znamená, my máme v rozpočte, žiaľ a musíme si to povedať a 
musíme sa o tom rozprávať, tie príjmy väčšie, ako reálne dosiahneme a nemyslím si, že 
do konca roka sa stane v tejto krajine zázrak a štát pošle mestu Košice a ostatným 
samosprávam, nielen nám, viac peňazí. Jednoducho tento štát sa dlhodobo nestaral 
o samosprávy, dlhodobo ignoroval požiadavky samosprávy, zobral samosprávam aj to 
málo, čo mala. V rámci Košíc je to 34 mil. Eur. Kumulatívne za 5 rokov je to  
200 mil. Eur, ktorý tento štát zhabal mestu Košice a toto sú výsledky, preto hľadáme 
riešenia a spôsoby. To znamená, nikdy z nás nikto nebude spokojný a nebude nadšený, 
ale pokúsili sme sa nájsť taký kompromis, aby sme od 1. mája, ak budem len o vodičov 
MHD rozprávať, bolo 10 % a od septembra. Pardon, ja som sa  stratil. A od septembra 
9 %. Áno. Čiže kumulatívne 19 %. Ďakujem pekne. Pán riaditeľ, nech sa páči, máte 
slovo. 

 
p. Padyšák, generálny riaditeľ DPMK: Takže dobrý deň všetkým. Najprv zodpoviem tri 

technické otázky a následne v podstate poviem zopár viet naviac. Takže na prvú otázku, 
pán Djordjevič, 1,7 mil. Eur a to celé bude stáť za 8 mesiacov a keď ste sa pýtal, že 
koľko teda by to stálo, keby sme dodržali tento februárový záväzok, stálo by to 
dvojnásobok, čiže vďaka zamestnancom dopravného podniku, že ustúpili a prišli sami  
o polovicu peňazí z tých, ktoré by mali, keby sme vo februári boli naplnili, čo bolo 
dohodnuté. Druhá technická otázka, pán Karaffa. Procesný audit. Prvá vec, keď som 
prišiel do dopravného podniku v roku 2018 a následne v roku 2019, som chcel urobiť 
procesný audit, poslal som žiadosť na magistrát o predbežný súhlas s vykonaním 
procesného auditu. Dnes je to koľko? 1500 dní, ktorý čakám na tento súhlas, ktorý som 
stále nedostal. K tomu, že či šetríme alebo kde šetríme. Pán Karaffa, na Slovensku 
vozíme najlacnejší vozokilometer. Dá sa ešte viac šetriť? Spomeňte si na poslanecký 
prieskum v dopravnom podniku, ako vyzerajú sociálne zariadenia, v čom sa sprchujú 
naši zamestnanci. Videl ste to? Neviem, či ste bol. Naozaj, už niet, kde šetriť.  
Na ľuďoch šetríme dosť. Na zariadení šetríme dosť. Naozaj niet, kde šetriť. A teraz 
jedna ďalšia technická, hej. Bol tu spomenutý list, ktorý čítal pán primátor, že poslal 
nám list, ktorý nám v princípe dáva súhlas s tým, aby sme mohli podpísať podnikovú 
kolektívnu zmluvu. Nie je to tak, čiže poďme sa pozrieť do tohto listu. Ten list hovorí  
o tom, že mesto berie na vedomie to, že sme vám poslali tento dodatok a v princípe 
nemá problém s tým, len musíme dodržať rozpočet 28,5 mil. Eur. Ten list hovorí takisto, 
má tam svoj odstavec, ktorý nečítal pán primátor, že vážený pán primátor, chýba nám 
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stále ešte tam 800 tis. Eur, z nich 200 tis. Eur sú káble na Slaneckej, čo ide  
za magistrátom, to sme im pomohli so Slaneckou. Ale je tam 600 tis. Eur, ktoré ostávajú 
nevykryté. Čiže pán primátor, tam je v tom liste, že ako jediný akcionár ponúkame to, 
že proste zožeňte v priebehu roka tieto peniaze v rozpočte a tým pádom bude vykrytý 
ten nedostatok, ktorý máme vo finančnom pláne. A na druhej strane je tam napísané, 
v prípade, že jediný akcionár bude trvať, čiže ak pán primátor bude trvať  
na tom, že musíme jednoducho mať vyrovnaný rozpočet na 28,5 mil. Eur aj keď  
vo februári bolo povedané, že to nebude pod 30 mil. Eur. Čiže ak trváte  
na 28,5 mil. Eur, tak v prílohe listu vám zasielame úsporné opatrenia, ktoré je potrebné 
prijať na to, aby bol rozpočet dopravného podniku vyrovnaný. A to keď sa pozriete, aké 
sú tam úsporné opatrenia, verím, že nikto z vás ich nechce. Pretože sú to naozaj rušenie 
liniek, ďalšie úpravy. Naozaj toto chceme? Chceme ešte viacej znížiť atraktivitu 
verejnej dopravy? Takže toto je druhá technická alebo teda tretia. A teraz sa poďme 
pozrieť na to, prečo tu vôbec sedíme. Čiže vráťme sa do decembra minulého roku.  
Pred Vianocami nám prišiel list, že dopravný podnik na budúci rok budeš jazdiť  
za 26 mil. Eur a jednoducho toto sú tvoje čísla a viac nedostaneš. Čiže vtedy sa strhla tá 
debata, my sme cez Vianoce aj s pánom predsedom predstavenstva pracovali, aby sme 
vyšli v ústrety, čo maximálne mestu, vieme, že nemá peniaze, ale jednoducho 
26 mil. Eur je nereálne číslo. Keby vtedy v decembri 2022 sedel na mojom mieste 
servilný riaditeľ, ktorý by bez mihnutia oka plnil všetky pokyny pána primátora, dneska 
je 100 ľudí na ulici a vozíme - o tretinu menej spojov by sme vykonávali, čiže by dnes 
každý tretí autobus alebo električka nešli. Jednoducho toto by sa stalo v decembri. Preto 
to vyvrcholilo vo februári do ostrého štrajku, pretože už sme si ani my ako 
predstavenstvo nemohli ďalej pomôcť a nedokázali sme udržať sociálny zmier.  
Za 26 mil. Eur to nešlo. Takže pristúpilo sa k ostrému štrajku, kde výsledok bol, že okej. 
Rok 2022 je na úrovni 30 mil. Eur, čiže ani my teraz nepôjdeme tento rok  
pod 30 mil. Eur, to je východzia báza, ale naviac. Boli tam ďalšie 4 body okrem toho 
jedného, ktoré hovorili, že upravíme Tarifu, teda zrušíme zľavy, ktoré boli nad rámec, 
plus ďalšie body a samozrejme zvýšenie platov o 15 % od 1. 1. To bol február. Potom 
nasledovalo, vďaka tejto dohode sa podarilo ostrý štrajk prerušiť, nie ukončiť. Následne 
sme pristúpili k tomu... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ skúste do minúty. 
 
p. Padyšák, generálny riaditeľ DPMK: ...že sme čakali na rozpočet mesta. Vieme, čo sme 

absolvovali, tie pondelkové finančné komisie, kde sme hľadali peniaze pre dopravný 
podnik. Dopadlo to tak, ako dopadlo, že rozpočet bol schválený na úrovni 28,5 mil. Eur 
pre dopravný podnik a máme s týmto robiť výpravou v roku 2023, na úrovni aspoň roku 
2022 a ešte k tomu máme zvýšiť platy, čo viete, že je nereálne. To je proste, to je 
nezmysel. Takže treba si uvedomiť to, že dnes sa v Košiciach smeti vozia  
na mercedesoch, my vozíme staré autobusy, neobnovený vozový park, naši vodiči 
končia v KOSIT-e, štrk nám vozia na stavbu, teraz na depo, vo Flix busoch ich máme. 
Toto naozaj chceme? Takže treba si naozaj uvedomiť, že tá situácia nie je zložitá a 
vďaka zamestnancom sa ešte stále podržalo, podarilo podržať tento dopravný podnik. A 
pán primátor vy ste umelo vytvoril túto situáciu, nemuseli sme tu byť. Vy máte všetky 
kompetencie, aby ste tie peniaze do dopravného podniku dostal. Neurobili ste to. Takže 
je to veľmi smutné. Takže vážené mestské zastupiteľstvo pomôžte dopravnému 
podniku, dajte tu peniaze, neškrtajme už ďalšie spoje, naozaj niet kde už ísť nižšie. 
Takže to je jedno, o čo vás prosím. Nevedel to urobiť primátor, urobte to vy. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ ďakujem pekne. Môžete si sadnúť. Nie. Bude 
rozprávať pán riaditeľ teraz chvíľku. Nech sa páči, pán riaditeľ.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. Priznám sa, že trošku ma zaskočila suma, 

ktorú prezentoval pán riaditeľ, že budeme potrebovať na vysporiadanie navýšenia 
platov 1,7 mil. Eur, pretože ja mám informáciu podľa toho, čo nám dopravný podnik 
poskytol, že do konca roka budeme potrebovať 2,139 mil. Eur na uspokojenie týchto 
dohodou, áno, čo sa týka tohto. Takže to len na doplnenie, že ako s týmito číslami. 
Zároveň treba povedať, áno je pravda, že sme pre dopravný podnik schválili pre tento 
rok 28,512 mil. Eur dotáciu z rozpočtu mesta na výkony vo verejnom záujme s tým, že 
vlastne k tomu je ešte suma 2,8 mil. Eur na úhradu straty za rok minulý. Dneska vieme, 
že vlastne v nadväznosti na vývoj a účtovnú závierku budeme musieť doplatiť nad túto 
sumu ešte 243 tis. Eur, ak sa nemýlim, čo vlastne audítor ako odobril veci, ktoré sú 
výkony vo verejnom záujme tak, ako vlastne tuná pán riaditeľ vravel, je tam ešte 
200 tis. Eur, ktoré boli zrealizované práce na Slaneckej ceste. To sú veci, o ktorých 
budeme sa musieť baviť jednak rozpočet ako taký. Čiže to je to v nadväznosti na to, čo 
spomínal pán primátor a takto sa viedli všetky rokovania, ktoré sme viedli  
so zástupcami dopravného podniku, že samozrejme sme za to, aby sme hľadali riešenie, 
ako navýšiť mzdové prostriedky pre dopravný podnik, ale zároveň sme ich 
upozorňovali, že možnosti mesta na dofinancovanie dopravného podniku sú v tomto 
okamihu obmedzené a musíme sa baviť vlastne o opatreniach, ktoré dopravný podnik 
realizuje. Pán riaditeľ spomínal, že naša požiadavka na začiatku roka, respektíve  
v decembri bola nereálna. Myslím si, že si všetci spomínate, ako tuná v decembri a 
následne tvrdil a dušoval sa, že za menej ako 36 mil. Eur dotáciu od mesta dopravný 
podnik do troch mesiacov kľakne. Sme v šiestom mesiaci, pracujeme so sumou  
do 30 mil. Eur a dopravný podnik funguje. Nie je to ideálne, ale dokážeme fungovať. 
Zároveň tuná pán riaditeľ povedal, že a to mu dávam za pravdu, že máme zastaralý 
vozový park, ale už nepovedal, že vlastne, keď sme pred rokom vybavovali obnovu 
vozového parku a nákup niekoľko desiatok vozidiel, áno, tak sa postavil proti tomu, aby 
sme si u dodávateľa uplatnili zľavu 1 mil. Eur. Tak ako, o čom to je? Chceme  
pre dopravný podnik tie najlepšie veci vyrokovať a pán riaditeľ hľadal dôvody,  
ako máme nakúpiť za pôvodnú cenu. My sme dokázali vyjednať s dodávateľmi zľavu  
na autobusy na úrovni 1 mil. Eur. Tak o tom to je, že musíme hľadať vnútorné úspory a 
pracovať s budgetom aký máme. Je to ťažké, preto sa chcem poďakovať kolegom  
z dopravného podniku, ale áno, postupne sa nám darí nastavovať a optimalizovať 
niektoré procesy. Zároveň a to kolegovia z dopravného podniku vedia, že pre nich 
intenzívne komunikujeme na úrovni ministerstiev tak, aby sme našli externé zdroje  
na financovanie vozového parku a dotiahli tam nové autobusy cez eurofondy vrátane 
novej autobusovej základne, áno, kde by tieto autobusy mohli parkovať, ale to sú práve 
tie veci, na ktorých musíme v spolupráci s mestom a dopravným podnikom pracovať. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pardon. Ďakujem. Ďakujem pekne. Ja len nadviažem na to, že aj 

túto novú vládu mesto Košice cez Úniu miest informovalo o požiadavkách problémov  
v štyroch dopravných podnikoch, čo je mesto Košice, Bratislava, Žilina a Prešov.  
To znamená, aj tieto informácie už prišli na novú vládu. Verím, že pán premiér by mal 
byť v utorok v Košiciach a že si nájdeme čas popri iných mnohých otázkach, aj na tento 
problém. Nech sa páči, s faktickými pán poslanec Lasky, pán poslanec Fedoročko, pani 
poslankyňa Iľaščíková, Adamčíková, Schwarcz, Lörinc a Karaffa.  
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p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Pán riaditeľ mal nejaký 
prednes, mňa len zaujíma, že si pýtal povolenie od vedenia mesta na audit. Ja si myslím, 
že je to v kompetencii pána generálneho riaditeľa. Jedna vec, druhá vec. Pozrite sa aká 
je tu situácia, máme tu zamestnancov dopravného podniku, ktorí si nezaslúžia, aby  
tu sedeli a boli rukojemníkmi medzi generálnym riaditeľom a vedením mesta Košice a 
poslancami mesta Košíc, preto by som požiadal zamestnancov, aby z úcty sami k sebe 
nevykrikovali, ale žiadam šéfa odborov alebo šéfku odborov alebo neviem, niekto, 
zástupcov, ktorý by takisto dostali slovo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Myslím si, že nie potrebné o tom hlasovať, ak bude záujem, 

skončia faktické a keď máte chuť, nech sa páči, 3 minútky veľmi radi. Medzitým ale 
pokračuje s faktickou pán poslanec Fedoročko. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja som bol včera večer tiež 

nemilo prekvapený týmto návrhom, ktorý nám prišiel do e-mailových schránok, čo by 
sme mali dneska, o čom odsúhlasovať, lebo ja som bol aj vo februári na dopravnom 
podniku, keď sme sa bavili o riešení, akým spôsobom zastaviť alebo prerušiť štrajk. 
Vtedy sme sa tam všetci, vrátane zástupcov mesta zhodli na jednej veci. 30 mil. Eur je 
reálny náklad fungovania dopravného podniku v roku 2022. To sme si stanovili ako 
bázu, z ktorej budeme vychádzať pre kalkuláciu rozpočtu pre rok 2023. To je niečo, čo 
bolo aj podpísané, čo sme si odsúhlasili a podľa toho mal byť nastavený aj rozpočet. 
Pamätám si pred pár týždňami, keď sme schvaľovali rozpočet, keď sme sa pýtali, čo, 
prečo je v rozpočte pre dopravný podnik 28,5 mil. Eur a vaša odpoveď bola:  
to dofinancujeme. Teraz to máme v rozpočte nastavené takto, určite to dofinancujeme  
v nasledujúcich týždňoch, mesiacoch a dneska vidím v návrhu vášho uznesenia, že  
28,5 mil. Eur by mala byť tá báza, ku ktorej by sa mal dopravný podnik dopracovať, ak 
by mal dostať tieto veci.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková, nech sa páči. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Áno, áno. Ja ešte doplním pána kolegu, 

lebo faktická bola na vás pán primátor a presne tým, že sme upravovali tarifu, tak sme 
sa dohodli aj to, že vlastne z tejto tarify bude dofinancovaný alebo z tej navýšenej tarify 
bude dofinancovaný dopravný podnik a pokiaľ ja viem, aj s vami sme sa bavili, s pánom 
riaditeľom, že platy alebo respektíve navýšenie tých platov pôjde od januára 2023, čiže 
spätne a vy ste sa vtedy nemohli zúčastniť toho sedenia alebo štrajku so zamestnancami, 
nám to bolo aspoň takto povedané, že ste šiel do Bratislavy vyrokovať nejaké financie, 
tak ja by som rada vedela, že čo ste vyrokoval alebo pre dopravný podnik, keďže ste sa 
nezúčastnil vtedy tohto stretnutia. Bola nám potom aj neskôr povedané, že tá dohoda 
bola len s nami poslancami, ale to nie je pravda, pretože táto dohoda padla, aj keď sa 
pod tú dohodu nepodpísal pán riaditeľ, ale v podstate dohoda bola taká aj s pánom 
riaditeľom ako zástupcom magistrátu a my sme to brali aj takto, že rozpočet schválime 
na základe toho, že dopravný podnik bude dofinancovaný a všetky tie záväzky alebo tie 
sľuby, ktoré boli dané dopravnému alebo zamestnancom dopravného podniku budú 
splnené. Tak vás pekne prosím, poďme sa baviť o tom tak, aby dnes sme si mohli 
povedať, že túto situáciu sme vyriešili raz a navždy a prosím, odložte tie svoje egá, lebo 
tu aj vidieť ako vystúpil pán generálny riaditeľ, že v podstate tá, ja nechcem použiť také 
zlé slovo, taká nevraživosť, ale niečo medzi vami je a tým pádom doplácajú na to ľudia, 
doplácajú na to zamestnanci a takisto aj obyvatelia mesta. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Len dve malé pripomienky. Ale však tak to je, že 
zo zmenenej tarify má dopravný podnik viac peňazí. Však to sú ich peniaze. My si stále 
zamieňame dva pojmy. Mesto Košice dopláca vo verejnom záujme sumou 2,8 mil. Eur, 
ale to nie je rozpočet dopravného podniku. Rozpočet dopravného podniku je niekde  
na úrovni okolo alebo do 50 mil. Eur a práve zo zvýšenej tarify a viem a mám 
informácie, že je zvýšený príjem, tento príjem sa odzrkadľuje v dopravnom podniku. To 
znamená, my musíme vždy rozdeliť peniaze, ktoré dávame, investujeme do dopravného 
podniku, peniaze, ktoré si sám dopravný podnik zarobí s činnosťou vo verejnom 
záujme, to jest kúpou cestovných lístkov a zároveň má aj svoju vlastnú obchodnú 
činnosť. Čiže tých zdrojov minimálne, keď to zjednoduším, sú minimálne 3 zdroje a 
platí to, že zo zvýšenej tarify je viac peňazí, my sa ale dívame vždycky ako Mesto 
Košice na to, koľko doplníme, koľko doplatíme, ale urobili sa opatrenia, aby tých 
príjmov bolo na strane v dopravnom podniku viac. To je k jednej časti, prípadne, keď 
som niečo nepovedal presne, pán riaditeľ ma doplní. A k tej druhej vašej otázke, čo sme 
vyrokovali? Vy chcete fakt vedieť, čo mi povedalo ministerstvo financií? Že si máme 
objednať jednoducho menej služieb, keď na to nemáme. Že si máme objednať menej 
služieb, keď na to nemáme. Že nemáme čakať s natiahnutou rukou a očakávať, že štát 
príde a vyrieši všetky naše problémy. Takže toto sú veci, s ktorými sa ja osobne denne 
stretávam na rôznych úrovniach. Mojou úlohou je, ako odídem dverami, liezť oknom  
a ďalej skúšať a skúšať, hľadať, písať a novej vláde odišiel list asi pred desiatimi dňami, 
kedy sme informovali o problémoch nielen v dopravnom podniku, ale aj v ďalších 
segmentoch v rámci mesta Košice a postupne tieto veci riešime. Ja viem, že sa to veľmi 
ťažko počúva, ale verte, že keď máte s tým takisto denne tak, ako aj vy všetci ako tu ste, 
zaspávať s týmito problémami, nie je to ľahké, ale je to našou úlohou, hľadať, pýtať sa, 
riešiť a chodiť. Ja neviem koľkokrát pán riaditeľ dopravného podniku bol v Bratislave 
na ministerstve pýtať za vás peniaze. Neviem koľkokrát bol v Bratislave na služobnej 
ceste na ministerstvách, na ministerstve dopravy, na ministerstve financií. Pán riaditeľ 
treba niečo, či ... Pán riaditeľ ešte k tým možno peniazom, ktoré spájajú. Nech sa páči. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja ešte chcem zareagovať na to februárové stretnutie, ktoré bolo. Tam 

sa vtedy rozprávalo vlastne o tých vyčlenených finančných prostriedkoch a ja som vtedy 
jednoznačne povedal, že za mesto nemôžem nič garantovať, kým nie je schválený 
rozpočet. Áno, to je pre mňa limitujúca mantra a ja neviem garantovať a  
po skúsenostiach z predošlého roku, keď sme garantovali, že finančné prostriedky, 
všetky finančné prostriedky, ktoré prídu z podielových daní nad schválený rozpočet 
budú určené na dofinancovanie dopravného podniku, čo sa bohužiaľ nestalo, lebo časť 
peňazí sa stadiaľ zobrala, tak už som ani, poviem rovno, nemal ten mandát, aby som 
také niečo vedel tvrdiť a druhá vec je, že v čase, keď sme boli vlastne v dopravnom 
podniku, tak dopravný podnik opakovane tvrdil, že strata za rok 2022 za výkony  
vo verejnom záujme bude na úrovni 4 - 4,4 mil. Eur. Oficiálne tá strata je na úrovni  
2,8 mil. Eur plus ešte tých 200 tis. Eur, takže sa dostávame niekde na 3,1 mil. Eur. Čiže 
vtedy, keď sa vlastne chystal rozpočet a nastala vlastne zhoda, že je v záujme schváliť 
hoc aj nie najlepší rozpočet, ale schváliť, bola dohoda, že pristúpime k úsporným alebo 
dá sa povedať, ku korekciám pri každej položke, ktorá je súčasťou rozpočtu, keďže 
vtedy sme mali informáciu, že vlastne tá deklarovaná strata nebude v takej výške ako  
to pôvodne dopravný podnik avizoval, tak vlastne tá suma je vlastne o to, že sme 
odpočítali tých 1,6 mil. Eur, o čo bola tá strata za rok 2022 nižšia. To je ten rozdiel, keď 
sa o tom bavíme 1,5 - 1,6 mil. Eur. Čiže áno, hľadali sme úspory, áno, nastavovali sme 
to na základe reálnych dát, ktoré sme priebežné z dopravného podniku dostávali, tak.  
Z toho sú tie čísla. Snažili sme sa dostať pre dopravný podnik, čo najviac finančných 
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prostriedkov. V každom prípade ja by som bol rád, keby sme mohli dať do dopravného 
podniku minimálne 5-10 mil. Eur kapitálových prostriedkov každý rok, lebo to nie sú 
len obnova autobusového a vozového parku, keď to tak povieme, áno, lebo potrebujeme 
riešiť električky autobusy, potrebujeme riešiť základňu a údržbu, áno, depo, keď to tak 
zoberieme. Potrebujeme riešiť pracovné prostredie, kde kolegovia pracujú, ale 
povedzme si reálne, relatívne aj málo peňazí dávame do údržby našich tratí, ktoré 
máme, čiže to je naozaj, to sú tie vlastné peniaze, ktoré by tam mali ísť a ktoré sú 
investičným dlhom, ktorý vlastne sa s nami ťahá, čiže preto sa bavíme o tom, ako 
zohnať externé finančné zdroje tak, aby sme mohli dopravnému podniku pomôcť aj  
v týchto záležitostiach. A to bolo len na doplnenie toho, ako bol rozpočet pripravený. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pani poslankyňa Adamčíková.  
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Takže 

z prebiehajúcej diskusie by som možno pán primátor sa spýtala alebo teda reagovala aj 
na to, že chodíte síce do Bratislavy, len dôležité je, čo ste vyrokoval, bo my všetci 
ostatní sedíme v Košiciach. Potom by som sa vyjadrila alebo spýtala, keď bol vyhlásený 
ostrý štrajk v dopravnom podniku už predtým prebiehalo a bolo avizované, že dopravný 
podnik je v štrajkovej pohotovosti, a vy ste si v ten deň dal fotku so splnomocnencom 
vlády pre rómsku komunitu, usmievavú, čiže my ostatní sme sa zúčastnili štrajku  
a podporili zamestnancov. A tretia otázka je, keď ste robili teraz tú dohodu o navýšení 
platov od mája a od septembra, tých 10, zozadu počuť hlasy zamestnancov, že o tom 
nevedia, že k žiadnej dohode nedošlo, tak by ma zaujímalo, ako to vlastne je. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči, zatiaľ. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja možno 

otvorím trošku iný rozmer tejto diskusie a to sú priority. Ja som už veľakrát, hlavne keď 
sa prejednával rozpočet, povedal, že kým mi nefunguje kúpeľňa, nepôjdem  
na dovolenku na Maurícius. Vy keď skladáte rozpočet, tak si prioritizujete položky  
a veci a oblasti, ktoré chcete mať pokryté a od nás väčšinou žiadate, aby sme ten 
rozpočet schválili tak, ako je predložený. Ste nervózni z každej tisícky a ja teraz poviem 
môj osobný názor. Šport. Šport je veľmi dôležitý, ale vždy to bude ušľachtilý koníček. 
Z nášho rozpočtu ale vyplýva, že šport je topka. My potrebujeme 10 dráhové 
olympijské bazény za 18 mil. Eur, nám nestačí zrekonštruovať plaváreň. My 
potrebujeme dávať desiatky miliónov do športovej infraštruktúry a potom tuná povieme, 
že neostali peniaze na dopravný podnik. Ja si osobne myslím, že prioritou je vždy 
cestovanie ľudí do práce, z práce a cestovanie žiakov do školy, zo školy, že prioritou sú 
školy, že prioritou sú cesty chodníky a keď ostane, stavajme mega športoviská. Viem, že 
si tu chcete po sebe nechať niečo, čo ostane, ale možno keby ste si pán primátor uberali 
trošku slávy, že neotvoríte 10 dráhovú plaváreň za 18 mil. Eur, alebo že trošku sa 
uskromníme v tej športovej infraštruktúre, tak možno by sme iným nemuseli hovoriť, že 
neostalo. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Statický posudok hovorí, že ak neurobíme okamžité opatrenia  

v tej plavárni, tak do 3 rokov a pol roka nám spadne strecha a potom sa ma o tri roky 
spýtate, prečo sme nič neurobili s mestskou krytou plavárňou, keď sme vedeli, že nám 
ide spadnúť strecha. Prosím, sú veci, ktoré jednoducho musíte v čase riešiť. Tých  
v zákulisí, tých križovatiek je naozaj strašne veľa a preto musíme jednoducho veľmi 



19 

 

ťažko prichádzať s opatreniami a k cieľom. Jednoducho naozaj to treba vždycky veľmi 
zvážiť. Pán poslanec Karaffa, pán poslanec Knap, nech sa páči. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja sa len chcem opýtať. Ja som sa hlásil 

s faktickou na pána riaditeľa Padyšáka, čiže toto je ... 
 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, samozrejme. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Čiže hovorím na pána Padyšáka alebo hovorím na vás pán 

primátor? Na pána Padyšáka. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Aj aj, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre. Čo sa týka tej informácie, respektíve 

moje otázky k tomu procesnému auditu. Nerozumiem ako je možné, že si generálny 
riaditeľ nevie nechať urobiť audit sám a ako manažér by mal vedieť aj zmanažovať. 
Možnože problém bol v tom, že tá cena za spracovanie auditu asi súkromnou 
spoločnosťou bola tak vysoká, že na to bol potrebný súhlas jediného akcionára, ale 
nejakým spôsobom v nejakej rozumnejšej sume si to vedel spraviť aj sám. Čiže myslím 
si, že toto za nejakých 5 rokov akože je nie adekvátna odpoveď. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Knap. 
 
p. Knap, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, pán primátor. My, čo sme sa 

zúčastnili stretnutia so zamestnancami a išli sme s kožou na trh. Sme sa k tomu 
zodpovedne postavili a očakávali sme, že aj po zmene schválenia tarify dôjde ku dohode 
a všetci vieme, že bez písomného súhlasu mesta Košice nemohlo k tým procesom dôjsť, 
k naplneniu požiadaviek zamestnancov. My sme sa aj boli pozrieť v akých podmienkach 
zamestnanci pracujú a ako vyzerajú ich sociálne zariadenia a v akých pracovných 
podmienkach vlastne tam fungujú. Na jednej strane opravíme sociálne zariadenia 
v opustenej hale Slavomíra Šípoša za 240 tis. Eur a na druhej strane v katastrofálnych 
podmienkach a v plesnivých sprchách, rozbitých toaletách musia zamestnanci pracovať. 
To znamená, je na zváženie, kto sa tam bol pozrieť, ako to vyzerá a kde sú priority 
financovania zo strany mesta Košice. Treba sa postaviť za zamestnancov, ktorí ťahajú 
tento podnik, najväčší podnik, hej, v rámci mesta Košice, či bude tu zabezpečená vôbec 
doprava. Ako budú ľudia cestovať, ak tam nebudú zamestnanci, ak nebude fungovať 
údržba, ak tu nebudeme mať vodičov. Naťahujeme tento proces niekoľko mesiacov a 
túto agóniu treba ukončiť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec ja sa nechcem naozaj nijakým spôsobom nikoho 

dotknúť, ale si prosím uvedomme. Dopravný podnik neriadi vedenie mesta, ani mesto, 
dopravný podnik riadi riaditeľ dopravného podniku, ktorý je štatutárom, konateľom, 
riaditeľom zároveň. A to znamená, je na ňom, či dokáže alebo nedokáže opraviť to, čo 
opraviť potrebuje. Sú to o prioritách, ktoré si určuje samotný dopravný podnik, kde si 
on musí povedať, či sa bude kupovať kola alebo či sa bude maľovať šatňa. Prosím, 
uvažujme, rozmýšľajme. Dopravný podnik je riadený riaditeľom, nie nami. A ak sa 
bavíme o zaplesnetej šatni, to to nie je naozaj o rokovaní mestského zastupiteľstva. To 
je o tom, aby tieto základné veci si vyriešil dopravný podnik. Pán poslanec Petrovčik, 
pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 
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p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pán primátor. V tomto nesúhlasím, 
lebo potom ozaj poďme si tak hypoteticky povedať, tak si vymeňte funkcie pán 
primátor a poď to predviesť namiesto pána Padyšáka za tých málo peňazí, ako by si to 
ty uriadil celé, lebo vážne toto už mňa osobne to vážne nebaví a už ohľadom voči týmto 
poslancom, ktorí boli v tej skupine, ktorá hľadala ten kompromis, je to ozaj neúcta, že 
sústavne je tu ten váš nejaký problém, ale je to v podstate o takom nejakom egu. Mne to 
pripomína, ako keď sa dvaja ľudia rozvádzajú a obeťami sú tie deti a tieto deti sedia  
tu vzadu a ty pán primátor vážne ako keby si pomyselnými rukami škrtil doslova krk 
tomuto dopravnému podniku. Čiže ozaj povznes sa a daj nabok ego a poďme my všetci 
dohodnúť ozaj dofinancovanie tohto podniku a tak sa posunieme ďalej. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vďaka. Čiže vráťme sa k tomu 

podstatnému, o čom sa tu už hodinu debatujeme a to je ohodnotenie ľudí, ktorí pracujú 
v dopravnom podniku. Vodiči majú 5,50 Eur a 6 Eur na hodinu. 5,50 – 6 Eur. Čiže to je 
to, o čom sa tu bavíme. Pán primátor, keď ste taký empatický, vy kľudne môžete 
navrhnúť mestskému zastupiteľstvu, aby sme zrušili vašu 40 %-tnú odmenu vo výške  
2 076 Eur a už budeme mať nejaké peniaze. Páni poslanci, ktorí ste v marci 
neodsúhlasili túto úpravu platu primátora, ktorú som navrhol na zákonnú úroveň 
a doprajete mu každý mesiac 40 %-tnú odmenu, ste teraz spokojní s výsledkami jeho 
práce? Stále si myslíte, že tých 40 %  navyše k 2 500 Eur platu si zaslúži? Lebo o tom to 
tu je, o peniazoch. Dopravný podnik má 28,5 mil. Eur rozpočet. S týmito peniazmi nie 
je možné zabezpečiť taký rozsah služieb, ako si mesto objednalo. To sú fakty. Takže 
buď ho zvýšime, aby bolo možné realizovať tú službu alebo zredukujme službu, ale tým 
pádom sa nemôžeme baviť o tých platoch. 5,50 Eur na hodinu. To je cena týchto ľudí. 
V hrubom, pardon, v hrubom. Takže ešte menej.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Fedoročko, ja vám len pripomínam, že rozpočet sme spoločne 

tvorili takmer 6 mesiacov. Je tam niečo neskutočne veľa kompromisov, každý jeden 
poslanec nakoniec urobil krok dozadu, každý jeden si kusol do jazyka a každý jeden 
stiahol svoju požiadavku, aby sme dokázali urobiť rozpočet, ale rozpočet schvaľujú 
poslanci, tak sme sa dohodli, tak sme to urobili. Viniť primátora, že sa vám nepáči 
rozpočet, akože úplne je scestné, lebo rozpočet schválili poslanci a 6 mesiacov spoločne 
a pri rokovaniach ste boli i vy mnohokrát, sme doviedli do úspešného konca tak, ako 
sme ho doviedli s ústupkami, s kompromismi, zaťatými zubami. Pani poslankyňa 
Iľaščíková, nech sa páči. 

 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Už porozmýšľam, lebo toľko myšlienok 

mám v hlave, ale pán primátor hovoríte, že vy neviete nič, že všetko má v rukách pán 
generálny riaditeľ, tak dohodnime sa, urobme skupinu. Ja si myslím, že my poslanci, 
keby sme si tu sadli a vyrokovali kolektívnu zmluvu a nastavili protesty v tom 
dopravnom podniku, tak by sme dokázali, by sme vám ukázali, že v podstate ten 
dopravný podnik môže fungovať, ale je to je o tom, že vy nechcete, bohužiaľ, pretože 
ak by ste chcel, tak by ste hľadal všetky možné riešenia a úplne iný prístup z vašej 
strany by prišiel, ale chcem aj troška možno to negatívum dať aj na pána generálneho 
riaditeľa pána Padyšáka, pretože keď sme boli skupina poslancov aj na takej kontrole 
alebo na takom prieskume v dopravnom podniku a videli v ako stave sú jednotlivé 
budovy, jednotlivé sociálne zariadenia, osobne ma veľmi mrzí, že pán Padyšák nás 
nikdy ako poslancov neupozornil, že je potrebné, neviem, navýšiť nejaké financie  
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pre dopravný podnik, aby sa mohli tieto rekonštrukcie urobiť. Ja som bola zhrozená  
v akých, keď spomeniem sociálne, nechcem to úplne dopodrobna, lebo je to nechutné. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Faktická vypršala.  
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: ...ale v podstate je to katastrofálny stav v akých podmienkach 

pracujú niektorí zamestnanci, kde sa sprchujú, kde aké toalety majú. No, hrúza. Hej, ja... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne.  
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Tak vás pekne... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Neviem, či si uvedomujete, ale táto debata tu 

vôbec ani nemala byť, lebo stigmatizuje to celú spoločnosť. Fungujúca doprava je 
základom každého úspešného mesta a je to náš core biznis. Vy sa máte predovšetkým 
starať o fungujúcu dopravu, či už vedenie mesta alebo riaditeľ. Keď toto vidí verejnosť, 
tak nikdy nedosiahneme to, že MHD bude atraktívna pre našich zákazníkov, to znamená 
pre Košičanov. A zároveň nikdy nebude dopravný podnik konkurencieschopný, lebo 
keď toto počúva budúci zamestnanec, tak proste pôjde niekde inde a to nehovorím  
o platových pomeroch. Chcem, ale povedať, že tvorba rozpočtu bola ťažká. Ja si 
pamätám, že minulý rok bol dopravný podnik na sume 26 mil. Eur, požiadavka bola 
36 mil. Eur. Nakoniec sme sa stretli niekde v strede a bolo to vyriešené tak, že potom 
dopravný podnik dostane 28,5 mil. Eur, čo je navýšenie a 1,5 mil. Eur malo byť 
navýšenie tarify, ktorú sme nechceli, lebo si uvedomujeme, že prišiel o cestujúcich opäť 
dopravný podnik, ale sme to navýšili, aby dopravný podnik mal 30 mil. Eur, ale celý čas 
sme to robili a rokovali ako poslanci preto, aby zamestnanci dostali lepšie podmienky. 
Čiže ja sa čudujem, že teraz tu sme opäť v tejto diskusii, lebo už ste dostali viacej 
peňazí a malo to byť urobené. A tu, nie som fanúšik ani Polačeka, ani Padyšáka. Ja si 
myslím, že obidvaja ste veľmi dobre platení manažéri, aby ste to vyriešili pani 
a nestigmatizovali ďalej Košice. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pani poslankyňa Adamčíková, nech sa páči. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Aj keď veľkú časť 

už povedala kolegyňa Iľaščíková, ja sa len chcem spýtať, pán primátor, vy ste bol sa 
pozrieť na tie zariadenia alebo bol ste na takej hĺbkovej prehliadke dopravného 
podniku? A sa mi nepáči, že hovoríte to, že všetko dopravný podnik, vedenie 
dopravného podniku, vy ste predsa vo vedení mesta a toto je mestský podnik, čiže nedá 
sa povedať, že všetko má riešiť dopravný podnik, riaditeľ, predstavenstvo, veď predsa 
aj vy sa spolupodieľate na mestských podnikoch. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Máte pravdu, ale ak akcionár ako akcionár, keď vydám pokyny 

ako akcionár a uznesenia akcionára nie sú splnené a nerešpektuje generálny riaditeľ 
pokyny mesta, ja môžem byť len zúfalý a 4 roky alebo 3 roky vám hovorím, že 
jednoducho ten spôsob, systém fungovania v poriadku nie je. Verte mi, že najradšej by 
som sa dopravným podnikom nezaoberal, keby to všetko fungovalo. Ja súhlasím  
s pánom poslancom, ktorý povedal, že traumatizuje spoločnosť, Košičanov, ľudí, 
všetkých, ale v prvom rade musia byť rešpektované bazálne požiadavky, bazálne 



22 

 

uznesenia, ktoré hovoria ako sa má podnik riadiť a nemôžu sa odmietať uznesenia, 
nemôžu sa odmietať požiadavky, ktoré mesto pri výkone svojich akcionárskych práv 
zákonne a právne správne požaduje tak, že áno tento spôsob je nefunkčný. Pán poslanec 
Djordjevič má procedúru. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Možno nebude potrebné o nej ani 

hlasovať, ale je potrebná, aby bola vyslovená a vás veľmi prosím a vy ako, ktorý vediete 
ako predsedajúci tomuto zastupiteľstvu, aby sme dodržiavali, nie že rokovací poriadok, 
ale predmet, to je dodatok. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Poprípade, možno nejaké personálne otázky, ktoré posunú tento 

podnik vpred, ale uznajú mi aj zamestnanci, áno, boli povedané požiadavky, ale tu sa 
trikrát zopakujeme, kto kde bol na akej kontrole, aké záchody videl. Buď sa tu budeme 
baviť o tom dodatku a tým ľuďom dneska pomôžeme. Aj od vás očakávam, aj kolegovia 
alebo z vedenia mesta, lebo čítam v médiách, že na ťahu sú poslanci. Hej. Taká bola 
odpoveď z mesta a teraz to mesto dá odpoveď, že poslanci, respektíve vyjadrenie, 
poslanci sú na rade, ale nepredloží návrh, ale tu hovorí o nejakej informatívnej správe. 
Tak sakra, buď budeme tu o budároch rozprávať alebo dáme dajaké riešenie, ale poďme 
do toho, lebo sa tu točíme už v stratenom kruhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Procedúra teda nebola vyslovená. Pán poslanec 

Saxa. Prosím, držme sa meritu veci a to je tarifa respektíve požiadavky, ktoré boli 
predložené. Nech sa páči.  

 
p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pán primátor. Budem reagovať na Vás 

a zároveň na generálneho riaditeľa. Vážený pán generálny riaditeľ, vážený pán primátor, 
všetko je to o tom, že ako manažéri, dobre platení manažéri, by ste mali dať osobné 
spory bokom a vykonávať svoju manažérsku prácu. Pán primátor zodpovednosť dávať 
na zastupiteľstvo ako kolega povedal, je to zvláštne, keď rozpočtové opatrenia môžete 
vykonávať, nikto vám ich nezobral, hlasovanie neprešlo, to znamená, tú kompetenciu 
máte a zároveň povedať, že nezodpovedám za dopravný podnik. Zvláštne. Valné 
zhromaždenie zastupuje pán primátor so 100 % hlasovaním. Valné zhromaždenie 
dodnes neschválilo finančný plán na rok 2022, nepomýlil som sa, 2022. Dodnes nie je 
ani len valné zhromaždenie. Dobre, končí mi čas, takže rozhodnutie jedného akcionára 
je vo vašich rukách pán primátor, valné zhromaždenie so 100 % hlasovacím právom je 
vo vašich rukách. Dajte sa dokopy dvaja manažéri. Už je toho veľa.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Knap. 
 
p. Knap, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Vraveli ste, že všetko je v rukách pána 

generálneho riaditeľa a že sa tu mýlime v našich rozhodnutiach a výpočtoch. No ale keď 
to chceme obrátiť, aká je vlastne realita? Tak chcete, aby dopravný podnik fungoval 
a poviem vám to na jednoduchom príklade. Chcete, aby som kúpil na raňajky šalát 
s dvoma rohlíkmi za 5 Eur, ale dve eurá mi ešte dlhujete. Výsledkom bude, že mi nedáte 
ani tých 5 euro, čo by mal dostať generálny riaditeľ na fungovanie podniku. Výsledok 
toho bude čo? Že dva dni budeme hladovať a to je výsledok, ktorého sa dožili 
zamestnanci dopravného podniku, lebo sa tu veci neschvaľujú a nepodpisujú. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Máte diskusný príspevok.  
 
p. Knap, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Poďme k dopravnému podniku a k jeho reálnej 

situácii. Na komisii dopravy bolo povedané, že tohto roku končí životnosť  
123 autobusov. Pýtam sa za obyvateľov mesta Košice, ktorí mi dali túto výzvu, z čoho a 
kedy budeme nakupovať autobusy. Ďalej končí životnosť električiek, kde podľa 
eurofondov, ako sa zakúpili, zhruba v tomto a budúcom roku takisto bude končiť 
životnosť električiek, keďže tender sa zbabral, električky nedostaneme z eurofondov. 
Z čoho budeme jazdiť obyvatelia alebo na čom budeme jazdiť v meste Košice, keďže 
nechceme ani dofinancovať situáciu dopravného podniku, ako fungujú tendre, kedy 
prídu nové električky a autobusy, ako funguje údržba, či vieme nakupovať náhradné 
diely, treba povedať obyvateľom, či sa premontúvajú staré diely z električiek a 
autobusov do fungujúcich, pretože sa nenaskladňujú náhradné diely, či nie je ohrozená 
bezpečnosť obyvateľov v meste Košice pri preprave, pretože je nedofinancovaný 
dopravný podnik? Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. S faktickými pán poslanec Géci a pán námestník, 

nech sa páči. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán primátor, ďakujem veľmi pekne. Vážení 

kolegovia, neviem, 20 rokov sa venujem samospráve, ale posledné 4 roky nič iné 
nesledujem, len dopravný podnik. Musíte si uvedomiť aj tí hore, ktorí sedíte, aj tí, ktorí 
sedíte po mojej ľavej ruke, že v podstate vyzerá to tak, že ani jedni, ani druhí nie ste 
spôsobilí nájsť spôsob, aby ľudia, ktorí si, predpokladám, zobrali dovolenku, chodili  
do práce spokojní a aby radi chodili do tejto práce. Nadviažem na pána poslanca Knapa, 
lebo zase sme preskočili niekde inde a materiál, ktorý prerokovávame je uzatvorenie 
dodatku č. 1 atď. k podnikovej kolektívnej zmluve. Ešte stále sme sa nedostali k meritu 
veci, ešte stále neriešime tento problém a keď ste si všimli návrh na uznesenie, keď toto 
schválime, tento návrh ani nevyrieši ich problém, stále to bude o tom, že dopravný 
podnik musí ušetriť, až potom zamestnancom sa zvýši, možno sa im zvýši plat, lebo 
momentálne na to dopravný podnik nemá, takže skúsme sa naozaj venovať tomuto 
návrhu, aby aj mesto bolo spokojné, aj zamestnanci odišli spokojní. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pán poslanec. Asi tuná treba zareagovať, pred chvíľkou 

tu bolo z vás povedané, že s veľkou nevôľou sme zvýšili tarifu, myslím, že na ostatnom 
zastupiteľstve, ktorá do dopravného podniku očakáva príjem na úrovni, ak si dobre 
pamätám viac ako 1,5 mil. Eur, čiže my tie mzdy riešime z týchto zdrojov alebo 
v 90 % z týchto zdrojov. To znamená, to financovanie podľa toho, čo mesto Košice 
dostalo podľa analýz a dokumentov je v zmysle tejto dohody, ktorá nám bola v piatok 
predložená, podľa nášho názoru vyfinancovať, pretože tu nejde len o to, koľko mesto, 
ako som už povedal tu pani kolegyni Iľaščíkovej, koľko peňazí mesto vloží  
do dopravného podniku, ale koľko peňazí sme ďalšími procesmi, napríklad tou tarifou 
vygenerovali pre dopravný podnik. Informácie, ktoré máme z dopravného podniku 
hovoria, že máme nárast cestujúcich a zároveň sme zvýšili aj hodnotu tarify, teda ten 
jednorazový lístok alebo lístok ako taký, stojí viac a toto generuje pravdepodobne dosť 
peňazí na to z tých dát, ktoré máme, ktoré by mali túto dohodu, ktorá hovorí zmenu 
miezd od 1. mája a následne od 1. septembra dofinancovať. Pán poslanec Seman, nech 
sa páči. 

 
p. Seman, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ešte to nebolo spomenuté, rád by som tiež 
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spomenul a dal to do pozornosti, že tento problém už mohol byť vyriešený 2 roky 
dozadu, keď ste dostali 12 mil. Eur na vyrovnanie výpadku tržieb za COVID, avšak  
z týchto 12 mil. Eur bolo daných len nejaké 2 mil. Eur do dopravného podniku. Ostatné 
samozrejme, že tam nešli. Tak isto dostalo takéto peniaze aj mesto Prešov 4,3 mil. Eur, 
ktoré dali priamo do dopravného podniku, takže neviem, možno môžete povedať  
k tomuto niečo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja myslím, že sa točíme do kruhu, ale pán 

riaditeľ vám po 15-krát vysvetlí. Nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Čo sa týka tej našej finančnej pomoci, ktoré sme dostali v rámci 

COVID-u nebola určená pre dopravný podnik, ale nakoniec z tejto sumy skoro  
11 mil. Eur skončilo v dopravnom podniku tak, ako som to aj na tom stretnutí 
februárovom tam ukazoval presne v časovom hľadisku, ako tie peniaze tam skončili a 
všetci poslanci iste aj túto informáciu v rámci finančnej komisie dostali. Čiže tých  
z 12 mil. Eur cca necelých 11 mil. Eur nakoniec skončilo v dopravnom podniku na 
krytie nákladov a výpadkov, ktoré počas COVID-u boli, takže vlastne napriek tomu, že 
tam boli aj možnosti použiť aj na iné účely, tak väčšina alebo dá sa povedať 90 % tejto 
sumy skončilo v dopravnom podniku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A túto analýzu ste dostali všetci mailom niekedy v tom - január, 

február. Pán poslanec Lasky, nech sa páči. Faktická. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pán primátor žiadal som vás, 

aby vystúpil niekto zástupca odborov ešte pred mojou rozpravou. Čiže pani Vindišovú 
žiadam, aby nám predniesla. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak je všeobecný súhlas, predpokladám, že áno. 

Nech sa páči, pani Vindišová. Poďte k nám. 3 minútky, nech sa páči. Skúste, ak sa dá, 
prosím. 

 
p. Vindišová, zástupkyňa odborov DPMK: Pekný deň prajem, vážený pán primátor, vážené 

mestské zastupiteľstvo. Bavíte sa tu všetko o bode, ktorý vlastne ani neexistuje, pretože 
my, zástupcovia zamestnancov sme na pôde Dopravného podniku s naším 
predstavenstvom ukončili koncom mája naše kolektívne vyjednávanie. V určitých 
intenciách percentuálneho nárastu, ako tu už bolo spomínané 19, 17 a 16, ale dátum je 
1. mája. Došlo k podpisu z našej strany a tento dodatok došiel na mesto a vtedy začali 
obštrukcie. Nesúhlasíme, nemáme dáta, jedno s druhým. A prišiel nejaký ústny návrh, 
o ktorom dneska tu máte jednať a dokonca máte podpísať uzatvorenie dodatku. Vy páni 
poslanci, vy pán primátor ste členmi kolektívneho vyjednávania? Nie, nie ste. My 
žiaden takýto dodatok ako je tuto v tom papieri nemáme ako zástupcovia zamestnancov. 
Čiže neviem, o čom je táto siahodlhá diskusia. Chcete sa pozrieť do očí týmto ľuďom? 
Chceli ste prísť 14. februára? Počuli ste už koľko zarábajú vodiči a to je tá najvyššia 
tarifa. Máme robotníkov, ktorí majú 3 Eurá na hodinu. Máme kuchárky, preto sme 
zatvorili kuchyňu, lebo nám nefunguje. Máme najvyššiu triedu robotníkov, je 4,64 Eur. 
Vy by ste robili za tento plat? Krát normohodiny nič viacej. Neberme si zákonné 
príplatky. Berme si norma krát tarifa. Nič viacej. A vy sa tu bavíte o niečom, čo proste je 
nereálne. My máme podpísanú dohodu a na tej dohode trváme. Od 1. mája, od 1. mája 
navýšenie tarify pre zamestnancov, pre mojich kolegov v dopravnom podniku. Nič 
viacej od vás nechceme. A keď sa chcete voziť v MHD a chcete svoje deti voziť 
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v MHD, keď chcú chodiť deti do školy, tak podporte zamestnancov a stojte za nami 
a podporte tú dohodu, ktorú sme spísali k 1. máju. Nič iné od vás nechceme, proti 
ničomu inému sme neprišli. A ak nie, tak sa dožijete toho, že netreba nám peniaze, títo 
zamestnanci odídu sami. A doprava v meste skončila. Skočilo sa vozíkanie v meste. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lasky, nech sa páči. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Vážené kolegyne, kolegovia, vážení 

zamestnanci dopravného podniku. Vypočuli sme si množstvo problémov, ktoré  
v dopravnom podniku pretrvávajú. Z môjho pohľadu, ako manažéra, je to choré, že to 
takto funguje a takto ďalej to fungovať nemôže. Zamestnanci nesmú byť rukojemníkmi 
a trpieť v tomto podniku, lebo bez nich tento dopravný podnik fungovať nebude ani 
nemôže. Takže mne sa to ako manažérovi totálne nepáči a myslím si, že my poslanci 
sme si vypočuli dosť toho dnes a myslím si, že poslanci musia zobrať zodpovednosť  
do svojich rúk a urobiť tam nejaký poriadok. Stále sa tu viníme, riaditeľ pán Padyšák,  
je tu vedenie mesta Košice, ktoré nemá kontrolu nad týmto podnikom, lebo nefunguje 
nejaká komunikácia a takto nemôže fungovať a pokiaľ to takto pôjde ďalej, tak to pôjde 
skok do tmy. Takže ak dovolíte kolegovia poslanci, musíme to zobrať do svojich rúk  
a preto chcem dať procedurálny návrh a návrh na uznesenie, ktoré teraz prečítam 
a žiadam o podporu všetky poslanecké kluby, aby tento návrh podporili. Návrh, návrh, 
nie procedurálny. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh na uznesenie, takto. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Návrh na uznesenie. Čiže ak dovolíte. Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písmena zákona číslo 401/1990 Zb. o meste Košice  
v znení neskorších predpisov, § 12 písm. d) Štatútu mesta Košice a príslušných 
ustanovení Obchodného zákonníka v obchodnej spoločnosti Dopravný podnik mesta 
Košice a. s., Bardejovská 6, 043 29 Košice, IČO 31 701 914, ktoré mesto Košice ako 
jediný akcionár vykonáva pôsobnosť valného zhromaždenia s účinnosťou ku dňu 
podpísania uznesenia primátorom mesta Košice rozhodlo: a) odvoláva z funkcie člena 
predstavenstva a generálneho riaditeľa Ing. Vladimíra Padyšáka, b) poveruje predsedu 
predstavenstva Ing. Romana Danka výkonom funkcie generálneho riaditeľa. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozprava trvá, nech sa páči, pani poslankyňa 

Iľaščíková a nasleduje aj pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Pán kolega ja som možnože 

čakala tak, ako to povedala teraz predsedníčka odborov, keď sa nemýlim, že príde 
nejaký návrh, možno, aby sme upokojili situáciu a aby sme vyriešili v podstate aj tie 
platové možnosti tých zamestnancov. Rozprávali sme sa už o tom, vraveli sme, že  
v podstate chceme zmeniť aj členov, aj stanovy, tak ja za toto nezahlasujem. Buď, keď, 
tak si sadneme, toto teraz nie je to dôležité, ktoré máme riešiť, sú tu úplne iné témy  
a toto si nechajme na september, ale prvé vyriešme zamestnancov aj ich požiadavky. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Tiež v podstate tento návrh počujem 

prvýkrát, čo spomínal pán poslanec Lasky. Neviem ako ochromíme fungovanie, teda 
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celkovo podniku, aj predstavenstva atď., čiže určite treba prekopať stanovy a urobiť 
možno celkovú reformu managementu, u dozornej rady, predstavenstva, aby tam každý 
klub mal zastúpenie, aj nezávislí, aj mesto Košice a myslím si, že toto by bolo riešenie. 
Viacerí tento návrh vidíme a počujeme prvýkrát. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Keď počúvam ako zase po neviem niekoľkých mesiacoch 

odďaľujeme toto rozhodnutie a chceli by sme otvárať stanovy a podobne. Nič v tejto 
chvíli nebráni tomu, aby sme tento úkon urobili a následne, ak sa chceme baviť o tom, 
že budeme rozširovať predstavenstvo, tak sa zvolá valné zhromaždenie a sa zmenia 
stanovy. Nič tomu nebráni a nerozumiem, prečo je s tým taký problém a keď vyčítate 
primátorovi, že nekoná a on argumentuje tým, že v tom predstavenstve tých zástupcov 
nemá a že nevie v podstate ho efektívne riadiť, ak má niesť aj politickú zodpovednosť, 
tak ja si dovolím predložiť druhý návrh na uznesenie, ktorý v podstate mu do rúk tú 
zodpovednosť aj s reálnymi právomocami dáva tým, že tam budú nominanti, s ktorými 
bude vedieť komunikovať, pretože základ pre akúkoľvek spoluprácu pracovnú  
a akýkoľvek aj súkromný vzťah je dôvera. Dôvera a spôsob alebo teda schopnosť 
vedieť komunikovať a to sa ukazuje niekoľko rokov, že medzi súčasným vedením 
dopravného podniku a súčasným vedením magistrátu proste tá dôvera a schopnosť 
komunikovať nie je. Návrh na uznesenie znie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
podľa § 10 ods. 3 písm. j) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších 
predpisov § 12 písm. d) Štatútu mesta Košice a príslušných ustanovení Obchodného 
zákonníka v obchodnej spoločnosti Dopravný podnik mesta Košice a. s., Bardejovská 6, 
043 29 Košice, IČO 31 701 914, ktoré mesto Košice ako jediný akcionár vykonáva 
pôsobnosť valného zhromaždenia s účinnosťou ku dňu podpísania uznesenia 
primátorom mesta Košice rozhodlo: menuje do funkcie člena predstavenstva  
Mgr. Marcela Čopa a Ing. Štefana Laskyho. To je návrh, ktorý predkladám ja a ak sa 
máme niekam posunúť, aby sme nemuseli riešiť pomaly už operatívu v jednom  
z mestských podnikov, lebo tých podnikov máme viacero, tých problémov je viacero, 
proste potrebujeme vedieť efektívne fungovať a za súčasného stavu nevieme efektívne 
fungovať a aj po tej poviem psychickej stránke, aby sme pravidelne my a pravidelne aj 
zamestnanci dopravného podniku riešili tento problém a problém aj komunikácie, toto 
naše mesto a na našu prácu proste nikam neposunie. Čiže už urobme raz a navždy  
v tomto poriadok. Pre toto hlasovanie nie je potrebná zmena stanov. Pokojne, ja nie som 
členom poslaneckého klubu, 3 kluby sa môžu stretnúť s vedením mesta a môžu si 
dohodnúť ďalšie podmienky, ako bude kreovaný novozriadený, respektíve rozšírený 
samotné predstavenstvo o ďalších členov a akým spôsobom. To nechám na vás. V túto 
chvíľu urobme aspoň túto zmenu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. S faktickými na pána poslanca Karaffu bude 

reagovať 5 poslancov, pán poslanec Lörinc, pán poslanec Djordjevič, Iľaščíková, pán 
poslanec Krcho a pán poslanec Knap. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja síce nie som právnik, ako pán Karaffa, ale 

dovolím si oponovať jeho názoru, že je možné prijať to uznesenie pána Laskyho. On to 
sčasti upravil svojim uznesením, ale to uznesenie, ako predložil pán Lasky nie je možné 
prijať. Konaním menom spoločnosti v obchodnom registri je definované, že vždy svoj 
podpis dávajú dvaja členovia predstavenstva, tým pádom, ak by tam ostal pán Danko 
sám, tak nemôže konať, čiže nemôžeme to prijať tak, ako to je. Situáciu mení ten návrh 
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pána Karaffu, kde chcem viackrát upozorniť, kde práve on je ten, ktorý tu vykrikoval 
smerom ku klubom, že robia svojprávne a že nediskutujú o veciach. Meno Čop a Lasky 
som počul teraz prvýkrát pred desiatimi minútami, keď sa ma prišiel spýtať, či o tom 
viem. No, neviem o tom a teraz mám o tom hlasovať. A tam je väčšinou váš neúspech 
pán primátor, prečo sa vám nedarí odvolať pána Padyšáka, lebo transparentne o tom 
nekomunikuje a opäť dávate niečo z klobúka na poslednú chvíľu a potom sa tu budú 
niektorí vaši poslanci hnevať, že prečo to nebolo prijaté. No preto, lebo to robíte takto. 
Keby ste to robili normálne manažérsky s úctou iným poslaneckým klubom a k inému 
názoru, tak sme mohli byť oveľa ďalej. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Ja tu len 

chcem doplniť niektoré informácie, ktoré tu nezazneli čisto z technického hľadiska a to 
je to, že bavíme sa o dvoch separátnych návrhoch, ktoré úplne spolu nesúvisia. To 
znamená, že teoreticky, ak by návrh na zmenu generálneho riaditeľa neprešiel, tak sa tu 
bavíme o doplnení predstavenstva alebo stále je tu, sú dvaja členovia a nikde nie je 
napísané, teda teraz nechcem povedať na mikrofón. Snáď to nie je podmienkou, že 
generálny riaditeľ musí byť v predstavenstve, ale tuším to tak píše v stanovách, že musí, 
čiže vlastne keď ten prvý návrh neprešiel by, tak by druhy už by bol bezpredmetný, lebo 
pán Padyšák podľa súčasných stanov musí byť v predstavenstve, ale aj napriek tomu by 
som sa vedel s ním z časti stotožniť, aj keď ako povedal pán Lörinc, preto som dnes ani 
otváral túto tému, lebo kolegovia vtedy povedali, že sa budeme o tom rozprávať v júni, 
teraz sa to presúva na september, tak len toto si kolegovia treba ujasniť či vôbec je to 
vykonateľné druhé uznesenie, keď sa... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Po ukončení týchto faktických dvoch 

pripomienok bude trojminútová prestávka, aby právne som preveril, prípade nastali, 
skĺbili tieto 2 uznesenia, ak teda bude chuť. Nech sa páči pán poslanec Krcho a pán 
poslanec Knap.  

 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Vážené kolegyne, 

kolegovia, prepáčte, ale keď čítam druhý riadok, riešenie požiadaviek Dopravného 
podniku mesta Košice dodatok k tarife a tak ďalej. Čo vy tu spomínate personálne 
otázky dopravného podniku. Na to máme samostatný bod. Riešme tuná to, k čomu daný 
bod je. A nie či bude ten alebo ten v predstavenstve, či bude ten alebo ten generálnym 
riaditeľom. Tieto návrhy si nechajte do bodu, kde sú personálne otázky a tam môžeme 
diskutovať a prijímať uznesenia, ale nie v tomto bode, kde máme riešiť situáciu 
v dopravnom podniku týkajúcu sa podpísania dodatku kolektívnej zmluvy a preto som 
aj prihlásený, aby som predniesol návrh na uznesenie a bavme sa o bode, o ktorom sa 
baviť máme a nie o všetkom ostatnom. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Knap. 
 
p. Knap, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Práve kolega mi prečítal 

myšlienky. Držať sa priamo toho bodu a riešiť situáciu zamestnancov, aby sa splnili ich 
podmienky, toho sa týka práve tento bod a to aj očakávajú, preto sem prišli do tejto 
rokovacej miestnosti a tie personálne otázky v ďalšom. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Trojminútová prestávka. Prosím, ostaňte na 
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svojich miestach.  
 

---po prestávke--- 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ujmime sa rokovacích miest. Vážené pani poslankyne, páni 

poslanci, budeme v rokovaní pokračovať. Prosím, prezentujte sa. Ďakujem pekne. 
Prezentujte sa. Prezentovaných v tejto chvíli je 12 poslancov mestského zastupiteľstva. 
Budeme pokračovať. 16. Prosím, zaujmite miesta na rokovanie, budeme pokračovať 
bodom číslo 3/1, ktorým je riešenie požiadaviek v Dopravnom podniku mesta Košice 
a zároveň Tarify dodatku č. 9. Prezentovaných je 20 poslancov. 21, nech sa páči. 
Budeme pokračovať. Ak ste sa do tejto chvíle neprezentovali, prosím, prezentujte sa 
v tejto chvíli. V diskusii bude pokračovať pán poslanec Seman. Nech sa páči, pán 
poslanec Seman. 

 
p. Seman, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Možno tri veci. Jedna z tých vecí je tých  

12 mil. Eur, čo som spomínal. Bolo spomenutých, že 11 mil. Eur potom bolo daných 
dopravnému podniku. Avšak tie peniaze, ktoré boli doplnené len na bežnú prevádzku. 
Týchto 12 mil. Eur malo byť na vyrovnanie dlhov, ktoré vznikli na základe výpadku 
tržieb vzhľadom na COVID. Takže proste nemiešajme tuná čísla a nezavádzajme 
Košičanov na nejaké informácie, ktoré nie sú veľmi pravdivé. A druhá vec. Koluje tu už 
nejaké uznesenie, nejaké nové mená. Ja len chcem povedať, prečo budem proti. Pán 
riaditeľ je tam aj vaše meno. Vy sám ste bol na finančnej komisii, ktoré boli 
niekoľkohodinové, niekoľko finančných komisií pri tvorení rozpočtu mesta Košice. Bol 
tam aj dopravný podnik. Dopravný podnik sa vyjadril, že mu chýba niekoľko miliónov, 
že je v problémoch, že hrozí štrajk a tak ďalej. Vy ste sa prihlásil, my sme samozrejme 
si vypočuli všetci poslanci,  potom ste povedali, že dopravný podnik klame, zavádza, 
nepotrebuje žiadne peniaze, niet žiadnych problémov, proste nemáme ho počúvať pána 
riaditeľa. Takže my ako poslanci s týmto máme, sa boríme. Jedna strana hovorí takto, 
druhá strana hovorí takto. Následne o dva týždne bol štrajk. Košičania mali problémy, 
nemali sa ako dostať do práce a tak ďalej. Takže vy ste tí, čo ste to spôsobili, tieto 
všetky problémy od začiatku až do konca. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Seman nebudem zachádzať do vašich právomocí 

ako prednostu, ktorý nám v COVID-e vedel pomôcť, ale chcem vás informovať, že  
18. mája dopravné podniky, primátori dopravných podnikov Bratislava, Žilina, Prešov 
a Košice opäť vyzvali štát, kde sme požadovali od neho, že stále nekompenzoval štát 
výpadky, to je práve o tom, čo ste rozprávali, výpadky v príjmoch pre korona krízu. 
Upozornili sme teda na to 18. mája v tomto roku opätovne štyria primátori  
i prostredníctvom únie miest. Je naozaj nepredstaviteľné, že dopravné podniky,  
tieto 4, neboli štátom kompenzované, pričom dopravné podniky, ktoré má svoj podiel  
v nich štát, hlavne v rámci medzimestskej dopravy, štát kompenzoval. Čiže my na tejto 
úrovni komunikujeme, snažíme sa dopátrať alebo získať tú pravdu, ktorá nám patrí, aby 
tá kompenzácia prišla, ale z tých 12 mil. Eur, ako bolo povedané, takmer 11 mil. Eur 
bolo investovaných do dopravného podniku. Pán poslanec Lasky, Djordjevič, Seman, 
pán poslanec Fedoročko. Štyria. Nech sa páči. 

 
p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Pán primátor, ak mi dovolíte, rád by som 

stiahol svoj návrh vzhľadom na to, že bude predložený nový návrh ako vcelku  
po dohode s poslaneckými klubmi a poslancami. Ďakujem pekne. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Sťahujem svoj návrh. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Djordjevič. Návrhová komisia 

zapíše.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja len som reagoval  

na kolegu Semana. Ako je pravda, čo povedal, čo sa týka rokovaní na finančnej komisii, 
ale dlho tu hovoríme o tom, že každý hovorí o dvoch kohútoch. Vieme, aký je spôsob  
na jedného, komplikovaný takmer nerealizovateľný. Za sedem mesiacov, ani tento nový 
poslanecký zbor, ani nikto iný nevedel vygenerovať iné meno a teraz ako na nového 
generálneho riaditeľa a pán Seman hovoril o pánovi Čopovi a teda keď je navrhnutý 
nejaký poslanec, neviem z akých dôvodov, že to nie je z toho politického spektra, tak 
jeho meno je problém, hovorí sa, že je to nepripravené. Teraz riaditeľ magistrátu nie, ale 
ja si myslím, že stále je lepšie, aby tam bol niekto kontrolný, či už z poslaneckého zboru 
alebo z mesta, ako je tento stav. Čiže sa bavme o dovolení. Čiže splnení zákonných 
povinností, stanov. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Seman. Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Seman, poslanec MZ: Faktická poznámka. Kedy mesto plánuje vyhlásiť riadne výberové 

konanie na riaditeľa? Možno tá jedna otázka. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Myslím si, že je spoločná dohoda a dozviete sa to za pár minút. 

Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja budem trošku osobnejší. Ja ako človek, 

ktorý prichádza zo súkromnej sféry, toto je dehonestujúce, toto je smutné vidieť, že 
takto, tak dobre platení manažéri tohto mesta a dopustia, aby sa tu takto kšeftovalo, kto, 
koho, kedy, jak odvolá. A vy ste nevedeli zorganizovať jedno stretnutie, kde sa povieme, 
áno, chceme urobiť zmenu v dopravnom podniku, poďme si sadnúť, poďme sa baviť, 
kto tam pôjde a tam budeme to kontrolovať, akým spôsobom nastavíme procesy. Toto 
handrkovanie, to je ani na poľskom trhu. Teraz rýchlo, narýchlo poďme rýchlo niečo 
urobiť, toho odvolať, potom uvidíme, čo budeme robiť, koho zvolíme, ako vyhlásime. 
Takto sa to v normálnej slušnej spoločnosti nerobí. Ale vy to robíte pri každej jednej 
nominácii. Vždy na poslednú chvíľu. Vždy rýchlo. Vždy s chaosom. Toto nie je správna 
cesta. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho a pán poslanec Karaffa. Pán Fedoročko 

neviem, kde ste boli posledné týždne.  
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Čiže budem sa opakovať. Už od základnej 

školy som sa naučil čítať, takže čítam riešenie požiadaviek Dopravného podniku mesta 
Košice  a chcem sa k tejto problematike aj teraz vrátiť, pretože si potrebujeme uvedomiť 
jednu vec, už niekoľko mesiacov riešime zapeklitú situáciu v dopravnom podniku, ktorá 
vyvrcholila 14. februára na Valentína tohto roka. Tu počúvam od kolegov, ideme riešiť, 
kto bude v predstavenstve, kto bude generálny, ako odvoláme, ako zmeníme stanovy  
a takto ďalej. Kolegovia uvedomme si, že srdcom dopravného podniku sú zamestnanci 
dopravného podniku, šoféri a všetci tí, ktorí tam pracujú. Bez nich to nebude fungovať a 
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či bude riaditeľ ten alebo ten, je jedno kto tam bude, je jedno koľko bude členov 
v predstavenstve ale pokiaľ neuspokojíme a nevytvoríme také podmienky  
pre zamestnancov dopravného podniku, či sú to šoféri, robotníci, THP a podobne, tak  
sa nepohneme nikde. A tento bod je presne o tom, aby sme sa venovali týmto ľuďom  
a preto dávam ja pozmeňujúci návrh k návrhu, ktorý bol predložený, pretože návrh, 
ktorý bol predložený k tomuto bodu je v podstate, neviem, či bol vôbec prečítaný, ale ja 
ho prečítam, že žiada Dopravný podnik mesta Košice a. s. realizovať úsporné opatrenia 
tak, aby výsledky hospodárenia obchodnej spoločnosti na rok 2023 boli vyrovnané a 
neprekročili v programom rozpočte mesta Košice na 2023 schválený finančný príspevok 
na úhradu strát v mestskej hromadnej doprave na rok 2023 vo výške 28,512 mil. Eur. 
Koľko? 3 hodiny tu debatujeme o niečom a takýto je návrh uznesenia, ktorý hovorí 
o ničom. Čiže preto môj pozmeňujúci návrh k tomuto bodu číslo 3/1 Riešenie 
požiadaviek dopravného podniku je: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa  
§ 10 ods. 3 písm. d) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších 
predpisov A) súhlasí s uzatvorením Dodatku č. 1 Podnikovej kolektívnej zmluve  
na roky 2023 a 2024, ďalej PKZ 2023 a 2024, Dopravného podniku mesta Košice, 
akciová spoločnosť od 01. 05. 2023, kde v zmysle kolektívneho vyjednávania boli 
navrhnuté nasledovné zmeny: 1) kapitola III, Článok 3 PKZ - Mzdové tarify - úprava 
tarifných tried u časovej a mesačné mzdy; (navýšenie mzdy u vodičov MHD o 19 %, 
v kategórii R o 17 %, v kategórii THZ o 16 % a v kategórii IM o 16 %); (zvýšenie 
nákladov by predstavovalo na rok 2023 sumu 2 271 000 Eur aj s odvodmi), 2) Kapitola 
III, Článok 23, bod 1. a PKZ - letná odmena - zvýšenie letnej odmeny o 50 Eur  
na 250 Eur; (zvýšenie nákladov predstavuje sumu cca 65 tis. Eur s odvodmi. Po B) 
žiada primátora mesta Košice ako jediného akcionára Dopravného podniku mesta 
Košice, akciová spoločnosť, aby akceptoval Dodatok č. 1 k Podnikovej kolektívnej 
zmluve na roky 2023 a 2024 Dopravného podniku mesta Košíc, akciová spoločnosť a  
v spolupráci s predstavenstvom Dopravného podniku mesta Košice, akciová 
spoločnosť, realizoval v roku 2023 také potrebné kroky na to, aby tento Dodatok č. 1  
k Podnikovej kolektívnej zmluve na roky 2023 a 2024 nemal negatívny dopad  
na rozpočet mesta Košice a Dopravného podniku mesta Košice, akciová spoločnosť  
na roky 2023 a 2024. Ďakujem. Predkladám návrhovej komisii.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. S faktickou poznámkou pán 

poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. V prvom rade chcem 

povedať, že nemám problém tento návrh podporiť, ale bol by som rád, aby niekto 
s právnym vzdelaním, to znamená, buď právnik mesta alebo aj pán hlavný kontrolór 
alebo pani Zemková, ktorá je predseda legislatívno-právnej komisie, mi povedali, že  
či mestské zastupiteľstvo môže vstupovať do dodatku, do kolektívneho vyjednávania, 
ale hovorím z môjho politického alebo takto ľudského hľadiska absolútne nie je 
problém. Len mi povedzte, že či mestské zastupiteľstvo to má túto kompetenciu. A bol 
by som rád, keby pán primátor bolo aj na mikrofón povedané alebo zopakované to, že 
podľa toho, čo ste mi vlastne cez prestávku povedal. My sme sa dohodli na nejakých 
podmienkach a vlastne pán Padyšák podpísal viac, ako bolo možné v rámci alebo na čo 
mal finančné krytie. Tak prosím vás, dajte do toho svetlo, lebo naozaj bavili sme sa  
tu o záchodoch, potom o personálnych veciach, ale nikto tu nepovie, že či tým ľuďom 
dnes vieme pomôcť a keď vieme pomôcť, či musíme schváliť to, čo navrhuje pán 
Krcho. A aj či máme na to finančné krytie alebo budeme to kryť priebežne v rozpočte  
na jeseň, ale povedzme tie podstatné veci. Nielen kvôli tomu, že oni tu na to prišli, ale 
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my sme tu štyri a pol hodiny... 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec čas. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem. Tak poďme riešiť veci. Ďakujem.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme v diskusii, do ktorej je prihlásený 

ešte pán poslanec Karafa. Nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Na úvod chcem oznámiť, že návrh, 

ktorý som predložil vo vzťahu k doplneniu dvoch členov predstavenstva sťahujem. A  
po druhé. Rád by som sa vyjadril k tomu návrhu, ktorý tu odznel z úst pána poslanca 
Krcha. Ja by som veľmi rád k tomu počul aj názor, vyjadrenie pána kontrolóra, lebo 
domnievam sa, že vzhľadom na to, v akej sme situácii a tým nespochybňujem nárok 
zamestnancov dopravného podniku či my budeme postupovať hospodárne, pretože 
máme ten rozpočet napnutý tak, ako ho máme. A nepočul som, že by tam niekde bolo aj 
to b, že odkiaľ v rámci rozpočtu tie peniaze zoberieme. A tretia časť. Dovolím si 
predniesť taký komplexný návrh uznesenia a nespochybňujem to, čo pán poslanec 
Krcho povedal vo vzťahu k tomu bodu a čoho sa týka, ale zároveň si stojím za tým, že 
tým základným predpokladom, aby ten podnik vedel fungovať je potrebné, aby vedeli 
štatutári komunikovať a trvám na tom, že k tej zmene dôjsť musí a po debate s ďalšími 
kolegami som si dovolil teda a dovolím si teda predložiť tento návrh. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. j) zákona č. 401/1990 Zb. o meste 
Košice v znení neskorších predpisov, § 12 písm. d) Štatútu mesta Košice a príslušných 
ustanovení Obchodného zákonníka v obchodnej spoločnosti Dopravný podnik mesta 
Košice, akciová spoločnosť, Bardejovská 6, 043 29 Košice, IČO 31701914, v ktorej 
Mesto Košice ako jediný akcionár vykonáva pôsobnosť valného zhromaždenia,  
s účinnosťou ku dňu podpísania uznesenia primátorom mesta Košice rozhodlo:  
A) odvoláva z funkcie člena predstavenstva generálneho riaditeľa Ing. Vladimíra 
Padyšáka, B) poveruje predsedu predstavenstva Ing. Romana Danka výkonom funkcie 
generálneho riaditeľa, C) menuje do funkcie člena predstavenstva Mgr. Marcela Čopa, 
D) žiada primátora mesta Košice, aby do 60 dní vyhlásil výberové konanie na funkciu 
generálneho riaditeľa, ktorý bude zároveň tretím členom predstavenstva, E) žiada 
predstavenstvo, aby na najbližšie zasadnutie mestského zastupiteľstva predložilo návrh 
zmeny stanov spoločnosti, ktorou sa počet členov predstavenstva zvýšiť na päť. Koniec 
návrhu.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Budeme pokračovať faktickými 

poznámkami, pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Chcela by som len reagovať  

na predrečníkov, ktorí vlastne sa pýtali na to navýšenie, ktoré bolo. V podstate, keď tam 
prebiehali rokovania v dopravnom podniku, tak bolo sľubované zamestnancom, že  
to navýšenie bude od 1. januára, čiže tých 15 % za 4 mesiace neboli navýšené, preto 
odborári potom vyjednali tých 19, 17, 16, podľa jednotlivých pracovných tried a tých 
profesií, ktoré zamestnanci sú zamestnaní, pracujú a vykonávajú a ďalšia vec, ako je 
nám známe. to kolektívne vyjednávanie bolo ukončené a vlastne kolektívna zmluva bola 
podpísaná riaditeľom a teda riaditeľom spoločnosti, generálnym riaditeľom a aj 
odborovým zväzom. Čiže neviem, čo tu teraz konkrétne riešime. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Ténai. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Pekný deň prajem všetkým. Ja asi 

nezažijem potlesk na záver svojho vystúpenia, ale mám len niekoľko otázok. V každej 
jednej finančnej operácii by mala byť pripnutá, taký materiál, že základná finančná 
kontrola. Rád by som vedel, či táto kolektívna zmluva má zo strany vedenia dopravného 
podniku takéto niečo pripnuté. Či je podpísaná aj zo strany vedenia podniku alebo či len 
to má mesto podpísať. A ďalšia vec, keď to má mať nejaký finančný dosah, či to 
prejednala aj finančná komisia mesta, pretože je to dopad na rozpočet. Čiže toto sú moje 
faktické pripomienky a možno aj otázky, kam by sme sa mali posúvať a čo by malo byť 
aj zodpovedané predtým, ako budeme hlasovať o niektorých veciach. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Nechcel som veľmi vstupovať 

do tejto debaty, lebo nemali by sme asi ani, ale chcem sa opýtať. Návrh pána Krcha, 
ktorý mi práve prešiel pred ústa je splniteľný, pretože primátor vie s peniazmi hýbať. To 
vlastne som si sám odpovedal, ale to podstatné, čo potrebujem, aby mi bolo 
odpovedané. Je pri tom vstupe, ktorý urobil Dominik Karaffa do tohto bodu. To 
znamená, že tu zahrnul aj personálne otázky, je po splnení tohto tu už ten pocit pána 
primátora taký, že sa tá zodpovednosť prevezme do jeho rúk a že to zrazu začne  
v dopravnom podniku konečne fungovať. Ak toto povie, tak ja som ochotný aj tento 
návrh, ktorý tu síce v tomto bode nemal čo robiť, podporiť.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Do diskusie je ešte prihlásený pán poslanec 

Fedoročko, nech sa páči. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Takže keď sa už naplnili všetky návrhy 

na personálne zmeny v dopravnom podniku, poďme sa naspäť vrátiť k tomu, ako by 
sme mohli službu mestskej dopravy zlepšiť pre občanov a pre cestujúcich, lebo je to 
stále služba. Takže ja mám len návrh na uznesenie mestského zastupiteľstva, ktoré by 
som prečítal aj s odôvodnením.  Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle § 10 
ods. 3 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov schvaľuje 
Dodatok č. 9 k Tarife DPMK, a. s. pre mestskú hromadnú dopravu s účinnosťou  
od 01. 07. 2023 v znení Prílohy. V tej prílohe sa píše, dôvodová správa je, aby sme 
upravili tento dodatok tak, aby sme doplnili ročný zľavnený lístok do ponuky pre 
cestujúcu verejnosť. V súčasnosti je možné si zakúpiť najviac trojmesačný zľavnený 
lístok. To znamená, že cestujúci s nárokom na zľavnenú dopravu sú nútení si cestovný 
lístok obnovovať každé 3 mesiace. Bohužiaľ, u nás v Košiciach chýba možnosť si 
zakúpiť ročný cestovný lístok, čo je dnes už štandardná ponuka v iných dopravných 
podnikoch a rád by som túto možno doplnil aj pre košickú verejnosť. Cena ročného 
zľavneného lístka by rešpektovala cenotvorbu Dopravného podniku mesta Košice a bola 
by vypočítaná ako 50 % hodnoty ročného lístka, čiže 99,50 Eur s DPH. Z pohľadu 
príjmu pre dopravný podnik je to tiež zaujímavá možnosť, nakoľko občan si zakúpi 
napríklad v januári ročný cestovný lístok a dopravný podnik má okamžite k dispozícii 
finančné prostriedky v plnej výške už v januári daného roka, čo samozrejme pomôže 
zlepšiť jeho cash-flow spoločnosti. Čiže to je môj návrh. Určite je dôležité spomenúť aj 
to, že benefitom pre dopravný podnik bude aj to, že tá administrácia tej náročnosti, kedy 
pri 500 napr. zákazníkoch, ktorí by si kúpili takýto ročný lístok, sa zrealizuje iba  
500 dokúpení namiesto 2000, ako je to dneska. Čiže 1500 úkonov z toho 
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administratívneho procesu sa nebude realizovať a samozrejme je to hlavne  
o zákazníckom prístupe, kde takouto možnosťou vie dopravný podnik zvýšiť kvalitu 
svojich služieb a možnosti pre svojich cestujúcich aspoň v oblasti predaja cestovných 
lístkov, keď bohužiaľ naše autobusy, električky vyzerajú ako vyzerajú a nevieme nájsť 
spôsob, akým spôsobom ich modernizovať. Takže som presvedčený, že táto ponuka 
zľavneného cestovného lístka pre cestujúcu verejnosť je, by mala byť aj v Košiciach a 
verím, že poslanci tento návrh podporíte. Ďakujem pekne. Ešte jedna vec, dopravný 
podnik s týmto návrhom súhlasí.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať faktickými poznámkami 

v poradí, v akom sa poslanci prihlásili. Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. K predošlému návrhu chcem povedať, 

že je mi ťažko hlasovať pri tom zľavňovaní ešte na polovicu, pretože keď raz nemám 
peniaze, tak nemôžeme ešte byť aj najlacnejší aj ísť dole, ale každopádne, ak tento 
návrh prejde, tak chcem pochváliť kolegu Fedoročka, že tomu môjmu dieťaťu a mám 
ich viacej, kúpim lístok za 99 Eur a môže jazdiť do bezvedomia celý rok. Takže je to 
super nápad. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Ténai. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja by som sa možno zase 

spýtal. Bolo to prerokované na dopravnej komisii? Odsúhlasila to dopravná komisia? 
Bolo to prerokované s dopravným podnikom? Máme nejaké stanovisko? Bolo to 
prerokované s finančnou komisiou? Máme nejaké stanovisko? Pán Fedoročko povedali 
ste, že je to váš návrh, no ja zatiaľ nemám pocit, že by to bolo nejak prerokované, 
okrem toho mi to prišlo niekedy po polnoci, čiže prepáčte, ale nestihol som si to 
poriadne naštudovať. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lasky. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Pán Fedoročko, tento váš 

návrh nebol prerokovaný v žiadnych komisiách tak, ako to povedal pán kolega Ténai. 
Nebolo to vo finančnej komisii, nebolo to prerokované s dopravným podnikom, takže 
takýto dôležitý návrh musí prejsť komisiami, takže bohužiaľ za to asi nebudem hlasovať 
momentálne, ale môžete to zaradiť do finančnej komisie, dať ako návrh ako poslanec, 
ale nemá sa to riešiť na zastupiteľstve. Ďalšiu vec by som chcel poprosiť vedenie mesta, 
aby sa vrátilo, aby sa vrátilo k téme. Máme tu zamestnancov, ktorých už tu držíme  
3 hodiny a chcú počuť nejakú odpoveď na zamestnancov, nejakú zodpovednosť, čo sa 
týka aj kolektívnej zmluvy, tak poprosím k úcte zamestnancov dopravného podniku, 
vráťme sa k tejto téme a uzatvorme rozpravu a poďme už hlasovať. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja by som chcel kolegu pochváliť za skvelý 

návrh, určite budem hlasovať za, ešte sa tým aj pochválim. Práve som si otvoril 
dopravný podnik mesta Bratislava. Má 365-dňový lístok zľavnený, ŤZP, dôchodca 
99,50. Cestujúci bez nároku na zľavu ročne 199, čiže treba si uvedomiť, ak chceme ľudí 
dostať do dopravy, tak potrebujeme tú dopravu zatraktívňovať a s tým súvisí aj to, že 
ten človek, ktorý si kúpi ročný prepravný lístok pravdepodobne chce veľmi intenzívne 
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využívať našu dopravu a jeho by sme mali nosiť na rukách. Čiže takýto návrh k tomu 
smeruje, treba to podporiť.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme diskusiou, pani poslankyňa 

Blaškovičová. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Nechcela som sa ozývať, ale mám 

pocit, že celá táto diskusia je o tom, aby sme odvolali pána generálneho a keď to nebude 
dnes, budeme to tu mať na budúce a budeme to mať do kolečka, kým sa táto požiadavka 
nesplní. Preto sa to dostalo aj do tohto bodu, hoci ďalší bod personálne otázky máme 
neskôr. Ak som správne rozumela, máme iba dva, teda tri návrhy na uznesenie, jeden 
z toho nepokladám adekvátny do tohto bodu. Jeden bol ten pôvodný. To znamená, 
dodatok ku kolektívnej zmluve a druhý návrh bol pána poslanca Krcha, ktorý to 
rozmenil na drobné, ako by mal ten dodatok ku kolektívnej zmluve vyzerať, ale  
tam sme nedostali odpoveď na otázku, či je to v súlade s legislatívou, či do takého takto 
podrobne môžeme do toho dodatku vstupovať. Prikláňam sa k tomu, že tí všetci 
zamestnanci tu sedia a čakajú na nejaké naše rozhodnutie. Myslím si, že ten pôvodný 
návrh, v ktorom sa píše, že máme ušetriť, aby mohol byť ten dodatok naplnený je asi 
nezmyslom, pretože tie financie na to jednoducho nebudú. Takže by som chcela vedieť 
odpoveď na ten druhý návrh pána poslanca Krcha a za ten tretí návrh na uznesenie 
určite hlasovať nebudem, lebo sa mi to proste nepáči. Nepáči sa mi, že to tu máme  
do kolečka a budeme to pchať do každého jedného bodu, kde sa to patrí, teda kde sa to 
len dá. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktické poznámky. Nasleduje pán poslanec 

Lasky. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Pani námestníčka poprosil  

by som, aby bola už tu požiadavka, že pán kontrolór, aby sa vyjadril k tej, k návrhu pána 
Krcha, či je to v poriadku alebo prípadne právne oddelenie. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, pán kontrolór môžete prosím? Vám dávam 

slovo. Chcela by som poprosiť prítomných v sále, aby nerušili rokovanie poslancov, ak 
môžem. Vyhlasujem päťminútovú prestávku. 

 
---po prestávke--- 

 
p. Polaček, primátor mesta: Stalo sa to, že mesto Košice obdržalo od dopravného podniku. 

Prosím, usaďme sa. Aby som vysvetlil, čo sa vlastne udialo v tejto sekunde. Mesto 
Košice v piatok v popoludňajších hodinách, okolo dvanástej, jednej hodine obdržalo 
od dopravného podniku mail. Prišlo to aj do podateľne zároveň 8. 6., teda v piatok, kde 
nám bolo oznámené, citujem: Vážený pán primátor dňa 5. 6. 2023 sa uskutočnilo 
stretnutie predsedu predstavenstva Dopravného podniku mesta Košice s riaditeľom 
Magistrátu mesta Košice a vami vo veci predloženého Dodatku č. 1 k Podnikovej 
kolektívnej zmluve medzi DPMK a odborármi organizáciami pôsobiacimi pri DPMK, 
na ktorom bolo zo strany jediného akcionára prezentované, že pre mesto Košice by bolo 
akceptovateľné navýšenie tarifných miezd vo výške 10 % od 1. mája a vo výške 6 %, 
7 % a 9 % vo výške pre vodičov MHD, R, K a THZ od 1. septembra 2023. Vzhľadom 
na vyššie uvedené si vás týmto ako jediného akcionára dovoľujeme požiadať o udelenie 
súhlasu predstavenstva Dopravného podniku mesta Košice so začatím kolektívneho 
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vyjednávania so zástupcami odborových organizácií o predmetnom alternatívnom 
návrhu. Tento návrh prišiel v piatok na obed popoludní, pričom včera, v pondelok mesto 
Košice odpovedalo listom, že tento návrh vie zobrať na vedomie, že s ním vieme 
pracovať a že je inými slovami akceptovateľný. Teraz vlastne len sa stala akási 
nepresnosť, že teda my rozprávame o návrhu, ktorý sme v piatok obdržali a pričom je tu 
ešte nejaký pôvodný návrh spred niekoľko dní alebo týždňov, ktorý je iný a teda mesto 
Košice na základe tohto listu prijalo tieto pravidlá alebo podmienky, ktoré boli podľa 
nášho názoru predmetom dohody medzi odborovým zväzom a dopravným podnikom. 
My sme mesto Košice, nie sme dopravný podnik, čiže fungujeme na základe faktov, 
ktoré nám boli doručené, ktoré sme spracovali a obratom teda v piatok získali 
informáciu, v pondelok sme odpovedali a zároveň sme materiál zaradili aj na rokovanie 
tak, ako sme sľúbili. Čiže z tohto vznikla akási nevôľa a nepochopenie, ktoré naozaj my 
fungujeme z dát a listov, ktoré nám boli doručené. Preto aj ten môj úvod, keď sme 
rozprávali o dopravnom podniku, o kolektívnom vyjednávaní a tom, čo nám bolo 
ponúknuté, ja som celý čas už hovoril od prvej chvíle, keď sme sa dnes ráno stretli a 
spustili rokovanie k tomuto bodu o návrhu, ktorý nám bol predložený v piatok, ktorý 
hovorí, že nebude zvyšovanie na úrovni 19 % od 1. mája i napriek tomu, že poslanci 
vám sľúbili zvýšenie na úrovni 15 % nie 19, ale že tých 19 %, tak sme to my chápali 
podľa listu, ktorý nám bol doručený tento piatok, minulý piatok, že sa týchto 19 % 
jednoducho povedané rozdelí na 2 etapy. Prvých 10 % od 1. mája a druhých 9 %, aby to 
bolo tých 19 % od 1. septembra, teda tak, aby sme boli schopní finančné toky nastaviť a 
verím aj v rámci iných opatrení a úspor, ktoré sú stále ešte medzi nami, pretože 
súčasťou tohto listu boli aj návrhy, čo všetko ešte treba urobiť, ako akceptovateľné 
niečo, čo vieme zobrať na vedomie a vieme zobrať ako alternatívu k týmto 
vyjednávaním. Takto sme my uvažovali, takto sme my celý víkend aj s pánom 
riaditeľom s touto informáciou pracovali tak, ako nám bola písomne daná. Preto vlastne 
možno vznikla takáto nejaká nepresnosť, ale naozaj ja fungujem s papierom, ktoré boli 
doručené a vznikla nejaká nepresnosť alebo niečo, čo nie je v poriadku, to ma len 
naozaj v tejto chvíli mrzí. A teraz sa musíme vrátiť, že o čom sa vlastne rozprávame  
o tom, čo bolo mestu Košice doručené v piatok alebo tento list berie dopravný podnik 
späť a neexistuje a ideme sa vrátiť k nejakému pôvodnému návrhu a ideme o ňom 
diskutovať alebo platí to, čo nám v piatok bolo zaslané, ako z nášho pohľadu 
alternatívne riešenie, ktoré je akceptovateľné. Toto si musíme povedať, ale myslím si, že 
v tejto chvíli toto nedokážu ani poslanci mestského zastupiteľstva zanalyzovať, lebo 
však tých dát, čísel je viac. To je len na vysvetlenie k tomu, čo sa vlastne pred tými pár 
minútami udialo. Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči, máte slovo. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Dobre, svieti mi. Čiže v podstate, áno, 

aj my sme teraz úplne že zmätení, pretože poprosím troška ticho, čiže  
hovorilo sa - poslal list sa nemôže sám poslať, čiže z dopravného podniku kto poslal ten 
list, pretože my sme mali iné informácie. Pani Vindišová tvrdí niečo iné, že nie je  
v podstatne mesto alebo vlastne padli iné dohody, čiže by sme chceli vedieť, kto  
za dopravný podnik v piatok poslal tento list. A ešte jedna vec, tu aj na predrečníka by 
som mu chcela reagovať, na pána Fedoročka. Pán Fedoročko naozaj tlieskam, veľmi 
dobrý návrh ste podal, čiže veľmi rada aj väčšina v našom klube ho podporí, pretože 
inšpiroval ste sa v dopravnom podniku, ktorý možno lepšie funguje a teda využívajú 
rôzne motivačné nástroje na to, aby tá cestujúca verejnosť, ktorej je málo v Košiciach, 
jazdia poloprázdne električky. Čiže tí, ktorí majú záujem si dopredu zakúpiť takýto 
ročný lístok, budú ho môcť si zakúpiť v takejto sume nejakých 99,50 Eur, keď 
vypočítame nevychádza tam práveže nejaká veľká strata. Je to nejakých do 15 Eur  
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a práve je nakumulovať, čo najviac cestujúcich a vlastne znížiť tie administratívne 
náklady, ktoré s tým súvisia, čiže ja tlieskam a budem rada, keď budú preplnené 
električky a autobusy a naozaj, či už deti, mládež, študenti využijú túto možnosť 
a príležitosť cestovať MHD. Takže skvelé. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Teda pani poslankyňa, ak správne rozumiem 

rozprávame o tej tarife, o tom zľavnenom celoročnom lístku. Aby som sa vrátil k tomu. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: To čo povedal pán Fedoročko, že v Bratislave, kdekoľvek, 

to je super. Podporím. A tá otázka bola, kto poslal, lebo sme sa úplne domotali teraz 
momentálne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Takže ak dovolíte, doplním informáciu. 7.6., teda v stredu, potom 

prišiel aj v piatok list, 7.6. dopravný podnik zasiela list na MMK, ten ktorý som vám 
čítal a je podpísaný pán Vladimír Padyšák. Zároveň 9.6., teda v piatok nám prichádza 
list, kde tento list, ktorý som vám čítal ešte upresnený o niektoré dáta, ktoré si pán 
riaditeľ magistrátu vyžiadal, predpokladá, že po komunikácii aj s pánom Dankom a 9.6. 
teda v piatok tento list zo 7.6. je nám upresnený a je na ňom opäť podpísaný pán 
Vladimír Padyšák. Môžem vám ho celý prečítať, aby sme si rozumeli. Ten list sa  
volá - Vec: Dodatok č. 1 ku kolektívnemu vyjednávaniu rok 2023 a 2024 - žiadosť  
o udelenie súhlasu pre alternatívny návrh jediného akcionára. Ja vám to prečítam, je to 
desať riadkov. V súlade so závermi stretnutia predsedu predstavenstva DPMK Romana 
Danka člena  predstavenstva a generálneho riaditeľa Vladimíra Padyšáka s riaditeľom 
MMK Marcelom Čopom a Júliusom Lányim a Ing. Danou Nohajovou bol uskutočnený 
dňa 8. 6., teda vo štvrtok na magistráte mesta vo veci získania predbežného súhlasu  
s predmetným dodatkom bol po následnom stretnutí zamestnávateľa so zástupcami 
zamestnancov spracovaný nový návrh Dodatku č. 1 s navýšením tarifných miezd  
vo výške 10 % od 1. mája 2023 a vo výške 6 % THZ, 7 % R a 9 % vodiči MHD 
od 1. 9. 2023 a vyplatením navýšenej letnej odmeny o 50 Eur v celkovej výške 250 Eur 
v roku 2023. V uvedenom dodatku sa zároveň zmluvné strany zaväzujú, že  
do 31. decembra 2023 nebudú vyjednávať o zmene článkov v kapitole 3 v PKZ za roky 
2023 a 2024 a odmeňovacieho poriadku. Zároveň dávame do pozornosti, že aj napriek 
mnohým prijatým a zrealizovaným úsporným opatreniam v DPMK ešte stále chýba 
finančné krytie vo výške 600 tis. Eur a ďalších 200 tis. Eur prekládka káblov  
na Slaneckej ceste. Pre zachovanie aspoň súčasnej úrovne MHD pre cestujúcu verejnosť 
dopravný podnik veľmi ocení vykrytie tejto položky úpravou rozpočtu mesta v roku 
2023, kedy môže dôjsť k pozitívnym zmenám vo finančnom príjme mesta, kedy môže 
dôjsť. V prípade, že sa jediný akcionár rozhodne striktne dodržať súčasnú výšku 
príspevku v rozpočte mesta pre DPMK, v prílohe predkladáme návrh úsporných 
opatrení pre vykrytie uvedeného finančného rozdielu, ktoré po vašom odsúhlasení 
zabezpečia vykrytie chýbajúcich finančných prostriedkov vo finančnom pláne. 
V zmysle záverov včerajšieho rokovania vás týmto žiadame o bezodkladné zaslanie 
predmetných súhlasov, aby sme mohli okamžite zrealizovať následné kroky  
so zástupcami zamestnancov pre zaistenie sociálneho zmieru. Toto bolo mestu Košice 
zaslané v piatok popoludní alebo na obed a následne včera, v pondelok, teda hneď 
nasledujúci pracovný deň bezodkladne bola doručená dopravnému podniku odpoveď 
mesta Košice, že tento alternatívny návrh vie byť vyhovujúci pre mesto Košice. 
Neviem, či pani poslankyňa. Okej? Všetko fajn? Takže pán poslanec Matoušek pani 
poslankyňa Iľaščíková, pán poslanec Saxa, nech sa páči. 
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p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja by som sa chcel spýtať 
pána riaditeľa Padyšáka, keďže poslal takýto list predpokladám, že to mal predjednané 
s odborovým zväzom. Čiže moja otázka je, na základe čoho konal a poslal túto 
alternatívnu vec, keď, či to bolo vôbec predjednané s odborovým zväzom. Lebo 
odborový zväz tvrdí niečo inakšie. Čiže poprosím o... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno ja som tiež v tejto chvíli v pomykove práve z toho, čo sa 

stalo ... 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Prosím o odpoveď pána riaditeľa. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pôjdeme ďalej faktické a následne pán riaditeľ môže odpovedať. 

Čiže pani poslankyňa Iľaščíková, nech sa páči zatiaľ.  
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Tiež som sa chcela niečo také opýtať, ale 

zase prečo napríklad ste nám aj vy takýto list neposlal alebo v podstate neupozornil  
na tú situáciu, keď ste vedel, že dnes bude takýto bod na zastupiteľstve a mohli sme 
predísť viacerým veciam. Čiže nabudúce vás poprosím potom viac komunikovať 
s nami, aby potom nevznikali takého nedorozumenia a tiež ma zaujíma názor alebo 
odpoveď pána Padyšáka, či to bolo prekonzultované s odbormi, lebo tak isto vonku sme 
počuli niečo iné.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa ja to robím veľmi nerád. Mnohokrát si kušem  

do jazyka. Včera ste všetci poslanci dostali materiál, ktorý sa volá uzatvorenie Dodatku 
č. 1 k podnikovej kolektívnej zmluve, kde máte všetko to, čo som vám teraz prečítal 
v maile, lebo sa to včera udialo. V stredu nám zaslal dopravný podnik prvý list, v piatok 
nám zaslal doplnený druhý list, v piatok popoludní a včera, v pondelok, teda nasledujúci 
pracovný deň bezodkladne sme spracovali žiadosť dopravného podniku, odpísali a vám 
sme to zaslali ako materiál na rokovanie mestského zastupiteľstva, kde máte presne 
povedané, aká bola prvotná požiadavka a ako je táto alternatívna požiadavka 
v materiáli, ktorý máte k dispozícii, bezodkladne. Pán poslanec Saxa, nech sa páči. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Dnes tu odznelo veľa 

prekvapení a aby neboli ďalšie nepríjemné prekvapenia najmä pre obyvateľov malých 
mestských časti, ktorých tieto úsporné opatrenia v zmysle predloženého materiálu sa 
majú najviac týkať, preto sa pýtam. V zmysle zákona o cestnej doprave č. 56/2012 § 44 
mesto, respektíve obec je objednávateľom, obec zostavuje plán a schvaľuje cestovný 
poriadok autobusových liniek v doprave. Pán primátor bolo tam spomínaných nejakých 
600 tis. Eur, rád by som požiadal v rámci všetkých malých mestských časti, aby sa tieto 
opatrenia neudiali, aby v rámci rozpočtových opatrení, na ktoré máte kompetenciu ste 
našli 600 tis. Eur na dofinancovanie dopravného podniku a neznižovali sa výkony. 
Zníženie výkonov značne postihne obyvateľov hlavne malých mestských časti, ako som 
povedal a tak isto to bude mať vplyv aj na zamestnancov podniku, čo sa týka hodín. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Padyšák chcel odpovedať, nie je tu.  
 
p. Padyšák, generálny riaditeľ DPMK: Takže dovoľte, aby som odpovedal na tieto otázky. 

Každý deň minulý týždeň alebo mnoho dní, drvivú väčšinu dní z minulého týždňa sa 
začínalo tak, že o ôsmej ráno v mojej kancelárii sme sa stretli pán Danko, pani 
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Vindišová, pán Horváth a riešili sme situáciu s nekomunikáciou mesta, pretože tá 
situácia - predchádzalo tomu zopár dní, kedy už ani pán Danko sa nevedel dovolať  
na magistrát, ani jemu už nikto nedvíhal telefón a proste tá situácia bola neúnosná, čiže 
my sme každý deň z týchto dní spolu s odborovými predákmi sa dohodli ako ďalej. A 
naozaj v stredu bol ten list poslaný, pretože predpokladám, že asi v utorok bolo 
stretnutie pána Čopa s pánom Dankom, kde z voleja bol predložený taký návrh... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ otázka znie úplne inak. Otázka znie, že ste poslali  

na mesto Košice list. List, ktorý odborári rozporujú, že nie je v poriadku. Toto riešime. 
Ja môžem začať vysypávať koľko mailov ste dostali za posledné týždne, toto nie je 
úlohou v tejto chvíli. Úlohou je, že prišiel nám list a či to je v poriadku a či to je 
vyrokované s odborármi, takto znela otázka, ak dobre rozumiem. Takto znela, prosím, 
toto je dôležité... 

 
p. Padyšák, generálny riaditeľ DPMK: Pán primátor ja rozumiem otázke, ja nerozumiem, 

prečo vy potrebujete stále vstupovať do mojej reči. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pretože už rokujeme dve hodiny a nebudeme si tuná vysvetľovať 

maily. Ja vás usmerňujem. Otázka znela, či je alebo nie je to vyrokované, čo nám prišlo 
na mesto. 

 
p. Padyšák, generálny riaditeľ DPMK: Takže aby som pokračoval. Naozaj každé ráno sme sa 

potom stretli. Pán Danko povedal, že toto je predstava mesta, teda sme sa rozprávali, či 
je to akceptovateľné pre odborové zväzy. Odborové zväzy povedali, že oni to potrebujú 
mať na papieri a teda musí byť podpísaný dodatok. Hej? Aspoň z mesta nech príde 
dodatok. Takže v stredu odchádza list. Vážené mesto toto je predstava, ktorú včera pán 
Čop povedal pánovi Dankovi. My sme tú predstavu dali na papier a teda  
mesto - môžeme v rámci tohto pokračovať v kolektívnom vyjednávaní? Pozrite si 
posledné riadky piatkového listu, kde je jasne povedané bezodkladne, aby sme mohli 
okamžite začať rokovať s odborovými predákmi. Pretože my sme naozaj sa rozprávali 
aj technicky, čo sa udialo. My sme mali uzavreté kolektívne vyjednávanie, presne ako 
hovorí pani Vindišová, ale následne do toho vstúpilo mesto a povedalo, že v žiadnom 
prípade takto. Čiže sme si dohodli, keď nám mesto pošle svoju predstavu o dodatku, my 
musíme okamžite ešte v piatok zasadnúť a začať nové kolektívne vyjednávanie, kde by 
sa anulovali predchádzajúce kroky a stanovili nové kroky, čiže my sme to mali presne 
vymyslené, aby to bolo právne správne. Čiže všetko pán primátor, čo sme potrebovali 
je, aby ste nám dali jasné noty, že okej, urobte to a 600 tis. Eur vám zoženiem buď  
z rozpočtu alebo potom škrtnite dedinské linky, škrtnite 52-jku a podobne. Čiže verte 
tomu, že my sme mali všetko s odborármi prejednané a každý krok sme každý deň 
konzultovali. Nebolo to jednoduché a nič viac netreba len to, čo odborári naozaj správne 
požadovali. Tak teda nech nám mesto pošle, ako má vyzerať ten dodatok ku kolektívnej 
zmluve, aby my sme mohli na výboroch si ho následne prejednať. Je to tak pani 
Vindišová? Určite áno, aj pán Horváth to potvrdí. To je celé. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja som vám celý list predsa prečítal od začiatku do konca. Pán 

riaditeľ teraz urobí CTRL c a celý ten piatkový list vám všetkým poslancom pošlem, 
aby som vám nemusel čítať nanovo, lebo naozaj, pán riaditeľ vy ste taký vymýšľajko.  

 
p. Padyšák, generálny riaditeľ DPMK: Dovoľte pán primátor. Ja neklamem na rozdiel od Vás, 

keď používate klamstvo ako pracovný nástroj. Ja nie.  
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p. Polaček, primátor mesta: List bude doručený v priebehu pár minút všetkým. 
 
p. Padyšák, generálny riaditeľ DPMK: Ale ja poprosím nie len ten list. Tam sú veľmi 

zaujímavé listy aj tie predtým, čiže celú tú genézu od prvého listu, keď... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte raz, vy ste žiadali, že v piatok... 
 
p. Padyšák, generálny riaditeľ DPMK: ...súhlas s uzatvorením dodatku a tam nasleduje... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ, už dosť, už dosť... 
 
p. Padyšák, generálny riaditeľ DPMK: ...prečo sa bojíte pán primátor, ukážte to všetkým. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ale vy ste povedali, ja sa tu nebudem handrkovať. Že v piatok 

tam niečo bolo napísané, čo tam nie je. Teraz to všetci dostanú a poďme ďalej. 
Poprosím ... 

 
p. Padyšák, generálny riaditeľ DPMK: Dajte všetky list, nech všetci vidia, kto ste. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. S faktickými pani poslankyňa Iľaščíková a pán 

poslanec Knap. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja už len na taký dôvetok. V takýchto 

situáciách, tak ako minule, keď ste zvolal mestskú radu o siedmej ráno, mohla byť 
mestská rada a mohli sme sa o tejto téme baviť, čiže to len dôvetok na to, ako hovoríte, 
že nečítame maily a máte na to desať dní, aby ste nám posielali a ak sú také veci, ktoré 
sú neodkladné, myslím si, že bez problémov viete zvolať mestskú radu, viete zvolať 
úplne niečo. Včera sme sa takisto mohli stretnúť a chcem vás poprosiť, pošlite nám 
a prepošlite nám celú komunikáciu medzi vami a medzi pánom generálnym riaditeľom, 
aby sme si konečne urobili obraz o celej situácii. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, samozrejme, bude vám to poslané prirodzene, ale  

o čom sa máme baviť, keď mi príde žiadosť z dopravného podniku, ktorej kladne 
vyhovieme. My sa tu dve hodiny bavíme o tom, že mesto Košice kladne vyhovelo 
žiadosti z piatka a zisťujeme, že odborári. Hej, čiže. Je to všetko nepríjemné, čo sa teraz 
tuná v tejto chvíli deje. Aj mne je to nepríjemné. Pán poslanec Knap, nech sa páči. 

 
p. Knap, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja si myslím, že rozvážnym 

krokom by bolo ukončiť túto agóniu a štvorhodinovú rozpravu, kde sme sa opäť,  
štyri - sme od ôsmej na rokovaní, kde sme sa nikde neposunuli. A ja si myslím, že 
trebalo by podpísať tento dodatok, lebo aj tak sa tomu nevyhneme, lebo doprava 
skolabuje, treba si vážiť ľudí v dopravnom podniku, podpísať dodatok, ušetrilo sa  
5 mesiacov na ich zvýšení, doplatí sa len do konca roka to navýšenie, ktoré požadujú 
a ktoré si zaslúžia. Pohnime sa prosím ďalej. A neťahajme tu ľudí na štyri hodiny  
na naše rokovanie. Ja verím, že Košičania sa na to dívajú a je toto obrovskou hanbou, že 
sme sa neposunuli. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec ale mesto nepodpisuje žiaden dodatok. Zmluvnou 

stranou dodatku je dopravný podnik jeho vedenie a odborový zväz a súhlas kladnú 
odpoveď na to dopravný podnik má. V tejto chvíli traumatizuje všetkých niečo iné a 
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niekde iné, niečo. Ten súhlas existuje: Ja nie som prvkom, ktorý zmluvu podpisuje, je to 
dopravný podnik vedenie, len aby sme si rozumeli. Ja nemám, čo podpísať. Pán 
poslanec Matoušek, nech sa páči. Ďakujem, stiahol. Pán poslanec Špak, nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Zhrnieme si to. Máme tu názov bodu a ten hovorí 

o tom, že ideme riešiť ťažkú situáciu našich zamestnancov v dopravnom podniku. 
Vbehla do toho ďalšia časť a to je tá časť, to je to splnenie sna pána primátora, aby sa 
zbavil pána Padyšáka, čo v podstate môže byť. Ale tlieskate kolegovia, ale vám to môže 
byť jedno, pretože pán primátor tvrdí, že keď toto príde, tak vám už bude lepšie. To 
znamená, že naozaj opatrne s tým potleskom. A máme tu tretiu časť a to je tá, ktorá tu 
vbehla od pána kolegu Fedoročka a ku ktorej ako predseda komisie dopravy a výstavby 
potrebujem dať vyjadrenie, keďže tu boli otázky aj od pána starostu Ténaia, aj iných 
kolegov, či to bolo prejednané na komisii to zníženie ceny ročného lístka. Áno, dali sme 
to hlasovať per rollam. Pán kolega Fedoročko sa snažil a dával všetkým našim členom 
komisie informáciu, aj pánovi Ténaiovi, len si to asi neprečítal a bohužiaľ to hlasovanie 
nemalo dostatok členov pri hlasovaní per rollam, takže nemáme to odhlasované, ale 
pokiaľ nám informácie, tak DPMK to považuje za vec, ktorá sa dá splniť a nie je to 
nejaká veľká záťaž nakoľko tých lístkov zatiaľ nie je taký veľký predaj. Takže vrátim sa 
k tomu názvu toho bodu a poďme vyriešiť tú situáciu, poďme to odhlasovať. Po druhé, 
ak povie pán primátor, že sa mu bude všetko riešiť ľahšie, tak odhlasujeme aj ten 
vpustený ďalší bod, ktorý tu je a tú zľavu pre študentov to už je na nás všetkých, či 
podporíme, či nie, ale ja som napriek tomu, že som bol proti, ale budem teraz za. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči 

ešte.  
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja len jednu otázočku s faktickou  

na Vás pán primátor. Čiže teraz ste povedali, že vy nič nepodpisujete teda, aby sme  
to ozrejmili, čiže na konci dňa potom, aký je problém, čiže keď nič nepodpisujete, je 
kolektívna zmluva, je vyjednaná, vyrokovaná, čiže ešte dokončíme túto vetu, aby sme 
sa nezacyklili.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Problém je taký, že štandardne fungujúci podnik je dostatočne 

aktívny vo svojich rozhodnutiach a rešpektuje rozhodnutia akcionára tak, aby 
zabezpečil fungovanie akejkoľvek spoločnosti, za ktorú zodpovedá. U nás to funguje 
tak, aby sa generálny riaditeľ kryl, aby mal na všetko papieri, žiada súhlas. Niektoré 
súhlasy, treba povedať, vyžaduje mesto Košice, aby dohliadlo na to, aby bol naplnený 
rozpočet a všetky danosti, ktoré mestské zastupiteľstvo alebo primátor v rámci svojich 
akcionárskych práv požadoval. Tu musí vždycky a to nielen tento dopravný podnik, ale 
všetky naše mestské podniky a organizácie, rešpektovať to, že si musia vyžiadať 
takzvaný dodatočný súhlas na právomoci, ktoré im nie sú udelené. To znamená, ak nie 
je finančné krytie, riaditeľ ten súhlas jednoducho potrebuje na túto kolektívnu zmluvu a 
my tvrdíme, a preto to sa tak dlho ťahá, pretože tých požiadaviek a to je tá  
komunikácia, ktorú požiadala aj pani poslankyňa, bolo niekoľko, aby sme mali 
doplnené informácie, čo to bude stáť, pretože ak vám príde dokument, dajte nám súhlas, 
ale my nevieme, čo to bude stáť, od toho máme oddelenie riadenia podnikov, ktoré si to 
dá do finančných analýz, ktoré pozná finančné plány každej jednej spoločnosti a dáva 
mi odborné stanovisko na to, či mi odporúča alebo neodporúča takýto súhlas udeliť a či 
žiadosť je v súlade s rozpočtom mesta, pravidlami, právnymi vecami, zákonnosťou, 
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ktorá súvisí s akýmkoľvek podnikom. V tomto prípade nebolo odporúčané, aby sme 
nepodpísali požiadavku, ktorá bola prvotne mestu daná, pretože presahovala výrazne 
možností mesta Košice. Štandardná spoločnosť funguje vždy tak a teraz zabudnime, že 
ju riadi mesto Košice, generálny riaditeľ, akcionár alebo teda konateľ spoločnosti, ak 
raz tie peniaze nemá, musí urobiť maximum pre to, aby našiel riešenie a nemôže chodiť 
naťahovať ruku a dajte mi každý mesiac, dajte mi viac a viac. Toto je problém. Preto 
kompromisný alternatívny návrh, aby som to uzavrel, ktorý prišiel, bol dostatočne 
alternatívny, dostatočne kompromisný, aby mesto Košice včera udelilo akceptačné 
stanovisko, a preto ja som dnes, a myslím to s plnou vážnosťou, na toto mestské 
zastupiteľstvo vyšiel s tým, že vás len budem informovať o tom, že táto dohoda vznikla. 
Ja som prišiel s plnou vážnosťou na toto zastupiteľstvo, že vám poviem v priebehu 
piatich minút, že je to dohodnuté. Takže zmluvu podpisuje vždycky konateľ a odborový 
zväz, nie mesto Košice. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Ja som požiadal  

o možnosť vyjadriť sa pána kontrolóra k tomu návrhu, ktorý predložil pán Krcho  
a myslím, že aj kolegovia a teda pán poslanec Lasky a tu sme viedli, o tom debatuje aj  
s ďalšími kolegami, či by bolo možné, aby vystúpil, aby sme aj tú informáciu mali 
od pána kontrolóra pred hlasovaním. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ku návrhu pána poslanca Krcha, áno?  
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Krcha, áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán kontrolór, ak máte chuť nech sa páči. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ospravedlňujem sa, ale poprosím pána Krcha, keby ešte raz 

zopakoval, som si nezapamätal všetko. Keď dovolíte, ja by som len upozornil na dve 
uznesenia z minulosti. Prvé je uznesenie č. 491 z XIX. Mestského zastupiteľstva  
z 19. 10. 2020. Týka sa kontroly, ktorú sme vykonali v súvislosti s rozhodnutiami 
jediného akcionára vydanými postupmi pri zabezpečovaní činnosti organizácie.  
Na septembrovom zastupiteľstve sa dozviete, že toto uznesenie bolo čiastočne splnené. 
To znamená, že naďalej sa postupuje podľa postupov pri zabezpečovaní činnosti 
organizácie, ktoré boli spracované mestom Košice. A po druhé. Je to uznesenie  
z minulého roka, ktoré ukladá práve, aby do šiestich mesiacov, to znamená, bolo to 
prijaté 29. novembra 2022, do šiestich mesiacov mal byť predložený návrh nových 
stanov dopravného podniku. Vzhľadom k tomu, že návrh stanov nebol doteraz 
predložený, vzhľadom k tomu, že zmena postupov nebola realizovaná úplne podľa toho, 
čo žiadalo mestské zastupiteľstvo, postupuje sa starým spôsobom. To znamená, tento 
návrh voči tomuto návrhu nemôžem mať absolútne žiadne námietky. Mesto postupuje  
v súlade s doteraz platnými a schválenými postupmi a uzneseniami. Návrh je v poriadku 
z môjho pohľadu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. V poriadku z hľadiska procedúry a legislatívy. 

Z hľadiska hospodárnosti a efektívnosti, to je tá druhá stránka. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta. Z hľadiska hospodárnosti a efektívnosti je presne povedané, 

akým spôsobom dopravný podnik, respektíve mesto bude postupovať pri zabezpečovaní 
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splnenia toho, čo bolo dohodnuté v dodatku ku kolektívnej zmluve. Nič viac sa nedá  
k tomu povedať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Rádcové, raďte. Pán poslanec Saxa, faktická, ešte neviem, asi  

na pána kontrolóra. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Na pána kontrolóra, áno. Tie ciele ako dosiahnuť, 

respektíve sú tam úsporné opatrenia a prípadne navýšenie rozpočtu. Opätovne dávam  
do pozornosti všetkým Košičanom, aby sme to spoločne sledovali a aby tie úsporné 
opatrenia sa nedotkli tak, že doprava v Košiciach, mestská hromadná doprava bude len 
doplnková, takže pozor na rušenie liniek. Budeme na to dávať pozor. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Nebudem absolútne, ale ani ich 

o chlp žiadnu novú tému otvárať, lebo tu bolo povedané dnes viac než dosť. Myslím si, 
že aj viac ako bolo potrebné, ale už teraz ten čas nevrátime späť. Možno keby  
pred chvíľou, teda nie pred chvíľou, ale čo ste boli hore a ste sa po dve a pol hodinách, 
keď hovoríme aj o prestávke, teraz už rokujeme cez tri hodiny v tomto bode. Keď ste sa 
dozvedel niečo, čo bolo de facto nové a hovoril som celý čas, že niečo tu nie je 
v poriadku, odborári operujú úplne inou informáciou. My uvedomme si jednu vec, títo 
ľudia sú všetci svojprávni a nikto ich neriadi. To znamená, že oni tu prišli, títo 
zamestnanci tu prišli slobodne a sami od seba. Nechodia tu preto, že sú exhibicionisti a 
že sa potrebujú ukazovať, ale naozaj sú zúfalí tak, ako povedala pani Kovačevičová, že 
tieto platy pri zvyšujúcich cenách nereflektujú podmienkam a požiadavkám dôstojného 
života. To ja som kopol, že do nejakého Bulharska, lebo toto tu a to sa zároveň 
ospravedlňujem aj Bulharsku, lebo títo ľudia niekedy majú také platy, že nebudú vedieť 
dieťa ani na mestskú plaváreň poslať, lebo aj tam mu treba zaplatiť vstupné a dať nejaké 
peniaze na jedlo. To znamená, že my, keď tu dnes neodsúhlasíme návrh pána Krcha, aj 
keď možno boli otázky na tie jeho finančným plnením, ale stále my vieme v priebehu 
roka robiť zásahy v rozpočte. My, keď dnes nie vyšleme signál týmto zamestnancom a 
nezabezpečíme to, aby mali pokojné leto, ja vám garantujem, že a osobne som videl 
niektoré výpovede, do Flix busu išli, taxikárov. Jednoducho nebude mať kto šoférovať 
v tomto meste a kto opravovať autobusy. To znamená, že naozaj kolegovia, ktorí sa aj 
prihlasujú, prosím, neotvárajme ďalšie témy, povedzme si, či chceme dneska posunúť 
toto zastupiteľstvo a či tie 3 hodiny budú premárnené alebo budú plodné. A za celý čas, 
ja netvrdím, že pán Krcho dal najlepší návrh, ale dal jediný. Za čas tu nedošlo k žiadnej 
konštruktivite, k žiadnemu posunu, takže ja osobne ho podporím a budeme musieť 
a tak, ako povedal primátor, že každý ustúpil. Zrejme bude sa musieť ešte niečo ustúpiť, 
ale doprava v tomto meste je kľúčová, je to základnou tepnou fungovania tohto mesta. 
Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Sa tu už idealizujú kamaráti. Keď si prečítame ten návrh, tak je to 

oxymoron. Je to nevykonateľné, podľa mňa uznesenie, lebo zohnať 2,3 mil. Eur bez 
toho, aby to malo negatívny dopad ani na mesto, ani na DPMK. Tak zo stromu ich 
zoberieme a preto si dovolím, už všetko bolo povedané, sa tu opakuje, všetci sme 
vyjadrili vôľu, že chceme pomôcť, aby zamestnancov sme zastabilizovali, situáciu. 
Dávam návrh na ukončenie diskusie po vystúpení týchto ľudí, ktorí sú prihlásení bez 



43 

 

možnosti faktických poznámok. Prejdime k hlasovaniu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán poslanec. Teda, to čo je prihlásené, to ešte 

prebehne. Hlasujme o návrhu, teda že už prebehnú len tieto tri faktické pripomienky a 
diskusia je definitívne uzavretá. Nech sa páči, hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 18 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, dobehne ešte faktická a myslím si, že reagujeme  

na pána kontrolóra? Asi áno. Pán poslanec Lasky, nech sa páči. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Som chcel dať tiež 

procedurálny návrh, ale už to spravil pán Lörinc. Takže už tento návrh bol schválený a 
poprosím kolegov poslancov, aby už sme mali úctu k zamestnancom dopravného 
podniku, sedia tu 3 hodiny, je čas obeda, aby mohli ísť spokojne do práce. Takže vážme 
si ich a ukončme to celé. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota, nech sa páči. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja si myslím osobne, že 

treba nájsť riešenie, aj keď sa ukáže ten návrh pána poslanca Krcha, ako je 
nevykonateľný. Musíme nájsť jednoducho to riešenie. Zamestnanci dopravného 
podniku čelia tak isto inflácii pri nákupoch, pri všetkých svojich výdajoch, proste 
jednoducho musíme nájsť nejaký spôsob. Druhá vec, do budúcna a na tom aj ja budem 
trvať, je optimalizácia a hľadanie spôsobov tak, aby sme ľudí dostali naspäť do MHD 
a aby boli spoje využívané efektívne. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Vážení kolegovia, 

myslím si, že tento bod, ktorý trval zhruba viac ako 3 hodiny, by skončil bez uznesenia, 
tak to by bola hanba nás všetkých. A iný návrh na uznesenie, ako som predložil ja, 
neprišiel, preto si na ňom trvám tak, ako bol predložený, pretože iný návrh prečítaný 
nebol, nebol prečítaný. Pýtal som sa návrhovej komisie. Jediný, Nebol žiaden návrh 
k tomuto bodu, jediný návrh, ktorý je - ten, ktorý som ja doručil návrhovej komisii, 
preto na ňom trvám. A otázka je tak isto. V tomto bode bolo už veľa povedané, myslím 
si, že ďalší bod k tomu bude smerovať, čo sa týka personálne otázky, ale chcem 
požiadať kolegov o podporu tohto bodu, pretože verejne podporíme zamestnancov 
dopravného podniku, aby sa konečne začala riešiť táto situácia. A čo sa týka 
financovania, tak áno, nemusí to byť kryté, ale my stále v rámci roka vieme, či na strane 
mesta alebo dopravného podniku urobiť také kroky, aby sme vedeli uspokojiť  
aj zamestnancov. Čiže trvám na tomto návrhu, ktorý som predniesol návrhovej komisii. 
Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani Nagyová. Dobre, okej. Technické veci sme si doriešili. 

Rozprava, diskusia je uzavretá. Poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla jednotlivé 
návrhy. Nech sa páči. Nech sa páči, návrhová komisia. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Takže dovolím 

si malú rekapituláciu po tých štyroch hodinách, aby nám bolo jasné, o čo ide. Rokujeme 
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o bode 3/1 uzatvorenie Dodatku č. 1 k Podnikovej kolektívnej zmluve. Dostali sme 
spolu okrem pôvodného materiálu, ktorý bol predložený písomne, 5 návrhov, z toho  
2 návrhy boli stiahnuté. Pán poslanec Karaffa predložil návrh a potom ho stiahol a pán 
poslanec Lasky takisto predložil návrh a stiahol. Ostali nám 3 návrhy. V poradí prvý 
predložil pán Krcho, ktorý je v podstate komplexný ako pôvodný, potom je číslo  
2 návrhu, je od pána poslanca Karaffu a návrh číslo 3 je od pána poslanca Fedoročka, 
ten rieši tú tarifu. Takže, ešte mám takú jednu otázku, nakoľko bol materiál predložený 
písomne aj napriek tomu, že nebol prednesený, nebol prečítaný, ja sa chcem spýtať pána 
primátor, že či trvá na tom, aby sme aj hlasovali o tom pôvodnom, v podstate by sme 
mali. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Na tom netrvám, ale právne oddelenie tvrdí a trvá na tom, aby bol 

prečítaný, nakoľko bol zaslaný písomne. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ak bude schválený návrh pána poslanca 

Krcha, tak sa nebude hlasovať, lebo sa vylučujú, takže to je všetko. Takže začíname 
návrhom číslo 1 od pána poslanca Krcha. Prosím o pozornosť. Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov po A) súhlasí s uzatvorením 
Dodatku č. 1 k Podnikovej kolektívnej zmluve na roky 2023 a 2024 Dopravného 
podniku mesta Košice, akciová spoločnosť od 01. 05. 2023, kde v zmysle kolektívneho 
vyjednávania boli navrhnuté nasledovné zmeny: 1) kapitola III, Článok  
3 PKZ - Mzdové tarify - úprava tarifných tried u časovej a mesačné mzdy; (navýšenie 
mzdy u vodičov MHD o 19 %, v kategórii R o 17 %, v kategórii THZ o 16 % 
a v kategórii IM o 16 %); (zvýšenie nákladov by predstavovalo na rok 2023 sumu 
2 271 000 eur aj s odvodmi), 2) Kapitola III, Článok 23, bod 1. a PKZ - letná  
odmena - zvýšenie letnej odmeny o 50 eur na 250 eur; (zvýšenie nákladov predstavuje 
sumu cca 65 000 eur s odvodmi. Po B) žiada primátora mesta Košice ako jediného 
akcionára Dopravného podniku mesta Košice, akciová spoločnosť, aby akceptoval 
Dodatok č. 1 k Podnikovej kolektívnej zmluve na roky 2023 a 2024 Dopravného 
podniku mesta Košíc, akciová spoločnosť a v spolupráci s predstavenstvom 
Dopravného podniku mesta Košice, akciová spoločnosť, realizoval v roku 2023 také 
potrebné kroky na to, aby tento Dodatok č. 1 k Podnikovej kolektívnej zmluve na roky 
2023 a 2024 nemal negatívny dopad na rozpočet mesta Košice a Dopravného podniku 
mesta Košice, akciová spoločnosť na roky 2023 a 2024. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 19 -  za: 25, proti: 0, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. Ideme pokračovať návrhová 

komisia. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh číslo dva od pána poslanca 

Karaffu. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov  
v obchodnej spoločnosti Dopravný podnik mesta Košice, akciová spoločnosť, 
Bardejovská 6, 043 29 Košice, IČO 31701914, v ktorej Mesto Košice ako jediný 
akcionár vykonáva pôsobnosť valného zhromaždenia, s účinnosťou ku dňu podpísania 
uznesenia primátorom mesta Košice rozhodlo: A) odvoláva z funkcie člena 
predstavenstva generálneho riaditeľa Ing. Vladimíra Padyšáka, B) poveruje predsedu 
predstavenstva Ing. Romana Danka výkonom funkcie generálneho riaditeľa, C) menuje 
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do funkcie člena predstavenstva Mgr. Marcela Čopa, D) žiada primátora mesta Košice, 
aby do 60 dní vyhlásil výberové konanie na funkciu generálneho riaditeľa, ktorý bude 
zároveň tretím členom predstavenstva, E) žiada predstavenstvo, aby na najbližšie 
zasadnutie mestského zastupiteľstva predložilo návrh zmeny stanov spoločnosti, ktorou 
sa počet členov predstavenstva zvýšiť na päť. Koniec návrhu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Hlasujte. Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 20 -  za: 23, proti: 5, zdržali sa: 10 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. Návrhová komisia má 

ešte nejaký návrh. Nech sa páči.  
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže tretí návrh pána poslanca 

Fedoročka. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych 
predpisov schvaľuje Dodatok č. 9 k Tarife DPMK, a. s. pre mestskú hromadnú dopravu 
s účinnosťou od 01. 07. 2023 v zmysle predloženej Prílohy. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 21 -  za: 37, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte jeden a ešte právne oddelenie stále trvá na tom, aby sme 

riešili aj to pôvodné. Takže nech sa páči. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Tak aby sme dali na pravú mieru. 

Vyzeralo to tak v prvom, že návrh pána Krcha a s pôvodným sa vylučujú, ale tam sa 
žiada úplne iný zodpovedný človek, takže ten návrh, teda musíme hlasovať o ňom. 
Takže pôvodný návrh uznesenia. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle 
príslušných právnych predpisov A) žiada Dopravný podnik mesta Košice a. s., 
realizovať úsporné opatrenia tak, aby výsledky hospodárenia obchodnej spoločnosti  
na rok 2023 boli vyrovnané a neprekročili v programovom rozpočte mesta Košice  
na rok 2023 schválený finančný príspevok na úhradu strát v mestskej hromadnej 
doprave na rok 2023 vo výške 28 512 000 Eur. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 22 -  za: 16, proti: 4, zdržali sa: 17 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. Ďakujem pekne. Návrhová komisia 

vyčerpali sme všetky návrhy. Bod číslo 3/1. sme uzavreli.  
- - - 

 
Bod č. 1 
Slovo pre verejnosť 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tým, že je 12 hodín 30 minút posúvame sa k bodu č.1, ktorým je 

Slovo pre občana. Po tomto bode bude vyhlásená hodinová alebo trištvrte hodinová, ako 
sa dohodneme, prestávka na obed. Čiže bod číslo 1 -  Slovo pre verejnosť. Do diskusie 
sa nám prihlásilo 5 diskutujúcich. Prvým je Ing. Juraj Mazák s témou Komunikácia  
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s orgánmi mesta Košice, druhým je Katarína Metzger - Návrh VZN č. 131 o miestnom 
poplatku, tretím je Ing. Ján Plavčan - Odborné predpoklady u členov komisií Mestského 
zastupiteľstva a dozorných radách v mestských podnikoch, štvrtým je Jana Porobeková, 
ospravedlňujem sa, keď som to správne neprečítal, Návrh VZN č. 131 komunálny 
odpad, piatym je Miroslav Hazy – Ulica Stará sečovská cesta a šiestym je Eva  
Petrášová – Knižnica pre mládež. Ďakujem pekne, nech sa páči, pán Mazák sa môže 
pripraviť. Sekundičku nech počká, aby sme sa trošku utíšili, počúvali. Nech sa páči, 
máte slovo. 

 
p. Mazák, občan mesta: Dobrý deň vážené vedenie mesta, vážené poslankyne, vážení poslanci 

a vážení prítomní. Ďakujem za priestor vyjadriť sa. Volám sa Juraj Mazák a v minulom 
období sme sa stretli s mnohými z vás na komisii pre vzdelávanie, kde sme spoločne 
diskutovali o našich zahraničných skúsenostiach a návrhoch na rozvoj vzdelávania 
v regióne. Ďakujem pani Slivenskej, že dnes podala návrh na zaradenie bodu ohľadom 
priestorov na Galaktickej. Ďakujem tým, ktorí ste hlasovali za jeho zaradenie. Dostali 
ste odo mňa alebo od nás za uplynulý rok viackrát emailom a viacerí osobné informácie, 
ktoré súvisia so zámerom investovať do zanedbaného majetku mesta, čím chceme 
rozvíjať našu školu, aj ďalšie verejnoprospešné aktivity a dovolím si v krátkosti 
chronologický pripomenúť kľúčové body nášho úsilia a komunikácie s mestom Košice, 
ktoré vnímame ako najdôležitejšieho partnera pre budúce spolupráce. V roku 2017 sme 
založili komunitnú záhradu a v roku 21 sme z Ministerstva školstva dostali rozhodnutie 
o základnej škole so schválením výskumného projektu slobodného demokratického 
vzdelávania a taktiež v máji 21 mesto Košice vyhlásilo súťaž na voľné priestory  
na Galaktickej, ktoré si nakoniec víťaz aj pre zlý stav neprevzal a zasa ostali tieto 
priestory roky prázdne, daňoví poplatníci platia 10 tisíce Eur za kúrenie prázdnej 
a chátrajúcej budovy. My sme v tom istom roku začali platiť nájomné mestu za priestory 
na Jegorovovom námestí, ktoré naše občianske združenie dodnes využíva a pomáha tam 
rodinám, deťom so znevýhodneniami, deťom z Ukrajiny alebo pracuje na výskumných 
veciach v zbere dát a podobne. Dva roky tento priestor zveľaďujeme, platíme takzvané 
komerčné nájomné podľa VZN a v roku 2021 sme žiadali o zmenu na dobu určitú  
s cieľom investovať asi 35 tis. Eur do priestorov prevažne výmenou okien. Dodnes sme 
od mesta nedostali odpoveď, ale boli sme informovaní písomne o tom ako sa pripravuje 
geometrický plán, zámer na prenájom exteriéru. V skutočnosti sa za 2 roky nič z toho 
nezrealizovalo. Do septembra 2022 sme vyhľadali a osobne si obhliadli asi  
20 mestských nehnuteľností, do ktorých sme mesto ponúkli investíciu. Rokovania 
uviazli na mŕtvom bode. V novembri 2022 sme požiadali mesto o prenájom priestorov  
na Galaktickej na dobu určitú so zámerom dlhodobej investície a mesto Košice vzápätí 
našu žiadosť zamietla bez posúdenia komisiami i zastupiteľstvom s odôvodnením, že 
vyhlási súťaž. Tú aj v januári teda vyhlásilo a my sme sa zapojili, predložili najvyššiu 
ponuku a v marci sme požiadali mesto o stanovisko k zmene sídla školy, výdajnej 
jedálne, ŠKD a podobne. Dodnes nemáme odpoveď a teda počas februára až júna sme 
viedli opakované rokovania o podmienkach prenájmu priestorov, ktoré nespĺňajú 
hygienické nároky kladené legislatívou. Hovorili sme s pánom predsedom majetkovej 
komisie pánom Karaffom, majetkovou komisiou s pánom kontrolórom a ďalšími 
orgánmi. Teraz 5. júna sme podpísali zmluvu o podnájme za podmienok, aké 
stanovovala mesto Košice. 12. júna, teda včera, aj mesto podpísalo túto zmluvu a dnes 
je bod zastupiteľstva, kedy žiadame o úpravu nájomnej zmluvy z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Predpokladáme, že v budúcom kalendárnom roku by sme  
do mestského majetku investovali približne 60 tis. Eur, prevažne súvisiace s opravami 
inžinierskych sietí, sociálnymi zariadeniami a oknami. A chcem teda ešte doplniť, aby 
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ste chápali, že čo sme asi za partner. Tak v rámci našich aktivít vytvárame v regióne 
Košíc asi 40 pracovných miest, časť pre kolegov s vážnymi znevýhodneniami, časť  
pre odborníkov, ktorí tvoria výskum, ktorý je zaujímavý aj pre Európsku komisiu 
a UNESCO. Venujeme veľa úsilia a energie, aby sme prispeli k rozvoju regiónu, kde 
chceme pracovať, žiť, vychovávať deti a neodišli sme, sme tu a v súčasnosti máme 
ponuky od dvoch súkromných investorov, ktorí nás ťahajú na západ a s rozpočtom  
nad 1 mil. Eur nám ponúkajú investíciu do areálu. My však chceme ostať a spoločne  
s mestom vytvárať projekty, ktoré posunú náš región vpred. Verím, že v zaradenom 
bode programu spoločne preberieme konštruktívne túto tému. Ďakujem za pozornosť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Tento bod bude mať svoj samostatný, k tomu 

bude, k tejto téme bude samostatný bod, čiže ideme ďalej. Ako druhým diskutujúcim je 
pani Katarína Metzger, poďte, nech sa páči, ktorá nás požiadala k téme návrh  
VZN č. 131 o miestnom poplatku. Nech sa páči, máte slovo. 

 
p. Metzger, občianka mesta: Ďakujem za slovo. Dobrý deň vážení. V podstate všetci ma dobre 

poznáte, ide o stálu tému odpad. V podstate vám chcem povedať, že pani Kovačevičová 
včera vyšiel úžasný článok v novinách, a chcem vám povedať, že nemusíme my občania 
zaplatiť za odpad viac a ja vám poviem prečo. Úlohou... Nie, nie, kľud. Úlohou 
samosprávy je pre nás zabezpečiť servis. Ja čakám na kontajnerovisko, do ktorého 
nebude pršať, kde bude spravodlivý systém váženia. Pán riaditeľ minule povedal, 
nedovolili ste mi reagovať. Ja vám chcem povedať, že nie je to, nedá sa prirovnávať, že 
na Slovensku Košice nemajú najdrahší odpad, pretože máte vstupné podmienky, ste 
majoritným - ste 5 % spolumajiteľom Košice mesto s KOSIT-om, uprednostňujeme len 
súkromnú firmu viac menej oproti tomu, čo by mali mať občania. Ja sa chcem opýtať, 
riešime tu pedáliky. Lienky si tam dajte na kontajnerovisko. Ja ako bývalý predseda 
komisie životného prostredia, predsa mám mať plán na 15 rokov. Mali sme pedáliky, 
mali sme kovové kontajneroviská, vyhovovali. Koľko má životnosť taký kontajner? Tak 
riešme toto a nie teraz tuto budeme - prešlo to cez komisie, prešlo. Vieme koľko budú 
stáť pedáliky? Prečo ja nemám kontajnerovisko? Ja vytvorím štyri takého vrecia  
so svojim synom. Nechcite mi povedať, že ja mám platiť sumu úplne plnú. Za čo?  
Za to, že vy odvážite mokrý kontajner? Nie, takto samospráva nemá. Vy sa nám máte 
prispôsobiť. Máte urobiť základný servis a keďže sa musím upokojiť, prepáčte, proste 
môj temperament, toto je moja neprofesionalita. Od minulého roka máme za to, že 
prioritne pre vás vedenie mesta a poslancov až na výnimky tu sedia, nie sú občania a ich 
služby a ich dobre žitie, ale pomsta za navýšenie poplatkov daní ako chcete navýšiť tak 
isto aj odpad z nehnuteľností. Dôvodom je zábezpeka pre banku na čerpanie nového 
úveru, ktorý chcete požiadať, preto každý mesiac mimoriadne zastupiteľstvo. 
Obdivujem vás pán primátor. Navrhujeme znížiť počet mestských časti, prešla vám  
401-tka. Ja viem, že každý má, však vy máte okolo 2000 Eur pripla, máte svoju prácu. 
Akože skúste trošku uvažovať. Ja vám neberiem to, že niečo robíte. Hej, ale berte to aj 
to odhad, berte aj to, že naši ľudia jednoducho nemajú z čoho. Navrhujeme znížiť počet 
mestských časté. Jasné, že ani starostovia, ani poslanci o to nemajú záujem, zjednotiť 
financovanie, zbytočná agenda, MČ kontajnerovisko tu urobí, potom mesto urobí niečo 
také. Proste robte nejaké dlhodobé plány. Navrhujem znížiť odmeny aj poslanecké. 
Mnohí ich máte neúrekom. Jednoducho, keď vy beriete nám, mne  
z invalidného 350 Eur, ktorý ja mám a nie som schopná pracovať, tak mi, zoberte  
mi kožu, zoberte mi orgány, zoberte ma, zabite ma a koľkých takých máme. Chcem si 
triediť odpad sama. Pani Slivenská splní sa vám sen. Proste tých pár sáčičkov si som 
schopná a pôjdem si ich do KOSIT-u odniesť sama. Zoberiem si váčik a odnesiem si ich 
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sama. Nebudem toto podporovať. Jednoducho, systém nie je pre všetkých spravodlivý. 
A toto je najdôležitejšie. Ja čakám pán Vrchota, čakám kedy my budeme mať 
kontajnerovisko. Tu hodený, tam hodený jeden kontajner. No nehnevajte sa,  
21. storočie. Vy podporujete zelenú agendu, lebo to musíte. Nie. Robte len tie projekty, 
ktoré sú potrebné a robte len servis tak, ako vám ukladá 369-tka. To je všetko. No a  
v podstate chceme urobiť jednu vec. Pán primátor pozerám sa vám priamo do očí, ako 
svedomitý človek. Chceme sa pripojiť k Trnavským obyvateľom a chceme vás dať 
odvolať a niektorých starostov mestských častí za to, ako sa k nám chováte. 
Jednoducho, ja viem, že treba peniaze, ale robte len to, čo musíte. Nemusíte teda nejaké 
extra veľké tieto veci robiť, chovajte sa tak, ako my občania sa musíme chovať, že 
musíme si proste. Vy máte lov, vy máte možnosti, zákon o bio odpade a tak ďalej. Však 
to je poloprázdne, čo tam je. Veď vy máte tu koľkí, koľkí ľudia ste tu koľkí právnici. 
Koľkí z vás ste dali na ministerstvo, že to nie je dobrý zákon, že to nie je dobré. Ja 
viem, pošlite ma. Idem. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ďakujem pekne. Pripomienky mesto samozrejme 

dáva ku každým zákonom. Diskusia je vždycky dohodnutá v rámci rokovacieho 
poriadku, takže až na záver vieme vystúpiť k týmto témam kvôli rýchlosti. Čiže tretím 
diskutujúcim je Ing. Plavčan k téme Odborné predpoklady u členov komisií Mestského 
zastupiteľstva a dozorných radách v mestských podnikoch. Nech sa páči. Skúste 
rýchlejšie možno a určite to zvládneme. 

 
p. Plavčan, občan mesta: Dámy a páni, ctené Mestské zastupiteľstvo, vedenie mesta, pretože 

podľa najvyššej právnej normy lex cardinalis, ústavy Slovenskej republiky všetka moc 
patrí občanovi, občania majú právo participovať a zúčastňovať sa na správe vecí 
verejných, preto je to občianska samospráva. V tejto súvislosti je treba ďalej povedať, 
aby dozorná rada ako autorita komplexnej a systémovej odbornej nie politickej kontroly 
hospodárenia a nakladania s majetkom, majetkovými právami naplnila svoj účel, zmysel 
a poslanie. Nevyhnutne musí spĺňať postulát, teda predpoklad, požiadavku teda mať  
po odbornej stránke znalostnú odbornú kredibilitu o level vyššie, podčiarkujem o level 
vyššie ako kontrolovaný subjekt a nie opačne, ako je status quo, teda súčasný stav teraz 
a preto musí mať dozorná rada obligatórnu, teda odbornú a vecne príslušnú spôsobilosť. 
Podľa odbornej, komparatívnej, forenznej a súdno-znaleckej expertízy terajší členovia 
dozornej rady mestských lesov zvolení mestským zastupiteľstvom nemajú odbornú 
kredibilitu ani na 5 % v lesnom hospodárstve. Ako chce dozorná rada exaktne 
kontrolovať vysoko odborný subjekt pri hospodárení a nakladaní s lesnými 
ekosystémami a s extrémne dlhodobou špecifickou znalostnou behaviorálnou 
ekonomikou v lesnom hospodárstve mestských lesov, pretože s tým majú v súčasnosti 
veľký problém aj niektorí lesní hospodári. Je to nemožné až trestuhodné, úpadok a 
regres proti zveľaďovaniu našich účelových lesov osobitného určenia a zvlášť lesoparku 
a proti rozvoju nášho krásneho mesta, ale hlavne proti občanom a voličom mesta Košice 
a čo je najzávažnejšie, aj proti poslaneckému sľubu. Dámy a páni mestského 
zastupiteľstva, lesné hospodárstvo to nie je hra o fazuľky, ale exaktná, komplexná, 
systémová vysoko odborná laikmi a diletantmi nezvládnuteľná a nepochopiteľná 
činnosť, a preto poslanci mestského zastupiteľstva a vedenie mesta, ak chcete, aby  
s majetkom a majetkovými právami mestských lesov bolo nakladané odborne, 
hospodárne, efektívne, účinne a účelne a bez rizika, zatiaľ v dozornej rade mestských 
lesov je potrebné a nevyhnutné v plnom rozsahu a so všetkou zodpovednosťou 
neodkladne, teda ihneď vykonať zmenu, aby aspoň jeden člen dozornej rady zvolený 
mestským zastupiteľstvom, valným zhromaždením bol odborný garant s adekvátnymi 
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odbornými predpokladmi špecifickými v lesnom hospodárstve s najvyššou komplexne 
odbornou atestovanou a hlavne vecne príslušnou kvalifikáciou v lesnom hospodárstve 
a súdno-znaleckej činnosti a v extrémne dlhodobej špeciálnej znalostnej behaviorálnej 
ekonomiky v lesnom hospodárstve. To je v záujme mesta a poslaneckého sľubu. 
V týchto intenciách a v súvislosti s dozornou radou citujem vecne príslušný právny 
predpis. Dikcia Obchodného zákonníka expressis verbis osobitne zvýrazňuje - člen 
dozornej rady je povinný vykonávať svoju pôsobnosť s odbornou starostlivosťou  
a zodpovedá za škodu spôsobenú nezodpovedným, protiprávnym, nekvalifikovaným a 
neodborným konaním. Uvedená dikcia jednoznačne expressis verbis je kogentná 
a obligatórna, teda nariaďuje a záväzne osobitne zvýrazňuje akcent, dôraz na vecne  
príslušnú odbornú kvalifikáciu a spôsobilosť člena dozornej rady. Na základe 
uvedeného a podľa hmotného trestného práva, ak člen dozornej rady nemá vecne 
príslušnú odbornú kvalifikáciu a spôsobilosť, dochádza tak k naplneniu znakov 
materiálnej skutkovej podstaty zavinenie z nedbanlivosti, pretože ide o všeobecný 
záujem, podčiarkujem všeobecný záujem. Odbornú kvalifikáciu člena dozornej rady ako 
materiálny predpoklad aj jeden zo základných znakov na klasifikáciu a podmienka  
pre naplnenie materiálnej skutkovej podstaty trestného činu. Táto právna axióma je 
podporená a posilnená aj medzinárodným európskym právom. Vecne  príslušná právna 
norma nevyžaduje a neuprednostňuje pred dozornú radu poslanecký mandát, ale podľa 
vecne príslušných právnych predpisov a noriem a zvlášť Obchodného zákonníka 
rigorózne, obligatórne a teda prísne záväzne explicitne výslovne jasne zreteľne 
požaduje, akcentuje na adekvátnu odbornosť a vecne príslušnú kvalifikáciu. Dámy a 
páni je treba okrem iného tiež upriamiť vašu pozornosť aj na zákon o obecnom zriadení. 
Citujem. Komisie sú zložené z poslancov a ďalších osôb, podčiarkujem, ďalších osôb je 
to ergo v zásade ex lege a ex jure podľa zákona kogentná a obligatórna ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Plavčan, ja sa len spýtam poslancov, či ešte vám z úcty 

k vám, dáme ešte jednu minútu. Nech sa páči. 
 
p. Plavčan, občan mesta: ...komisiu okrem poslancov musia mať obligatórnu ďalšie 

kvalifikované osoby. Teda ak v komisiách sú len poslanci, komisie sú nespôsobilé, 
nesvojprávne a nie sú plnohodnotné, ako to bolo praktizované dlhé roky najmä  
v niektorej MČ a súd ex lex, teda mimo zákon. To zakladá skutkovú podstatu 
s naplnením materiálnych znakov vecne príslušnej právnej normy a dochádza tak  
k páchaniu právneho excesu s deliktom contra legem, teda proti zákonnému stavu 
konfliktu záujmov. Apropo a ešte čosi fakt veľmi dôležité. V tejto súvislosti na záver sa 
žiada s rigoróznym akcentom vysloviť, že ten, kto nemá adekvátne odborné 
predpoklady a vecne príslušnú kvalifikáciu, vzdelanie a teda laik ani nemá a vykonáva 
zodpovednú odbornú funkciu, eventuálne hovorí do vecí a rozhoduje o nich, avšak bez 
znalosti a nerozumie im evidentne pácha trestný čin zavinenia z nedbanlivosti a tak teda 
spoločnosti .... a nenahraditeľné morálne a ekonomické škody. Úplne na záver chcem, 
pán primátor, dámy a páni, ctené mestské zastupiteľstvo, vedenie mesta, aby to bolo 
plný kontext a zmysel. Úplne na záver ako tvorca a bývalý gestor, odborný garant 
a miesto výstavby a zverejňovania... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Plavčan dve minúty navyše už som vám dal. Pán Plavčan  

7 minút, ste chceli 5 + 2. Ja som sa spýtal kolegov, kývli hlavou, že vás mám nechať 
dorozprávať, ale máme v rokovacom poriadku nejaké pravidlá. Ďakujem veľmi pekne. 
Sa ospravedlňujem. Ako štvrtou vystúpi pani Janka Porobeková. Pardon. Parobeková, 
sa ospravedlňujem, ktorá vystúpi k návrhu VZN. Nech sa páči. 
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p. Parobeková, občianka mesta: Pokúsim sa byť stručná. Takže úvodom. Na margo pani 
Kovačevičovej, šéfky dozornej rady. Neviem, akým právom ste vážená pani vyhlásila, 
že sa musí zvýšiť poplatok za odpad. Reprezentujete súkromnú spoločnosť, 
neprezentujete štátnu firmu. To je za prvé. Za druhé. Nik nedostal k nahliadnutiu od vás 
návrh obchodnej zmluvy, nik nevidel a nepodpísal akúkoľvek korporátnu zmluvu, 
v ktorej sa zahŕňa, že čo sa má opravovať, čo sa má navyšovať, čo sa musí, čo sa 
nemusí. Hej. Toľko. Chcela by som, tak isto k tým našľapovým kontajnerom povedať 
jednu vec. Sme momentálne v nútenej správe. Viete veľmi dobre, čo je to nútená správa. 
Hej. Sme zadlžení. Máme 53 mil. Eur dlžobu. Zisky sú 2 mld. Eur. Ja sa vás pýtam, kde 
sú tie ostatné peniaze? Na akom základy vy opäť, čo je už pre mňa normálne nekonečný 
príbeh navyšovanie poplatku za odpad. Hej. Akým dôvodom opäť idete navrhovať 
zvyšovanie poplatkov? Máme dlžoby, aké máme dlžoby. Ja vám navrhujem, minule som 
hovorila, zrušte niektoré MČ. Hej. To je nemysliteľné. Zrušte si navyšovanie platov, 
odmien a tak ďalej. Zrušte takzvané podvodné zelené projekty a hneď budú peniaze. Aj 
na DPMK, aj na všetko. Do kedy mienite sa chovať k ľuďom, ako k jednému odpadu? 
Bola som tu pred pol rokom, položila som jednu otázku, kto z vás bol navštíviť, kto 
z vás bol medzi ľuďmi? Koľkí z vás ste boli? Kto z vás má prehľad ako ľudia ledva 
prežívajú? Sú na hrane životného minima. Chodia po žobraní. Živitelia, samoživitelia, 
dôchodcovia a vy tu bohémsky idete projekty, zelené projekty, hej, propagovať, lebo 
nemáte peniaze. Samozrejme, lebo plytváte peniazmi. Žiaden rozpočet normálny. Vy ste 
tu všetci pre nás, si uvedomte konečne. Nie my pre vás. Nebyť ľudí, vy nemáte tieto 
miesta. Nemáte tieto pozície. Tak kurňa sa spamätajte konečne. A chcem len jednu vec 
povedať, magistrát, mesto, vraj mestská samospráva. Vy všetci ste akciová spoločnosť. 
Žiadna štátna firma. Nemáte žiadne právo bez vedenia, bez vedomia obyčajných nás 
ľudí čokoľvek diktovať a nariaďovať. Vy máte v prvom rade zabezpečiť to, aby ľudia 
mohli existovať v pohode a dôstojne, aby nemuseli chodiť po žobraní, aby sa nemuseli 
hanbiť za to, že vás volili a že im kašlete na hlavu zvysoka. Nič iné sa od vás za celú tu 
polročnú dobu, čo som tu bola posledne, nič sa neudialo, nič sa nezmenilo. Furt len 
treba navyšovať a navyšovať. A povedzme si pravdu pán Polaček a vy to viete veľmi 
dobre, toto je zámerné, cielené zadlžovanie mesta. A to je na celom území Slovenska, 
lebo my nie sme štátna firma, my nie sme štát. My sme súkromná akciová spoločnosť. 
Celá republika, povedal to aj Matovič, hej. 5,4 mil. akcionárov, tak dokedy nás vážení 
mienite vodiť za nos? My sme Československá republika, či sa vám to páči alebo nie. 
Sme na burze registrovaní. Slovenská akciovka, nemecká burza. Česká, anglická 
akciovka, burza. Do kedy sa mienite hrať na vicišpánov? Do kedy mienite šafáriť 
s poplatkom všetkých daňovníkov? Do kedy viete mlčať, klamať ľudí a vodiť za nos? Ja 
len toľko poviem. Skončila som.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ako piaty vystúpi pán Miroslav Hazy, ak čítam 

správne. Ďakujem. Ktorý chce vystúpiť k názvu, predpokladám, ulica Stará sečovská 
cesta. Nech sa páči. 

 
p. Hazy, občan mesta: Dobrý deň pán primátor, vážení poslanci, vážení prítomní. Volám sa 

Miroslav Hazy, ako už bolo povedané, narodil som sa v Košiciach, vyštudoval som tu, 
oženil som sa, vychoval som tri deti a momentálne som v dôchodku. Niektorí vravia, že 
to na mne nevidieť, ale nedajte sa oklamať, čas je pre každého z nás spravodlivý. Chceli 
sme si s manželkou užiť náš novopostavený rodinný dom, predtým na Starej sečovskej 
ceste, ale podľa posledného Všeobecne záväzného nariadenia bolo zmenené, zmenený 
názov na Ulica Stará Sečovská cesta,  ešte to máte v pamäti, lebo to bolo pred dvoma 
mesiacmi. Všetko vyzeralo, že aj sa tak stane, ale mesto Košice a stavebný úrad listom  
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z 29. 5. nám však prerušil kolaudačné konanie a to až do preukázania zmeny cestnej 
komunikácie z účelovej na miestnu. Už je to tretí rok, čo platíme poplatky mestu  
za prenájom pozemku na vjazd ku rodnému domu, v ktorom nebývame. Už to je tretí 
rok, čo sme zaplatili poplatok za rozvoj, chápeme jeho zmysel, počúvame tu stále 
o peniazoch, ktorého účelom aj budovanie cestných komunikácií. Ja by som povedal pár 
informácií o sebe, kto som. Ja verejne nevystupujem a tak ďalej, ale 16 rokov som 
vyučoval na katedre počítačov technickej univerzity. Prešlo v mojej prítomnosti v rámci 
toho procesu niekoľko tisíc študentov, programátorov a technikov, aj možno vám známy 
Ing. Radoslav Danilák, ktorý je aj vo svete veľmi úspešným podnikateľom v oblasti 
navrhovania grafických systémov. Na univerzite som bol spoluautorom riadiaceho 
systému MUDRS v 1987, ktorý získal zlatú medailu na medzinárodnej výstave v Brne. 
Som spoluautorom prvého informačného študijného systému na fakulte elektrotechniky 
a informatiky a v roku 1995, keď pán prof. Čižmár, vtedajší dekan a profesor Sarnovský 
cestovali do Spojených štátov a chceli ukázať s hrdosťou, že čo my vieme v Košiciach 
na našej Technickej univerzite dosiahnuť. Tento systém sme pripravili cez webové 
rozhranie, čo je dnes pre nás bežné, ale berte, že to bol rok 1995. Bol to prvý 
informačný systém, študijný informačný systém na Slovensku, ktorý mal takúto 
možnosť. Nechcem vás ďalej zaťažovať ako tým, že to len na ilustráciu. V rámci firmy, 
ktorú som založil, ktorej som bol spoločníkom, som realizoval kopec počítačových sietí, 
informačných systémov vrátane magistrátu, vrátane aj tejto miestnosti, niekoľkých 
mestských častí a keď vznikol Ústavný súd, tak som bol pri realizovaní počítačovej 
siete a 13 rokov sme túto počítačovú sieť udržiavali. Mám za to, že celý svoj život som 
vlastne sa angažoval v prospech nášho mesta, východného Slovenska, nie len ja, ale aj 
moja manželka a dokonca aj v zahraničí, ale toto je irelevantné v tejto chvíli. Dokonca 
sme proste sme tak nastavení, aktívni sme nielen ako v tej oblasti ako som spomenul 
technickej, ale aj pri tej Sečovskej, pôvodne Starej Sečovskej ceste sú nejaké záhradky. 
Nielen záhradky, aj domy, aj bytové nejaké komplexy, sme boli iniciátormi spolu 
s Ing. Šutym.... pre výstavbu súkromného rozvodu vody. To znamená, že stálo to nejaké 
peniaze, ale teraz, keď nás mesto a stavebný úrad dáva do pozície, že my máme meniť 
nejaký právny a fyzický stav veci, ktorá nám nepatrí, cesta a dať ju do poriadku, 
rekvalifikovať ju na nejakú miestnu a tak ďalej. Nám neprináleží, nie sme vlastníkmi. 
My nie sme ako občania povinní konať vo verejnom záujme, preto vás pán primátor a 
páni poslanci vyzývam, je to vaša parketa. Mám takú asociáciu, že dnes sú peniaze nie 
dôležité. Počul som celý ten rozhovor, alebo to jednanie. Hovorí sa, že až na prvom 
mieste. Nie sú dôležité, sú až na prvom mieste, ale kde je tu vlastne občan? Či chcete 
prispieť k zlepšeniu podmienok občanov, teda aj vás v tomto meste alebo nechcete? 
Nechcem tu sa vyhrážať súdmi a tak ďalej, lebo predpokladám, že je to otázka dobrej 
vôle a usporiadania si priorít. Ďakujem za pozornosť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ako šiesta vystúpi pani Eva Petrášová 

z Knižnice pre mládež. Nech sa páči. 
 
p. Petrášová, občianka mesta: Dobrý deň, vážené dámy, vážení páni. Od môjho posledného 

vystúpenia za riadnom zasadnutí mestského zastupiteľstva ubehli tri mesiace a naše 
výhrady voči riaditeľke knižnice sa nezmiernili, ale naopak zosilneli. V marci ste si 
odôvodnili našu prítomnosť a nespokojnosť s tým, že nie je schválený rozpočet. 
Rozpočet je už schválený a my sme tu opäť. Tak čím ju odôvodnite dnes? Už vtedy sme 
tvrdili a tvrdíme to aj dnes, že to nie je o rozpočte, ani benefitoch, ale o správaní 
riaditeľky knižnice a jej neprofesionálnom riadení. Zamysleli ste sa vôbec na tým, prečo 
sme tu opäť? Naozaj si myslíte, že by sme tu chceli byť, keby bolo všetko v poriadku  
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a navyše s vedomím, že štrajkom prichádzame o dnešný plat? Koľkí z vás sa reálne 
zaoberali situáciou v knižnici? Koľkí z vás prejavili záujem stretnúť sa s nami  
a vypočuť si naše argumenty? Sme ochotné stretnúť sa s vami, ale ste ochotní aj vy 
alebo čakáte, že to celé pôjde do stratena? Koľkým z vás stačia iba zavádzajúce 
vysvetlenia riaditeľky knižnice, lebo veď ju predsa poznáte? Ale môžete tvrdiť, že  
ju skutočne poznáte alebo vidíte iba masku, ktorú si pred vami nasadí, pretože všetku 
svoju snahu vkladá do toho, aby sa prezentovala najdokonalejšie ako sa len dá?  
Na minulom zasadnutí sme si vypočuli slová uznania, koľko externých zdrojov 
dokázala do knižnice pritiahnuť. To naozaj stačí na výkon funkcie riaditeľky iba 
získavať granty? Peniaze sú pre vás tým jediným alebo hlavným ukazovateľom?  
Na ktorom mieste v rebríčku sa nachádza morálka a slušnosť na výkon vedúcej funkcie? 
A čo ak granty nedostane alebo sa zistí, že ich bude musieť vrátiť, lebo boli použité  
v rozpore s pravidlami ich poskytnutia? Právne služby obhajovala v marci riaditeľka 
knižnice slovami, že nie je právnik a už to viedlo do takých nejakých krajností, že už 
bol potrebný právnik. Právne služby by vôbec nepotrebovala, keby dodržiavala zákony, 
ale keď sa jej nehodia, nemá problém aplikovať svoje vlastné zákony. Aj v prípade 
minulého či dnešného štrajku vyhláseného podľa čl. 37 Ústavy doslova zavádza  
a manipuluje zamestnancov tým, že na štrajk podľa ústavy aplikuje zákon  
o kolektívnom vyjednávaní, čím ich odrádza od účasti. Takéto absurdnosti jej radia azda 
právnici, ktorých tak štedro platí? O kolektívnom vyjednávaní to pani riaditeľka 
rozpráva, keď žiadne nie je a v tejto veci je podaná žaloba na súde? Nadarmo ju vopred 
upozorníme na nezákonné konanie, nič to nemení na veci, že jednoducho ona musí byť 
tá, ktorá má vždy pravdu a za každú cenu, aj keď sa neskôr ukáže, že ju nemala.  
Do krajnosti to ženie sama svojou samoľúbosťou a egocentrizmom a za svoje 
rozhodnutia neváha platiť z rozpočtu knižnice, veď predsa z cudzieho krv netečie. 
Dodnes nesprístupnila koľko zaplatila za právne služby na dohodu v predchádzajúcich 
rokoch, zato služby advokátskej kancelárie nás v apríli stáli 1 870 Eur a za máj  
1 512 Eur z rozpočtu knižnice. Čo myslíte, koľko to bude do konca roka? Viete akú 
sumu vyčlenila na právne služby v rozpočte knižnice na tento rok? O čom vypovedá 
fakt, že po predchádzajúcom štrajku podal výpoveď ďalší zamestnanec? Kedy budú 
nasledovať ďalší? Dokedy je možné tolerovať jej nekultúrne správanie odhliadnuc  
od toho, ako nás svojimi príspevkami na Facebooku vystavuje kyberšikane, keď jej nie 
je cudzie ani zastrašovanie a vydieranie. Čo je to za človeka, ktorý klesne tak hlboko, že 
sa neštíti vydierať zamestnancov súkromím cez rodinných príslušníkov? Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ďakujem pekne všetkým šiestim diskutujúcim 

rečníkom. Podľa rokovacieho poriadku v tejto chvíli je rozprava otvorená komplexne 
ku všetkým bodom. Sú tam stopky, ktoré by už teraz mali byť otvorené, ale technika 
nám to nedovolí, čiže pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči.  

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Dobre. Takže, keďže viackrát tu boli spomínané aj MČ, aj 

odpady. V prvom rade chcem veľmi pekne poďakovať všetkým vystupujúcim občanom, 
ktorí tu dnes prišli prezentovať svoje názory v podstate na témy, ktoré sa týkajú mesta 
Košice, ale aj života obyvateľov, pretože možno, aj keď to tak nevyzerá, ale v podstate 
občan, na občanoch tohto mesta nám záleží, práve preto sme tu. Čiže, aby som 
vysvetlila, keď boli nejaké otázky položené, ako z titulu predsedníčky rady starostov  
v podstate môžem deklarovať a spolu s kolegami aj so starostami naše nasledujúce 
kroky, keďže zmena zákona o meste Košice v podstate je platná, je účinná, robíme 
všetko preto, aby v podstate ten návrh na stole na reformu samosprávy v meste Košice 
bol. Čiže tu máte verejne môj prísľub, teda do zadných lavíc, kto tu dnes vystupoval, 
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bude zaoberať sa tým aj komisia na deľbu samosprávnych pôsobností, ktorá včera 
zasadala. Potrebujeme prekopať Štatút mesta Košice, ale urobiť aj reformu v rámci 
počtu, usporiadania, administratívy a uvidíme, pretože na konci dňa je to vždy politické 
rozhodnutie, pretože čokoľvek budeme robiť, predkladať vždy to bude na konci dňa 
potrebovať súhlas a rozhodnutie mestského zastupiteľstva. Na strane druhej, mestské 
zastupiteľstvo je jedna vec, je tam primátor, je vedenie, ktorí takýto návrh, ktorý tu  
z pléna vyjde, ktorý vzíde z rokovaní, z dohôd bude musieť aj podpísať. Čiže k reforme 
samosprávy. Robíme na tom, stretávame sa, bude to predmetom rokovania, už je aj 
ďalších rád starostov, čo s tým ďalej v meste Košice. Ďalšia téma, ktorá tu vlastne sa 
skloňovala, bola téma odpadov a nejaký článok, ktorý bol, ľudia tak troška treba brať aj 
to, že ten novinár vytiahne z toho článku to že, aby ten článok bol čitateľný a ja som 
nikdy nepovedala, že teda musí striktne a bum bum teda mesto Košice zásadným 
spôsobom nejak dvihnúť poplatky za odpad, pretože ja som vo funkcii za mesto v tej 
dozornej rade len krátko, ale ekonomike teda rozumiem veľmi dlho a len prezentovala 
som to, ako máme v meste nastavené čísla. Toto nie týždeň, toto sú mesiace, toto sú 
roky a môžem povedať, že toto mesto je v totálnom ekonomickom úpadku a my si 
musíme len povedať - chceme, teda aby čistota, poriadok teda bola priorita a chceme to 
nejakým spôsobom ukočírovať alebo si budeme len objednávať také služby, na ktoré 
máme peniaze. Je to ten istý princíp. Mesto Košice je nešťastník, pretože v rámci 
odpadového hospodárstva je sprostredkovateľ. Sú mestá, kde to funguje inak a tieto 
služby sú objednávané u spoločenstva vlastníkov, ktorý priamo má zazmluvnených 
potom tých partnerov na zabezpečovanie odpadu a takisto, keď si platíme elektrinu, keď 
si platíme vodu, nemôžeme povedať tomu dodávateľovi alebo správcovi, spoločenstvu, 
že nezaplatím. Kto zaplatí tú stratu? Čiže tu si musíme reálne povedať, aké služby 
mesto chce zabezpečovať pre obyvateľov, pretože toto nie je výmysel ani Polačekov, ani 
môj ani nikoho, je litera zákona a ja som to v tom článku uviedla. Nie je nikde  
na Slovensku, vážení, takto vybičovaná, vyhrotená situácia, aby sa tvorila 3,5 mil. Eur 
strata ročne. Ja vám poviem ekonomiku. Za 4 roky mesto Košice vygenerovalo mínus 
10,8 mil. Eur. Tieto finančné prostriedky boli financované na úkor iných kapitol. My si 
ideme brať úver na chodníky, ideme, nemáme svetlá doriešené, inú infraštruktúru, preto 
si jasne musíme povedať, čo je cieľ a priorita. Katka Metzger, vlastne ďakujeme aj tebe 
za vystúpenie. Pýtala si sa vlastne toho váženia. Toto všetko. Toto KOSIT chce 
implementovať, poprosím viac minút. A práve v MČ myslím, že Západ a ďalšie mestské 
časti, kde to bude realizovateľné. Budem veľmi rada, keď sa potom aj stretneme a 
prejdeme si ešte veci, čiže aj v rámci nejakých nastavení a aj v rámci mesta, v rámci 
budúcnosti v rámci odpadovej politiky si musíme jasne povedať, kde sa vidíme a čo 
chceme dosiahnuť. Povedala si, že sa ti nepáčia nejaké veci, ktoré sú v MČ, čo sa týka 
kontajnerov, umiestnenia. Toto sú veci, ktoré sa dajú zlepšiť, nastaviť. Čiže poďme veci 
v tomto mesta zlepšovať a nechoďme cestou dozadu, ale je to vec rozhodnutia 
poslancov. Áno. Poplatky, je to úplná pravda, zaťažujú rozpočty rodín z titulu štátu 
všetko, čo prišlo, ale to mesto je neskutočne bičované aj tí obyvatelia v ňom. My si len 
musíme málinko zdravšie nastaviť to fungovanie a objednávať si také služby, na ktoré 
nakoniec budeme mať to finančné krytie,  pretože toto tu je neudržateľné a vždy na to 
budú doplácať, potom budeme my, vy obyvatelia mesta Košice, nebude sa kosiť, viete 
aké sú sťažnosti, tie chodníky deravé, cesty rozbité, na toto všetko treba finančné 
prostriedky. Napríklad ako tvrdíš, nejaké zelené projekty, ktoré nie sú podľa teba 
v poriadku. Ja sa veľmi rada stretnem a vlastne to, čo vieme zlepšiť, zlepšíme. Čo sa 
týka ešte poplatkov aj za komunálny odpad v súčasnosti na úrovni 3,75 Eur. Ten návrh 
je tam navýšenie o 1,50 Eur. Títo seniori majú úľavy, ďalej ŤZP títo obyvatelia majú 50. 
Vždy o tých formách úľav pre tie znevýhodnené skupiny. To je formou diskusie, vieme 
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sa pobaviť. Takisto na základe rozhodnutí Sociálnej poisťovne bezvládni a mohla by 
som pokračovať ďalej. Čiže reforma samosprávy sa pripravuje. Urobíme všetko pre to, 
aby to bolo na stole a čo sa týka odpadov, toto je na diskusiu aj s poslancami, či chceme 
ísť v rámci odpadovej politiky dopredu na úroveň metropol vo svete alebo v podstate 
ostaneme takto. Aj toto je riešenie. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Babušík, nech sa páči. 
 
p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja som chcel doplniť ešte pána Hazyho. Ja som 

to otvoril túto problematiku aj naposledy, keď sa riešila v súvislosti s pomenovaním 
ulice, ale tento problém na tejto cesty názov tejto ulice nevyrieši, pretože v 2018 došlo  
k zmene územného plánu a to zo záhradkárskej oblasti na nízko podlažnú zástavbu. 
Momentálne tam vyrástli rodinné domy a tie platia dva a pol násobne vyššiu daň, kým 
vlastne nedôjde k schváleniu, skolaudovaniu týchto domov. Stavebný úrad deklaroval, 
že pre nich je postačujúce, aby táto cesta bola iba preklasifikovaná z účelovej  
na miestnu komunikáciu na to, aby im tento dom skolaudovali a tým pádom neplatili 
tieto vysoké poplatky. Nedá mi nespomenúť, že táto cesta k ďalším prístupovým bodom 
aj pre mestskú časť a využíva sa hlavne v čase, keď na Sečovskej ceste sú nehody, preto 
by som vás chcel poprosiť, aby sme tento problém spoločne riešili, možno sa aj stretli, 
aj s týmito vlastníkmi a dospeli k nejakému riešeniu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem pekne všetkým vystupujúcim, ktorí si našli čas a prišli nás 

oboznámiť s témami. Chcel by som ale tak poprosiť vedenie, aj plénum, že mám taký 
len pocit bez toho, že by som súdil nejaké vystúpenie, že niektorí ľudia to začínajú 
zneužívať a myslím si, že by sme mali zaviesť pravidlo možno trikrát a dosť. Niektorí tu 
vystupujú každé jedno zastupiteľstvo a nedokázal som si zobrať z niektorých tém nič. 
Ako poslanec mám riešiť, kde sa mám angažovať, ako im viem pomôcť. Čiže nemal by 
to byť len krúžok, kde prídem a nakydám a očiernim každého jedného okolo seba 
a nakydám na poslancov, lebo treba si uvedomiť aj to, že my sme tu všetci prišli s tým, 
že chceme robiť dobre a každý z nás poslancov by chcel len rozdávať peniaze, nosiť 
pozitívne správy, ale bohužiaľ realita taká nie je. Častokrát robíme ťažké rozhodnutia 
a ktokoľvek by tu sedel iný, by ich musel robiť tak isto s nami. Čiže chcem poprosiť aj 
diskutujúcich, aby nesúdili niekoho pred tým, že si obujú jeho topánky. Mnohí poslanci 
sa v súkromnom živote venujú rôznym veciam a boli by ste prekvapení. A pointa toho 
príspevku je, že myslím si, že by sme mali obmedziť to, ak tu niekto chodí každé jedno 
zastupiteľstvo a vystupuje s podobnými témami dookola. Ak bude taká zhoda, viem si 
predstaviť tú zmenu. Ale na toto nemá slúžiť slovo pre verejnosť. Slovo pre verejnosť 
má byť, že človek, ktorý pociťuje problém vo vzťahu k mestu a samospráve má prísť 
pripravený, jasne formulovať svoju požiadavku a dať nejakú výzvu, apel, otázku alebo 
úlohu pre vedenie mesta alebo pre poslanecký zbor. Ďakujem veľmi pekne a opäť 
opakujem, neberte to ako moju drzosť, hovorím to v úplnej úprimnosti. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. Faktické tu nie sú povolené, ak sa 

dobre pamätám v rokovacom poriadku. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem za slovo. Rovnako ako môj predrečník, ja si 

naozaj vážim každého občana, ktorý tu príde. Je otázka toho, že keď sme tento bod 
zavádzali a sme s ním prišli pred viac ako štyrmi rokmi, tak sme s ním prišli práve  
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po tej skúsenosti, že žiaden občan sa de facto nevedel dostať k tomu, aby vystúpil tuná 
pred našimi zastupiteľmi a bolo jedno, že či chce vystúpiť ku veci, ktorá je z nášho 
subjektívneho pohľadu opakovaním alebo kydaním na našu činnosť. Nemal tú možnosť. 
Preto ja by som navrhol, aby sa týmto návrhom, ktorý môj predrečník predniesol, 
zaoberala legislatívno-právna komisia, ale napriek tomu musíme pristupovať k tomuto 
citlivo, lebo sme na jednej strane verejne činné osoby a musíme si vypočuť kritiku 
našich občanov. Čo si ale nemusíme vypočuť a ja s tým rozhodne nesúhlasím, jedno  
z vystúpení, ktoré tu dnes zaznelo. To vystúpenie alebo danej rečníčky, ktoré tu zaznelo 
a vyjadrenia o tom, že sme akciová spoločnosť, že tu je Československo. Chcem sa voči 
tomu ohradiť a myslím si, že mali by sme vyslať jasný signál voči verejnosti. Podobné 
skupiny obyvateľov, ktorí sú na jednej strane, a ja chápem, frustrovaní možno  
z ekonomickej situácie, viedli aktuálne v Českej republike dokonca k napadnutiu 
justičnej stráže, vyvaleniu dverí do súdnej siene, úteku sudkyne zo súdnej siene, pretože 
bola ohrozovaná ľuďmi. Ja si nemyslím, že takéto názory, spochybňovanie suverenity 
Slovenskej republiky, spochybňovanie zastupiteľskej demokracie na Slovensku, 
spochybňovanie toho, že my sme tu volení v slobodných voľbách a sme tí zástupcovia, 
ktorých si ľudia vybrali. A ako povedal môj predrečník, prijímame mnohokrát 
nepríjemné rozhodnutia a možno si niektorí obyvatelia myslia, že zvýšené dane sa nás 
netýkajú, ale týkajú sa aj nás, aj našich rodinných príslušníkov, našich známych, našich 
priateľov. A my si tým nevyrábame priateľov, že prijímame tieto náročné rozhodnutia, 
ale niekto ich prijať musí. Ak si niekto myslí, že ich bude prijímať lepšie, môže sa tak, 
ako mne bolo pred x rokmi povedané, postaviť do tej volebnej arény a súťažiť o toho 
voliča a môžem vám garantovať, že keď sa dostane na tieto pozície, či už poslancov 
mesta alebo vo vedení mesta, pochopí, že to nie také jednoduché, ako sa to z tej druhej 
strany zdá. Musím ešte raz zdôrazniť, dôrazne sa obraňujem voči tomu, aby tuná 
vystupovali ľudia, ktorí tvrdia, že nemáme suverenitu na prijímanie našich rozhodnutí. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová, nech sa páči. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja by som nadviazala iba na pána Lörinca, 

pána Gibódu. Áno, som rada, že tento bod tu je, ale tak, ako oni, tiež si myslím, že ten, 
kto chce prísť a vystúpiť, nemá to byť iba o tom, že bude na nás kričať, pretože nikto  
z nás na tých ľudí nekričí, a kričať a obviňovať nás paušálne sa mi nezdá fér. Myslím si, 
že svoj príspevok môžu predniesť dámy aj menej energicky a cholericky, aj s krajším 
slovníkom a tak isto si myslím, že pani Petrášová v závere obvinila pani riaditeľku 
knižnice zo šikany a to sa mi zdá, že hraničí s trestným činom. Takže ak má takéto 
argumenty a dôkazy, tak určite ich treba ukázať a v opačnom prípade si pani riaditeľka 
zaslúžili ospravedlnenie minimálne verejné tak, ako verejne bola obvinená. Nemôže 
hovoriť pani odborová predáčka o tom, že problémy knižnice nás nezaujímajú. Nie je to 
pravda a takisto nemôže hovoriť o tom, že prvoradé sú peniaze, pretože peniaze boli ten 
dôvod, prečo tu boli minule. Pokiaľ viem, bolo to nepodpísanie kolektívnej zmluvy. 
Takže by som prosila, aby tie argumenty, ktoré sa tu používajú, boli správne a tak isto 
budem rada, keď nabudúce si tu budeme diskutovať, rozprávať o veciach 
kultivovanejšie. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ďakujem všetkým diskutujúcim v tomto bode 

Slovo pre verejnosť. Uzatváram rozpravu.  
- - - 

 
p. Polaček, primátor mesta: Je 13:24, tak pre ľahšie zapamätanie 14:30 budeme pokračovať. 
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Vyhlasujem obedňajšiu prestávku. Prosím, buďme dochvíľni, vyzerá to, že dnes, ak 
budeme veľmi chcieť, tak to možnože dáme do polnoci, áno. Takže ďalšia prestávka 
potom nasleduje 17:30. Myslím si, že už sa treba takto nastaviť, naladiť do nejakej 
šiestej, aby ste si vybavili možnože veci, ktoré sú bežné v rodine a budeme potom 
následne pokračovať po druhej prestávke o tej osemnástej. Čiže teraz 14:30 a následne 
bude prestávka 17:30. 

 

---po prestávke--- 

 
Bod č. 3/2 
Informatívna správa o projekte výstavby Polopodzemných stanovíšť kontajnerov  
na zber odpadov v meste Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Môžeme teda začať, budeme pokračovať bodom číslo 3/2, ktorým 

je informatívna správa o projekte výstavby polopodzemných stanovíšť kontajnerov  
na zber odpadov v meste Košice. Poprosím pani poslankyňu Kovačevičovú, ktorá je 
zároveň aj predsedníčka dozornej rady, aby materiál uviedla. Ďakujem pekne. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Takže dobrý deň kolegovia, príjemné popoludnie, čiže 

téme odpadov sa budeme ešte dnes v ďalšom bode venovať a v podstate chcela by som 
predniesť informáciu o tom, čo sa v rámci polopodzemných stanovíšť kontajnerov 
doteraz v rámci mesta Košice a spoločnosti KOSIT zrealizovalo. Teda v rámci 
odpadovej politiky by sme sa v meste Košice chceli zásadným spôsobom posunúť vpred 
a jedno z takýchto možností je práve aj umiestnenie takýchto kontajnerových stanovíšť. 
Sprava bola doručená všetkým poslancom v písomnej podobe, v elektronickej, ale 
predsa by som chcela vlastne len tak aktualizovať, dať na vedomie, čo prebiehalo, čo 
aktuálne prebieha, na čom sa pracuje a čo bude nasledovať. Čiže dovolím si Vás 
informovať o zámere spoločnosti KOSIT a mesta Košice, ktorým je vybudovanie 
štyridsiatich stanovíšť polopodzemných kontajnerov. Je to vlastne, hovoríme o prvej 
etape implementácie a výstavby. Tieto stanovištia majú byť vystavané v najväčších 
košických mestských častiach. Je to Dargovských hrdinov, Západ, Juh, Sever,  
Nad jazerom, sídlisko Ťahanovce, sídlisko KVP a Staré Mesto. Aký je aktuálny stav, 
popis, vizualizácia v podstate je doručená, teda poslancom v tejto správe. Čiže cieľom 
projektu je nahradiť existujúce stanovištia s vyšším počtom zberných nádob, ktoré 
aktuálne pri líniovom radení zaberajú veľkú rozlohu na úkor parkovacích miest a pri 
štvorcovom radení počet nádob prevyšuje kapacitu stojiska. V konečnom dôsledku 
pôsobia súčasné riešenia v krajinnej infraštruktúre rušivo a neesteticky a samozrejme 
negatívnym dopadom aj na funkčnosť, ten aktuálny stav na mnohých stojiskách.  
V každom novom polopodzemnom kontajnerovom stanovišti budú osadené nádoby  
na zber zmesového komunálneho odpadu a všetkých triedeným zložiek odpadov  
v nasledovnom určitom počte, objemov, či už na papier, plasty, sklo a KBéčko. Aktivity, 
ktoré prebehli v uplynulých týždňoch, čiže konali sa osobné stretnutia zástupcov 
spoločnosti KOSITs poverenými zástupcami jednotlivých mestských častí za účelom 
vytypovania vhodných lokalít na realizáciu projektu. Tento projekt bol minimálne 
dvakrát prezentovaný aj na rade starostov, konkrétne zástupca spoločnosti sa stretli aj  
s jednotlivými starostami mestských častí, prebiehali fyzické obhliadky vytipovaných 
lokalít za účasti zodpovedných pracovníkov oddelenia obchodu, prevádzky, investičnej 
činnosti, investičnej výstavby a dopravy spoločnosti KOSIT a taktiež, ako som 
spomínala zástupcov jednotlivých mestských častí, pretože ten výber lokalít je na jednej 
strane náročný. Vybraných bolo 112 lokalít a aktuálne prebieha identifikácia parciel,  
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na ktorých by mali byť tieto stavby realizované. Prebiehajúce aktivity, ktoré budú, budú 
nasledovať: výberové konanie na dodávateľa nádob a výberové konanie na dodávateľa 
stavebných prác. Čo sa týka prípravy na zahájenie realizácie, bude prebiehať preverenie 
vysporiadania majetkových vzťahov k častiam pozemkov, na ktorých boli, ktoré boli 
v spolupráci so zástupcami určených mestských častí, teda navrhnuté lokality  
na umiestnenie jednotlivých stanovíšť polopodzemných kontajnerov a bude to 
predmetom zasadnutia Majetkovej komisie Mestského zastupiteľstva, ktorá by sa podľa 
harmonogramu mala konať 26. júna 2023. Ďalej bude prebiehať detailné doplnkové 
preverenie a posúdenie polohy inžinierskych sietí na vybraných pozemkoch, 
zabezpečenie vytýčenia inžinierskych sietí, aj geodetické zameranie polohy, príprava 
projektovej dokumentácie a kontrola majetkových pomerov, získanie súhlasu  
na realizáciu stavby, stavebné konanie formou ohlásenia drobnej stavby a celá realizácia 
je so začiatkom do troch mesiacov. Odovzdávanie jednotlivých stojísk do užívania  
v ideálnom scenári je na prelome roka 2023-2024. Kontajnery obstará spoločnosť 
KOSIT, podobne ako všetky ostatné zberné nádoby v meste. Mesto na zakúpenie 
kontajnerov samostatne prispievať nemusí. Čo sa týka ceny, cena jedného 
polopodzemného kontajnera sa pohybuje približne okolo sumy 3 000 Eur. Manipulácia, 
vyprázdňovanie polopodzemných kontajnerov bude prebiehať rovnako ako  
pri existujúcich kontajnerových stanovištiach polopodzemného typu v meste, ktoré už 
máme a to podľa nastaveného cyklu odvozu pre zmesový, komunálny odpad, 
kuchynský bioodpad a tiež triedené komodity zberu papier, plasty, sklo, čiže čo vlastne 
by malo byť smerodajné, zasadnutie majetkovej komisie bude dvadsiateho šiesteho a 
tam budú prejednané vlastne príslušné parcely. Chcem naozaj pochváliť jednotlivé MČ 
za ich súčinnosť a bolo vidieť, že niektorí naozaj dlhodobo na tomto koncepte pracujú a 
veci majú pripravené. Toľko z mojej strany. Čo sa týka návrhu na uznesenie. Toto  
v podstate je informatívna správa, čiže bude znieť: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
podľa príslušných ustanovení v znení neskorších predpisov berie na vedomie 
Informáciu o zámere spoločnosti KOSIT a.s. a mesta Košice o vybudovaní 40–tich 
stanovíšť polopodzemných kontajnerov v meste Košice. Tento návrh na uznesenie bol 
doručený návrhovej komisii. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, rozprava je otvorená. Ak nie, 

uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrh na uznesenie. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice 
v znení neskorších predpisov berie na vedomie Informáciu o zámere spoločnosti Kosit 
a. s. a mesta Košice o vybudovaní 40–tich stanovíšť polopodzemných kontajnerov v 
meste Košice. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 23 -  za: 31, proti: 1, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. 

- - - 
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Bod č. 3/3 pôvodný bod č. 41 
Návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku 
za komunálny odpad na území mesta Košice – zosúladenie poplatku za komunálne 
odpady so zákonom o odpadoch 79/2015 Z. z. § 81, ods. 12 – pokračovanie rokovania 
o prerušenom bode 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 3/3 otváram presunutý bod, ktorý máte  

pod materiálom číslo 41 a to je Návrh zmien všeobecne záväzného nariadenia mesta 
Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady  
na území mesta Košice, zosúladenie poplatku za komunálne odpady zo zákonom  
o odpadoch 79/2015 Z. z. zákona paragraf § 81, ods. 12, ktorým je zároveň  
aj pokračovanie rokovania o prerušenie bodu. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 
jedná sa už o niekoľkokrát rokovaný materiál, ktorý hovorí o výpadku alebo rozdielu, 
ktorý chceme zosúladiť s § 81 predmetného zákona o odpadoch, kedy tak ako už bolo 
povedané asi aj niekoľkokrát, rozdiel medzi výdajmi na odpadové hospodárstva  
a príjmu je na úrovni 3,5 mil. Eur, Na to, aby sme mohli pokračovať, či už v rámci 
výstavby polopodzemných kontajnerov alebo udržania služieb ako takých jednoducho 
musíme definitívne uzavrieť tento boľavý bod, ktorým je celá odpadová politika, 
odpadové financovanie. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pani poslankyňa Slivenská. 

 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Na komisii životného prostredia, verejného 

poriadku a ochrany zdravia sme diskutovali všeobecne o možnosti mesta alebo 
schopnostiach mesta diskutovať takéto závažné témy smerom na verejnosť. Zaradila 
som tento návrh uznesenia do tohto bodu, nakoľko to súvisí aj s momentálne 
prerokovávaným poplatkom za komunálne odpady, keďže ako som už avizovala  
na predchádzajúcom zastupiteľstve, tá informácia vo vzťahu k verejnosti nebola 
dostatočná podľa môjho názoru a komisiou prešiel návrh, schválili to členovia komisie 
životného prostredia, tak ho predkladám tuná na zastupiteľstve v znení: Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov A) schvaľuje 
pravidelnú komunikáciu mesta, ktorej obsah a rámec bude navrhovať komisia životného 
prostredia, verejného poriadku a ochrany zdravia, vo vzťahu k verejnosti v témach 
týkajúcich sa životného prostredia v nasledujúcom rozsahu: I. minimálne jedna A4  
v mesačníku „V SKRATK“, II. minimálne jeden príspevok za mesiac na nástenke mesta 
na sociálnej sieti Instagram, III. minimálne jeden príspevok za mesiac na nástenke 
mesta na sociálnej sieti Facebook, IV. minimálne jeden mediálny výstup v rozsahu 
minimálne 10 minút raz týždenne v médiu telKE, B) žiada primátora , aby zabezpečil 
tvorbu obsahu na základe návrhu komisie a poskytnutie uvedeného priestoru 
prostredníctvom zodpovedných zamestnancov, ktorí spravujú sociálne siete pre mesto 
Košice a prostredníctvom redakčnej rady „V SKRATKE“ a zodpovedné osoby v telKE. 
Celé toto uznesenie aj z dôvodu toho, že sme ako Zelené mesto jednak zodpovedné 
komunikovať na verejnosť tieto témy a druhá vec určite sa vyhneme potom do budúcna 
aj takýmto nejakým negatívnym prejavom alebo neprijatím zo strany obyvateľstva  
s rôznymi vecami, ktoré musíme schvaľovať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. Nech sa páči. Faktická.  
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Osobne alebo vnútorne súhlasím s tým 

Zuzka, čo si predložila, ale neviem, či také niečo vieme predložiť, lebo myslím si, že  
to je zásah do kompetencie alebo práv primátora a myslím si, že také niečo. My sme 
mali takú obdobnú skúsenosť v Šaci a nám takého uznesenie napadol prokurátor. Tak 
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chcela by som, keď tak opýtať ešte o vyjadrenie právneho oddelenia. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Musím dať málinko za pravdu pani 

Slivenskej, pretože ono sú to naozaj nepopulárne témy, ktoré mnohí politici, poslanci 
vnímajú veľmi ťažko a ťažko komunikujú vlastne s verejnosťou alebo s médiami. Ja 
som tú guráž mala jednoducho a to vyjadrenie, ak ma oslovili médiá do novín na bez 
ohľadu na to som mala, pretože som presvedčená, že Košičania by mali vedieť pravdu, 
ako mesto na tom ekonomicky je, ako stojí a za to nás aj volili, aby teda a akokoľvek 
tá pravda je, tak mali by vedieť, pretože máme rôzne názory a mne sa tiež veľakrát 
určité veci nepáčia. Ďakujem penke. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Zemková, nech sa páči. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Ja si 

dovolím už po niekoľkýkrát v zmysle mojej povinnosti predložiť to, čo bolo ako záver 
legislatívno-právnej komisie. Pozmeňujúci návrh k návrhu zmeny VZN č. 131 a sú to 
vlastne 3 zmeny, ktoré už boli viackrát doručené aj členom poslaneckého zboru, ale  
v rýchlosti prečítam. Je to zmena v čl. 1 bod 4 § 6 ods. 2 písm. a) ktorý by znel namiesto 
toho návrhu, ktorý je predkladaný – 25 % osobe vo veku nad 62 rokov do dovŕšenia  
65 rokov veku a 50 % fyzickej osobe vo veku nad 65 rokov. V čl. 1 bod 5 § 6 ods. 4 by 
znel teda: zníženie poplatku podľa ods. 2 písm. a) správca poplatku poskytne počnúc 
najbližším zdaňovacím obdobím po dovŕšení veku, ktorý je rozhodujúci pre zníženie 
poplatku, zníženie poplatku podľa ods. 2 písm. b) poplatník poukáže správcovi poplatku  
s preukazom fyzickej osoby s ťažkým zdravotným postihnutím, zníženie poplatku podľa 
ods. 2 písm. c) preukazom fyzickej osoby s ťažkým zdravotným postihnutím  
so sprievodom a zníženie poplatku podľa ods. 2 písm. d) rozhodnutím Sociálnej 
poisťovne o priznanie prevažnej alebo úplnej bezvládnosti a posledná zmena  
je splnomocňujúce ustanovenie, ktorým legislatívno-právna komisia má za to, že je 
vhodné prijímať úplné znenia a znel by, teda vložil by sa nový článok a znel  
by: primátor mesta Košice sa splnomocňuje, aby vyhlásil úplné znenie Všeobecne 
záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku a tak ďalej, nebudem 
čítať celé, ale je to jeho cieľom, je teda, aby sa vyhlásilo úplné znenie. Tento návrh 
predpokladám opäť návrhovej komisie. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. No ja by som chcel sa chytiť toho 

argumentu najzásadnejšieho, že obec je povinná premietnuť celý poplatok na občanov. 
Ja som si teda našiel to ustanovenie, aj keď nie som právnik, odcitujem to. Obec pri 
ustanovení výšky miestneho poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad 
vychádza zo skutočných nákladov obce na nakladanie s komunálnym odpadom a tak 
ďalej. Ja si nemyslím, že slovné spojenie vychádza zo skutočných nákladov je 
explicitne znamená, že máme jedna k jednej premietnuť náklady na odpad občanom. 
Keby to chcel autor zákona, tak to, asi to ešte explicitnejšie napíše. Ja to čítam tak,  
že mal by vychádzať z tých nákladov pri akomkoľvek modely financovania, či to bude 
nejakým koeficientom alebo podobne, že by to teda nemalo byť od buka do buka,  
ale keď zo skutočných nákladov bude vychádzať a vynásobí to krát 0,8, myslím si, že 
neporušil, neporušila obec zákon. Takže ja len aby sme si upresnili to, ten argument, 
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ktorý to počúvame. Ďakujem veľmi pekne.  
 
 
p. Polaček, primátor mesta: S faktickými pán poslanec Karaffa, pán poslanec Djorjdevič a pán 

poslanec Lörinc. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Podľa môjho názoru pán 

kolega si to vykladáte nesprávne a v mojom názore ma utvrdzuje aj skutočnosť, že  
v minulom roku bola schválená novela zákona a ak sa nemýlim z dielne poslancov  
za SaS, ktorí práve navrhli navýšenie tej sumy a to z toho dôvodu, že mestám a obciam 
nepostačoval vlastne ten zákonný rámec na pokrytie nákladov, čiže práve k tomuto má 
smerovať. To znamená, že ten poplatok by mal byť vlastne vyberaný v tej výške, v akej 
sú náklady a nie vyššie, ale určite v tej výške. Čo ma trochu prekvapuje je to, že sme 
mali na niekoľkých rokovaniach v minulosti nejaké informácie o vyše 4-5 mil. Eur, 
ktoré budeme doplácať a dnes sa myslím v materiáli uvádza, že  3,5 mil. Eur. Čiže raz je 
taká suma, raz je taká suma. S tým mám trochu problém.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, pán poslanec Lörinc a pán riaditeľ 

potom vysvetlí. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Reagujem  

na kolegu pána Schwarcza nie kriticky, iba z iného pohľadu, kde by sa môžeme teraz 
baviť na stoličkách a hľadať chybu v textácii alebo hľadať vhodnejšie slová, ako malo 
aj rácio, čo povedal, ale by som sa vrátil k tej podstatnejšie veci a to je tá, že počas 
rokovaní, keď sme sa bavili tu aj v minulosti aj na finančnej komisii a aj na úrovni tohto 
pléna, sme sa bavili o principiálnej otázke a to je tá, že či redukovať objem služieb 
alebo zvýšiť cenu. A ja som nezaregistroval, že by mal niekto tú politickú 
zodpovednosť, že by povedal, že a neviem, tú odvahu alebo no zatiaľ som to nepočul, 
žeby niekto povedal, že zatvorme dvory a veľkoobjemné a čistenie a zvoz. Proste 
neposkytli sme, nikto neposkytol inú alternatívu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja sa prikláňam k tomu, čo povedal pán 

Schwarcz a ako podporný argument by som chcel povedať, že ak by to naozaj 
legislatívec myslel tak, že to striktne musí byť na rovnakej úrovni, tak už dávno by sme 
tu mali protest prokurátora, ktorý by bol na stole, lebo prokuratúra dohliada  
na zákonnosť rozhodnutí. Doteraz žiadny protest nebol, čiže čo, aj prokuratúra porušuje 
svoje povinnosti? Kolegovia, môžeme dať podnet, ak tu príde taký protest prokurátora 
máme povinnosť sa ním zaoberať. Za seba poviem, že náš klub, Košický klub opäť 
nepodporí túto aktivitu a zvýšenie poplatkov, lebo máme za to, že v tejto kríze nemáme 
všetky veci prenášať na našich občanov, lebo majú toho dosť. Zároveň sme doteraz 
nevideli žiadne vylepšenia služieb zo strany mesta. O 100 polopodzemných 
kontajneroch sa rozpráva od roku 2021, mali sme tu takisto informatívnu správu, 
odvtedy sa zakopalo nula. Čože prosím, začnite kopať, začnite zlepšovať služby, osaďte 
polopodzemné kontajnery a potom na konci roka sa môžeme baviť o tom, že zvýšime 
poplatky, ak to bude legitímne. Dovtedy za nás nie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ nech sa páči na tie faktické.  
 



61 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Len ohľadne tej ceny. Treba to brať tak, že vlastne dneska máme 
všetky výmery vonku, takže vieme koľko budeme inkasovať. Čo sa týka vlastne tej 
finálnej ceny, ten rozdiel je preto nižší, lebo to súvisí s tým, že mesto sa snaží redukovať 
všetky služby, ktoré sú nad rámec štandardu, keď to tak poviem a nebudeme porušovať 
zmluvu, ktorú máme na tento rok. Hľadáme ďalšie úsporné opatrenia, no to sú veci,  
o ktorých ďalej diskutujeme. Bohužiaľ takúto službu a v akom rozsahu si na to 
Košičania zvykli, dneska si nevieme dovoliť zaplatiť. Dneska riešime otázku 
rozmiestnenia 83 veľkokapacitných kontajnerov, ktoré sú na území mesta, áno a touto 
cestou pôjdeme k tomu, že ich postupne stiahneme z územia mesta, pretože to je služba, 
na ktorú finančné prostriedky nemáme a nemôžeme si dovoliť. Vo všeobecnosti si 
môžeme povedať, že priemerné náklady na odpad v krajských mestách sú na úrovni  
cca 61-62 Eur na občana. To je priemerná cena. V Košiciach je to niekde okolo 58 Eur 
dneska a poplatok, ktorý vyberáme je 45 Eur. Tu je ten rozdiel a potom je tuná tá 
situácia, keď si povieme, že budeme dotovať odpad pre občanov, ale bohužiaľ nemáme 
na platy vodičov dopravnom podniku. To sú tie milióny, ktoré nám potom v rozpočte 
chýbajú. To sú potom tie milióny, ktoré počúvame z mestských častí, prečo 
neopravujeme chodníky, lebo dotujeme odpad. Toto je ten nepomer, toto je spotrebný 
štýl života nás Košičanov. Dotujeme ho každý mesiac, celý rok, odhad je na úrovni  
3,3 mil. Eur. Takže aj ten zákon je nastavený tak a keď sa tuná aj rozpráva, že nie je to 
explicitne, tak si potom treba prečítať správu Najvyššieho kontrolného úradu, ktorý 
konštatuje a teraz možno preto to prokurátor nekontroluje, že 99 % obcí na území 
Slovenska porušuje toto ustanovenie a Najvyšší kontrolný úrad toto vyčíta ako zásadné 
porušenie finančnej disciplíny jednotlivých obcí. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pán primátor. Ja som chcel len 

reagovať na pána riaditeľa. Stále mi chýba, ako také nejaké predstavenie, čo sme  
pre to urobili, aby sme vážne nemuseli túto cenu dvíhať. Všetci vieme, áno, KOSIT, 
monopol, spaľovňa a neviem čo, ale ja nerozumiem, prečo obslužnú činnosť, vykládku 
okolo kontajnerov musí stále robiť, prečo to nemôžeme vysúťažiť transparentne, veď sú 
tu aj predpokladám iné firmy a následne potom, to je proste iná činnosť, ako samotné 
spaľovaniu odpadu. Takže v tomto mi príde dosť také, že ozaj skresľovanie tých 
informácii, že tu už nikto iný neexistuje, len tak musíme, ako KOSIT povie, tak bude 
a nič iné nám nezbýva, lebo inač porušíme zákon. Takže a druhá vec je. Stále aj a ja už 
radšej nebudem hovoriť presné sumy, lebo zase mi nedajbože prídu nejaké výhražné 
maily, že kde konkrétne v inej MČ alebo v iných obciach by ste sa... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán starosta do diskusie sa prosím prihláste, to bola faktická. Pán 

riaditeľ hneď zareaguje na vás, aby sme si toto vysvetlili. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Čo sa týka toho verejného obstarávania, tam jednoznačne právny 

názor je taký, že vlastne máme dve časti verejného obstarávania, ktoré by sa mali 
zrealizovať. Jedna je tá koncovka, to je vlastne to energetické zhodnotenie, kde proste 
nám zákon určuje túto povinnosť a potom je druhá časť, kde sa bude súťažiť dodávateľ 
a to je zber, nakladanie, áno a zvoz. To pôjde ako samostatná súťaž. My sme to nikdy 
netvrdili a práve na základe konzultácií s odborníkmi z ministerstvom, ale aj s Úradom 
pre verejné obstarávania je tuná možnosť postupovať ako dve samostatné súťaže a takto 
to mesto aj pripravuje. Touto cestou ideme, len keby nám aj MČ nevyrábala zbytočné 
problémy neodbornou komunikáciou ohľadne odpadov v centrálnej MČ, tak by sme 
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mali viacej času aj dotiahnuť túto záležitosť, ale bohužiaľ, musíme riešiť tieto veci, pán 
starosta, ktoré vyrába MČ práve tým, že si nepripraví dopredu to, čo sa týka vlastne 
nakladania odpadov v centrálnej mestskej zóne, áno, a my potom musíme vysvetľovať 
podnikateľom, jednotlivým občanom a hasiť vzniknutú situáciu, ktorá tam vznikla. Mne 
chýbajú potom kapacity, mám ľudí vyťažených práve na to, aby riešili problémy, ktoré 
nám nie celkom šťastná komunikácia MČ smerom navonok na verejnosť, či už  
na fyzické osoby alebo právnické osoby spôsobuje v rámci mesta a podnetov, ktoré tuná 
máme. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. No ďakujem. Pokúsim sa v krátkosti 

zareagovať na to, čo bolo povedané. Vážený pán riaditeľ mali sme pracovné rokovania 
niekedy pol roka je tomu k problematike odpadu v zlatom alebo v centrálnej mestskej 
zóne v tom pomyselnom zlatom kríži. Tam sa zadali nejaké úlohy, ktoré dodnes  
zo strany mesta a konkrétne referátu odpadov nie sú splnené. Takže ja vás žiadam, aby 
ste prestali vlastne túto zodpovednosť hádzať na moju mestskú časť, pretože tam bolo 
jasne vydeklarované, že váš referát, vy vytvoríte letáčiky, rozdistribuujete a budete 
edukovať, v čom my vám samozrejme pomôžeme, dali sme vám aj priestor všade, aj 
KOSIT-u v Staromestských listoch, ale dodnes sa pýtajú títo podnikatelia, aj občania, 
kde sú tie informácie, kde sú tie letáky. Tak sa potom asi dohodneme s miestnymi 
poslancami, že vyrobíme to my, keďže aj tu som bol verejne vyzvaný, že to vlastne my 
sme si nesplnili tú domácu úlohu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Petrovčik len jedna vec, pán poslanec. My máme moc od ľudí 

prepožičanú. To nie je moja MČ, nie je moje mesto. Dobre. Pán riaditeľ, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Mestská polícia a pracovníci sú permanentne v teréne a vysvetľujú 

tieto náležitosti, objasňujú. Aj v spolupráci s KOSIT-om sa pripravili materiály, ktoré 
boli roznesené a sú distribuované. Už aj 4 týždne bude, keď sme vás vyzvali z pozície 
mesta práve preto, lebo ako ste hovorili, na tom stretnutí bolo dohodnuté, že MČ spraví 
zápis. Ani len zápis sme do dnešného dňa nedostali a podľa zákona máte povinnosť 
určiť miesto pre uloženie komunálneho odpadu. Túto povinnosť ste si dodnes nesplnili a 
preto subjekty s tým majú zásadný problém, že nevedia kam majú ukladať komunálny 
odpad. Tým, že ho uložia a dávate podnety na tieto subjekty, tak vlastne len vy ste si 
nesplnili tú povinnosť, čiže poďme naozaj to vyriešiť. Áno. Nevyrábajme ľuďom 
problémy, pretože to komplikuje život práve týmto neodborným postupom  
v centrálnej mestskej zóne a naozaj to podnikateľov, ale aj obyčajných občanov 
neskutočne frustruje a spôsobuje im to problémy, pretože nie je neurčené miesto  
pre uloženie odpadu a my na nich posielame hlásenia, ktoré potom okresný úrad  
vo veľkom musí riešiť a nie je schopný v tomto okamihu také množstvo podnetov, ktoré 
nie sú primerane zdokumentované ani vyriešiť. Toto je realita a hrozia tuná pokuty 
právnickým subjektom na úrovni minimálne 4 000 Eur. To sú veci, ktoré tuná musíme 
každý deň riešiť. Takže poďme to naozaj koncepčne riešiť nie otázkou sily alebo 
dokazovania si. Fakt, toto je zásadná vec a komplikuje to ľuďom život.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. Prosím neosobne, rýchlo.  
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Takže čo sa týka odpadu, vrecový zber 

na Hlavnej ulici, Mlynskej ulici, Alžbetinej ulici. Neviem či páni poslanci, kolegovia 
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viete, že tu máme takú anomáliu v príslušnom VZN-ku, že kde mestská polícia tvrdí 
niečo iné, aké sú pokyny firme KOSIT. KOSIT vieme, neustále je problém. Teraz 
obviňujete vy mňa a našu mestskú časť, že my sme neurčili miesto odpadu. Tak 
prepáčte, v poslednej dobe sme, áno, pritvrdili, bo už sme sa nemohli, ani ja osobne,  
na to pozerať, čo sa deje v centre mesta. A myslím si, že, áno, ozývajú sa presne tí, ktorí 
sa mali ozvať, pretože oni spôsobili tento neporiadok, ale zaujímavé, že na niektorých 
lokalitách sa to už podarilo a sme už zabezpečili, či už Vodná ulica, Kováčska ulica. 
Ešte pracujeme samozrejme ďalej, nás to čaká na ďalších uliciach. Takže nemám čo 
viac k tomu dodať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže, chcem povedať, že absolútne zbytočne sa tu 

naťahujeme už neviem, ktorý krát v tej istej téme. Musíme si vyložiť karty na stôl a 
povedať jasne, aké sú naše ciele, priority v rámci čistoty, poriadku v meste Košice, 
v mestských častiach. Tento model, ktorý ukázali aj čísla, je neudržateľný. Je to 
bohužiaľ fakt, je to pravda. Za 4 roky, ja som to dnes povedala a je to 10,8 mil. Eur 
strata. To je tá, objednávame si služby, na ktoré nemáme finančné prostriedky. Čiže 
musíme si povedať, že teda, aké služby, presne tak, prečo si ich objednávame a toto je 
ten cieľ a priorita. Čiže máme nastavený nejaký nadštandard, lebo toto zákon 
neprikazuje presne, čiže veľkokapacitné kontajnery, máme tieto zberné dvory, máme to 
množstvo, toľkokrát frekvencia zvozov a tak ďalej a tu sa musíme reálne pobaviť, že 
teda ideme prevziať zodpovednosť, že budeme si objednávať takéto služby, na aké 
budeme mať finančné prostriedky. Ja by som chcela vidieť, že niekto z vás vo svojich 
samosprávach, v mestských častiach by takto hospodáril a takéto obrovské straty by si 
vytváral. Samozrejme, nikomu sa to nepáči, nikto nechce nedajbože navyšovať nejaké 
neviem čo, poplatky a teda pozrieť občanom do očí, ale to je to isté, ako keď 
objednávate si elektrinu k sebe domov, objednávate si dodávateľa vody, správcu vášho 
bytu a jednoducho vy poviete, ja chcem zaplatiť len 3 dni v týždni za elektrinu alebo 
chcem zaplatiť toľko, toľko tepla. Čiže sa musíš rozhodnúť, aký odber elektriny 
spotrebuješ alebo aký odber tepla. To je presne to isté. My sme mesto Košice úbožiak 
v tom, ja to poviem rovno, pretože je sprostredkovateľ. Ak by sa to robilo ako v inom 
meste, tak jednoducho sa to rieši cez spoločenstvo vlastníkov a tam by nebolo tie 
3,75 Eur na tej mesačnej platbe, na občana, ale verte, že by tam bolo 5 Eur, 10 Eur,  
15 Eur, ani by si tento občan nevšimol, ako by mu tie platby tým pádom narastali. Čiže 
ešte raz, ak je teda priorita vlastne znížiť to, čo je nastavené, treba sa ale reálne tomu 
pozrieť do očí, povedať, budeme zvážať odpadky v meste Košice dvakrát do týždňa 
alebo jedenkrát, nebudú sa čistiť nádoby, čiže presne to si objednáš, na čo budeme mať 
peniaze, ale tento model živiť do nekonečna jednoducho dovedieme, čiže v tomto roku 
nám približne výpadok bol 3,3 - 3,5 bude predstavovať na odpadoch a takto na ďalších a 
ďalších kapitolách, ktoré nebudem menovať, je tu napríklad množstvo nejakých, správa 
kontrolóra je zaujímavá, množstvo rôznych neplatičov, nedoplatkov, ako sa nakladá  
s bytmi a takto v rôznych kapitolách si vytvárame obrovské mínusy. Ja na to 
upozorňujem, že toto je veľmi zlá cesta, pretože  máme.... Poprosím viac minúť. 
Kapitola alebo program, kde ideme brať úver na chodníky. Však za tú obrovskú stratu, 
ktorú sme vygenerovali za 4 roky, takmer 11 mil. Eur, sme mohli mať  
10 tis. m2 chodníkov, svetiel, všetkého opravených. Čiže treba sa pozrieť do zrkadla, 
povedať si, čo je naša cesta, čo je naša priorita v meste a teda či to, čo je nastavené 
znížime alebo teda pôjdeme smerom, ako je to v okolitých mestách, obciach. Pán 
riaditeľ, nie je pravda, musím vás trošku opraviť, ste povedali 90 % samospráv porušuje 



64 

 

zákon. Nie je to tak. Tento počet sa v uplynulých rokoch znížil, pretože by doviedli 
svoje mestá a obce do úpadku. Sú obce, kde vygenerovali stratu 100 tis. Eur a museli 
zvýšiť 200-násobne, 200 %-tne, pretože by skončili v nútenej správe, malé obce. Čiže 
sú mestá, ktoré sú oveľa menšie a majú poplatok za odpad 50 Eur. Toto sú fakty a treba 
si dnes povedať, nech je v meste 40 Eur. Je to kolektívne, naše spoločné rozhodnutie, 
ale treba sa potom postaviť aj občanom pred oči, keď ten odpad vlastne bude  
pod oknami obyvateľov, pretože ten zber je dnes mnoho nádob, tých kontajnerov je  
pod oknami, prídu horúčavy a teda zvýši sa a máme plus v meste ešte  
špecifikum – vyberačov. Čiže aj toto treba povedať, či toto chceme takto nastaviť. Môj 
postoj je k tomuto jasný od začiatku čistota, poriadok, je to elementárna bezpečnosť, čo 
by sme mali zabezpečiť v meste, v obci a poďme dopredu, poďme realizovať tie 
polopodzemné. Mnohí sa tu dívajú neveriacky, že nebudú. Tvrdí, že budú a z pozície 
predsedníčky dozornej rady urobím všetko preto, ale aj verím, že mesto Košice, pretože 
potom budú iné, ako som povedala tieto tlačovky alebo čo ja viem, aby tie 
polopodzemné kontajnery, to bol prvý signál, že mesto má záujem podieľať sa na tom, 
na zlepšení týchto procesov v rámci odpadovej politiky. Toľko z mojej strany.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja len taký menší exkurz do histórie. Dneska 

vozíme na všetkých sídliskách, máme frekvenciu vývozu trikrát do týždňa. Ešte v roku 
2015 na pár výnimiek sa frekvencia na sídliskách točila dvakrát. Nie je problém sa  
k tomuto štandardu, podštandardu vrátiť, ale čo to spôsobí. Áno, dá sa tam pár peňazí 
ušetriť, dá sa to s KOSIT-om vyrokúvať, môžeme od januára takto fungovať. KOSIT  
na to potrebuje niekoľko mesiacov, aby sa na to pripravil, aby zmenil stratégiu obnovy 
vozového parku a ďalších vecí, ktoré súvisí s frekvenciou a počtom kolies, ktoré 
potrebuje, ale si musíme položiť otázku, či toto chceme. A samozrejme tá druhá vec je 
tak, ako to je dookola rozprávané, na úkor čoho. Prečo na úkor niečoho. Pani 
poslankyňa Súkeníková a pani poslankyňa Kovačevičová. 

 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Pán 

primátor, vážení kolegovia, kolegyne, tak ja ako starostka MČ Košice - Juh  
si neviem predstaviť, ako to bude vyzerať, keď zmiznú z mestských častí 
veľkokapacitné kontajnery. Zase sa budú tvoriť čierne skládky a ako poznám občanov, 
zas to bude na nás starostov. Už aj teraz v letnom období každý druhý deň sa ma pýtajú, 
kde je veľkokapacitný kontajner a ako to bude vyzerať potom, keď tie veľkokapacitné 
kontajnery nebudú. Ako povedala pani kolegyňa, pani starostka Kovačevičová, MČ 
vedia dodržiavať aj čistotu, aj poriadok, tak ja si myslím, že mali by sme za to 
zabojovať aj teraz. Máme možnosť. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja len chcem potvrdiť ten počet 

zvozov bol oveľa nižší a viem povedať, pretože som bola mladá začínajúca starostka, čo 
všetko v rámci čistoty a poriadku sme sa v MČ natrápili, od zakúpenia komunálneho 
vozidla a vytvorenie tímu. Čo všetko sme museli realizovať. A verte kolegovia, to 
nepristane Polačekovi na hlave, to pristane nám starostom na hlave, tie dennodenné 
požiadavky, podnety. Mnohí ani neviete, že ešte existuje aj operatíva v meste, 
starostovia, že sú tam podnety, požiadavky. KOSIT posiela stále operatívne ešte zvozy 
robiť naviac a plus ešte keď sú aj sviatky robí sa vývoz predtým a aj potom  
a viem o tom porozprávať, aj keď som počas Vianoc, Veľkej noci sa plúžila po sídlisku 
a riešila práve  problém s odpadmi. Čiže ak bude problém v budúcnosti a môže byť, 
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samozrejme bude, pretože tá spotreba konzumná je v našej spoločnosti, tak to to 
pristane každému jednému starostovi a nebudú Polačekovi vyzváňať, ale verte, že budú 
nám vyzváňať. To len toľko a právom sa budú sťažovať ľudia, pretože oni budú riešiť  
a budú chcieť zlepšenie stavu, čiže ľudia v našom meste a to verte, oni nechcú cestu 
dozadu, čiže ľudia cestujú a vlastne porovnávame so zahraničím a my momentálne 
chceme urobiť krok späť. Pre mňa je to nepochopiteľné.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči, diskusia. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem za slovo. Dámy a páni. Máme na Slovensku 

novú vládu. Mnohí ju označujú ako vládu odborníkov. Jedna z tých vecí, ktorú táto 
vláda začala opakovane značne konzekventne hovoriť je, v akom stave máme naše 
verejné financie a že musíme niečo robiť s tým, ak sa nemáme dostať do 100 % 
zadlženosti voči HDP do niekoľkých rokov. A tu je vlastne asi ten princíp, na ktorý my 
by sme sa mali dívať. Jedna z vecí, ktorá zaznela pri stanoviskách tejto novej vlády a 
ministerstva financií je, že bude potrebné sa pripraviť na to, že budeme musieť 
zvyšovať opätovne dane z nehnuteľností. Treba sa proste pripraviť na to, že musíme 
mať nejakú perinu, ktorou sa chceme prikryť. A v tomto prípade si tento odpad 
vyrábame my sami a mali by sme si ho reálne aj zaplatiť. V našom meste ale dotujeme, 
a bolo to tak dlhodobo, mnoho činností. Treba si len povedať, že ktoré činnosti sa oplatí 
dotovať, lebo chceme ich dotovať preto, pretože majú prínos pre budúci rozvoj 
spoločnosti ako je napríklad detská knižnica a ktoré sa nie, že neoplatí dotovať, ale nie 
je správne dotovať, lebo to neučí ľudí k tomu, aby sa zaujímali napríklad o to, koľko 
stojí vlastne spracovanie toho odpadu. Pán poslanec Knap, v predchádzajúcom bode  
ku kolektívnej zmluve DPMK, kde sme riešili zhodou okolností aj tarifu, povedal  
a položil niekoľko veľmi jasných otázok. Čiže musíme sa pýtať, koľko stojí to a ono a 
musíme to komunikovať obyvateľom. Ale ja sa chcem opýtať, čo komunikujeme 
obyvateľom tým, že im nehovoríme pravdu v tom, koľko stojí to, čo oni vyprodukujú a 
my musíme zlikvidovať. Čo to komunikuje tým obyvateľom? Z môjho pohľadu je 
trošku schizofrénia, že na jednej strane chceme motivovať ľudí, aby chodili MHD-čkou 
a vieme, že nás to bude stáť viac, hej a že musíme do toho investovať, ale potom môj 
kolega poslanec tu vyhlási, že najprv spravte zmeny, vylepšenia, investujte a až potom 
príďte od nás pýtať viacej peňazí na to. No to tak nefunguje. Najprv potrebujete mať 
nejaký finančný balík, aby ste mohli investovať, ale ja sa skôr bojím, že tá 
zodpovednosť, ktorú by sme mali všetci cítiť v tomto zastupiteľstve opätovne nenájde 
väčšinu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. S faktickými pani poslankyňa Kovačovičová, 

pán poslanec Lörinc a pán poslanec Knap.  
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja by som nadviazala na slová pána 

námestníka. A chcela by som ešte vlastne k tomu povedať, že na jeseň tohto roka alebo 
začiatkom jesene musíme začať pracovať na rozpočte 2024. Všade, kde chodím  
na stretnutia, rokovania, či už ako z rady ZMOS-u, ako ste spomínali, ten rok 2024 bude 
veľmi, veľmi náročný a sami sme videli, že takmer 4 - 5 mesiacov trvalo, kým vôbec sa 
zostavil rozpočet na rok 2023. Čiže už na rok 2024 my na jeseň už musíme vedieť, či 
teda máme, bude vytvorená vlastne takáto strata v rámci tejto politiky alebo či to mesto 
musí vykonať určité procesy, aby zabezpečovalo rozsah v tej zníženej kvalite alebo  
v obmedzenom množstve, pretože presne, ak sa neopravia tieto čísla, tak nám tie 
mínusy v rôznych kapitolách budú skákať rádovo v miliónoch, v miliónoch a chcem 
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povedať, že takýto extrém, aký máme v Košiciach, takto nijaká samospráva takto to  
do extrému nevybičovala.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja mám iný názor,  

ako majú niektorí moji kolegovia, ale preto sme volení rôzne. Našťastie existujú 
zápisnice a záznam z tohto rokovania a keď porovnám to, čo sa dialo v roku 2019, 
niektorí tí, ktorí tu vystupujú sa budú hanbiť, lebo práve tí, ktorí najviac dávali moju 
tvár, že som hlasoval, ja som hlasoval za zvýšenie daní, lebo to bolo oprávnené a som 
bol zodpovedný voči mestu, tak tí si lepili moju tvár, že ako idem proti občanom, lebo 
dvíham dane. A teraz porovnám ich vyjadrenia a sa budú hanbiť. Práve som si otvoril 
zápisnicu strana 237. Vtedy v 2019 som dal uznesenie, v ktorom som hovoril, že 
žiadame primátora Jaroslava Polačeka, aby zabezpečil vypracovanie koncepcie rozvoja 
kontajnerových státí na území mesta Košice a túto koncepciu následne predložil  
na schválenie mestskému zastupiteľstvu, termín do 31. 3. 2020. A dnes prešli 3 roky, 
vtedy ste hovorili, že musíme prijať koncepciu, tú sme medzičasom vypracovali. 
Hovorili ste, že musí byť nová zmluva s KOSIT-om. Nemáme ju za tri roky. Čiže sa mi 
nečudujte, že za to nezahlasujem, aj keď sa vy postavíte na hlavu, aj keď tu sa budete 
vyhrážať klamstvami, pokiaľ nezačnete robiť. Ubehli 4 roky a výsledok tohto vedenia 
a spriaznených poslancov v odpadovom hospodárstve je 0 a na čele mesta, podotýkam 
máme experta na odpadové hospodárstvo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Knap. 
 
p. Knap, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za oslovenie pán 

viceprimátor. Ja som nezachytil súvislosť toho, čo ste vraveli a mojim príspevkom a 
ďalej to ani nebudem komentovať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem. Takže chcem ešte sa vrátiť k tým polopodzemným 

kontajnerom. Áno, presne tak to bolo aj keď sú to takmer tri a pol, 4 roky, čo sme 
v podstate o tom rozprávali. Však som bol aj ja členom chvíľku dozornej rady a tiež 
som si tam napočúval v rámci interne v podniku, že oni už dávno boli pripravení, len 
mesto nekonalo. To bolo tri roky sú tomu dozadu, keď som túto informáciu dostal. 
Potom samozrejme už tam išli iní, čiže nevedel som v podstate ďalej tuto tému riešiť, 
ale ja som síce hlasoval za to polopodzemné za ten projekt, ale tiež som bol trošku taký 
nesvoj, že či to nebude, ako sa vraví zmluva, že také že nezabetónujeme tým pádom túto 
spoločnosť navždy v tomto meste, pretože to bude majetok spoločnosti KOSIT. Jedine, 
že si to potom vyberie a odnesie, áno tak mi to bolo aj pánom riaditeľom povedané, 
kebyže došlo k zmene, tak si to vytiahnu, vyberú a nechajú nám jamy, tie diery v teréne, 
tak neviem. Takže toto trošku ma vyrušuje, ale chcem sa vrátiť ešte k tým odpadkom 
na Hlavnej ulici. Pán Čop, ten systém vôbec do dnes nefunguje. Dodávateľ týchto 
služieb nechodí presne na čas, ako má chodiť, nedodržuje vôbec časový harmonogram. 
Keď potrebujete, ja vám o tom dám dôkazový materiál. To sú fakty, to nie je, že teraz sa 
tu ideme hádať, kto má pravdu. Takže to je, čo sa týka neporiadku na Hlavnej. Akurát 
z poslednej soboty ranné fotočky, keď vám ukážem tak, ako neviem, či nežijete v tomto 
meste. Ja žijem. Čiže ja po tých piatkových nociach a sobotných treba sa prejsť a treba 
si potom, ale tak o dvanástej v sobotu urobiť si štatistiku, to už dávno to malo byť 
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odvezené a nebolo to odvezené ani túto sobotu. Ďalej ja by som rád počul presný 
termín, lebo asi som slabo počúval, že kedy bude to výberové konanie na - čo už malo 
byť v 21 na hľadanie dodávateľa, ktorý bude robiť zvoz odpadu, čiže vlastne jednu tú 
z tých dvoch súťaží. Toto keby ste mi len približný termín vedel oznámiť. Vopred 
ďakujem za odpoveď. A chcem povedať jednu vec, že tu už bolo viackrát povedané 
a bohužiaľ je to fakt, ale nemôžem hovoriť presné čísla a porovnávať sumy a ceny, lebo 
ako som povedal, zajtra budem mať zase v mailovej schránke nejaký ďalší výhražný 
mail, že poškodzujem niekoho. Takže, ale môžem povedať toľko, že poviem vám tak, že 
sú tu v okolí dediny a nielen v okolí mesta Košice, ale aj veľmi ďalekom okolí od mesta 
Košice, ktoré majú menej ako tretinové ceny za rovnakých odpad, za rovnaký objem 
odpadu. Tak sa pýtam, prečo stále ten Košičan má doplácať na to, lebo to sa potom tak 
javí a to ešte vieme, že tí z okolia dovážajú odpad sem do Košíc a ešte platíme 
Košičania viac ako v niektorých, v nemenovanej Hornej Dolnej. A je to ten istý 
operátor, tá istá firma a dokonca je tam aj x kilometrov navyše, kedy to musí zvážať, 
takže vážne mi to nedáva logiku a je to podľa mňa nefér voči Košičanom. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Na vašu otázku, čo sa bude nasledujúce dni  

s prípravou zmluvy diať, je asi taká odpoveď, keď budeme poznať, ako sa chceme  
k odpadovej politike definitívne postaviť aj z pohľadu financovania, pretože koncepcia, 
ktorá mala byť v roku 2020 alebo to uznesenie, ktoré hovorilo do šiestich mesiacov, 
teda roku 2020 majú byť veci ukončené, uznesenie je splnené, koncepcia bola 
vypracovaná, koncepcia bola niekoľkokrát v rôznych materiáloch súčasťou materiálov 
aj sa tu o nej mnohokrát diskutovalo ohľadom jej záverov, ale podstatné je, že keď bude 
poznať ten balík peňazí, podľa toho môžeme ísť do vyjednávania a do prípravy 
verejného obstarávania, kde opíšeme predmet zákazky, akú perinu veľkú si chceme ušiť. 
Čiže my sa vlastne navzájom blokujeme, aj keď to znie nie celkom priateľsky, ale ako 
teraz naozaj v dobrom tým, že nemáme dotiahnuté vstupy, ako chceme financovať 
odpad, tak istým spôsobom my sa nemáme, nevieme pustiť do vyjednávania a prípravu 
reálneho opisu zákazky, aby sme si neobjednávali niečo, na čo my nikdy nebudeme 
mať. Lebo my nemôžeme dopustiť, aby a bolo tu povedané za 4 roky, ak sa nemýlim 
10 mil. Eur, viac ako 10 mil. Eur sme istým spôsobom dofinancovávali a my ten 
investičný dlh máme na každom fronte obrovsky, čiže my musíme nastaviť zmluvné 
pravidlá a podmienky a súťaž tak, aby sme sa prikryli takým balíkom peňazí a objednali 
si toľko služieb, na koľko máme. Príprava súťaže trvá pol roka alebo teda, aby sme  
to mohli dokončiť úspešne a verím, že sme schopní mať v januári novú zmluvu, ale čím 
neskôr sa dotiahnu tieto vstupy a dáta, ktoré potrebujeme a v tomto prípade je  
to finančný balík, od toho momentu sa vieme odraziť. Ak dnes definitívne povieme, že 
nejdeme touto cestou, že jednoducho chceme, aby ten balík ročný bol približne nie taký 
ako navrhujeme, ako vysvetľujeme, my nemáme inú cestu, ako jednoducho povedať, 
opis zákazky a teraz budem veľmi extrémny, nechytajte ma prosím za slovíčka, budem 
extrémny, my si povieme v opise, chceme dvakrát do týždňa voziť odpad zo sídlisk, 
budeme voziť len 10 veľkokapacitných kontajnerov mesačne, budeme robiť len tieto 
časti služieb. Samozrejme zákon stanovuje nejaké minimálne požiadavky vyhláškou, tie 
nastavíme a povieme si, čo ešte vieme trošku nad rámec urobiť, aby sme urobili 
maximum. Sme tu 4 hodiny diskutovali o dopravnom podniku, o kolektívnom 
vyjednávaní. Uznesenie, ktoré sme prijali a keď medzitým mi právnici taký prvý odkaz 
odovzdali z tohto uznesenia - hovorí, že schváľme kolektívnu zmluvu, nezasahuj  
do rozpočtu, nájdi peniaze a bude dobre pre tento rok a čo budúci. Budúci rok to nebude 
2,3 ale 3 celá niečo, lebo teraz rozprávame o kolektívnej zmluve od mája do konca roka. 
Budúci rok musíme zabezpečiť 12 mesiacov. Nepohneme sa, my sa sami blokujeme. 
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Ale ak chceme takto chodiť v začarovanom kruhu, tak jednoducho ho rozseknúť 
musíme a to je: definitívne odkázať dopravcom, dopravnému podniku, takto to bude, 
viac nemáme, odpady budú takto, lebo na viac nemáme. To je zdravé fungovanie. Pani 
poslankyňa, nech sa páči, Kovačovičová, faktickú. Piati sú prihlásení. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ. Faktická poznámka. Dobre. Ja by som chcela ešte raz 

vlastne, čo Igor spomínal tie autá KOSIT-u majú GPS-ka, presne sa vie zistiť, či tam to 
bolo, kedy bolo, ako dlho stálo v podstate úplne do bodky dosledovať čiže, či bol, či 
nebolo a takisto od toho sme starostovia, že tú čistotu a poriadok si vieme v tých 
mestských častiach nastaviť, čiže máš telefónne čísla, styčného dôstojníka, čiže toto by 
sme si už samostatne sami mali nastavovať v tých mestských častiach, aby ten  
proces - a volaj, jednoducho, tak ich utýraš. Jednoducho vždy je to o ľudskom 
mechanizme, teda aby sa to nastavilo na tvoj obraz a si tiež neviem predstaviť, že by 
som teraz tu hovorila, tam na jazere bordel a špina. Od toho som starostka, že musí byť 
čisto, musí byť poriadok a keď veci nebudú fungovať, tak ich budem dovtedy 
prenasledovať, až kým nebudem maximálne spokojná, aj obyvatelia nebudú spokojní. 
Takže rob tak, teda ale druhá vec, tak isto KOSIT a ich práce nemôžu byť policajti, čiže 
vieme že, ak to Staré Mesto je inak náročné počas tej noci, čo všetko sa tam deje, čiže 
naozaj ten odpad tam môže byť zvýšený. A ešte jedna vec. Keď sa spomínala daň  
z nehnuteľností v minulosti, že niektorí tu nehlasovali. Áno, ja som buď chýbala alebo 
nebola, to je jedno, ani to nikdy nepodporím, ani som myslím nikoho nezdieľala, ale 
zásadný rozdiel bol v tom, že bolo 17 mil. Eur v rezervnom fonde a rozpracovaných  
x y miliónových projektov a nebol to vtedy ten čas, že ten argument, kde nám chýbajú 
peniaze a možno trebalo urobiť ten audit, tu poriadnu analýzu toho tu, lebo ten odpad 
vyskakoval, čiže to nejedná sa len o Polačeka. Takto to bolo aj za Rašiho a ďalšieho. 
Čiže toto treba nastaviť a iné kapitoly, aby takéto mínusy tu nevznikali.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Vrchota.  
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pán poslanec starosta tu 

spomínal tie polopodzemné kontajneroviská. Ja to naopak vítam. Myslím si, že to bude 
výrazný posun. Dlhé roky sme po tom aj volali. Ja som si teraz prednedávnom bol 
pozrieť, ako to funguje aj v iných mestách, tam majú dokonca osadené v týchto 
polopodzemných kontajneroviskách bubnové vpuste a tieto vstupy prispievajú vlastne 
dosť do veľkej miery ku čistote v okolí kontajneroviska, zabraňujú vyberaniu 
kontajnerov, takže myslím, že toto by si mohol uvítať aj ty. No a nemyslím si, že  
pri takom počte, ako bolo navrhnuté aj v tom predchádzajúcom bode, že sa jednoducho 
tieto polopodzemné kontajnery vytiahnu a čo zostalo kdesi na poli, na sklade alebo kde. 
No a ešte možno jednu takú vec k tejto téme poviem, že my s kolegom Bačinským sme 
spolu s ďalšími ľuďmi založili iniciatívu Trash cash, kde vlastne .... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nie, to už sa asi témy netýka. Pán námestník, 

nech sa páči. Pán námestník. Sekundičku. Sa nám niečo... Pán poslanec Djordjevič, 
nech sa... Okej, pán námestník, nech sa páči. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem. Ak môžem, nie je to 

iba asi názor pána Petrovčika, ale aj mnohých z vás. Každý vníma ako svätý grál tie 
polopodzemné kontajneroviská a dokonca niektorí z nich si sľubujú, že to prispeje  
ku čistote, ale k jednej veci to neprispeje vôbec a ja sa divím, že vôbec tí hlavní 
oponenti tejto myšlienky to na rovinu nepovedia občanom. Neprispeje to k tomu, aby si 
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občan uvedomil, koľko toho odpadu reálne produkujeme. Je to jedna veľká čierna diera,  
do ktorej to hodíte a máte postarané. A keď sa tu chceme baviť o tom, že znižovať 
množstvo odpadu a náklady a peniaze, koľko nás to stojí, tak tento vývojový prvok, 
ktorý v niektorých mestách už dávno preskočili, my ideme znovu opakovať túto chybu a 
niektorí poslanci to dokonca vítajú a vravia, že musíme skočiť do tej istej studne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Tých negatív je tam strašne veľa. Pre mňa  

napr. osobne pri týchto polopodzemných kontajneroch je veľkým plusom, čiže ten 
verejný priestor verím, že bude vyzerať lepšie. To je asi to najväčšie, čo mňa na tom 
motivuje, ale tých negatív je tam, aj tie treba vidieť. Určite aj negatíva. Pán poslanec 
Karaffa má procedurálny návrh. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Vážený pán primátor, ctené kolegyne, kolegovia, domnievam sa, že 

už v tých prihlásených diskusných príspevkoch neodznie taká informácia, ktorá by 
zásadným spôsobom zmenila naše rozhodnutie v tejto veci, preto si dovolím predniesť 
procedurálny návrh na ukončenie rozpravy, aby sme prešli už priamo k hlasovaniu aj 
s prihlásenými. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže prihlásení sú prihlásení. Iní už sa neprihlásia. Tak som 

správne rozumel? Že proste nič, veľká čiara hrubá. Koniec. Hlasujeme o veľkom konci 
v tomto bode samozrejme. 

 
Hlasovanie č. 24 -  za: 24, proti: 3, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prešiel. Áno, s tým, že sekundičku, ja len jednu vec si 

overím. Takže môžete vymazať všetkých diskutujúcich, aj faktickú. Ale pán riaditeľ ma 
len chcel doplniť, to čo sme rozprávali o tej koncepcii, ale aj s polopodzemnými 
kontajnermi a všetkými tými aktivitami, ale to je to čo som vlastne spomínal. 
Jednoducho, ak nemáme stabilizované financie nevieme napĺňať koncepciu, nevieme 
napĺňať podľa všetkého to, čo sme schvaľovali a dohadovali. Poprosím návrhovú 
komisiu, boli jej doručené asi dva návrhy, plus jeden pôvodný. Postupne ich prosím 
predložte a budeme hlasovať. V sále sa prosím všetci ukľudníme, uvoľníme, stíšime, 
aby sme sa navzájom počuli. Nech sa páči, návrhová komisia máte slovo. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Obdržali sme  

2 návrhy pani poslankyne Slivenskej, pani poslankyne Zemkovej, takže postupne ich 
predložíme a potom ešte pôvodný. Takže návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov A) schvaľuje pravidelnú 
komunikáciu mesta, ktorej obsah a rámec bude navrhovať komisia životného prostredia 
verejného poriadku a ochrany zdravia vo vzťahu k verejnosti. Vás to nezaujíma? 
Kolegyne. Pravidelnú komunikáciu mesta, ktorej obsah a rámec bude navrhovať 
komisia životného prostredia verejného poriadku a ochrany zdravia, vo vzťahu  
k verejnosti v témach týkajúcich sa životného prostredia v nasledujúcom  
rozsahu: I. minimálne jedna A4 v mesačníku „V SKRATKE“, II. minimálne jeden 
príspevok za mesiac na nástenke mesta na sociálnej sieti Instagram, III. minimálne 
jeden príspevok za mesiac na nástenke mesta na sociálnej sieti Facebook, IV. minimálne 
jeden mediálny výstup v rozsahu minimálne 10 minút raz týždenne v médiu telKE,  
B) žiada primátora, aby zabezpečil tvorbu obsahu na základe návrhov komisie, 
poskytnutie uvedeného priestoru prostredníctvom zodpovedných zamestnancov, ktorí 
spravujú sociálne siete pre mesto Košice a prostredníctvom redakčnej rady  



70 

 

„V SKRATKE“ a zodpovedné osoby v telKE. Koniec návrhu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 25 -  za: 18, proti: 0, zdržali sa: 16 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. Poprosím ďalej návrhovú komisiu. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh od pani poslankyne 

Zemkovej je pozmeňujúcim návrhom k návrhu zmeny VZN. Mestské zastupiteľstvo 
v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu VZN 
nasledovne: bod 1 v čl. 1 bod 4 § 6 ods. 2 písm. a) znie a) 25 % fyzickej osobe vo veku 
nad 62 rokov do dovŕšenia 65 roku veku a 50 % fyzickej osobe  vo veku nad 65 rokov, 
2) v čl. 1 bod 5 § 6 ods. 4 znie: zníženie poplatku podľa ods. 2 písm. a) správca 
poplatku poskytne počnúc najbližším zdaňovacím obdobím po dovŕšení veku, ktorý je 
rozhodujúci pre zníženie poplatku, zníženie poplatku podľa ods. 2 písm. b) poplatník 
preukáže správcovi poplatku preukazom fyzickej osoby s ťažkým zdravotným 
postihnutím, zníženie poplatku podľa ods. 2 písm. c) preukazom fyzickej osoby  
s ťažkým zdravotným postihnutím so sprievodcom a zníženie poplatku podľa  
ods. 2 písm. d) rozhodnutím Sociálnej poisťovne o priznaní prevažnej alebo úplnej 
bezvládnosti, 3) za článok 1 sa vkladá nový čl. 2, ktorý vrátane nadpisu  
znie: čl. 2 splnomocňujúce ustanovenie, primátor mesta Košice sa splnomocňuje, aby 
vyhlásil úplné znenie Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice  
k nariadeniu poplatku za komunálne odpady schváleného uznesením Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach číslo 442/2012 ako vyplýva zo zmien a doplnení vykonaných 
uznesením Mestského zastupiteľstva v Košiciach číslo 802/2013, uznesením Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach číslo 4/2014, uznesením Mestského zastupiteľstva  
v Košiciach číslo 284/2015, uznesením Mestského zastupiteľstva v Košiciach číslo 
330/2019, uznesením Mestského zastupiteľstva v Košiciach číslo 842/2021, uznesením 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach číslo 56/2022 a uznesením Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach, ktoré bude dnes schválené. Doterajší čl. 2 sa označuje ako 
čl. 3. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Jedná sa o návrh pani poslankyne Zemkovej. Je to pozmeňujúci 

návrh alebo... je to pozmeňujúci návrh. Nech sa páči, hlasujeme, na toto hlasovanie stačí 
nadpolovičná väčšina. 

 
Hlasovanie č. 26 -  za: 25, proti: 0, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz ideme k návrhu, ideme teda rokovať alebo hlasovať  

o pôvodnom návrhu, nakoľko ide o schválenie VZN, je teda potrebná trojpätinová 
väčšina. Nech sa páči, pán poslanec Berberich. Uveďte návrh.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje zmeny Všeobecne záväzného 
nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné 
stavebné odpady na území mesta Košice podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
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Hlasovanie č. 27 -  za: 14, proti: 17, zdržali sa: 4. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. 

- - - 
 
Bod č. 3/4 
Personálne otázky 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom číslo 3/4, ktorým sú personálne 

otázky. Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ja som bola oslovená viacerými predsedami 

komisií a niektorými poslancami, že chcú niečo meniť alebo dopĺňať v komisiách, tak 
ich poprosím, aby svoje návrhy jednotlivo predstavili. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Berberich, nech sa páči. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja si dovolím doplniť člena komisie cirkví  

a je ním pán Mgr. Jaroslav Széles. Takže uznesenie bude znieť, volí za člena neposlanca 
komisie cirkví mestského zastupiteľstva Mgr. Jaroslava Szélesa od 01.07.2023. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ďalší návrh, nech sa páči, pani poslankyňa 

Adamčíková.  
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja by som rada doplnila do komisie sociálnej 

a bytovej ako neposlancov a to Ing. Vladimír Puškár, Mgr. Ingrid Lukáčová a Katarína 
Hermelyová. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Múdry, nech sa páči. 
 
p. Múdry, poslanec MZ: Uvádzam jednu personálnu zmenu v komisii národnostných menšín, 

pretože jeden člen sa vzdal, čiže prečítam návrh. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie zánik členstva neposlanca 
komisie národnostných menšín pán Jiřího Zaťoviča z dôvodu vzdania sa ku dňu 
30.6.2023. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Dámy a páni, podľa vám zaslaného návrhu, 

predkladám návrh na zmenu orgánov oblastnej organizácie cestovného ruchu Visit 
Košice a návrh na uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa predloženého návrhu v  oblastnej organizácii 
cestovného ruchu Visit Košice A) ruší uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach 
číslo 35 zo dňa 15. 12. 2022 v časti bodu 11 písm. b) a B) schvaľuje menovanie  
do funkcie člena dozornej rady Ing. Anna Súkeníková. Táto naša nominácia bude 
samozrejme potom aj predmetom valného zhromaždenia oblastnej organizácie 
cestovného ruchu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
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p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Ja by som chcela v rámci personálnych otázok otvoriť alebo 
pozrieť na tému ÚHA a pána riaditeľa Kroppa. Čiže o tom budem rozprávať. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Neviem, teraz som mal pocit, že sa nahlasujú 

témy, lebo kolegyňa to tak prezentovala. Lucia. Hej, ale hej nemám k nej hovoriť. Len 
teraz už sa, teraz pán primátor dobre som na tomto zastupiteľstve? Teraz už 
prerokovávame personálne otázky? Či má každý povedať, že čo chce riešiť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. Ja tak viem, že personálne otázky. Pani námestníčka to 

otvorila a nakoľko v komisiách, hlavne v komisiách mestského zastupiteľstva je 
niekoľko personálnych zmien. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Tak ja si počkám. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Predsedovia komisií väčšinou nahlasujú personálne zmeny. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Počkám si na kolegyňu Iľaščíkovú, kedy bude hovoriť o tom,  

čo avizovala. A sa chcem spýtať pána námestníka nakoľko na ostatnom zastupiteľstve sa 
tu prezentoval, že ma chcel navrhnúť ako do predstavenstva dopravného podniku a  
po dnešku stále má dvoch členov, že či ma nechce navrhnúť, aby som bol zvolený 
za toho tretieho. Pán námestník hej, na vás, že či nechcete to, čo ste tu minule 
prezentoval, si osvojiť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Slivenská.  
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Na komisii životného prostredia, verejného 

poriadku a ochrany zdravia sme prejednali návrh na doplnenie členov komisie. Bol tam 
aj osobne pán Tabiczký, takže predkladám návrh na doplnenie člena komisie životného, 
prostredia verejného poriadku a ochrany zdravia. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
volí za člena neposlanca Juraja Tabiczkého do komisie životného prostredia, verejného 
poriadku a ochrany zdravia pri Mestskom zastupiteľstve v Košiciach s účinnosťou  
od 01.07.2023. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som rád otvoril tému a prečítam návrh uznesenia 

alebo v podstate ja som to už takto pripravil s tým, že potom pôjde k tomu, prečítam aj 
dôvodovú správu. Súvisí to s tým, že aj dnes sme dostali v podstate ďalší mail  
od nespokojných, nielen zamestnancov, ale už mám tu správy aj od, bohužiaľ,  
od klientov Denného centra sociálnej pomoci na Garbiarskej 4. Takže môj poslanecký 
návrh bude znieť, návrh uznesenia: Mestské zastupiteľstvo v zmysle príslušných 
predpisov A) odvoláva z funkcie riaditeľky Strediska sociálnej pomoci mesta Košice, 
Garbiarska 4, Mgr. Zdenku Slovikovú dňom 30. 06. 2023, P) poveruje riadením SSSP, 
Garbiarska 4 dňom 01. 07. 2023 Ing. Antona Širgeľa, doterajšieho vedúceho 
ekonomického úseku, C) žiada primátora mesta Košice o vypísanie transparentného 
výberového konania na miesto riaditeľa Strediska sociálnych služieb a pomoci 
najneskôr do 31. 10. 2023. Takže to podávam teraz ako. Asi nechcem sa opakovať. 
Myslím, že ten mail dostali, dnes väčšina poslancov to dostalo. Ja to skôr mám, 
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nebudem čítať, ale to sú tie hlavné problémy, jednak to už začalo v minulosti kontrolou 
kontrolóra mesta Košice. Hlavný kontrolór tam poukázal už vtedy na nedostatky. Ak sa 
pamätáte, ja už som sa vtedy ozval a vtedy nejak sme si povedali alebo nebola vôľa  
to riešiť, ale ten vývoj ukazuje, že sa nám tam kopí problém a nerád by som bol, aby 
sme tu mali druhý dopravný podnik, takže prípadne obdobne ako tu riešime tu knižnicu 
nešťastnú detskú, takže poďme, prosím vás, toto vyriešiť, lebo s tým vyzerá, že bude len 
a len väčší problém. Takže tie problémy, ktoré tam sú, stručne len, sú veľké. Vyslovene 
nahovára zamestnancov, aby sa medzi sebou sledovali, hlásili nezvyčajné skutočnosti, 
kričí na zamestnancov, zhadzuje vedúcich pracovníkov pred ich poriadenými, ponižuje 
ich, odborová organizácia riadená jej osobnou známou, pozícia supervízorky, ktorou 
úlohou je zosúladiť požiadavky zamestnancov s krokmi vedenia, zastáva tak isto osoba 
previazaná priateľstvom s pani Slovikovou. Takže ani ja, ani tu sťažovateľ poukazuje, 
že nič ani ja nemám osobne proti tejto pani Slovikovej, ale je to skôr o tom, že tej 
profesionalite, čiže nemá, ani podľa názoru žiadny predpoklad na vedenie tohto tímu 
ľudí v rámci tohto zariadenia. Zároveň ešte ak by som ešte potreboval čas, ak dovolíte, 
mám tu tie ďalšie od samotných klientov podnety. Personál je vystresovaný, prepúšťa 
ľudí ako na bežiacom páse, rozbíja celý sociálny úsek, zabetónovala balkóny, starkí 
nemajú čerstvý vzduch, urobila tam zbytočne nové miestnosti, do ktorých kupuje 
zbytočne nový nábytok. Starý ešte funkčný sa vyhádzal a tak ďalej a tak ďalej. 
Zlikvidovala spoločenskú miestnosť, nahradila to novým nábytkom, hlavne, že klienti 
majú ešte storočný nábytok na izbách. Nemá to hlavu ani pätu. Riadila všetko popri 
dlhodobej PN rok a pol a tak ďalej a tak ďalej. Nebudem to tu všetko ďalej čítať. 
Zdravotný úsek je na tom podobne. Majú ošetrovateľa, keď príde z úradu práce, tak iba 
kvôli tomu, že dostanú dotáciu. Nie sú kvalifikovaní. Sestier je nedostatok. Zbytočne 
veľa úradníkov a plno, množstvo ešte ďalších tu je vytýkaných vecí, takže už toľko asi 
v rámci dôvodovej správy. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič má procedurálny návrh. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Ja len kvôli tomu, že jedna vec sa 

urobila začiatkom tohto volebného obdobia s pánom Petráškom. Čiže samozrejme 
vieme, že to bolo nejak pred pred pred... Áno, procedúra je k tomu len vysvetlenie, 
hádam môžem dovoliť povedať. Dobre, nech nezdržiavam. Neobhájil sa, nevystúpil. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Skúste viac do mikrofónu, nepočuť vás. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Moja procedúra je v tom, že keď sme urobili tú chybu, že sme 

nejakého riaditeľa odvolali bez toho, aby sa obhájil nejakou atómovkou, keďže tu nie je 
Sloviková, je tu niekto za organizáciu, lebo viem, že mali pokyn riaditelia mestských 
podnikov chodiť na zastupiteľstvá. Je tu pán, ktorý by bol poverený zamestnanec alebo 
pán Petrovčik? Disponuje jeho súhlasom, že je ochotný prevziať túto organizáciu? Či 
mestské zastupiteľstvo má túto funkciu, teda ako vtĺcť. Čiže procedúra je tá, aby 
vystúpil niekto z vedenia alebo riadiaci pracovník z tohto centra. Hej, alebo niekto, 
alebo takto, nech vystúpi aspoň niekto, kto sa vie podpísať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Takže nerobme frašku ani s procedurálnym návrhom. 

Procedurálny návrh vyslovený nebol. Prosím, nerobme to. Pán riaditeľ, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Nehnevajte sa, ale musím do toho vstúpiť. Na magistráte máme referát 

riadenia podnikov. Ak máme takýto podnet alebo niečo, poprosím, postúpte to  
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na tento referát, ktorý má na starosti tie jednotlivé podniky tak, aby sme sa tým mohli 
zaoberať. S pánom starostom som sa mu niekoľkokrát rozprával, že má na mňa 
telefónne číslo. Ak má takýto, takúto indíciu, podnet, aby mi zavolal a môžeme  
na priamo riešiť. A to je konštruktívne. Nie najprv očierniť, zamazať niekoho, zverejniť 
to a potom uvidíme, ako dopadne. Toto nie je štandardný, ale toto nie je štandardný 
postup, lebo dajte ten podnet, áno, lebo anonymných podnetov tuná máme kvantum.  
Sa nimi zaoberáme aj napriek tomu, že sú anonymné. Riešime tieto záležitosti, ale to, čo 
ste teraz vy vytiahli a hovoríte, že všetci to máte k dispozícii. Ja ako riaditeľ magistrátu 
to nemám a pani riaditeľka spadá podo mňa. Áno. Kolegovia na referáte to takisto 
nemajú a tak isto riadia túto organizáciu. Takže naozaj sa musíme zaoberať podnetmi, 
ktoré prichádzajú a sú. Takže my tieto veci chceme riešiť, ale postúpte nám ich. Vtedy 
sa tým vieme zaoberať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A keď dovolíte ešte.  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Zamestnanci niky nebudú spokojní so svojim zamestnávateľom 

a svojim riadiacim pracovníkom, ktorý chce od nich výkony. A reálne si povedzme, že 
v tej sociálnej sfére to vyčerpanie tých zamestnancov je extrémne. To potvrdí každý 
a toto hovoria všetky tie štúdie, ktoré o týchto záležitostiach, že v sociálnej sfére  
je najväčšia fluktuácia zamestnancov, práve preto, lebo idú v extrémnych situáciách, 
majú vysoko rizikové zamestnanie a ich ohodnotenie je veľmi nízke. Taká je cena  
na trhu a toľko štát prepláca za sociálne služby a toto je sociálna služba. Čiže tiež 
môžeme ísť v nejakých možnostiach. Čiže ja len preto. My to chceme riešiť. Dajte nám 
tie podnety, môžeme sa tým zaoberať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Keď môžem ja doplniť. Ak som správne pochopil, rok a pol pani 

riaditeľka určite nebola PN. Určite nie, to je po prvé. Po druhé. Tak ako povedal pán 
riaditeľ a myslím, že aj pre vás, pre nás je predsa najväčším kritériom, hodnotiteľom 
práve ten klient. Ak sa klienti nesťažujú. Ak sa klienti nesťažujú, prosím berme to tak, 
ako to najdôležitejšie, najvážnejšie, lebo pre nich tu sme. Ja som niekoľkokrát aj  
v tomto roku bol v tomto stredisku, kde som sa so zamestnancami, nie s klientami, 
stretol, rozprával, debatovali. Prepáčte mi, nikto ani len nenaznačil nejaký problém, ale 
určite rozumiem a chápem, že vždy sa nájde niekto, kto nesúhlasí. Kto má iný názor. To 
je v poriadku, ale z jedného listu urobiť tento extrém a ubližovať a nahádzať na človeka. 
To nie je v poriadku. Čiže pani riaditeľka má našu dôveru, keď to môžem povedať  
za celý tento predsednícky stôl a keď je nejaká obava a je nejaký problém a je niečo, čo 
treba prediskutovať, prosím, keď nie na mne, tak sa prosím obráťte na pána riaditeľa  
a keď nie na pána riaditeľa, kľudne zašlite podklady na riadenie podnikov. Ďakujem 
pekne. Verím, že pán starosta MČ stiahne svoj návrh. Ak ho môžem vyzvať, pán 
starostu. Riešime veci. To sa ani, ak môžem povedať, nehodí pred ostatnými riaditeľmi 
takto fungovať a takto reagovať na niektoré veci, na to, že jeden podnet. Pán námestník, 
nech sa páči. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem pán poslanec Petrovčik. 

Ja som nedostal žiaden email. Ak ho dostanem, ako vy poviete, ako väčšina,  
to neznamená, že sme o tom boli informovaní my všetci. Ak máte takýto a toto je 
celkom zásadný návrh na nejaké riešenie, o ktorom doteraz nikto nechyroval a nie je to 
náhoda, že sa tu naťahujeme už ako dlho kvôli riešeniu dopravného podniku napríklad 
a z ničoho nič to vytiahnete. Tak ja sa chcem opýtať, prepáčte, hovorím k vám, ja sa 
chcem opýtať, prečo ste podobne neriešili aj situáciu, pani Iľaščíková poprosím. Prečo 
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ste podobne neriešili aj situáciu s detskou knižnicou? A tam nie sú anonymné podnety, 
tu boli zamestnanci. A tuná máme anonymný podnet a nemáme informáciu o tom. Ale ja 
nemám žiaden podnet, pani Iľaščíková. Ak máte podnet, je niekoľko kanálov ako sa 
tieto veci komunikujú, riešia na meste a nie na zastupiteľstve, kde niekto chce vyrábať 
zo seba senzáciu. Toto nie je správne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. Prosím, nezacyklime sa teraz.  
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja by som chcel do toho 

trochu práva vniesť. Zákon o sťažnostiach jasne pojednáva o sťažnostiach, ktoré ak 
neobsahujú základné náležitosti. Prepáčte, že vás vyrušujem kolegovia. Ak neobsahujú 
základné náležitosti, ako je meno, priezvisko sťažovateľa a ďalšie, tak ich podľa zákona 
má orgán verejnej správy odložiť. Ku mne sa sťažnosť dostala teraz krátkou cestou  
od pána kolegu Ténaia, lebo ja som to nedostal ani mailom, ani neviem či, kde mi to 
bolo doručené. Čiže určite všetci sme to nedostali. Ja to vidím prvýkrát. Je to anonymné 
a ja si nemyslím, že takýmto spôsobom, ak tu je nejaký problém, že niekto z voleja teraz 
vyloží nejaký návrh a povie, ideme odvolať. Hej. Minimálne o týchto veciach by sa 
malo diskutovať, ale s veľkou, veľmi veľkou teda rezervou treba pristupovať k tým 
podnetom, ktoré sú anonymné. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja som 

veľmi prekvapená z takéhoto návrhu. Keď si dobre pamätám v roku 2019, áno,  
na vedenie chodili sťažnosti klientov, aj sťažnosti zamestnancov, kým sa nevymenilo 
vedenie a kým to pani riaditeľka nechytila pevne do rúk, odvtedy sťažnosti na vedenie 
mesta nechodia, ani anonymné, ani podpísané, ani od klientov, ani od zamestnancov. 
Čiže to je možno taká informácia z mojej pozície a nemyslím alebo neviem o tom, že by 
v správe kontrolóra boli nejaké informácie o nejakých pochybeniach pani riaditeľky  
vo výkone tejto funkcie. Nemáme takúto vedomosť, že by došlo k nejakým 
pochybeniam. A úplne poslednú vec, ktorú chcem povedať, ako povedal pán primátor, 
boli sme tam naposledy na podujatí, krásnom podujatí - deň matiek, deň otcov, kedy 
sme zažili absolútne srdečnú a úprimnú atmosféru klientov, ktorí privítali pani 
riaditeľku po dlhej maródke, že sa vrátila a tú radosť v očiach bolo vidieť, tak ja si 
nemyslím, že by medzi nimi boli klienti, ktorí by toto dokázali hrať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, tak nakoniec vyzerá, že ja tu asi 

vymýšľam. Dobre, ja takto aj oficiálne verejne vyzývam všetkých zamestnancov 
a všetkých klientov, ktorí jednoznačne majú problém, aj tu v mojom mobile,  
ale nebudem predsa tu do éteru rozprávať tie mená, tých klientov. Veď pochopte, že tí 
ľudia sa boja. Tu sedia aj poslanci niektorí, nebudem menovať, ktorí mi potvrdia moju 
pravdu, ale zároveň potvrdia, že sa neozvú, pretože ten ich známy tam je zamestnaný 
a je to živiteľka rodiny. Proste nechce prísť o prácu. Tak pani námestníčka snáď logicky 
chápete, že vám nepovedia, že proste sa snažia hľadať títo ľudia cestu inou vlastne iným 
spôsobom a na to sme my – poslanecký zbor, aby sme jak sa vraví, keď je nejaký 
problém, urobili poriadok. A tam problém je.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová, nech nás dá do laty prosím. 
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p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Nie, nikoho nejdem dávať do laty,  
ale reagujem na pána Petrovčika. Viete, som tu naozaj v tomto zastupiteľstve dosť dlho 
a veľmi dobre si pamätám situáciu na Garbiarskej aj s predošlými riaditeľmi,  
s predošlým vedením. Pamätám si ešte situáciu, keď pred dvadsiatimi rokmi tam ležala 
moja teta. Zbytočne som tu hovorila o tom, že je tam problém. Niekedy ten problém nie 
je taký verejný, aby sa o ňom tu diskutovalo, diskutuje sa tam za múrmi. Preto 
navrhujem, ak sú anonymy, ak je akékoľvek možné podozrenie, že niečo nie je 
v poriadku, máme sociálnu komisiu, máme poslancov. Sociálna komisia nech sa tam 
vyberie urobiť poslanecký prieskum, nech tam ide na niektoré aktivity. Nech hovorí  
so zamestnancami, nech hovorí s klientami. Myslím si, že akékoľvek podozrenie treba 
riešiť. Zažila som to a nebolo to v poriadku mnohé roky. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Keďže máme tento bod personálne otázky, v podstate 

padol tu už viackrát návrh, teda chcela by som predložiť návrh na do-nominovanie člena 
predstavenstva, čiže za člena predstavenstva prejavil dlhodobo záujem pán poslanec 
Michal Djordjevič. Čiže prednesiem návrh na uznesenie. Teda chce pracovať, vlastne 
chce byť prínosom. Treba mu otvoriť možnosť, šancu dať, teda aby pôsobil v týchto 
orgánoch. Vidíte, že čo dnes prešlo a teda či, keď budú nové stanovy, ako to bolo 
deklarované, teda na piatich členov predstavenstva. Vieme to potom vlastne opätovne 
nanovo nanominovať. Čiže je to vlastne, návrh na uznesenie Mestského zastupiteľstva 
v Košiciach. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 odseku 3 písm.  
j) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov, § 12 písm. b)  
a písm. c), § 14 ods. 2 Štatútu mesta Košice a príslušných ustanovení Obchodného 
zákonníka v obchodnej spoločnosti Dopravný podnik mesta Košice a. s., Bardejovská 6, 
Košice, IČO 31 701 914, v ktorej mesto Košice ako jediný akcionár vykonáva 
pôsobnosť valného zhromaždenia s účinnosťou ku dňu 01.07.2023, menuje do funkcie 
člena predstavenstva poslanca mestského zastupiteľstva Michala Djordjeviča, MBA. 
Ďakujem pekne. Čiže myslím si, že deklarovali si, že dáme pánovi Djordjevičovi šancu 
pracovať v predstavenstve a ja som presvedčená, že môže byť prínosom. Ďakujem  
za podporu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ja len chcem upozorniť, možnože 

by najlepšie na to vedel zareagovať tuším Dominik Karaffa, ktorý predkladal jedno 
z tých uznesení. My sme vyčlenili to jedno miesto, ktoré je voľné pre budúceho 
generálneho riaditeľa. Takže je to vo schválenom uznesení. Tak len na to poukazujem. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Ja len chcem dovysvetliť to moje prihlásenie predtým, čo sa 

týka pána Kroppa. Ja by som bola rada, ak je tuná, ak by prišiel, pretože ja by som 
chcela k tomu môjmu výstupu predniesť výhrady, ktoré mám z viacerých zdrojov, aj 
niečo odznelo na dopravnej komisii. Takže chcela by som poprosiť, aby pán Kropp 
prišiel na zastupiteľstvo. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Kropp bude určite na zastupiteľstve hlavne okolo bodov, ak 
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je tu, nie som si istý, územných plánov a kľude tam môžete. Bude vysvetľovať aj 
hlavný, veľký územný plán, ktorý... bude tam nejaká správa, čiže to sú tie miesta, kde 
ak je nejaký problém s jeho prácou, nech sa páči. Pán poslanec Krcho.  

 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel možno touto cestou poprosiť 

kolegu pána Igora Petrovčika, že či nepouvažuje nad zmenou uznesenia, ktoré prečítal, 
pretože nerád by som bol, žeby toto zastupiteľstvo bolo v pozícií ako nejaký hon  
na čarodejnice, kedy ideme každého bičovať a upaľovať, lebo máme nejaké informácie. 
Ja by som bol za to, aby sme dodržiavali nejakú tú kultúru, nejakú tú slušnosť, čiže 
navrhujem pánovi kolegovi poslancovi, aby zmenil to uznesenie, kde vlastne požiadame 
primátora mesta Košice, aby poveril referát riadenia podnikov, aby danú situáciu 
prešetril, preveril v danej - aká je tá situácia v tom Stredisku sociálnych služieb 
a následne v rámci svojich možností a kompetencií, ktorú referát má, ak bude nejaký 
výstup z toho, na najbližšom zastupiteľstve budeme mať istotu, že referát, ktorý je na to 
zriadený nám dá odpovede a potom môžeme o tom hlasovať. Pretože dneska máme 
anonym na riaditeľku, o tri mesiace príde anonym, tak ľudia budú písať, že to, tak 
hovorím, nejakú tú kultúru dajme, lebo keď sa budeme riadiť tým, čo je na sociálnych 
sieťach, kto, čo, komu povie, tak potom tu bude anarchia v celkom tomto zastupiteľstve. 
Čiže tiež z úcty k danej riaditeľke, nehovorím, že by nemala byť odvolaná alebo by 
mala byť odvolaná, ale hovorím, potrebujeme sa na základe faktov a skutočností takisto 
rozhodnúť a o to sa aj opierať. Ja nespochybňujem čo Igor ty máš, čo ti ľudia píšu, 
možno je to pravda, ale my nemôžeme len na základe toho fungovať, na základe toho 
rozhodovať o odvolaní riaditeľky daného centra. Čiže odporúčam zmenu uznesenia, 
lebo takéto, ako je teraz, toto neviem podporiť, ale pokiaľ bude zmenené, že to 
prešetriť, tak s tým budem súhlasiť. A keď sa potvrdia tieto slová, tak budem  
za odvolanie riaditeľky. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: V prípade pán poslanec aj doplniť, že prerokovať na sociálnej 

komisii, poradný orgán, hej, tam nech sa to dostane, nech sa to tam za tými múrmi 
rozoberá. Pani poslankyňa Iľaščíková. 

 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Sčasti súhlasím s pánom kolegom, ale 

chcem tuná dovysvetliť, že v podstate, tento problém to nie je problém, ktorý sa objavil 
na základe dnešného listu. Toto je dlhodobý problém, kde boli reálni zamestnanci, ktorí 
sa podpísali pod daný podnet, ktorí boli ochotní aj prísť, aj povedať, aj sa postaviť  
za slová, ktoré dali na papier a za všetky tieto výhrady, takže sa tu nehrajme, že je to  
na základe nejakého anonymu. Toto je problém, ktorý je dlhodobý. Na základe 
problému, ktorý tu vznikol alebo respektíve, o ktorom sme sa dozvedeli my pred, ešte 
za vášho prvého obdobia, tak aj na základe toho som ja dala vtedy podnet alebo sme 
dali viacerí podnet pánovi kontrolórovi, že sa tu netvárme všetci, že je všetko 
v poriadku. A pani námestníčka, ja budem veľmi rada, ak sa budú vedieť na vás obrátiť 
ľudia, ak je nejaký problém, pretože dozvedeli sme sa o takej situácii zo sociálnej 
komisie, kde zas to nie je pravda, že ak niekto má iný názor alebo niečo povie,  
čo sa možno vám vedeniu nepáči, tak potom je z vašej strany za to planírovaný. Takže 
ja budem rada, ak to, čo ste povedala aj bude pravdou, aj sa k tomu takto postavíte.  

 
p. Polaček, primátor mesta: By som sa chcel touto cestou poďakovať zamestnancom mesta, že 

majú radi, aj pána riaditeľa a nepíšu na nás anonymy. Pani poslankyňa Adamčíková, 
nech sa páči. 
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p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja som chcela pôvodne reagovať  
na kolegyňu Blaškovičovú, lenže bola prihlásená faktickou, tak budem reagovať teraz. 
Ja som párkrát navštívila zariadenie, keď ma pozvala pani riaditeľka a musím povedať, 
že ja som mala z toho dobrý pocit. Videla som tam aj dosť veľké zmeny. Myslím, že 
tam bola vykonaná aj nejaká kontrola. Možno by som bola rada, ak by sa potom vyjadril 
aj pán kontrolór. A ťažko povedať, kde je pravda, ale si myslím, že by sme nemali sekať 
hlavy hore dole na základe nejakých anonymov, ale možno by bolo dobre urobiť aj 
nejaké šetrenie alebo ísť medzi tých klientov, čo môžem zrealizovať ako predseda 
sociálnej komisie, ale by som to pre dnešok prerušila, pretože ja neviem, kde je pravda. 
Hej. Ja nemám ten dojem alebo nemám ten pocit, ale je pravda, že rozprávam s pani 
riaditeľkou a možnože mám menej možností rozprávať s klientmi, čiže toto je môj 
pohľad. Čiže kolegyni Blaškovičovej len toľko, že párkrát som tam bola, nejaké 
poznatky mám, ale nevnímala som to vtedy, že by to bolo nejaké negatívne, aj čo sa 
klientov týka. Čiže to je taká vec pohľadu z dvoch strán, ťažko povedať. Čiže ja by som 
pre dnešok tento bod určite navrhovala prerušiť a po šetrení a dokázaní by som potom 
pokračovala, ak bude potrebné. A ešte by som poprosila pána kontrolóra, aby povedal 
svoj pohľad alebo teda výsledok z jeho šetrení. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán kontrolór si pamätá, má vedomosti ešte.  
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne. Niečo si pamätám, niečo nie. V rámci 

kontroly hospodárenia sme súčasne aj overovali podnety, ktoré dali konkrétni 
zamestnanci, ktorí už prestali byť zamestnancami. Môžem povedať, že v ekonomickej 
oblasti sa nenašli žiadne závažnejšie nedostatky. Je pravdou, že sme skonštatovali  
po dobe vykonania kontroly výrazne vyššiu fluktuáciu zamestnancov, ako býva. Bolo to 
aj vysvetľované COVID-om, bolo to aj vysvetľované profesiami. Je pravdou, že naša 
kontrola nemohla byť, ani nie je zameraná na oblasť personálnych vzťahov. V každom 
prípade sme mohli len skonštatovať to, že čo sa týka vybavenia, čo sa týka kvality 
prostredia, došlo od poslednej našej kontrole, kontrolingu výrazne k výraznému 
zlepšeniu na Garbiarskej. Ale hovoríme, nemohli sme a ani sme nevedeli overiť 
personálne vzťahy na pracovisku. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ténai.  
 
p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som nadviazal  

na slová pána kontrolóra. My sme poskytovatelia alebo prevádzkovatelia zariadenia 
opatrovateľskej služby a terénnej opatrovateľskej služby a musím povedať, že u nás  
je tiež dosť veľká fluktuácia zamestnancov a keď hľadáme nových zamestnancov, tak je 
problém nájsť. Dokonca sa stali prípady, že podpísali zmluvu a na ďalší deň alebo 
týždeň proste neprišli, nenastúpili do práce práve kvôli aj týmto platom. Čiže  
to ohodnotenie tých ľudí pracujúcich v tých sociálnych službách je veľmi zle. A možno 
jednu poznámku by som povedal, no mne to pripadá tak, akože dajme zamestnancom 
možnosť a nech sa teraz nikto na mňa neurazí, nech si zvolia svojho riaditeľa alebo 
generálneho riaditeľa, aby vedeli s ním vychádzať. Toto je cieľ? Lebo až tu spejeme 
podľa mňa. To znamená, každý riaditeľ, ktorý je nepríjemný voči svojim 
zamestnancom, je zlý alebo vyžaduje od nich prácu, tak je zlý. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Viete, čo mi to pripomína? Asi rok, osem 
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mesiacov dozadu som tu vyšiel s jedným problémom, týkal sa Archívu mesta Košice a 
vtedy som si zlízol veľkú kritiku, že ako ja sa teda púšťam do dôchodkyne, 
zamestnankyne, chudák žena a ja som mal podpísaný a to, čo som čítal, to podpísali 
zamestnanci, tam boli ich mená, vlastnoručné podpisy. O tých problémoch sa vedelo, 
interne sa o nich hovorilo, len to nejak nebola vôľa riešiť. Tu príde nejaký anonym, 
 z toho anonymu prečítam tie veci, ktoré sú také akože nejakým spôsobom závažné, 
respektíve hovoria o nejakých nedostatkoch, kričí na zamestnancov pred ostatnými 
kolegami, zhadzuje vedúcich pracovníkov pred ich podriadenými a ponižuje ich, 
vypisovania, telefonáty ďaleko po ukončení pracovnej doby alebo počas víkendov 
osobám mimo pracovnej pohotovosti sú samozrejmosťou bez akéhokoľvek uznania 
vďaky. Toto ináč robí aj môj šéf, ale neviem komu by som sa na neho sťažoval, lebo my 
chodíme aj v nedeľu do práce. A na záver je napísané, že dovoľte nám na záver  
s dôrazom povedať, že aj napriek množstvu negatív v tomto liste spomenutých 
nechceme tvrdiť, že pani Sloviková je zlá osoba ako človek, ale fakt to malo byť ako, 
jediné, čo chceme povedať a na, čo chceme hlavne poukázať je to, že pani Sloviková 
nemá podľa našich nás žiadny predpoklad na vedenie tímu ľudí ani v malom počte, 
nieto na vedenie celého zariadenia. Na základe toho by sme vás chceli požiadať  
o prerokovanie možnosti vymeniť štatutára zariadenia Strediska sociálnej pomoci mesta 
Košice. Nepodpísaný anonym. Čiže v minulosti mne bolo vyčítané to, že s konkrétnymi 
vecami, s konkrétnymi menami som prišiel a dnes tu je nejaký anonym, nezasadla  
k tomu ani nejaká komisia, ktorá by to celé preverila a príde tu návrh, že odvolať rovno. 
Tak neviem, že či toto. Viete, keď ste mi to vyčítali, teraz len tak nad tým rozmýšľam, 
že či ja som robil vtedy zle alebo vy teraz robíte zle alebo ako to vlastne je alebo je  
to také selektívne, že raz mi to vyhovuje, tak to kritizujem a potom mi to vyhovuje, tak 
to praktizujem. Neviem, len som tak nad tým rozmýšľal. Ja to nepodporím samozrejme. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková.  
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Nechcem točiť okolo tejto témy, ale 

Dominik neviem, kde bol, či na toalete, či kde si bol, lebo keby si tu sedel, tak počúvaš, 
o čom hovoríme. To je po prvé. Netýka sa to anonymu, možnože anonym, to je len  
to posledné, čo prišlo, ale boli tu reálni ľudia, ale nechcem sa k tomu vracať. A to, čo si 
ty predviedol pred rokom a pol, bola jedna obrovská úbohosť. Pretože a nechcem sa, 
lebo už som ti to vtedy povedala, takže nemiešaj tu hrušky s jablkami. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcela doplniť 

pani poslankyňu Adamčíkovú, že nie je možné prerušiť bod, pretože máme bod 
personálne otázky a to by znamenalo, že nemôžeme prijať ani uznesenia, ktoré sa týkajú 
iných personálnych vecí, čiže viem, ako si to myslela, ale skúsim to uviesť na pravú 
mieru a teda chcem predložiť pozmeňujúci návrh k návrhu, ktorý predložil pán 
Petrovčik. Mestské zastupiteľstvo žiada odborné útvary mesta a sociálnu a bytovú 
komisiu pri Mestskom zastupiteľstve preveriť podnet prezentovaný pánom poslancom 
Petrovčikom k nespokojnosti zamestnancov Strediska sociálnej pomoci na Garbiarskej 
ulici s riadením riaditeľkou pani Slovikovou a následne ho prerokovať na sociálnej 
komisii. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc. 
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p. Lörinc, poslanec MZ: Prepáčte, ale k tomu, čo bolo prednesené, podľa mňa nie je možné 
predložiť pozmeňujúci návrh, lebo pán Petrovčik dal, že chce odvolávať, čiže 
hlasovanie či zostane alebo nezostane. Čiže nemôže byť k tomu pozmeňujúci návrh  
od pani námestníčky, že prešetriť. Čiže môžete dať nový návrh, budeme hlasovať 
o obidvoch, ale neviete upraviť návrh pána Petrovčika.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Okej, beriem, ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Okej, ďakujem pekne. Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Aj vzhľadom na to, čo bolo prednesené zo strany pani 

námestníčky, by som ešte raz aj ja chcel vyzvať pána Petrovčika, aby zvážil stiahnutie 
svojho návrhu, nech zbytočne nemusíme hlasovať o tomto návrhu a opätovne chcem 
kolegov upozorniť na bod D - uznesenia, ktoré sme už dnes prijali, ktoré žiada 
primátora mesta Košice, aby vyhlásil do 60 dní výberové konanie na funkciu 
generálneho riaditeľa, ktorý bude zároveň tretím členom predstavenstva Dopravného 
podniku mesta Košice a tu chcem na to poukázať že máme schválenú túto, tento postup 
tak, aby sme sa nedostali do konfliktu s tým návrhom, ktorý predniesla pani poslankyňa 
Kovačevičová. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vážený pán námestník, mimochodom, 

ktorému som dal hlas do predstavenstva Košickej futbalovej arény a predtým týždeň 
som s ním sedel a hovoril mi, že nie je celkom vhodné, aby som kandidoval. Nech pol 
roka strúham dobrotu. Hej, usmievate sa. Tak isto pred troma mesiacmi ste vážnosť 
svojich slov potvrdil tým, že vďaka vášmu zdržaniu som o jeden hlas neprešiel, ale 
o tom, čo hovoríte o uznesení, môžeme ho kľudne aj z laického pohľadu rozmeniť 
na drobné v zmysle toho, že hovorí o tom, že má byť výberové konanie vyhlásené. 
Prípadného víťaza alebo navrhnuté meno komisiou má bez ohľadu na to potvrdiť 
mestské zastupiteľstvo, čiže v momente, keď mestské zastupiteľstvo bude potvrdzovať 
meno človeka, aby boli dodržané stanovy, aby mal miesto automatické 
v predstavenstve, tak sa moje meno môže nahradiť týmto víťazom. Pochopené? 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ténai. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som to možno 

troška vylepšil a dopovedal. Presne sme prijali uznesenie v bode D. Žiada primátora, 
aby do 60 dní vyhlásil výberové konanie na funkciu generálneho riaditeľa. To znamená, 
60 dní na vyhlásenie výberového konania, ktorý bude zároveň tretím členom 
predstavenstva. To znamená, nejaký čas toto výberové konanie bude prebiehať, nejaký 
čas bude trvať, kým toho generálneho riaditeľa aj vymenujeme. Aj v tom čase sa 
hociktorý z členov predstavenstva, ak budú traja, môže vzdať a potom žiada 
predstavenstvo, je bod E, ktorým sme odsúhlasili, aby na najbližšie zasadnutie 
mestského zastupiteľstva predložilo návrh zmeny stanov spoločnosti, ktorou sa počet 
členov predstavenstva zvýšiť na 5, čiže vlastne ja to vidím ako reálne tak, že možno  
za 90, 120 dní, možno aj neskôr budeme mať nového generálneho riaditeľa a medzitým 
hociktorý z členov predstavenstva sa môže vzdať, prípadne dovtedy zmeníme stanovy 
a bude počet členov predstavenstva 5. Čiže ja nevidím žiaden procedurálny problém 
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v tomto. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Prihlásil som sa, ale predbehla ma pani námestníčka 

Gurbáľová, kde som chcel tak isto dať pozmeňujúci návrh, ale súhlasím s tým, ako  
ho predniesla pani námestníčka, čo sa týka zariadenia sociálnych služieb. A teraz  
sa vyjadrím aj k tomu, čo povedal pán námestník Gibóda, žeby sa bilo to uznesenie, ale 
pravdu povedal aj pán starosta Ténai a pán poslanec, ale aby bol kľud, aby ste možno aj 
vy s tým boli viacej komfortní, tak ten návrh uznesenie, ako bol prednesený pani 
predsedníčkou rady starostov pani Kovačevičovou, poslankyňou, tak sa tam doplní, že 
menuje do funkcie člena predstavenstva poslanca Michala Djordjeviča, MBA  
do termínu, kedy bude vymenovaný nový generálny riaditeľ. Koniec návrhu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Chcel by som apelovať na dve veci. Ak to 

pozerajú ľudia, prvá vec je, že či už v tom sociálnom zariadení alebo kdekoľvek inde, 
ak čelíte nejakým negatívnym javom, porušovaniu zákona alebo vidíte čokoľvek, čo je 
protizákonné, prosím, nebojte sa to nahlasovať. Každý vie kontaktovať, či už vedenie 
mesta alebo ktoréhokoľvek poslanca, ktorého považuje za sympatického, sympatickú 
alebo ktorýkoľvek klub. Nemajte strach hovoriť o veciach otvorene tak, aby sa 
potvrdili. Písať anonymy nie je správna cesta. Druhá vec, ktorou chcem apelovať  
na  kolegov. Prosím, v niektorých hlasovaniach, ktoré tu budú nasledovať nerobme  
z toho ešte väčší kabaret ako tu je. Veľakrát sa vyzývame vzájomne k zodpovednosti, je 
potrebné byť zodpovedný aj pri hlasovaniach a je potrebné brať na zreteľ, že 
spravujeme verejný majetok, ktorý máme spravovať na základe svojho vedomia 
a svedomia.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Skôr ako uzavriem rozpravu sa chcem spýtať, či 

máme ešte nejakú jóbovku na dnešok, pretože sme prerokovali 6 bodov a ja musím 
začať pripravovať pravdepodobne nasledujúci deň alebo iný nejaký deň a dohodnúť to 
s technikmi. Nemyslím si, že sme schopní dnes... Sme schopní dnes to skúsiť? Teda 
môžem to zároveň vnímať, že už nie je žiadna jóbovka, že už sa nedozviem žiadne nové 
uznesenie alebo niečo, čo sa vytiahne z vrecúška a budeme o tom. Lebo viete, my si to 
komplikujeme a prepáčte mi, že to poviem, aj sami. Všetko toto mohla mať už sociálna 
komisia, ktorá zasadala asi pred týždňom, mohla mať nejaký názor, mohla urobiť 
kontrolu, ale nielen v tomto, aj k ďalším a ďalším bodom. My sme vložili sem 10 bodov 
bez toho, aby sme sa o tom rozprávali. Teda stále platí, aby sme, lebo naozaj treba veci 
začať organizovať, lebo je pol piatej. Urobíme všetko preto, aby sme dnes, hoc aj  
do rána dotiahli toto rokovanie. Stále ale platí, že o pol šiestej bude hodinová prestávka 
cca do 19stej, nejakú hodinku, hodinku a pol. Môžeme, ale už za chvíľku na nich ideme. 
Dobre, je som si to chcel iba ujasniť, aby sme si rozumeli, aby sa nám nestalo, že 
budeme odchádzať a nedotiahneme to. Okej, ak urobíme všetko preto, aby sme to dnes 
zvládli. Ja budem len rád. Ďakujem pekne. My sme v tejto chvíli uzavreli rozpravu 
v bode 3/4 Personálne otázky. Návrhová komisia má všetky návrhy? Sú všetky návrhy 
podpísané? Boli všetky návrhy odprezentované? Ak áno, nech sa páči, máte slovo. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala  

8 návrhov k tomuto bodu. Budeme čítať postupne a o každom návrhu je potrebné 
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hlasovať samostatne. Začnem poslaneckým návrhom pána poslanca Berbericha, ktoré 
konštatuje teda, Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa platných právnych predpisov 
volí za člena – neposlanca do Komisie cirkví Mestského zastupiteľstva v Košiciach  
s účinnosťou od 01. 07. 2023 Mgr. Jaroslava Szélesa. Koniec navrchu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 28 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Návrh komisie nech sa páči pokračujte. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Druhý návrh sa týka komisie 

sociálnej a bytovej a predkladá ho pani poslankyňa Adamčíková. Mestské zastupiteľstvo 
v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov volí za členov - neposlancov  
do Sociálnej a bytovej komisie s účinnosťou od 01. 07. 2023 Ing. Vladimíra Puškára, 
Katarínu Hermelyovú, Mgr. Ingrid Lukáčovú. Dobre. Všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 29 -  za: 38, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, návrhová komisia pokračujte.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Tretí návrh obdržala návrhová 

komisia od pána poslanca Gibódu, ktorý znie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 
platných právnych predpisov v oblastnej organizácie cestovného ruchu Visit Košice  
A) zrušuje uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 35 zo dňa 15.12.2022  
v časti bodu 11 písm. b), B) schvaľuje menovanie do funkcie člena dozornej rady  
Ing. Annu Súkeníkovú. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 30 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pokračujte. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh predložil pán poslanec 

Peter Múdry a týka sa komisie národnostných menšín pri mestskom zastupiteľstve. 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa platných právnych predpisov berie  
na vedomie zánik členstva - neposlanca v Komisii národnostných menšín pána Jiřího 
Zaťoviča z dôvodu vzdania sa ku dňu 30.06.2023. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 31 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. Nech sa páči pokračujte. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Piaty návrh týkajúci sa návrhu pani 

poslankyne Slivenskej v Komisii životného prostredia, verejného poriadku a ochrany 
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zdravia Mestského zastupiteľstva. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa platných 
právnych predpisov volí za člena - neposlanca Juraja Tabiczkého do Komisie životného 
prostredia, verejného poriadku a ochrany zdravia mestského zastupiteľstva s účinnosťou 
od 01.07.2023. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 32 -   za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pokračujte.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Šiesty návrh je to poslanecký návrh 

pána poslanca Petrovčika. Znie: Mestské zastupiteľstvo v zmysle príslušných právnych 
predpisov A) odvoláva z funkcie riaditeľky Strediska sociálnej pomoci mesta Košice 
Mgr. Zdenku Slovikovú ku dňu 30.06.2023, B) poveruje riadením Strediska sociálnej 
pomoci, Garbiarska 4, od 01.07.2023 Ing. Antona Širgeľa, doterajšieho vedúceho 
ekonomického úseku, C) žiada primátora mesta Košice o vypísanie transparentného 
výberového konania na miesto riaditeľa Strediska sociálnej pomoci najneskôr  
do 31.10.2023. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 33 -  za: 13, proti: 9, zdržali sa: 14 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh týkajúci sa, je to návrh 

pani poslankyne Kovačevičovej, týka sa dopravného podniku a návrh znie: Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa platných právnych predpisov v obchodnej spoločnosti 
Dopravný podnik mesta Košice akciová spoločnosť menuje do funkcie člena 
predstavenstva poslanca mestského zastupiteľstva Michal Djordjeviča, MBA  
do termínu, kedy bude vymenovaný nový generálny riaditeľ. Koniec návrhu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 34 -  za: 22, proti: 4, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: A posledný návrh, je to návrh pani 

poslankyne Gurbáľovej. Mestské zastupiteľstvo v zmysle platných právnych predpisov 
žiada riaditeľa magistrátu, odborné útvary mesta a Sociálnu a bytovú komisiu  
pri mestskom zastupiteľstve preveriť podnet prezentovaný p. poslancom Petrovčikom  
k nespokojnosti zamestnancov Strediska sociálnej pomoci mesta Košice s riadením 
zariadenia p. riaditeľkou Slovikovou a následne záležitosť prerokovať v komisiách 
mestského zastupiteľstva. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, ďakujem, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 35 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
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p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Návrh k bodu personálne sme vyčerpali. 
Ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 3/5 
Manažovanie dôsledkov vojnového konfliktu na Ukrajine Mestom Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Posunieme sa k bodu 3/5, ktorým je manažovanie dôsledkov 

vojnového konfliktu na Ukrajine Mestom Košice. Ďakujem pekne, nech sa páči, pán 
poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja nebudem nejako dlho 

zdržiavať, poslal som všetkým kolegom do mailu aj dôvodovú správu, aj návrh  
na uznesenie, kde som zdôvodnil tento môj návrh. Prečítam teda iba návrh  
na uznesenie. Ešte predtým ako ho prečítam, by som chcel uviesť, že som konzultoval 
tento návrh na uznesenie aj s právnym a teda vyzerá to tak, že tento návrh spĺňa všetky 
kritériá, nie je nevýhodný pre mesto Košice, nie je nerealizovateľný a nie je ani 
protizákonný. Návrh na uznesenie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach žiada primátora 
mesta Košice, aby na najbližšie rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach 
predložil súhrnnú správu o manažovaní dôsledkov vojnového konfliktu na Ukrajine 
mestom Košice v období od februára 2022 do mája 2023. Správa má obsahovať 
nasledovné informácie: zoznam príkazcov, ktorých úlohy súviseli s uvedenou oblasťou, 
kritériá na výber uvedený príkazcov, kritéria na výšku odmeny a samotnú cenotvorbu, 
kvalifikačné predpoklady a kvalifikáciu príkazcov na plnenie zadaných úloh  
a poskytovanie sociálnych služieb, zoznam ďalších oslovených potencionálnych 
príkazcov, celkovú vyplatenú odmenu jednotlivým príkazcom, meno, priezvisko  
a pozíciu zodpovedného zamestnanca MMK, ktorý príkazcom zadával úlohy a tieto 
úlohy kontroloval, súpis vykázanej práce jednotlivých príkazov ako prílohu výkaz tejto 
práce samotnými príkazcami, počty klientov, ktorí boli ubytovaní v krízovom ubytovaní 
vždy ku koncu jednotlivých mesiacov, spôsob pomoci klientom, poradenstvo, 
intervencia, poskytnuté sociálne služby a iné služby aj s kvantifikáciou, spôsob  
a určenie distribúcie bagiet, teplých jedál a ďalšej pomoci financovanej mestom Košice, 
počet klientov, ktorým bolo zabezpečené bývanie mimo krízového ubytovania, ďalšie 
zásadné súvisiace kvalitatívne a kvantitatívne ukazovatele. Ono to vyzerá, že je toho 
strašne veľa, ale v podstate väčšinou sú to naozaj exaktne - údaje, ktoré je možné 
exaktne uviesť, čiže nevidím v tom nejaký veľký problém. Ďakujem veľmi pekne  
za pozornosť, aj za podporu tohto návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Okej, nech sa páči, otváram rozpravu. Možno ja by som sa spýtal 

pán poslanec, čo vás vedie k tomu, pretože my sme ako mesto dávali správy tu  
na mestské zastupiteľstvo, zároveň pán kontrolór myslím, že dvakrát, ale možno sa 
mýlim, vykonával kontrolu na základe podnetu mestského zastupiteľstva, dvakrát. Teda 
keby ste povedali konkrétne, čo vám chýba. Keď vám ide o nejakú  konkrétnu firmu, 
konkrétnu spoločnosť, konkrétny, uľahčili by ste nám to - pánovi Schwarczovi. Lebo 
stačí sa pýtať konkrétne a my vám to spracujeme, ale robiť obšírne správu za rok a pol. 
Viete, ja ju robiť nebudem. Zlízne si to nejaký zamestnanec, ktorý to bude robiť 
možnože niekoľko týždňov. Či toto je efektívne, lebo vám ide pravdepodobne o nejakú 
konkrétnu vec, tak prosím ju vyšpecifikujte, položte normálne interpeláciu alebo tu ju 
dajte na uznesenie, je to jedno, je to furt to isté a vám to spravíme, ale vám ide 
o konkrétnosť, tak ju prosím vyslovte, lebo naozaj je to neúcta aj k tomu 
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zamestnancovi, ktorý teraz bude rok a pol behať po archívoch, rok a pol hľadať 
konkrétne veci. Na čo to je dobré? Hazardujeme s ľudským časom. Hovoríme, že tu robí 
veľa ľudí. Hovoríme, čo nás to všetko stojí. Lebo ja si myslím, že vy viete presne, čo 
hľadáte. Áno, len naozaj tento súpis je súpis akým je. Ja tu budem rozprávať možno 
minútu, ale niekto bude niekoľko týždňov spracovávať podklady kvôli tomu, že niečo 
konkrétne pán poslanec hľadá a chcel by sa na to spýtať, tak nech. Ja mu chcem dať 
odvahu, nech sa konkrétne spýta, keď niečo konkrétne hľadá, aby sme tu to dali, aby to 
konkrétne a verejne vyslovil. Lebo my naozaj mnohokrát zahlcujeme úrad 
zbytočnosťami. Hlavne k tejto téme bolo povedané a napísané, boli uznesenia, boli 
informácie, boli kontroly. Ďakujem pekne, pán poslanec odvahu nemá, tak nech sa páči, 
uzatváram rozpravu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

žiada primátora mesta Košice, aby na najbližšie rokovanie Mestského zastupiteľstva  
v Košiciach predložil súhrnnú správu o manažovaní dôsledkov vojnového konfliktu  
na Ukrajine mestom Košice v období 02/2022 – 05/2023. Správa má obsahovať 
následné informácie: zoznam príkazcov, ktorých úlohy súviseli s uvedenou oblasťou, 
kritéria na výber uvedených príkazcov, kritéria na výšku odmeny a samotnú cenotvorbu, 
kvalifikačné predpoklady a kvalifikácia príkazcov na plnenie zadaných úloh  
a poskytovanie sociálnych služieb, zoznam ďalších oslovených potencionálnych 
príkazcov, celkovú vyplatenú odmenu jednotlivým príkazcom, meno, priezvisko  
a pozíciu zodpovedného zamestnanca MMK, ktorý príkazcom zadával úlohy a tieto 
úlohy kontroloval, súpis vykázanej práce jednotlivých príkazcov ako príloha výkaz tejto 
práce samotnými príkazcami, počty klientov, ktorí boli ubytovaní v krízovom ubytovaní 
vždy ku koncu jednotlivých mesiacov, spôsob pomoci klientom, poradenstvo, 
intervencia, poskytnuté sociálne aj iné služby aj s kvantifikáciou, spôsob a určenie 
distribúcie bagiet, teplých jedál a ďalšej pomoci financovanej mestom Košice, počet 
klientov, ktorým bolo zabezpečené bývanie mimo krízového ubytovania, ďalšie zásadné 
súvisiace kvalitatívne a kvantitatívne ukazovatele. Koniec návrhu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 36 -  za: 20, proti: 0, zdržali sa: 9 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 4 
Prevod pozemku parc. C KN č. 587/88 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať pod bodom č. 4 Prevod 

pozemkov parcela C KN číslo 587/88 v katastrálnom území Vyšné Opátske z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Ak sa do diskusie nikto 
nehlási, poprosím návrhovú komisiu o návrh. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrh na uznesenie. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje prevod 
nehnuteľného majetku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Vyšné Opátske ďalej len 
podľa predloženého návrhu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 37 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 5 
Prevod pozemku parc. C KN č. 587/91 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme rokovaním v programe bodom č. 5 

Prevod pozemku parcela C KN číslo 587/91 v katastrálnom území Vyšné Opátske  
z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 
nehlási, poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prevod nehnuteľného majetku  
vo vlastníctve mesta Košice - pozemku registra C KN parc. č. 587/91 podľa 
predloženého návrhu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 38 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 6 
Prevod pozemkov v k. ú. Myslava pre N. V., Ing. V. V. a Ľ. V. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 6 Prevod pozemkov v katastrálnom 

území Myslava pre pána alebo pani N. V., V. V. a Ľ. V. z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím 
návrhovú komisiu predniesť návrh. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: 1. Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach zrušuje uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 726 zo dňa 
06.09.2001, 2. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s platnými právnymi 
predpismi schvaľuje prevod pozemkov registra C KN v katastrálnom území Myslava  
do podielového spoluvlastníctva ďalej len podľa predloženého návrhu. Dôvodom 
hodným osobitného zreteľa je skutočnosť, že predmetné pozemky boli predmetom 
kúpnej zmluvy z roku 2002 a sú dlhodobo užívané ako súčasť záhrady a pozemku  
pod časťou chaty. Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 39 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 



87 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 
- - - 

 
Bod č. 7 
Určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 5481 v k. ú. Terasa z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 7 Určenie spôsobu 

prevodu pozemku parcely C KN číslo 5481 v katastrálnom území Terasa z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. Otváram k navrhovanému bodu diskusiu. Ak sa do diskusie 
nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku 
pozemku registra C KN parc. č. 5481 podľa predloženého návrhu z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 40 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 8 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Terasa pre spoločnosť OFTUM REAL s.r.o. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračovať budeme bodom č. 8 Určenie 

spôsobu prevodu pozemku v katastrálnom území Terasa pre spoločnosť OFTUM REAL 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 
nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice - pozemku registra C KN časti parc. č. 546/1  
v k. ú. Terasa z dôvodu, ďalej len podľa predloženého návrhu z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 41 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
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Bod č. 9 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov formou zámeny v lokalite „Obvodové centrum 
Terasa“ medzi mestom Košice a Ing. I. B. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 9 predkladám materiál Určenie 

spôsobu prevodu pozemkov formou zámeny v lokalite Obvodové centrum Terasa medzi 
mestom Košice a Ing. Igorom Barilíkom z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, rozpravu uzatváram  
a prosím návrhovú komisiu, aby prečítala návrh na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice formou zámeny časť parcely C KN č. 1959 a časť 
parcely C KN č. 1960 za pozemky podľa predloženého návrhu. Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Koniec návrhu. Takže poprosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 42 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 10 
Určenie spôsobu pozemkov formou zámeny v lokalite „Obvodové centrum Terasa“ 
medzi mestom Košice a Ing. R. H. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 10 predkladám materiál Určenie 

spôsobu prevodu pozemkov formou zámeny v lokalite Obvodové centrum Terasa medzi 
mestom Košice a Ing. Robertom Haburajom z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
Otváram k materiálu rozpravu. Nech sa páči. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, rozpravu 
uzatváram a prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice formou zámeny z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa podľa predloženého návrhu za pozemky podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 43 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 11 
Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti, pozemku v k. ú. Košická Nová Ves pre prof. 
Ing. I. B., PhD. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 11. Pod týmto bodom 

predkladáme materiál Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti pozemku v katastrálnom 
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území Košická Nová Ves pre prof. Ing. Janette Brezinovú, PhD. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, 
prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku parcely registra C KN č. 600/4 podľa predloženého návrhu z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 44 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 12 
Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti, pozemku v k. ú. Severné Mesto pre Ing. Z. K. 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 12, pod ktorým 

predkladám materiál Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti pozemku v katastrálnom 
území Severné mesto pre Ing. Zuzanu Koščákovú z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa. Otváram k materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, diskusiu 
uzatváram a prosím návrhovú komisiu, aby prečítala návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice pozemku podľa predloženého návrhu  
do výlučného vlastníctva podľa predloženého návrhu z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 45 -  za: 38, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 13 
Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti, pozemku v k. ú.  Severné Mesto pre Ing. P. B., 
CSc. a manželku MUDr. E. B. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 13 predkladám materiál Určenie 

spôsobu prevodu nehnuteľnosti pozemku v katastrálnom území Severné mesto  
pre Ing. Petra Bartla a manželku Evu Bartlovú z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
Otváram k predkladanému materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, 
rozpravu uzatváram a prosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  



90 

 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku parcely registra C KN č. 1640/10 podľa predloženého návrhu ako dôvod hodný 
osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 46 -   za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 14 
Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti – prevod voľného nebytového priestoru  
č.  – (pôvodne CO kryt) v bytovom dome na ul. Komenského č. 21 pre 9-tich vlastníkov 
bytov z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 14 predkladám Určenie spôsobu 

prevodu nehnuteľnosti prevodu voľného nebytového priestoru, pôvodne CO kryt,  
v bytovom dome na ulici Komenského č. 21 pre 9-tich vlastníkov bytov z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto 
nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľnosti  
vo vlastníctve mesta Košice ďalej len podľa predloženého návrhu do podielového 
spoluvlastníctva v 1/9-ine pre vlastníkov bytov v dome Komenského č. 21 podľa 
predloženého návrhu. Je to dôvod hodný osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 47 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 15 
Určenie spôsobu prevodu pozemku, parcely registra CKN č. 6094/2 v k. ú. Severné 
Mesto pre p. Ing. G. G. z dôvodov hodných osobitného zreteľa  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 15 predkladám materiál Určenie 

spôsobu prevodu pozemku parcely registra C KN č. 6094/2 v katastrálnom území 
Severné mesto pre p. Ing. Gabriela Gajdoša z dôvodov hodných osobitného zreteľa. 
Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú 
komisiu, aby predložila návrh na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku parcely CKN číslo 6094/2 podľa predloženého návrhu z dôvodov hodného 
osobitného zreteľa. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme.  
 
Hlasovanie č. 48 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 16 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v lokalite Hrbovej ulice v k. ú. Severné mesto  
pre CRTC s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 16 predkladám Určenie spôsobu 

prevodu pozemku v lokalite Hrbovej ulice v katastrálnom území Severné mesto  
pre CRTC s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k predloženému 
materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu  
o predloženie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu vlastníctva 
nehnuteľného majetku mesta Košice - pozemku registra C KN č. 1640/22  
v k. ú. Severné mesto, ďalej len podľa predloženého návrhu z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 49 -  za: 36, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 17 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Grunt pre spoločnosť RG DEVELOPMENT, 
s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 17 predkladám materiál Určenie 

spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Grunt pre spoločnosť RG DEVELOPMENT s.r.o.  
z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa  
do rozpravy nikto nehlási, poprosím návrhovú komisiu o predloženie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice parciel podľa predloženého návrhu pre spoločnosť 
RG Development z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 50 -  za: 36, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
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Bod č. 18 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Grunt pre spoločnosť RG  
DEVELOPMENT 2, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 18 predkladám materiál Určenie 

spôsobu prevodu pozemkov v katastrálnom území Grunt pre spoločnosť  
RG Development 2 s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k materiálu 
rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu, aby predložila 
návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice - pozemkov registra C KN podľa predloženého 
návrhu pre spoločnosť RG Development 2, ďalej podľa predloženého návrhu z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 51 -  za: 36, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 19 
Nájom pozemkov v k. ú. Terasa za účelom majetkovoprávneho vysporiadania areálu 
lokalita Popradská ul. pre Turkon s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 19 predkladám materiál Nájom 

pozemkov v k. ú. Terasa za účelom majetkovoprávneho vysporiadania areálu lokalita 
Popradská ulica pre Turkon s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram  
k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu, aby 
predniesla návrh. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom pozemkov v k. ú. Terasa 
pre spoločnosť Turkon z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie: č. 52 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 20 
Prenájom časti pozemkov pre Mestskú časť Košice – Nad jazerom za účelom výstavby 
verejného osvetlenia chodníkov na Galaktickej a Meteorovej ulici v Košiciach z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 20 predkladám materiál Prenájom 
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časti pozemkov pre Mestskú časť Košice - Nad jazerom za účelom výstavby verejného 
osvetlenia chodníkov na Galaktickej a Meteorovej ulici v Košiciach z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, 
prosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s platnými príslušnými predpismi schvaľuje prenájom pozemkov vedených  
na LV č. 1704 v k. ú. Jazero na dobu neurčitú za účelom výstavby verejného osvetlenia 
chodníkov na Galaktickej a Meteorovej pre MČ Košice - Nad jazerom z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 53 -  za: 35, proti: 0 zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 21 
Prenájom pozemkov v k. ú. Terasa pre účely realizácie projektu „Bytový dom 
Floriánska“ pre žiadateľa HOPE spol. s r. o. Košice z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 20 Prenájom časti 

pozemkov pre Mestskú časť Košice - Nad jazerom za účelom výstavby verejného os... 
Pardon, ospravedlňujem sa, áno. Pokračujeme bodom č. 21 Prenájom pozemkov  
v katastrálnom území Terasa pre účely realizácie projektu Bytový dom Floriánska  
pre žiadateľa HOPE spoločnosť s.r.o. Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
Otváram k tomuto materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím 
návrhovú komisiu o predloženie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom pozemkov v k. ú. Terasa 
podľa predloženého návrhu pre spoločnosť HOPE s.r.o. z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 54 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 

Bod č. 22 
Prenájom pozemku, parcely registra C KN č. 2651/10 v k. ú. Severné mesto pre 
Občianske združenie: Spoločenstvo pre lepšie bývanie Letná 11-17 z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 22 predkladám materiál Prenájom 

pozemku parcely registra C KN č. 2651/10 v katastrálnom území Severné mesto  
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pre Občianske združenie Spoločenstvo pre lepšie bývanie Letná 11-17 z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto 
nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom nehnuteľnosti  
vo vlastníctve mesta Košice podľa predloženého návrhu pre užívateľov pozemku 
vlastníkov bytov bytových domov Letná 11, 13, 15, 17 združených v občianskom 
združení Spoločnosť pre lepšie bývanie ďalej len podľa predloženého návrhu z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme za tento návrh. 
 
Hlasovanie č. 55 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 23 
Prenájom pozemku reg. C-KN časť parc. č. 2503/1 v k. ú. Skladná pre MČ Košice – Juh 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 23 predkladám materiál Prenájom 

pozemku C KN časť parcely č. 2503/1 v katastrálnom území Skladná pre Mestskú časť 
Košice - Juh z dôvodov hodných osobitného zreteľa. Otváram k materiálu rozpravu. Ak 
sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu  
na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom pozemku v k. ú. 
Skladná pre MČ Košice - Juh podľa predloženého návrhu z dôvodu hodných osobitného 
zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 56 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 24 
Prenájom pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce za účelom majetkovoprávneho 
vysporiadania pozemkov pod parkoviskom na Berlínskej ulici v MČ Košice – Sídlisko 
Ťahanovce z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 24 predkladám materiál Prenájom 

pozemkov v katastrálnom území Nové Ťahanovce za účelom majetkovoprávneho 
vysporiadania pozemkov pod parkoviskom na Berlínskej ulici pre Mestskú časť  
Košice - Sídlisko Ťahanovce z dôvodov hodných osobitného zreteľa. Otváram  
k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu, aby 
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predniesla návrh na uznesenie. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom pozemkov parcely 
podľa predloženého návrhu v katastrálnom území Nové Ťahanovce na dobu neurčitú  
pre Mestskú časť Košice - Sídlisko Ťahanovce z dôvodov hodných osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 57 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 25 
Prenájom pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce za účelom realizácie stavby: Verejné 
osvetlenie priestoru Berlínska 14 – 22, dvorná časť od Maďarskej ulice pre Dopravný 
podnik mesta Košice, akciová spoločnosť z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 25 predkladám materiál Prenájom 

pozemkov v katastrálnom území Nové Ťahanovce za účelom realizácie stavby verejné 
osvetlenie priestoru Berlínska 14 – 22, dvorná časť od Maďarskej ulice pre Dopravný 
podnik mesta Košice, akciová spoločnosť z dôvodov hodných osobitného zreteľa. 
Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú 
komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom pozemkov  
v katastrálnom území Nové Ťahanovce pre Dopravný podnik mesta Košice z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 58 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 26 
Zverenie pozemkov vo vlastníctve Mesta Košice a stavebných objektov vybudovaných  
v rámci realizácie rezidenčného komplexu „Nová Terasa“ do Správy mestskej zelene  
v Košiciach 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 26 Zverenie pozemkov 

vo vlastníctve Mesta Košice a stavebných objektov vybudovaných v rámci realizácie 
rezidenčného komplexu „Nová Terasa“ do Správy mestskej zelene v Košiciach. 
Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú 
komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  
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v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje zverenie pozemkov vo vlastníctve 
mesta Košice parcely podľa predloženého návrhu do Správy mestskej zelene 
v Košiciach, dôvod zverenia správa a údržba, deň zverenia deň účinnosti zmluvy  
o zverení majetku do správy, doba neurčitá. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 59 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 27 
Zámena pozemkov v k. ú. Barca v lokalite Medenej ulice s Ing. D. S. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 27 Zámena pozemkov  

v k. ú. Barca v lokalite Medenej ulice s Ing. Dušanom Sedlákom z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, 
poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje zámenu pozemkov podľa 
predloženého návrhu pre Ing. Dušana Sedláka podľa predloženého návrhu z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 60 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 28 
Zriadenie vecného bremena pre stavbu „Zariadenie pre seniorov“ na pozemkoch v k. ú. 
Barca vo výške 1,- € v prospech Košického samosprávneho kraja 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 28 je predložený materiál 

Zriadenie vecného bremena pre stavbu „Zariadenie pre seniorov“ na pozemkoch 
v katastrálnom území Barca vo výške 1,- € v prospech Košického samosprávneho kraja. 
Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, poprosím návrhovú 
komisiu o predloženie návrhu na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje zriadenie vecného bremena „in 
rem“ pre vlastníka stavieb na parcele registra C KN č. 49/8 v k. ú. Barca, ďalej len 
podľa predloženého návrhu v prospech Košického samosprávneho kraja, vecné 
bremeno bude spočívať v povinnosti strpieť na pozemkoch umiestnenie stavby, ďalej 
len podľa predloženého návrhu. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 61 -  za: 37, proti: 0, zdržali: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 29 
Prevod nehnuteľností, pozemku pod stavbou a priľahlých pozemkov v k. ú. Severné 
Mesto pre Ing. J. J. a Ing. M. J. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 29 predkladám materiál Prevod 

nehnuteľností, pozemku pod stavbou a priľahlých pozemkov v katastrálnom území 
Severné Mesto pre Ing. Jozefa Jačiska a Ing. Máriu Jačiskovú. Otváram k materiálu 
rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie 
návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prevod nehnuteľností pozemkov  
v k. ú. Severné Mesto podľa predloženého návrhu pre Ing. Jozefa Jačiska a manželku 
Máriu za kúpnu cenu 25.000,- Eur. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 62 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 30 
Odňatie nehnuteľností pozemkov par. C KN č. 3755/546 a 3755/575, k. ú. Grunt  
zo správy MČ Košice – Sídlisko KVP 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 30 predkladám materiál Odňatie 

nehnuteľností pozemkov par. C KN č. 3755/546 a 3755/575, katastrálne územie Grunt 
zo správy MČ Košice – Sídlisko KVP. Otváram k materiálu rozpravu. Ak sa  
do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje odňatie nehnuteľnosti pozemkov 
registra C KN podľa predloženého návrhu zo správy MČ Košice - Sídlisko KVP, deň 
odňatia dňom účinnosti dodatku k zmluve o zverení majetku mesta do správy. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 63 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
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Bod č. 31 
Odňatie nehnuteľného majetku mesta zo správy Mestskej časti Košice – Barca 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 31 Odňatie 

nehnuteľného majetku mesta zo správy Mestskej časti Košice – Barca. Otváram  
k predkladanému materiálu rozpravu. Pán poslanec Horenský. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja len v krátkosti, aby sme do budúcna nemali 

nejaký taký precedens, že MČ budú mať nejaké problémy, nebudú si hájiť svoje záujmy 
a potom to prenechajú na mesto, okrem iného v materiály sa píše, že MČ neevidovala 
vzájomné záväzky a pohľadávky a sankcie si neuplatňovala aj napriek tomu, že bol 
nejaký problém s daným investorom a neuplatňovala si ich preto, lebo by to zaťažilo ich 
účtovníctvo. Čiže v podstate teraz tie problémy alebo to všetko, čo je s tým spojené 
bude znášať mesto. Čiže len na to by som chcel upozorniť do budúcna. Bol tu ráno 
tuším aj pán starosta MČ, ale už tu nie je, ale dávam do pozornosti, aby náhodou takéto 
prípady sa nestávali aj potom v budúcnosti. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, ale myslím, že predložený materiál prešiel 

všetkými komisiami a bol odporúčaný na prerokovanie a schválenie. Pán Karaffa  
s faktickou poznámkou. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Súhlasím, na druhej strane je to niečo, čo sme 

nejakým spôsobom zdedili, aktivita, myslím, že bývalého mestského poslanca.  
Je potrebné sa s tým nejako popasovať a toto je to riešenie. Mali sme to aj na rokovaní 
komisie. Toto je to riešenie, že to proste prejde naspäť pod mesto. Určite, určite je to aj 
nejaké memento do budúcna, že ak sa púšťame do takýchto nejakých projektov, tak to 
má byť aj z hľadiska budúcej správy nejako ošetrené. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ak sa už do diskusie viac nikto 

nehlási, poprosím návrhovú komisiu o predloženie návrhu na uznesenie. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje odňatie nehnuteľného majetku  
zo správy Mestskej časti Košice - Barca podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 64 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 32 
Odňatie nehnuteľného majetku mesta zo správy ZŠ Gemerská 2 Košice 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 32 predkladám materiál Odňatie 

nehnuteľného majetku mesta zo správy ZŠ Gemerská 2 Košice. Otváram k materiálu 
rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie 
návrhu. 
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p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  
v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje odňatie nehnuteľného majetku  
vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Južné Mesto, ďalej podľa predloženého návrhu,  
zo správy Základnej školy Gemerská 2. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 65 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 33 
Zverenie nehnuteľného majetku do správy ZŠ Staničná 13 Košice 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 33 predkladám materiál Zverenie 

nehnuteľného majetku do správy ZŠ Staničná 13 Košice. Otváram k materiálu rozpravu. 
Ak sa do rozpravy nikto nehlási, poprosím návrhovú komisiu o predloženie návrhu. 

 
p.  Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje zverenie nehnuteľného majetku 
do správy Základnej školy, Staničná 13, podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 66 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 33/1 
Prenájom nebytového priestoru na Galaktickej ul. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať podľa programu doplneným 

bodom č. 33/1, ktorý bol predložený pani poslankyňou Slivenskou. Prenájom 
nebytového priestoru na Galaktickej ulici z dôvodu hodného osobitného zreteľa. A tým 
odovzdávam slovo pani poslankyni, aby predniesla predložený materiál. 

 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tak vážení kolegovia, dostali ste  

do e-mailových schránok objasnenie celej tejto situácie a tak isto, aj ... keď môžem 
poprosiť kolegovia ... aj chronologický postup vlastne všetkých krokov, ktoré boli 
urobené. Viem, že k tejto veci by koluje viacero informácií, ktoré nie sú pravdivé, preto 
by som bola najradšej, aby to objasnil pán Mazák, ktorý je tu prítomný, tento zámer.  
Ja by som chcela vašu pozornosť upriamiť na to, že ak niekto bude tvrdiť, že nechceme 
vytvárať precedens a na takýmto osobitným zreteľom vlastne zverovať majetok, tak 
poukazujem na to, že už v roku 2022 v marci sme totožný nájom z osobitného zreteľa 
schválili inému nájomcovi, avšak výška investície, ktorú sa zaviazal urobiť, nebola  
vo výške 60 tis. Eur. ako je to momentálne v predkladanom návrhu, ale len vo výške 
24 502,80 Eur. Ja by som chcela ešte zdôrazniť to, že predkladám tento návrh z dôvodu, 
že v celej tejto veci  je najväčším problémom komunikácia zo strany mesta a to je tá, že 
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sa mnohé veci nevykonávajú v čase, kedy by sa mali robiť a tu nejde len o nejaký 
korektný prístup voči partnerom, ale tak isto ide tu aj o to, že nám chátra majetok mesta. 
Sami všetci vieme, že máme niekoľko nehnuteľností, niekoľko budov, ktoré nemajú 
nájomcu, ktoré chátrajú, ktoré mesto každý mesiac dotuje, aby temperovalo, aby tam 
platilo správu a údržbu a aj pred pár mesiacmi sme mali situáciu, že sme museli 
odpredávať mestský majetok, nakoľko už neboli sme schopní ho rekonštruovať. Takéto 
stavby máme mnohé a preto ja osobne som názoru, že radšej ponúknime všetky 
priestory osobám, ktoré v týchto priestoroch chcú vykonávať činnosť prospešnú  
pre mesto Košice. Nech si to na svoje náklady zrekonštruujú a nech im mesto takto. Ja 
to vnímam, že je to win – win situácia aj pre mesto aj pre nájomcu a v neposlednom 
rade najmä pre obyvateľov nášho mesta. Takže, ak niekto rozpráva, že tuná často sa 
skloňuje argument, že máme robiť pre obyvateľov mesta, tak toto je presne ten vzorový 
príklad toho, že ak toto zablokujeme, tak nepomôžeme nikomu. Nepomôžeme ani 
mestu, ani žiadateľovi a ani obyvateľom mesta. Takže týmto by som dala procedurálny 
návrh, aby sme poskytli slovo pánovi Mazákovi a vystúpim v ďalšom bode, keď bude 
potrebné. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak ja by som len chcela pripomenúť, že pán 

Mazák k tejto téme vystúpil v bode Slovo pre občana, ale aj napriek tomu dávam 
hlasovať o návrhu pani poslankyne Slivenskej. Tak nech sa páči, hlasujte o tom, či má 
ešte raz v tejto istej téme vystúpiť pán Mazák. 

 
Hlasovanie č. 67 -  za: 25, proti: 1, zdržali sa: 9 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Takže nech sa páči pán 

Mazák, máte slovo. 
 
p. Mazák, občan mesta: Ďakujem. Ja chcem podotknúť, že som nevystúpil v tejto veci 

a ohľadom priestorov na Galaktickej, ja som vystúpil vo veci toho, ako mesto 
komunikuje celé roky z môjho pohľadu, takže to nie je tá istá vec jednoznačne a teda 
vzhľadom k tomu, čo zaznelo alebo bolo povedané alebo sa ma pýtali niektorí ľudia, tak 
zjednodušene ide o priestor, ktorý momentálne v nepoužiteľnom stave, hygiena by 
zavrela viaceré priestory, ktoré aj susedia s týmto priestorom a cieľom naším je zveľadiť 
tento priestor, k čomu sme teda v novembri dávali žiadosť priamo o priamy prenájom  
s nejakým záväzkom investície. Mesto investíciu odhaduje na 150 tis. Eur, my  
na 120 tis. Eur. V tomto záväzku je relatívne minimalistická verzia 60 tis. Eur, čo je 
potrebných na sprevádzkovanie priestoru tak, aby hygiena dala pečiatky na to, aby sa 
tam vôbec niečo mohlo diať v tom priestore. Čiže požiadali sme pani Slivenskú, aby 
predložila takýto návrh. Vzhľadom k tomu, že zmluva už jestvuje, tak niektorí máte 
pochybnosti o tom, že či podľa zákona 138/1991 Zb. sa má zverejňovať tento zámer  
15 dní. Tak my máme za to, že riešime dodatok k existujúcej zmluve a že neriešime 
iniciatívu ani záujem mesta ako to opisuje zákon, že teda mesto to má zverejňovať 
a taktiež teda chcem dodať, že naša žiadosť predchádzajúca presne tohto typu o nájom 
na dobu určitú spojený s investíciou, bola magistrátu doručená pred dvoma rokmi  
v súvislosti s inými priestormi a dodnes nemáme odpoveď a nebola predložená ani  
do komisií, ani na zastupiteľstvá. Čiže ja uvítam, keď ma usmerníte, akým spôsobom 
môžem dosiahnuť, aby mesto zverejnilo takýto zámer, keď pred dvoma rokmi som teda 
podal tú žiadosť. Odbor školstva mi taktiež odporučil dať v súťaži ponuku, keď sme 
pripomienkovali, že tá súťaž nie je vyhlásená relevantným spôsobom vzhľadom  
k nepoužiteľnosti predmetu nájmu a potom mám rokovať o osobitnom zreteli, tak teda 
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zase som tu, dali sme najvyššiu ponuku a chceme rokovať o osobitnom zreteli, čo by 
ochránilo investíciu v desaťtisícoch alebo státisícoch Eur. Čiže zase budem rád, keď nás 
usmerníte, ako akože dosiahnuť, aby boli realisticky vyhlasované súťaže z hľadiska 
správy majetku mesta Košice, či už oddelenia školstva alebo iné oddelenia, pretože 
naozaj aj štatút myslí na to, že mesto Košice prenajíma majetok, ktorý nie je použiteľný 
na účel na aký ho mesto ide prenajať. Napriek tomu mesto nereflektovalo na tieto časti 
štatútu spôsobom, aký štatút predpokladá. Momentálne je zmluva teda podpísaná, 
existuje náš záväzok začať platiť nájom a existuje náš zámer investovať 10 tis. Eur  
do nehnuteľnosti. Náš zámer vyučiť na výchovnovzdelávací proces, rovnako ako bolo 
spomínané, nám pred rokom mesto schválilo aj zastupiteľstvo jednohlasne, 
ekvivalentný nájom v iných školských priestoroch, takže veríme, že uprednostníte 
vzhľadom k tomu, že je jún a uprednostníte situáciu, že budova využívaná. Inak mesto 
platí 10 tisíce Eur ročne, investičný dlh rastie, priestory sú prázdne a zase z môjho 
pohľadu je reálny záujem mesta a poslancov, aby toto bolo prenajaté. Tak neviem, 
môžem ešte dostať 2 minúty? 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pravidlá platia pre každého, takže ďakujeme 

pekne. Ja by som teraz, ešte skôr, ako dám priestor faktickým poznámkam, dala slovo 
pánovi riaditeľovi Čopovi. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. Tak ako bolo povedané, ešte v decembri sme 

vyhlásili verejnú súťaž alebo súťaž na prenájom týchto priestorov s tým, že vlastne  
do súťaže sa nám prihlásili štyria uchádzači, boli nejako zadefinované súťažné 
podklady. Za týchto podmienok je tu víťazná ponuka, s ktorou sme podpísali zmluvu a 
teraz sa spýtam takú záležitosť. Keby tí ďalší uchádzači, dvaja, nehovorím traja, pretože 
dvaja, lebo dvaja uchádzači konali v zhode, keď to tak diplomaticky poviem, keby tí 
dvaja ďalší vedeli, že tam bude osobitný zreteľ, nedali by lepšiu cenu, aby sa stali 
víťazom. Ako zmeniť zápas alebo pravidlá zápasu uprostred hry, nie je celkom férové. 
O to viac, že pán Mazák bol jeden z tých, ktorý búchal do stola ako sa majú pravidlá  
v školstve a pri osobitných zreteľoch dodržiavať, a akým spôsobom sa to celkovo 
zneužíva a neviem čo všetko a zrazu, keď sa jedná o jeho subjekt, tak pravidlá neplatia? 
Poďme sa baviť o tom, že bola nejako vyhlásená súťaž. Ak pán Mazák s tým nesúhlasil, 
tak nemal zmluvu podpísať. My sme sa nadštandardne dlho snažili nájsť dohodu. Keby 
to bolo na mne, tak tá súťaž je zrušená už pred troma mesiacmi a vyhlásime ju nanovo. 
Ale snažili sme sa nájsť kompromis, opakovane sme riešili uchádzačom jednotlivé 
ustanovenia zmluvy napriek tomu, že sme mu opakovali, že nepostupuje v súlade 
s VZN-kami a stanovami, ktoré sú tu, snažili sme sa uzavrieť zmluvný vzťah, ktorý 
bude nespochybniteľný, preto to tak dlho trvalo. Nie preto, že by mesto nechcelo 
podpísať, uchádzač si dával opakovane podmienky. Do tohto rokovania boli zatiahnutí 
snáď všetci v tomto meste, dokonca tlak bol vyvíjaný ešte aj tým, že bol daný podnet aj 
na prokuratúru a prokurátor sa ma pýtal na podmienky uzatvárania tejto zmluvy a 
odmietol som ísť v rozpore s vyhlásenou súťažou. Tak sa dohodnime, zrušme tú súťaž, 
poďme nanovo a povedzte, ako majú znieť súťažné podklady pre vopred vybraného 
uchádzača. Ale súťaž je o ponuke, za určitých podmienok ako bola vypísaná 
a dodržiavajme, prosím, pravidlá. Poprosím vás o to, lebo potom kolegovia tu na stratili 
6 mesiacov práce na niečom, čo v podstate zastupiteľstvo povedalo, že škoda práce, 
ideme nanovo. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne pánovi riaditeľovi. Skôr, ako 

budeme pokračovať v diskusii, ešte dám slovo pani vedúcej oddelenia školstva pani 
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Lopušniakovej, aby sa vyjadrila k tomu ako prebiehala komunikácia, keďže zo strany 
pána Mazáka bola vznesená akási kritika na priebeh tej komunikácie. Takže ju poprosím 
o krátku genézu celej záležitosti, ďakujem. 

 
p. Lopušniaková, vedúca oddelenia školstva: Prepáčte, ja si trošku pomôžem, lebo tých 

stretnutí bolo viac, tak aby som nejak dokázala presne určovať tie termíny. Takže súťaž 
bola vyhlásená 21.12.2022 s podmienkami nájom na dobu neurčitú, minimálna výška 
ročného nájmu v zmysle štatútu, účel nájmu realizáciu výchovno-vzdelávacieho 
procesu. Záujemcovia mohli preložiť cenovú ponuku do 12.01. Na túto súťaž nám 
reagovali štyria záujemcovia. Komisia na vyhodnotenie ponúk sa stretla 23. januára  
s tým, že, víťazná ponuka bola záujemca Súkromná Základná škola v Ždani. Návrh 
zmluvy bol z úrovne oddelenia školstva mailom preposlaný zástupcovi tejto školy  
24.02. a následne bola ešte doplnená táto o zmluva o grafickú prílohu 28.02. Následne 
došlo k zmene osoby oprávnenej rokovať na pána Mazáka. Pripomienky k návrhu 
zmluvy boli oddeleniu školstva doručené e-mailom 13.03.2023, vyjadrenie oddelenia 
školstva k zmenám k navrhovaným zmenám boli zaslané mailom 22.03.2023.  
Po stretnutí u pána hlavného kontrolóra, kde pán Mazák si vyžiadal takéto stretnutie, tak 
sme sa tam u pána kontrolóra stretli toho 23.03. Následne oddeleniu školstva  
bol 11. apríla doručený upravený návrh zmluvy zo strany Súkromnej Základnej školy 
Ždaňa, ku ktorému bolo zase zaslané vyjadrenie oddelenia školstva 18.04. Vzhľadom  
na skutočnosť, že od zaslania prvého návrhu nájomnej zmluvy z úrovne mesta uplynula 
ku dňu 12. mája primeraná doba s prihliadnutím na povahu navrhovanej zmluvy  
a rýchlosť prostriedkov, požiadalo oddelenie školstva Súkromnú Základnú školu Ždaňa 
mailom 12.05. o vyjadrenie k obsahu nájomnej zmluvy a to, aby to bolo teda  
do 17. mája. Súkromná Základná škola Ždaňa mailom 15. mája oznámila svoj záujem  
o prenájom priestorov a takisto požiadalo o pracovné stretnutie, ktoré sa opäť 
uskutočnilo 22. mája. Následne k podpisu zmluvy zo strany Súkromnej Základnej školy 
zdania došlo 5. júna a zo strany mesta došlo k podpisu 12.06. Toľko ku komunikácií 
ohľadom tohto nájmu. Treba ešte povedať, že k obhliadke týchto voľných priestorov, 
respektíve dočasne voľného školského majetku, došlo niekedy na jeseň za účasti ešte 
bývalého pána poslanca Rovinského s pánom Mazákom a mojimi kolegami na mieste. 
To bolo ešte na jeseň 2022. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Budeme pokračovať faktickými 

poznámkami. Ako prvý, nech sa páči, pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pani námestníčka. Ja len  

na kolegyňu Slivenskú len otázočka. Spomínali ste, že mailom nám bol všetkým zaslaný 
tento váš návrh. Neviem, nevšimol som si, nedostal som ho. Čiže v podstate .... ale pán 
Mazák nedáva návrh na bod rokovania. No hej, ale v podstate máme tu bod rokovania 
Prenájom nebytového priestoru na Galaktickej z dôvodu hodného osobitného zreteľa  
a nemáme fyzicky návrh. A to už nehovorím o tom, že to ozaj má 15 dní visieť, lebo  
to je osobitný zreteľ bez ohľadu na právny názor pána Mazáka a ja neviem koho, proste  
je to osobitný zreteľ a nemá to súvis s dodatkom ku predpokladám už platnej zmluve, 
lebo podľa vyjadrení pani vedúcej, aspoň keď som dobre pochopil a pána riaditeľa, tak 
došlo k podpisu zmluvy? Nie som si istý, ale predpokladám, že táto zmluva bola 
zverejnená? To znamená zajtra bude účinná aj platná. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. S faktickou poznámkou pán 

poslanec Ihnát. 
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p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi pekne za slovo pani 
viceprimátorka. Chcem sa opýtať pána predsedu majetkovej komisie a to je Dominik 
Karaffa. Dominik Karaffa ako predseda komisie, chcem sa ťa opýtať, majetkovej 
komisie, chcem sa ťa opýtať, či došlo k prerokovaniu tohto bodu alebo tejto 
problematiky a s akým výsledkom. Ak náhodou to neprešlo do zastupiteľstva, lebo videl 
som, že neprešlo, že to bolo vsunuté do zastupiteľstva, z akého dôvodu prosím ťa 
pekne? Buď tak dobrý a láskavý vysvetliť. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. S faktickou poznámkou pani 

poslankyňa Slivenská. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Dobre. Opakujem. Celá táto vec, skutkový 

stav tejto veci bol kolegom poslancom zaslaný, nepovedala som návrh uznesenia, ale 
celý skutkový stav, tzn., že kolegovia ho poznajú a čo sa týka zverejnenia 15 dňového, 
tak v tomto prípade je zákonný nedostatok, v ktorom v zákone nie je uvedené, nie je 
uvedená možnosť v prípade, ak chce niekto žiadať o nájom z osobitného zreteľa,  
tzn., že je tam len možnosť a postup, aký má voliť mesto, tzn., ak má, mesto zverejňuje 
ponuku, ak chce dať svoj majetok do nájmu a chce zohľadniť osobitný zreteľ, tak  
v tomto prípade je tá podmienka 15 dňového zverejnenia. V tomto prípade ide už  
o platnú zmluvu, keďže je podpísaná, tzn. nejde o zámer prenajatia majetku mesta, ale 
len o dodatočné zmenenie podmienok. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať diskusiou. Nasleduje pán 

poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujeme veľmi pekne za slovo. Dodatočné zmenenie podmienok. 

Prosím, zapamätajte si to. V tejto veci tak, ako už bolo povedané, bola vyhlásená nejaká 
súťaž, prihlásili sa nejakí uchádzači, konkrétne sa prihlásili štyria uchádzači a mám 
teraz v ruke aj zápis zo zasadnutia komisie, ktorá zasadala 23. januára, vyhodnotila 
ponuky. Zo štyroch uchádzačov na prvom mieste ... môžem vás poprosiť, choďte trošku 
ďalej ... skončila Súkromná Základná škola Jarmočná 96 Ždaňa, to je vlastne ponuka 
pána Mazáka na 28.008 Eur ročne za celý predmet nájmu, druhé miesto Súkromná 
Materská škola Zuzkin park 6, tretie miesto Ťahanovského záhrada Občianske 
združenie, to je zase pán Mazák, štvrté miesto Mgr. Šimková, zriaďovateľ Súkromného 
špecializovaného centra a poradenstva a prevencie pre deti do piateho roku veku. 
Komisia skonštatovala, že teda tá ponuka pána Mazáka, resp. Súkromnej Základnej 
školy zo Ždaňe je najlepšia a tým pádom ju akceptovala. Následne začali prebiehať 
rokovania. Na jednom alebo dvoch rokovaniach som sa zúčastnil aj ja. Niektoré 
požiadavky, ktoré pán Mazák predniesol, samozrejme neboli v poriadku, čiže som 
súhlasil, respektíve som argumentoval tým, že takýmto spôsobom nemôžme postupovať 
a jedna z tých podmienok bola aj zmena doby nájmu. Keď raz máme vyhlásenú súťaž  
s nejakými podmienkami a jednou z tých podmienok je doba nájmu neurčitá, tak my 
následne v procese uzatvárania zmluvy ju nemôžme zmeniť. To je v rozpore  
s vyhlásenou súťažou, takto postupovať nemôžme a ani by sme nemali a som toho 
názoru, že pár mesiacov, týždňov po uzatvorení zmluvy, následne to dodatkovať tiež nie 
je v poriadku. Čiže toto je podstatná zmena zmluvy a takto by sme postupovať nemali, 
hlavne vtedy, aj keď hovoríme a deklarujeme, že chceme postupovať transparentne 
podľa konkrétnych pravidiel, do ktorých sa môžu uchádzači prihlásiť. Čo sa týka 
vlastne tohto materiálu, ja ho nepodporím. Bola tu je otázka od pána poslanca Ihnáta, že 
či to bolo na rokovaní majetkovej komisie. Áno, bolo to prerokované, pán Mazák 
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prezentoval svoje postoje a neprijali sme k tomu žiadne uznesenie, vypočuli sme si ho, 
ale ani sme neboli v tej chvíli oprávnení nejakým spôsobom rozhodnúť, pretože  
za školstvo niekto, kto by oponoval, tam nesedel. A ja si myslím, že takýmto spôsobom 
presadzovať záujmy jednotlivca, dnes je to pán Mazák, je tu 41 poslancov a budem 
pokračovať v druhom vstupe, každý z nás môže s niekým prísť a môže niečo začať 
protežovať. A teraz sa len zamyslite, že keby som ja z titulu, že som aj predsedom 
komisie nikoho takto tlačil, čo by ste si o tom pomysleli. Že asi čo je za tým. Nemôžme 
takto k tomu pristupovať. Som toho názoru, že tie podmienky súťaže neboli nastavené 
vzhľadom aj na ten stav, v akom sa objekt nachádza, správne a preto si myslím, že 
najlepšie riešenie by bolo, aby sa v podstate tá zmluva zrušila, súťaž sa vyhlásila 
nanovo a tie podmienky sa nastavili tak, aby každý, kto bude mať záujem vedel, že bude 
musieť do toho priestoru investovať a v zásade bude vedieť tú investíciu si započítať 
oproti nájmu. Ale riešiť to osobitným zreteľom, to nie správne. A áno, pani Slivenská 
povedala, že nejaký prípad tu bol. Takých prípadov je tu veľa a do konca volebného 
obdobia ešte budeme riešiť historické zmluvy. Už aj s pánom kontrolórom sme hovorili 
pred nejakým časom o ďalšom probléme, ale vždy sa objaví niekto a tak ako chodia  
za mnou, budú chodiť aj za vami, aj chodia za vami, kto vás bude žiadať o pomoc, aby 
ste vyšli v ústrety, aby ste neboli takí prísni. No takto postupovať nemôžeme. Hájime 
verejný záujem a verejný záujem je záujem všetkých alebo aspoň väčšiny obyvateľov.  
A v tomto prípade ja sa k tomu takto nestaviam a nenúťte ma spochybňovať samotného 
zriaďovateľa, resp. ísť až do takých detailov, že kto za tým projektom stojí, lebo tie 
informácie, ktoré sa aj dnes ku mne dostali na stôl, sú minimálne na pováženie. Proste 
nie. Bola vyhlásená súťaž, bola uzatvorená zmluva, rešpektujme to alebo potom nech sa 
rozhodne prenajímateľ s nájomcom ukončiť zmluvu a vyhlásme novú súťaž. Toto je 
transparentné. Takto to urobme. Ale nemeňme to nejakými dodatkami pár týždňov  
po tom, čo bola zmluva uzatvorená. Lebo ak to urobíme dnes tu, takto môžeme urobiť 
hocikedy, aj v hocijakom inom prípade a nejaký iný kolega pani kolegyňa môže prísť a 
môže povedať, ak ste to schválili mne, tak resp. Mazákovi, schváľte aj mne.  
A napr. uvediem jeden konkrétny príklad, Základná škola Petzvalová. Oni platia ročne 
160 tis. Eur nájom a platia. Tak vo vzťahu k ním je to, tam bola verejná obchodná súťaž, 
vo vzťahu k nim je to okej? Čiže áno, ako hovorí kolega, majú reálnych žiakov, ktorí 
denne chodia do triedy a musia sa starať aj o ten areál, čo mi bolo sľúbené, že sa bude 
starať mesto. Čiže potom sa vráťme k režimu osobitných zreteľov, ale nekritizujme ich. 
A viete veľmi dobre, že za celé tie roky ja a pán poslanec Schwarcz, ktorý tu sedí vedľa 
vás, to kritizoval. Nie sme s týmto spokojní a chceli sme zmenu. Mesto pripravilo súťaž 
a môžeme sa baviť o tých podmienkach či boli alebo neboli dobré, snažili sme sa  
to súťažiť a výsledok je taký, že sa zase vraciame k osobitnému zreteľu. A takto by to 
podľa mňa aj podľa viacerých kolegov, byť nemalo. V prípade, že takéto uznesenie 
bude schválené, čo môže byť, ja už tu sa dejú rôzne veci, ja osobne vyzvem písomne 
primátora mesta Košice, aby nepodpísal toto uznesenie. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať faktickými poznámkami. 

Pani poslankyňa Slivenská. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Dobre, podľa mojich informácií 

a na základe nich mám len dve otázky. Je pravdou, že podmienky súťaže zle zadalo 
vedenie mesta Košice, respektíve zamestnanci mesta Košice, tzn., že podmienky súťaže 
neboli správne a druhá otázka je, či je pravda, že vedenie alebo zamestnanci mesta 
odporúčali práve takýto postup voliť, aby sa neasanovali podmienky súťaže  
pred vyhlásením súťaže, keďže už bola celá súťaž pripravená. Ja rozumiem, že si to 



105 

 

obnáša nejakú prácu, že to stálo 6 mesiacov času zamestnancov a práve preto pochopím, 
keď niekto zvolil tento postup. Ale potom sa pýtam a reagujem na teba Dominik, ak 
tento postup, ktorý tu teraz ja prezentujem bol odporúčaný zamestnancami mesta 
Košice, ak my tu ideme rozprávať o osobitných zreteľoch a že chceme nastaviť nejaké 
jednotné pravidlá, tak sa pýtam, kde sú tie pravidlá? Som piaty rok poslankyňa a  
s osobitnými zreteľmi sa tu šafári jedna radosť na každom jednom zastupiteľstve. Ale ak 
príde ... 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani poslankyňa, ubehol vám čas.  
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: V poriadku. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Nechám s faktickou 

poznámkou pána námestníka Gibódu a bude reagovať pán riaditeľ. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Keďže mám reagovať na môjho 

predrečníka, ktorým bol Dominik Karaffa, predseda majetkovej komisie. Ja chápem 
jeho rozhorčenie, pretože ja nerozumiem tejto diskusii, ktorú tu dnes máme. My sme 
mali štyroch uchádzačov v súťaži a víťazný uchádzač nie je spokojný. Tak to nemusel 
podpísať. Mohli sme podpísať túto zmluvu s druhým uchádzačom, ktorý sa zúčastnil 
tejto súťaže. Ak ten by nebol spokojný, mohli sme podpísať s tretím. Vyjadrili sa zvyšní 
traja uchádzači, pardon dvaja, lebo dva subjekty sú totožné, respektíve majú totožného 
predstaviteľa, vyjadrili sa, že majú problém s touto súťažou? Prečo teraz šijeme niečo 
priamo na pána Mazáka? Ja tomuto nerozumiem a ak to chceme šiť, tak súhlasím  
s pánom predsedom majetkovej komisie, veď to povedzme na priamo, nastavme tie 
pravidlá a buďme úprimní a transparentní v tom, aký výsledok chcete dosiahnuť pani 
poslankyňa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Skôr ako pán Krcho prednesie 

procedurálny návrh, poprosím pána riaditeľa, aby odpovedal na otázky pani Slivenskej. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja sa len chcem spýtať ...  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak nech sa páči pán poslanec Krcho 

procedurálny návrh. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dávam procedurálny návrh na ukončenie 

diskusie k tomuto bodu. Myslím si, že viacerí nie sme komfortní tak, ako to bolo 
prednesené, odkomunikované, takže procedúra znie, ukončenie diskusie komplet bez 
možnosti tých prihlásených, ktorí sú prihlásení, aby mohli vystúpiť. Čiže úplné 
ukončenie diskusie, ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujeme za návrh pána poslanca 

Krcha za ukončenie diskusie. 
 
Hlasovanie č. 68 -  za: 22 + 2 (Vrchota, Lasky), proti: 2, zdržali sa: 7 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Áno, dobre, pán poslanec 

Vrchota za, čiže 23, aj pán poslanec Lasky za, takže 24 poslancov za. Poprosím 
prečísliť. V každom prípade návrh bol prijatý, takže myslím si, že už nie je potrebné ani 
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aby pán riaditeľ odpovedal na otázky, ktoré odzneli v diskusii. Ale návrh žiadny 
neprišiel, takže vlastne diskusia bola ukončená bez predloženia návrhu. Ale bol 
predložený ako? Nebol predložený. Nebol predložený ani písomne, ani ústne, takže je 
mi ľúto, diskusiu uzatváram a končíme s týmto bodom. Dobre.  

- - - 
 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dámy a páni, poslankyne a poslanci, vyhlasujem 
hodinovú prestávku. Stretneme sa presne o trištvrte na sedem, čiže 18:45. 
 

---po prestávke--- 
 

Bod č. 34 
Informatívna správa o možnosti realizácie prechodu samosprávnych kompetencií  
v oblasti materských škôl z mestských častí na mesto 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 34. Pod bodom č. 34 otváram bod 

Informatívna správa o možnosti realizácie prechodu samosprávnych kompetencií  
v oblasti materských škôl z mestských častí na mesto. Koľko je prezentovaných? 
Pardon, zasunutých je 30, ale prezentovaných prosím. Okej. Tento bod, otváram k nemu 
rozpravu. Tento bod vznikol na základe požiadavky i MČ Šaca i v diskusii MČ Staré 
Mesto a myslím, že z bodu je zrejme, zreteľné. Ja len k tomu dofinancovaniu by som 
chcel povedať toľko, aby bolo úplne zrejmé asi v akých číslach sa pohybujeme. Dnes  
v rámci mesta Košice, mesto Košice prevádzkuje 56 materských škôl, MČ Staré Mesto 
6 škôl a MČ Šaca škôlku, pardon, jednu škôlku. Čiže je 56 škôlok, 6 škôlok Staré Mesto 
a 1 škôlka je MČ Šaca. Ja k tomuto chcem len ozrejmiť jednu vec, jednu fámu, ktorá 
istým spôsobom prebehla mestom Košice ako veľmi mesto Košice škodí mestským 
častiam, ktoré prevádzkujú alebo sú zriaďovateľom materských škôl. Ja som si nechal 
urobiť analýzu, ktorá hovorí o tom, že popri tom ako 40 % podielových daní ide  
na školy ako také, teda tam je povinná platba a jasný kľúč, tam niečo špekulovať. Ako 
to zákon nastavil, toľko peňazí sa posúva do ktorejkoľvek konkrétnej škôlky a je úplne 
jedno, či je zriaďovateľ jeden, druhý, tretí alebo štvrtý, tam je to jasný kľúč a potom  
na tento kľúč mesto Košice posiela ďalšie financie na to, aby sme vykryli nedostatky, 
vykryli potreby, ktoré život v týchto škôlkach alebo školách vo finále prináša. Ja chcem 
len toľko uviesť, že MČ Šaca dostáva príspevok nad rámec na fungovanie svojej škôlky 
sumu 80 tis. Eur na jednu škôlku, v MČ Staré Mesto je to 132 tis. Eur na jednu 
materskú škôlku, teda krát 6 je suma 793 tis. Eur a v prípade materských škôl, ktoré sa 
týkajú mesta Košice je to suma na jednu materskú škôlku priemerne suma 123 tis. Eur, 
ale vrátane prevádzky, teda očistené od prevádzky len na mzdy je to suma opäť  
80 tis. Eur. Tak pán riaditeľ? Cca 80 tis. Eur. Týmto chcem len povedať toľko, že tie 
rôzne obvinenia, že mesto Košice Starému Mestu dáva málo peňazí, nie je pravda. Je to 
nad rámec, je to viac ako dostávajú materské škôlky v Šaci, prípadne materské škôlky, 
ktoré prevádzkuje mesto Košice. Čiže Staré Mesto vždy dostávalo viac ako všetci 
ostatní. Toto je dôležité, aby sme si povedali a vysvetlili. Otváram rozpravu. Nech  
sa páči. Pani poslankyňa Iľaščíková má, nie je procedúra, čiže okej. Pán poslanec 
Vrchota nech sa páči. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. My sme tento materiál prebrali aj 

včera na Komisii pre deľbu pôsobnosti medzi MČ a mesto. Výstup z tejto komisie,  
na ktorú bola pozvaná aj pani námestníčka, bohužiaľ nemohla sa zúčastniť. Škoda, že to 
neprišla odprezentovať škoda, že sa nenašla čas, respektíve mala iné povinnosti. Tak 
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výstup z tejto komisie je, že odporúča komisia prerokovať tento materiál a nesúhlasí  
so spustením procesu prechodu samosprávnych kompetencií v oblasti materských škôl  
z MČ na mesto a škoda, že tu nie je pán starosta, poslanec Petrovčík, ten by k tomu 
odprezentoval viac ten postoj MČ Staré Mesto. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Je dôležité povedať, že toto nie je iniciatíva 

mesta Košice. Toto je iniciatíva MČ, respektíve ich zástupcov, ktorí objektívne  
v niektorých prípadoch hodnotia, že jednoducho, ak chcú to tých škôlok doniesť možno 
viac, tak uvažujú o tom, aby neboli oni zriaďovateľmi alebo aby v danom prípade  
napr. pri Šaci, ak hovorím správne, bol zriaďovateľom mesto Košice. Čiže toto nie 
uzurpovanie si niečoho. Takéto niečo takéto niečo sa stalo v roku 2005, kedy iné MČ 
postupne sa zriekali zriaďovateľskej pôsobnosti a preto mesto Košice dnes prevádzkuje 
56 materských škôl. Pán poslanec Djordjevič. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Keď vidím 

toľko prihlásených, som si povedal, že pani námestníčke to išlo lepšie. Ale teraz vážne. 
Nebolo to tak až úplne, že niekto s tým prišiel, ale viem pochopiť aj pána starostu 
Petrovčíka, ktorý predostrel najprv tu zastupiteľstve, keď skôr dvíhal varovný prst, ale 
povedal to tak, ako to povedal v mene miestnych poslancov, ale on len predstavil 
poslancom na komisiách aj pri nejakých neoficiálnych rokovaniach, teraz hovoríme 
o miestnych poslancoch, že ekonomicky výhodnejšie by bolo ako pre MČ posunúť 
škôlky na mesto. Ja aj niektorí iní kolegovia sme mu povedali, že tak potom kľudne  
aj to Dominikánske námestie, lebo pre mňa to dieťa je väčšou pridanou hodnotou a 
znamená viac ako tá zelenina, ktorá sa tam predáva. No a tak nejak je zatiaľ taký názor, 
že zatiaľ si ich necháme, hej. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Naozaj toto nie je nejaký násilnícky bod. Je to  

o tom, že ak MČ, jedna alebo druhá, v tomto prípade povie, že teda úplne, že prirodzene 
chce, nevládze, dospelo k názoru, že zmena prinesie viac, tak jednoducho mesto Košice 
ten proces spustí. To znamená, v prvom rade musia aj tak, aby sme si rozumeli celému 
procesu, miestne zastupiteľstvá, lebo MČ je zriaďovateľom, ono sa stalo tým 
podnikateľským, keď to poviem tak jednoducho, subjektom, ktorý zakladá a musí si aj 
povedať na svojom na svojej pôde, že chceme to zmeniť. Ale aby vôbec mali tú odvahu, 
potrebujú počuť od mesta Košice, že ak rozhodnú sa v nejakom procese, v nejakom 
čase, v nejakom termíne, že jednoducho majú oporu a my sme pripravení. To znamená, 
my dnešným dňom maximálne vyzveme MČ, ak si povieme, že áno, že si to mestské 
zastupiteľstvo vie predstaviť, ich vyzveme listom, povedzte áno alebo nie, dajte termín 
dokedy máme čakať, aby sme aj my stihli ďalšie rôzne zákonné termíny, vyhlášky, ktoré 
hovoria o tom, ako takýto proces treba spustiť a zariadiť, aby sa nestalo, že ostaneme  
v nejakom vákuu a štát nám nepošle finančné prostriedky. Toto je veľmi dôležité. Čiže 
my musíme nastaviť, zaradiť, zriadiť, zaradiť tú školu do siete škôl v rámci už novej 
zriaďovateľskej pôsobnosti, je tam niekoľko manévrov, ktoré proste treba urobiť. Teda 
ide len o to, vyslať signál, ak také niečo je, nie je problém, pripravte, dajte nám. My 
presne zinštruujeme MČ, čo by mali urobiť, ak sa rozhodnú ísť touto cestou. To 
znamená nehrozí nič, my nebudeme ani nejakým spôsobom robiť zlo, ale je dôležité, 
aby sa nám proste nestávalo, že dostávame do takej nepríjemnej situácie riaditeľov, 
učiteľov, deti a rodičov, keď sa proste hovorí o tom, my to nevieme vyfinancovať, nám 
to radšej netreba, tak proste chceme vytvoriť akýsi padák, balón ochranný, aby 
jednoducho takéto veci sa nestávali. Čiže prosím, nevnímajte to nijakým spôsobom 
negatívne. Je to len vyslanie signálu, aby sa nám nestalo, že nám nejaká škola ostane 
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mimo školskú sieť. Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Ja myslím, že 

zobrať na vedomie toto zastupiteľstvo možnosť procesu a prechodu materských škôl  
v pôsobnosti MČ na mesto, je bezproblémové. List z hľadiska staromestského 
zastupiteľstva je bezpredmetné posielať, nakoľko toho roku, ako vieme, MČ bola 
zadotovaná takto v úvodzovkách zo štátneho rozpočtu. Vraj ešte peniaze na účte nie sú, 
ale bol tam prísľub do 1,5 mil. Eur, čiže možno aj to bolo dôvodom toho, že miestni 
poslanci povedali, že keď bude potrebné dofinancovať chod materských škôl, tak  
to urobíme z vlastného rozpočtu. A čo sa týka budúcnosti samozrejme, že MČ oproti 
iným tiež nejaké väčšie príjmy z hazardu atď., je to jasne napísané, že sa majú dávať  
na verejnoprospešné veci, čiže školstvo je. Takže ja sa neobávam budúcnosti zatiaľ. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja by som sa vrátil k procesu, ktorý predchádzal tomuto. Pani 

námestníčka to viedla veľmi dobre, ale v zapätí sa dvihla a odišla a bol spôsobený 
chaos. Teraz väčšina poslancov alebo tretina poslancov tu ani nie je, lebo tu nevie, že tu 
má byť. Takto sa to naozaj nerobí. Veď keď pán primátor má nejaký program, máme 
dvoch námestníkov, aby pokračovali v schôdzi a schôdza môže byť vyhlásená alebo 
taká dlhá prestávka, akú ste dali, ak je hlasovanie. Tu nebolo žiadne hlasovanie 
demokraticky. Len predsedajúca sa dvihla, povedala, že idem sa spýtať a neprišla  
45 minút. Naozaj my nie sme Horná Dolná, nie sme ani Fekišovce, toto zasadnutie je 
také kvalitné, ako je predsedajúci stôl. Čiže prosím, riaďte to pevne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán starosta alebo pán poslanec, nerobte z toho frašku, pretože 

som vám túto informáciu dal o ôsmej ráno, o dvanástej, potom v priebehu času medzi 
sedemnástou som zopakoval a spýtal som sa vás všetkých, nikto neprotestoval. Teda ja 
som trikrát oznámil túto informáciu, ale keď ju niekto nechce počuť, tak ju nechce 
počuť. Keď niekto nechce čítať dôvodové správy, tak ich nebude čítať, keď niekto chce 
robiť takýto typ politiky tak ju bude robiť. Oznámil som, spýtal som sa, či budeme  
do noci, že o siedmej budeme pokračovať, použil som slovné spojenie, aby si každý 
vyriešil aj rodinné veci, aby si vytiahol to, čo potrebuje, zariadil, čo potrebuje, aby sme 
mohli potom pokračovať. Kto chcel počul, kto rozumie, rozumel a kto chce politikárčiť, 
bude politikárčiť. Pokračuje pán poslanec Schwarcz, pani námestníčka, pán poslanec 
Lörinc s faktickou. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Neplánoval som, ale 

zareagujem na kolegu Lörinca. Ja to naozaj vnímam ako arogantné správanie voči 
zastupiteľstvu to, čo sa udialo. Okrem toho z pragmatického hľadiska nebol oznámený 
čas, kedy začína zastupiteľstvo, nezaznel čas, nezaznel. Bolo povedané, že hodinu 
prestávka a dovidenia. Nie je pravda, že sme nezareagovali pán primátor na tvoju 
informáciu, že budeš dávať takéto prestávky, lebo sme zareagovali. Žiaľ nebola k tomu 
diskusia, áno, nedali sme procedurálny návrh, ale myslím, že sme dosť jednoznačne 
vyjadrili nesúhlas s takýmto režimom, pretože naozaj to zastupiteľstvo mohli viesť 
námestníci a naozaj bez diskusie povedať prestávka a odísť, je myslím si, že minimálne, 
keď to nazvem, neúcta voči zastupiteľstvu. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pardon. Pani námestníčka, nech sa páči. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. 
Povedala som to úplne presne a úplne jasne, vyhlasujem prestávku, stretneme sa tu 
presne 18:45. Poprosím zvukový záznam, na tom trvám, že som to takto povedala. 
Neviem, čo je na tejto vete nejasné, ale učila som 20 rokov na strednej škole a moji 
žiaci by tomu určite rozumeli. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ak sa jedná o nejakú technickú prestávku  

5 minút, to chápem. Ale ak sa jedná o hodinovú prestávku, tak sa má jednoznačne 
hlasovať v zastupiteľstve. Je to kolektívny orgán a tam by to bolo jednoznačne pán 
primátor. Ja som vám aj ráno povedal, že ja s tým nesúhlasím, ale vy nepočúvate iný 
názor a ste vychýrený klamár. Čiže ja sa vôbec nečudujem, že teraz tu rozprávate tie 
drísty o politikárčení. Dobre? Čiže nabudúce dajme hlasovať a bude to jednoznačné 
a nebudeme sa naťahovať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Kusnem si do jazyka, aby sme nepokračovali v tomto cirkuse. 

Pokračuje Schwarz, k téme prosím. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som možno trošku prerozprával tu 

chronológiu toho, že sa tento materiál dostal na zastupiteľstvo takto. Aspoň ja tomu 
takto rozumiem, lebo takto to čítam. Jednoducho krízová situácia spôsobila to, že keď 
sa hľadali rezervy či už v podstate hlavne v oblasti školstva, tak tým, že sme pre naše 
školy, ktoré zriaďujeme, nechali, ak si dobre pamätám 0,5 mil. Eur na všetky školy,  
na havarijné stavy a nejaké rutinné veci, tak bolo asi prirodzené, že sa siahne aj na ten 
príspevok pre nami nezriaďované materské škôlky, čiže Staré Mesto a Šacu, pretože ja 
poviem pravdu, ja som ani netušil, že tam takýto príspevok ide. V čase, keď nebola 
kríza, asi to nebolo až tak citeľné, čiže sme na to siahnuť nemuseli. Teraz sa na to 
jednoducho siahlo, pretože aj na naše školy sa siahlo a sú to naše školy. Samozrejme 
pán starosta to tak potom nadhodil, že ak teda nebudú mať tie peniaze, tak nech si tie 
škôlky berie mesto a mesto prijalo hodenú rukavicu a tak by som to nazval šalamúnsky 
alebo strategicky, takticky pripravilo tento materiál. Čiže je to taká trošku doťahovačka, 
ale samozrejme výsledok má byť, že staromestské škôlky už či pod zriaďovateľskou 
pôsobnosťou Starého Mesta alebo Mesta Košice majú fungovať aj ďalej, keby sa 
akákoľvek situácia stala a skutočne v tejto situácii si neviem predstaviť z kapitoly 
školstva, odkiaľ by sa mali zobrať tie peniaze na škôlky alebo organizácie iného 
zriaďovateľa s tým, že ešte, keď ste hovorili tie sumy, tých 132 tis. Eur a 123 tis. Eur, ak 
mám dobrú informáciu, tak v tej sume...nie, myslím na jednu škôlku ten priemer ... v tej 
sume 13 nie sú vlastné príjmy, poplatky z VZN-ka a pri Staromestských škôlkach 
myslím, že ... pardon, nie, naopak. Pri Staromestských škôlkach nie sú a pri našich sú. 
Čiže ešte tam je to o niečo skreslenejšie, v neprospech našich škôlok, čo sa týka tých 
výdavkov. Čiže to len tak asi na pre vysvetlenie alebo dovysvetlenie. No žiaľ, tam bol  
aj ten argument alebo tá okolnosť, že skutočne naše škôlky, našim materským školám  
a zariadeniam schvaľujeme organizáciu školského roka a vieme sledovať nejakú 
efektivitu, nastavenie atď. a do tých ostatných zriaďovaných zariadení nevidíme. Čiže 
len dostaneme nejaké podklady a na základe toho sme doteraz posielali tie príspevky, 
takže možno aj to je jedna z tých okolností. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Petrovčik, faktická. 
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p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno ďakujem. Ja budem reagovať  
na predrečníka. Tak áno, rozumiem, Robo, akože čo si chcel povedať, len ja chcem 
poukázať, že tu nebolo povedané ani áno, ani nie. Tu viazla komunikácia a tu bolo 
hodené na stôl tabuľka a tak bude. Ani miestni poslanci, ktorí sú zároveň aj mestskí, ani 
ja ako štatutár Starého Mesta sme neboli informovaní, že toto sa chystá. Preto som 
prišiel na vašu komisiu, kde ty predsedáš, kde som to predostrel a tam takisto som 
nemal pocit, že ťa to nejako trápi alebo proste to uznesenie myslím tam nebolo 
schválené, ktoré som presadzoval. Ale v poriadku, však každí vieme, ako hlasujeme 
a všetko v podstate každí vidí, ale ide o ten spôsob, o tomto hovorím, hej. Žiadna 
komunikácia, domáhal som sa trikrát ku pani Lopušniakovej, nič. Dokonca som bol ešte 
pred dverami osobne, keď si zo Šace zavolala starostu ... iba riaditeľku. Nie, poza môj 
chrbát sa zavolali našich 6 riaditeľov, zasa magistrát si zavolal bez starostu. Tak prosím 
vás, toto je v poriadku podľa teba, pán Róbert Schwarcz? Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán starosta, tak ako poslanci MČ sa sami nahlásili za mnou, aby 

si vyjasnili ako to vlastne je, tak isto sa aj pani riaditeľky dokazovali, ako to vlastne je. 
Našiel som si čas a prijal som aj jednu, aj druhú skupinu. Za to sa hnevať netreba. Ale 
stále platí, že jednoducho, keď i MČ povie, že chce 1,5 mil. Eur a dostane alebo  
1,3 mil. Eur, ak sa nemýlim a dostane 790 skoro 800 tis. Eur, nie je správne verejne 
z ľudí a školákov a rodičov robiť rukojemníkov, že teda tak to zruším, tak to nebudem 
prevádzkovať. My sa na to musíme pripraviť, aby sa nám to nestalo. A platí, nebol si tu, 
kedy som vysvetľoval kolegom, že mesto Košice prevádzkuje 56 materských škôl, Staré 
Mesto 6, Šaca 1, popri všetkých peniazoch, ktoré sú nárokovateľné v rámci podielových 
daní, kde je jasný kľúč, mesto Košice navyše, pričom nie je zriaďovateľom ani v Šaci, 
ani v Starom meste, na Šacu na jednu škôlku priemerne približne prispieva sumou 
80 tis. Eur, na Staré Mesto 132 tis. Eur na jednu školu, teda krát 6 a je to len príspevok 
na mzdy. Pričom na tých našich 56 škôl je zriaďovateľom mesto Košice nedávame 
132 tis. Eur ale 123 tis. Eur, teda o 10 tis. Eur menej, ale nie je to len na mzdy, ale to aj 
vrátane prevádzky. Ak to očistím od prevádzky, tak to bude suma niekde medzi  
80-90 tis. Eur tak, ako to má Šaca. Čiže my istým spôsobom to, čo nám vytkol NKÚ 
i v Košiciach, i v Bratislave, Najvyšší kontrolný úrad, robíme z ľudí v rôznych MČ, 
ľudí rôznej kategórie, niekde prispievame viac, niekde menej a nemáme jasné pravidlá a 
úplne rovnaké kritéria. A tu sa to deje, že jedna škola má menej, druhá viac a budem 
rozprávať mzdách, pretože prevádzka samozrejme v jednej škole buchne kanalizácia, 
niekde strecha, je to veľmi ťažko nejakým spôsobom posudzovať. Ale ak to očistíme na 
mzdách a na príspevku len v tejto časti, tak Šaca je najviac škodová a na druhej strane 
Staré Mesto je o niečo viac na tom lepšie ako samotné materské škôlky, ktoré 
prevádzkuje mesto Košice. A preto sa nehnevajme na seba, ak teda chce Staré Mesto 
prevádzkovať, nech ich ďalej prevádzkuje, ale prosím, sa nevydierajme, lebo dostáva 
Staré Mesto peňazí dosť. Viac ako je to v Šaci a viac ako je to v meste Košice. Toto 
chceme týmto materiálom povedať. Nikto nechce nikomu zle, ale peňazí je žiaľ málo. 
Dneska riešime peniaze 55-krát, začali sme dopravným podnikom, odpadmi a môžem 
ďalej pokračovať a to sme teraz v školách. Čo kapitola, to deficit. Pán poslanec 
Djordjevič, procedurálny. 

 
p. Djorjdevič, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Môžem dva procedurálne návrhy? 
 
p. Polaček, primátor mesta: To už ako vyslovíte, uvidíme. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Hej, dobre. Jeden by bol ten, aby sme tu nerobili zlú krv a 
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nakoľko ešte nebolo to ani prejednané v miestnych zastupiteľstvách, lebo pôvodný 
návrh, respektíve predložený návrh mesta znie po A) berie na vedomie informatívnu 
správu a po B) súhlasí so spustením procesu. Ja by som poprosil, čiže procedúra je  
v tom, že hlasovať o A) a o B) samostatne a vzhľadom na to, že nebolo prejednané  
v miestnych zastupiteľstvách, kolegov poprosím, aby B) nepodporili. A druhý 
procedurálny návrh je ukončenie diskusie samozrejme s prihlásenými akože nebudeme 
ich rušiť, ale nepokračovať v tom, lebo sa nám tu zase nejak prihlasujú poslanci a sme 
hovorili, že chceme dneska skončiť a vlastne nemáme tu o čom hovoriť podľa mňa. 
Takže oba procedurálne návrhy. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Poďme zaradom. Najprv vyslovte jeden. Teda chcete rozdeliť 

uznesenia. Takto? Zvlášť rokovať o jednom a zvlášť o druhom?  
 
p. Djorjdevič, poslanec MZ: Nie, hlasovať. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, budú vlastne dva samostatné. Potom prídeme na to druhé, 

ale ja by som len sa dohodnite s pani poslankyňou možno Iľaščíkovou, lebo tá Šaca síce 
nepovedali ani áno, ani nie ale, ale chcú diskutovať, čiže aby ste zasa nevyautovali 
niekoho, kto o tom reálne uvažuje. Čiže potom to rozdeľme to B) urobme zvlášť  
pre MČ jednu, zvlášť pre MČ druhú. Ak teda MČ Šaca má záujem diskutovať. Len aby 
sme neurobili niečo, čo nebudeme vedieť vrátiť. Nie, ja len, aby sa nám také nestalo. 
Nech sa páči. My to nevieme uzurpovať, my sme len pripravení, aby sa nám nestalo, 
aby som vysvetlil, keď dovolíte, prečo vlastne to B) vzniklo. Aby sa nám nestalo, že 
MČ povedia, že áno, my sme mlčali a nedajbože si tu povieme, že nie, lebo z nejakého 
dôvodu finančného, akéhokoľvek si povieme, že nechce mesto. A zrazu by sme dostali 
do vákua tieto školy. Čiže my sme si povedali, že najprv dôležité, aby zastupiteľstvo 
povedalo, nevidíme problém v tom, že ak tie MČ povedia áno a čakáme na ich áno.  
Ak povedia nie, tak proces zastavený, ak povedia áno, nemusia sa obávať riaditelia, 
rodičia, deti, že teda by sa stalo niečo nepredvídané, lebo tu nám môže na niečo 
vybuchnúť dokiaľ zasadneme, nestihneme nejaký proces, my musíme dodržať vyhlášky, 
zákony, tam sú rôzne termíny pri zriaďovateľských veciach a môžeme proces spustiť  
a samozrejme na konci dňa aj tak mesto Košice bude musieť povedať, že zriaďuje novú 
a novú materskú škôlku. Čiže tu to ešte bude, ale najprv potrebné počkať alebo počúvať, 
čo povedia MČ. Čiže to je len o tom, aby my sme sa pripravili, aby to nebolo z večera 
do rána, aby sme niečo nepokazili. Tam tých úkonov je niekoľko. Takže ten prvý 
procedurálny návrh bol. Stojíte si za tým ešte stále? Ďakujem. Čiže vybavené, ideme 
ďalej. Pán poslanec Petrovčik a pán poslanec Schwarcz, faktická a nie taktická. 

 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Takže ja len som chcel doplniť vlastne 

oboznámiť poslancov, že budem dávať doplňujúci návrh, doplníme písmeno C), kde 
vlastne nadefinujem teraz nejako jednou vetou niečo v zmysle, aby sme v podstate dali 
do podmienok, že zaväzuje vedenie alebo primátora, žiada primátora vždy  
pred začiatkom pri tvorbe rozpočtu na budúci programové obdobie rokovať  
so štatutárom MČ, príslušnej MČ o výške a forme financovania materských škôlok  
v zriaďovateľskej pôsobnosti MČ. Lebo ono to je základná elementárna slušnosť, ale 
keďže tu to chýba pri tomto vedení, tak to dáme normálne do bodu C), ak dovolíte. 
Ďakujem za podporu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, ste si istý, že chcete so mnou rokovať o financovaní 

škôl, kde je to jedna obrovská kapitola za veľa, veľa miliónov. Nie je problém, len či to 
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dobre dopadne. Ja si myslím, že odborní zamestnanci to vždycky odborne najlepšie 
zvládnu s odborníkmi i na vašej strane. Vždy. A na konci dňa o tom rozhoduje predsa 
len zastupiteľstvo. Mile rád sa s vami stretnem, ale....ale no, ale no...Nech sa páči, pani 
poslankyňa Kovačevičová. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ja zase mám na to takýto názor, že aj pri tvorbe rozpočtu  

v podstate tie finančné prostriedky chýbali a teraz je tu tá hodená rukavica na MČ. Ja 
úprimne, pri takto, pri takomto modeli nastavenia rozpočtov MČ, obdivujem tie MČ, 
ktoré v podstate majú v správe tieto škôlky a naozaj robia pre to všetko, aby si ich 
udržali. Klobúk dole, pretože všetci vieme, aké sú to spojené ďalšie a ďalšie výdavky, 
ktoré vlastne prevádzka takýchto zariadení môže priniesť. Na druhej strane bolo tu dnes 
skloňované, že mesto Košice je najväčší zriaďovateľ takýchto zariadení. Je to pravda 
a za to pôsobenie v samospráve za to obdobie, ktoré som tu deviaty rok, môžem 
povedať, že materské školy na území MČ Nad Jazerom sú veľmi dobre spravované, 
veľmi dobre organizované riadenie a ja nemám pocit, že teda ako starostka by som 
nejaký prístup nemala do nejakej materskej školy, na aktivity a dnes by to mala byť 
naozaj na rozhodnutí tých starostov MČ, tých zástupcov, ktorí tu sedia teda, aby teda 
vedeli vlastne čo z hľadiska budúcnosti v správe takýchto zariadení ako by chceli 
pokračovať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Horenský, nech sa páči. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. V podstate, ja si myslím, že tento bod je trošku 

zmätočný, lebo to nie je len informatívna správa, keďže B) hovorí o spustení procesu 
prechodu samosprávnych kompetencií, ale otázka je, že načo budeme teraz rokovať, 
keď pán Petrovčik sa jasne ešte počas dňa vyjadril, že nemá záujem o prechod 
kompetencií pod mesto. Čiže asi by bol fajn si to nejakým spôsobom vyjasniť, vysvetliť 
a potom možno dávať ďalší materiál na rokovanie. Ak sa mýlim, tak ma môže pani 
Lopušniaková opraviť, ale zmeny v sieti škôl a školských zariadení sa dávajú stále  
k 30. marcu pre ďalší školský rok. Čiže je ešte dostatok času si nejakým spôsobom 
ujednotiť a aj nech MČ rozhodnú, či áno alebo nie. Tento bod sa potom dá ďalej 
nejakým spôsobom riešiť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, vysvetlím vám to. Pretože to nemôžeme vzťahovať 

len na MČ Staré Mesto. Je tu aj MČ Šaca so svojou materskou škôlkou, ktorá o tom 
uvažuje, kde sme pozvaní na miestne zastupiteľstvo, kde si tieto veci ideme prejsť.  
To znamená, ak povieme, že nie, v septembri sa k tomu vrátime, ale ten čas je 
neúprosný, hej? Čiže nikomu to neublíži, nič sa neudeje a verím, že keď budem  
s pánom starostom, ktorý si teraz pripravuje uznesenie, lebo nemal cez týždeň čas,  
tak pripraví aj na rokovanie so mnou, lebo som mnou bude rokovanie veľmi príjemné, 
aj všetky mzdové veci, finančné veci, ukazovatele všetkých škôlok, aby sme vedeli 
porovnať nákladovosť každej jednej škôlky a vedeli to poriadne zohľadniť, ako by to 
vlastne malo byť. Lebo keď sa na to pozrieme takto. Pán poslanec Djordjevič to uzavrie. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Hej, tak ste nás inšpiroval pán primátor tým, že sa môžeme vrátiť 

k tomu v septembri, tak ja teraz ako nám napomôžem k tomu a dovtedy sa kľudne 
zúčastnite miestneho zastupiteľstva v Šaci a aj možno na naše vás pozveme a navrhujem 
teda prerušenie tohto bodu do najbližšieho zastupiteľstva. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Vrátiť znamená stratiť 3 mesiace a ak Šaca povie, že chce, my to 
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už nestihneme urobiť v rámci tohto kalendárneho roka. Nedá sa to, tam je...Pani 
námestníčka, nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ja mám faktickú poznámku 

na pána poslanca Horenského, ktorý povedal, že pán poslanec Petrovčik sa jasne 
vyjadril, že ich nechce dať mestu, tak ja by som chcela vrátiť možno historicky  
do ostatného zastupiteľstva, kedy pri riešení rozpočtu mesta ten istý pán poslanec 
Petrovčik sa jasne vyjadril, že ak nedostane na škôlky toľko peňazí koľko on požaduje 
od mesta, tak ich vráti mestu. Tak sa pýtam, ktoré jasné vyjadrenie máme brať  
do úvahy? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek uzavrie diskusiu určite. Už 

predpokladám, že ...  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Áno, máte pravdu. Dávam návrh na uzavretie diskusie  

so zrušením všetkých príspevkov diskusií aj faktických.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže sa urobí ...nechajme to... 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Nie, myslím si, že informatívna správa, ktorú máme zobrať  

na vedomie a venujeme sa jej viac, než polhodinu, nedáva nám žiaden zmysel, keďže 
sa ani jedno zastupiteľstvo nevyjadrilo k tomu, že či chce presunúť tieto kompetencie 
a škôlky. Čiže predložil som procedurálny návrh, prosím o hlasovanie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže návrh je uzavrieť diskusiu hrubou čiarou a rovno prejsť 

k hlasovaniu. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 69 -  za: 19, proti: 4, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Rozprava je v tejto chvíli uzavretá. Návrh na uznesenie je jeden, 

nech sa páči prosím. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Jeden doplňujúci a jeden pôvodný. 

Doplňujúci návrh poslanca Petrovčika, ktorý navrhuje doplniť bod C). Teda Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s príslušnými právnymi predpismi po C) žiada 
primátora mesta, aby každoročne pri tvorbe programového rozpočtu mesta predstavil a 
prerokoval spôsob a výšku sumy určenej na jednotlivé mestské časti, ktoré spravujú 
materské školy v rámci mesta Košice so štatutármi jednotlivých mestských častí 
najneskôr vždy do 15.02. príslušného roka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 70 -  za: 23, proti: 2, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. A pokračujte prosím návrhová komisia. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: A pôvodný návrh, ktorý budeme 

teda celý, nakoľko nedošlo k jeho rozdeleniu. Tak Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
podľa príslušných právnych predpisov po A) berie na vedomie informatívnu správu  
o možnosti realizácie prechodu samosprávnych kompetencií v oblasti materských škôl  
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z mestských častí na mesto a po B) súhlasí so spustením procesu prechodu 
samosprávnych kompetencií v oblasti materských škôl z mestských častí na mesto.  
So schváleným už doplneným návrhom pod bodom C) 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 71 -  za: 27, proti: 1, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 34/1  
Potvrdenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 125 zo dňa  
14. marca 2023, ktorého výkon bol pozastavený (Zmeny zástupcov zriaďovateľa 
v radách škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice) 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bod 34/1 ktorým je Potvrdenie uznesenia Mestského 

zastupiteľstva v Košiciach číslo 125 zo dňa 14. marca 2023, ktorého výkon bol 
pozastavený. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán Horenský, máte slovo.  

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Začnem možno trošku od začiatku. Po voľbách 

alebo v novom volebnom období je zvykom, že dochádza k prevoleniu alebo 
delegovaných osôb za zriaďovatelia v rámci našich škôl a školských zariadení. Tak to 
bolo tuším aj v roku 2019. Nakoľko sme videli, viacerí poslanci, že neprichádza tento 
materiál, tak sme sa nejakým spôsobom aktívne k tomu postavili a vznikol nejaký návrh 
uznesenia, ktorý hovoril o delegovaní nových poslancov, či už z úrovne mesta alebo 
miestnych zastupiteľstiev. To uznesenie nebolo podpísané. Ja som ako prílohu pridal  
k tomuto materiálu ako odôvodnenie alebo z ktorého vychádzalo vedenie tohto mesta. 
Ja si dovolím najprv prečítať návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
podľa § 13 ods. 8 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 
predpisov potvrdzuje uznesenie zo VI. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach 
číslo 125 zo dňa 14. marca 2023, ktorého výkon bol pozastavený v dôsledku 
nepodpísania uznesenia primátorom mesta Košice podľa § 13 ods. 6 zákona 
č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov. Čo sa týka 
odôvodnenia prečo nebolo uznesenie podpísané je asi v krátkosti také, že mestské 
zastupiteľstvo nie je oprávnené riešiť túto kompetenciu, ale je alebo prináleží štatutárovi 
teda primátorovi. Ja si dovolím teraz trošku ešte vziať slovo a prečítať rozsudok v mene 
Slovenskej republiky, čo sa týka Krajského súdu. Je to z roku 2021, kde aby som vás 
nejakým spôsobom ušetril tých desiatich strán, vypichol som tú základnú podstatu a ten 
rozsudok znie alebo resp. zrušuje dekrét obce Markušovce o delegovaní za obec 
Markušovce ako zriaďovateľa rady školy, do rady školy. Dekrétom žalovaný ako 
zriaďovateľ Základnej školy s Materskou školou v Markušovciach, konajúc starostom 
obce Markušovce, delegoval za obec Markušovce do rady školy na funkčné obdobie 
2019-2023. Proti tomuto opatreniu, teda dekrétu podala Okresná prokuratúra Spišská 
Nová Ves protest prokurátora a navrhla predmetný dekrét zrušiť ako nezákonný. Pokiaľ 
ide o pôsobnosť, organizáciu a úlohy obce v oblasti výkonu štátnej správy v školstve a 
školskej samospráve, tá je upravená osobitnými právnymi predpisom a to zákonom  
o štátnej správe v školstve a školskej samospráve, ktorý pôsobnosť obce týkajúcu sa 
správy školstva rieši ucelene a komplexne a to vrátane deľby kompetencií medzi 
orgánmi obce a preto má vo vzťahu k zákonu o obecnom zriadení postavenie 
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špeciálneho zákona. Pokiaľ zákon o štátnej správe v školstve a školskej samosprávy 
hovorí o zriaďovateľovi, rozumie sa ním obec zastúpená obecným zastupiteľstvom.  
Na to teda logicky nadväzuje i výlučné oprávnenie obecného zastupiteľstva rozhodovať 
o delegovaní, aj v odvolávaní zástupcov obce do rady školy. Dôvodom na takéto 
konštatovanie je aj koncepcia samotného zákona, s ktorým možno konštatovať, že 
pokiaľ zákonodarca chcel, aby za zriaďovateľa, teda obec konal starosta, výslovne by 
ho na to splnomocnil. Keďže tento zákon v súvislosti s delegovaním zástupcov obce  
do rady školy výslovne neuvádza, že za obec má konať starosta obce, má prokuratúra  
za to, že starosta delegovaním zástupcu zriaďovateľa do rady školy prekročil svoju 
právomoc, keďže o delegovaní, teda vymenovaní a odvolaní, je oprávnené rozhodovať 
za zriaďovateľa výhradne obecné zastupiteľstvo. Vo veciach týkajúcich sa oprávnení či 
kompetencii obce v oblasti správy školstva, je potrebné postupovať podľa príslušných 
ustanovení zákona o štátnej správe v školstve a školskej samospráve. Vzhľadom na tieto 
skutočnosti Okresná prokuratúra Spišská Nová Ves mala za to, že protest prokurátora je 
dôvodný. Keďže sa zákon o štátnej správe v školstve a školskej samospráve týka určitej 
a presne vymedzenej časti pôsobnosti obcí v oblasti správy školstva, jednoznačne z toho 
vyplýva, že vzťah medzi zákonom o obecnom zriadení a zákonom o štátnej správe  
v školstve a školskej samospráve je na úrovni všeobecný verzus špeciálny zákon. 
Všeobecným zákonom v tomto prípade je zákon o obecnom zriadení a špeciálnym 
zákonom je zákon o štátnej správe a školstve a školskej samospráve. Na základe toho sa 
uplatní zásada, teda špeciálny zákon alebo jeho ustanovenie ruší všeobecný zákon alebo 
jeho ustanovenie. Súd sa stotožňuje s týmto právnym názorom a vychádzajúc z neho má 
za to, že obec, respektíve starosta obce mal postupovať podľa ustanovenie zákona  
o štátnej správe v školstve a školskej samospráve, ktorý je špeciálnym zákonom  
vo vzťahu k zákonu o obecnom zriadení a má v prípade určenia právomoci vo veciach 
delegovania zástupcu zriaďovateľa do rady škole prednosť pred zákonom o obecnom 
zriadení. Keďže zákon o štátnej správe v školstve a školskej samospráve vyslovene 
v žiadnom jeho ustanovení nezvažuje právomoc delegovať zástupcov obce ako 
zriaďovateľa do rady školy starostovi, má súd za to, vychádzajúc z vyššie uvedenej 
konštrukcie zákona, že v tejto veci patrí kompetencia obecnému zastupiteľstvu.  
S poukazom na vyššie uvedené skutočnosti možno teda konštatovať, že pokiaľ v tomto 
prípade rady školy delegoval zástupca za zriaďovateľa starosta obce Markušovce, konal 
bez opory v zákone a realizoval právomoc zverenú zákonom o štátnej správe v školstve 
a školskej samospráve obci ako zriaďovateľovi, za ktorú má v danej oblasti právomoc 
konať s poukazom na vyššie uvedený právny názor súdu obecné zastupiteľstvo. 
Konanie starostu obce Markušovce tak bolo v rozpore s ustanovením zákona o štátnej 
správe v školstve a školskej samospráve, nakoľko tento prekročil svoju právomoc 
zverenú mu týmto zákonom a teda vydal rozhodnutie mimo rámec svojej rozhodovacej 
právomoci. Z tohto dôvodu je dekrét starostu obce Markušovce je nulitným, ničotným 
aktom, ktorý nemohol vyvolať právne účinky. Na naplnenie zákonnej požiadavky 
kladené na obce a odstránenie pretrvávajúcej nezákonnosti bude potrebné, aby obecné 
zastupiteľstvo realizovalo kompetenciu vyplývajúcemu z toho ustanovenia a bez 
zbytočného odkladu delegovalo do školy chýbajúceho zástupcu alebo zástupcov 
zriaďovateľa. Tu by som ešte chcel doplniť jednu vec. V podstate fungujeme teraz  
na takomto princípe, že v rámci našich rád škôl fungujú aj poslanci, ktorí už nie sú 
napríklad miestnymi poslancami a nepristupujú k tejto povinnosti s takým 
zodpovedným prístupom, ako by mali. Teda nezúčastňujú sa rokovania rád škôl. Ďalší 
takýto podporný argument je, keď sme rozprávali aj so zamestnancami, ktorí privítali 
aktivitu mestských a miestnych poslancov a ich snahou byť v radách školy, nakoľko 
mnohí zamestnanci boli vo vašom návrhu navrhnutí možno asi v piatich alebo šiestich 
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radách škôl, čo oni považovali možno za nejakú tú príťaž. Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, nech sa páči, faktická. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. A že vraj to nevie byť zaujímavé aj takto  

v podvečerných hodinách. No vie. Našiel som to rozhodnutie Krajského súdu  
v Košiciach týkajúceho sa Markušoviec, je to celkom zaujímavá právna otázka, lebo 
mení to pohľad na to, akým spôsobom toto malo byť kreované. No a ja neviem, či  
v tejto chvíli by nemohol lepšie to prerušiť, nechať si urobiť nejakú právnu analýzu a 
vážne sa v podstate dohodnúť na tom, ako budeme do budúcna postupovať. Lebo je 
veľká škoda, že pán kolega, že ste to nepredniesli tento problém skôr a že sme to 
neprejednali aj na komisii legislatívnej, lebo toto otvára potom aj ďalšie otázky, ak to 
takto je. Ale zatiaľ je to len rozhodnutie jedného krajského súdu a z tohto by som 
nerobil nejakým spôsobom, je to jedno rozhodnutie, hej a judikáty nie sú na území 
Slovenskej republiky právne záväzné. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja v každom prípade 

podporujem to, aby sme dnes schválili pôvodný návrh, potvrdili pôvodný návrh  
na uznesenie už len preto, že nás čaká 10, ak dobre viem, 10 výberových konaní, ktoré 
budú vyhlásené niekedy počas leta a v týchto radách škôl sú naozaj kolegovia, ktorí už 
nie sú ani miestni poslanci, ani mestskí poslanci a jednoducho naozaj nemajú k tejto 
aktivite už vzťah. Zároveň, dobre, to si nechám na diskusný príspevok, čiže v každom 
prípade vás chcem poprosiť, aby sme dvadsiatimi piatimi hlasmi potvrdili toto 
uznesenie. Prešli sme ho, sú tam miestni poslanci, ktorých sme spoločne oslovili, 
navrhli a tie nové rady škôl by mali fungovať takto, ako sme to vykreovali. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, asi procedúra. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Myslím, že prejav bol dosť presvedčivý  

od poslanca Horenského a všetci, čo ho chceme podporiť, máme jasnú. Navrhujem 
ukončiť diskusiu, aj faktické ukončiť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Teda hrubou čiarou alebo ... ? 
 
p. Špak, poslanec MZ: Tí, čo sú prihlásení, nech rozprávajú, ale faktické žiadne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Diskusia prebieha. Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 72 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže pokračuje pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja nebudem dlho, pretože už naozaj bolo 

povedané všetko a v tom predošlom hlasovaní sme vyjadrili vôľu, aby teda boli rady 
škôl takto kreované. Opäť, nie som právnik, ale chcem sa opýtať v prípade, že je 
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správna interpretácia zákona tá, že túto kompetenciu má mestské zastupiteľstvo, tak asi 
nie je problém v prelomení veta a tým pádom nie je čo riešiť. V prípade, že je správna 
interpretácia tá, že zástupcov zriaďovateľa má menovať štatutár, primátor chcem sa 
opýtať, či v predošlé rady škôl boli kreované v rozpore so zákonom, lebo menovať 
primátorom znamená, že členovia rád škôl dostanú menovací dekrét od primátora.  
Ja takýto menovací dekrét nemám. Tým pádom boli rady škôl predošlé menované 
protizákonne? Tým pádom ich rozhodnutia, voľby, schválenie správu  
o výchovno-vzdelávacej činnosti sú neplatné? Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja len v krátkosti budem ešte reagovať na pána 

poslanca Karaffu. Toto nie je jediný prípad, ale toto rozhodnutie sa opiera na ďalšie  
3 prípady, ktoré rozhodli v totožnom, respektíve v podobnom duchu. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. Aha nedá sa, pardon, nedá sa. Takže 

diskusia je uzavretá, ja sa ospravedlňujem, poprosím návrhovú komisiu návrh  
na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov potvrdzuje uznesenie zo VI. zasadnutia 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach číslo 125 zo dňa 14. marca 2023, ktorého výkon 
bol pozastavený v dôsledku podpísania ... nepodpísania uznesenia primátorom mesta 
Košice podľa § 13 ods. 6 zákona č. 369 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 
predpisov. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 73 -  za: 20 + 2, proti: 2, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Počkajte, počkajte, počkajte. Prítomných alebo všetkých? Čiže 

toto hlasovanie ... moment. Poprosím právne, nech ku mne príde. A čo sa stalo 
s hlasovacími? Nič neviem. A komu ešte zlyhalo? Dvaja. Za 22, proti 2, zdržalo sa  
9. Teda dokopy hlasovalo 33 poslancov. Zapíšte to, prosím, takto, za 23, proti 2, zdržalo 
sa 9. Teda hlasovalo 33 poslancov a preto vyhlasujem toto hlasovanie za ... momentík, 
toto hlasovanie neprešlo. Ďakujem. Momentík, nemáte ešte slovo. Vydržte všetci. 
Prosím, zapíšte to takto. Právne nech mi len povie, či som to dobre zrátal, či som 
neurobil chybu. 22 za, proti 2, zdržalo sa 9. Hlasovalo teda 33. Správne? To znamená, 
veto prelomené nebolo. Toto hlasovanie neprešlo. Ďakujem pekne. ... Toto nie je 
zmätočné hlasovanie, tu ako čím chceme, čím chcete prosím vás, že ... toto nie je 
zmätočné hlasovanie, prosím vás. Bod číslo 34/2 je uzavretý. Pôjdeme na ďalší bod. 
34/1, sa ospravedlňujem, máte pravdu, je uzavretý. Bod 34/1.  

- - - 
 
Bod č. 34/2 
Zmena Štatútu mesta Košice – daň za psa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujeme bodom 34/2, ktorým je zmena Štatútu mesta  

Košice – daň za psa. Tento bod navrhol pán poslanec Vrchota. Nech sa páči, máte slovo 
ako predkladateľ. 
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p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Rokovanie komisie pre deľbu pôsobnosti 
medzi mesto a MČ sa dňa 12.06.2023 prerokoval a rokovali sme a schválili návrh 
uznesenia, ktorým komisia navrhuje mestskému zastupiteľstvu zmenu a doplnenie 
Štatútu mesta Košice, tzn. prenos kompetencií na MČ. V tomto návrhu sa jedná  
o prenos kompetencie dane správy dane za psa. Táto navrhovaná úprava zmeny štatútu 
mesta Košice zohľadňuje dlhodobú požiadavku verejnosti na zjednodušenie procesov 
týkajúcich sa agendy evidencie psov, kedy samotný úkon evidencie psa je vykonávaný 
na miestnych úradoch jednotlivých MČ a následné prihlásenie na daň za psa je výlučne 
možné iba na MMK. Cieľom navrhovanej úpravy je záujem samosprávy na tom, aby si 
obyvateľ mesta vybavil všetky úkony týkajúce sa evidencie psa bližšie a to teda  
na jednom mieste, na miestnom úrade. Podľa aktuálnej platnej legislatívy nie sú 
prekážky v tom, že MČ by nemohli byť správcom dane. A prednesiem teda návrh  
na uznesenie, ktorý bol aj odovzdaný návrhovej komisii a bol rozposlaný 
prostredníctvom e-mailov. Tento návrh znie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 
§ 10 ods. 3 písm. a) a § 18 ods. 2 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice ich v znení 
neskorších predpisov schvaľuje zmenu Štatútu mesta Košice podľa predloženého 
návrhu § 41b), ktorý znie, ktorého názov je Prerozdelenie výnosu z dane za psa medzi 
mesto a MČ dane. Výnos dane za psa je v celej výške príjmom MČ, ktorá je správcom 
tejto dane a to s účinnosťou od 1. januára 2024. Tento návrh, keďže je zmenou 
základného dokumentu mesta Košice je predložený až teraz, myslím si, že je tam teda 
podľa rokovacieho poriadku potrebujeme 10 týždňovú lehotu na prejednanie a následné 
zaradenie tohto bodu na schválenie. Preto zároveň dávam aj návrh na prerušenie 
rokovania o tomto bode a pokračovať o ňom na septembrovom zasadnutí zastupiteľstva. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Teda nikto nerozumel asi. Dobre. Máme tu dve procedúry teda. 

Dokončí pán Vrchota, keď môže. Tak pán poslanec Vrchota, dokončte vy, prosím. Čo 
ste to mali teda.... lebo musí dať procedúru, vy ste to len nejak zhodnotili. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Čiže procedurálny návrh. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ináč rozprava je otvorená. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Prerušiť rokovanie o tomto bode a pokračovať o ňom v septembri. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže pán poslanec Vrchota chce uzavrieť rozpravu v tomto bode 

a posunúť ju na ďalšie zastupiteľstvo. Hlasujme o návrhu pána poslanca Vrchotu. On to 
predložil v diskusii, tak opravuje to. Nech sa páči, hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 74 -  za: 21, proti: 1, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teda tento návrh, bod teda číslo 34/2 Zmena štatútu daň za psa je 

prerušená. To je uzavreté. Tým pádom diskusia neprebehne, ideme ďalej.  
- - - 

 
Bod č. 35 
Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bodom č. 35 ... stlač ešte raz, prosím. Aha, dobre, ja musím asi 

otvoriť, tak asi to umožní. Čiže bod č. 35 je Územný plán mesta Košice, Koncept 
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riešenia – Súborné .... pardon Informácia o stave spracovania nového územného plánu 
pre mesto Košice, je to bod 35. Otváram rozpravu a pán poslanec Schwarcz môže teraz 
tlačiť zelený gombík. Teraz to pôjde už. Tak nech sa páči, pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja len chcem upozorniť pri tých procedúrach, 

že aj Michal o procedúry pri tom predošlom bode a nebolo o nich hlasované, asi to treba 
trošku ustriehnuť, pán primátor, lebo skutočne sa nehlasovalo o tých procedúrach. 
Dobre. dávam procedurálny návrh, aby bolo hlasovanie o uznesení v bode 34/1 
vyhlásené za zmätočné, aby bola opäť otvorená diskusia k bodu 34/1. Je to úplne 
analogicky ako pri kine Úsmev a podobných prípadoch, kedy to bolo takto riešené. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Poprosím právne, nech sa príde vyjadriť mi, prosím. Kolegovia, 

kolegovia, pani kolegyňa, čo hovorí rokovací poriadok? Pani kolegyňa Popovič, poďte 
prosím, niekto mi to. Okej, ak dovolíte, aby sme dali do toho trošku rozumu. Ak je 
hlasovanie zmätočné, treba vysvetliť, čím je vlastne zmätočné. Proste ten dôvod 
zmätočnosti treba uviesť. Sme v bode, ak chcete vyhlásiť niečo za zmätočné, musíte 
povedať, čím je zmätočné, lebo ak niekomu nezobralo hlasovacie zariadenie, hlasy sa 
dorátali. Čiže treba uviesť. Právne oddelenie ma požiadalo, aby ste vysvetlili, čím je 
zmätočné, aby sme mohli sa posunúť ďalej. Ak to neviete uviesť, nedám hlasovať  
o tomto procedurálnom návrhu. Prosím dôvod. Nech sa páči, máte slovo. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Neboli oslovení poslanci, ktorí nehlasovali zariadením, aby 

vyjadrili svoju vôľu hlasovaním alebo ako hlasovali, ako chceli hlasovať. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pokračujeme v bode č. 35. Pán námestník má 

slovo. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja neviem páni, akože odvolávať sa tu na nejaký 

prípad, ktorý sa stal pred troma rokmi. Neviete to ani zdôvodniť, neviete ani povedať, 
čo sa stalo. Poviete, že sa nezarátali hlasy, prepáčte pán primátor, že sa nezarátali hlasy. 
Pritom sa zarátal hlas pani starostky a ďalšieho poslanca, ktorí zdvihli ruku a aj tak to 
nestačilo na 25 hlasov. Ja neviem, aký dôvod si chcete vymýšľať. Nie, pamätajte si to, 
že to treba zdôvodniť. A ja, prepáčte, ja sa musím, ja viem, že máme bod ku ÚHA a  
ku novému územnému plánu, ale v predchádzajúcom bode sa stretneme znova  
o 10 týždňov, poprosím kľud pán starosta Ténai, sa stretneme o 10 týždňov. Táto 
dôvodová správa, ktorá je tu pred nás predložená, je nekompletná. Prenos kompetencií 
predpokladá aj finančné krytie pri ich výkone. Ja sa opýtam, aký finančný náklad teda 
očakávate? Koľko peňazí ešte od mesta očakávate MČ na správu dane za psa? Ja sa to 
musím opýtať, pretože o 10 týždňov sa k tomu stretneme pán starosta a vy nemáte 
dopady na rozpočet, vy nemáte dopady na rozpočet, vôbec vás to netrápi, že mesto šetrí 
tým, že to dáva do jedného daňového výkazu a teraz každá MČ bude musieť 
zamestnávať ľudí, vydávať obálky a posielať to ľuďom poštou. A tu si prídete zase 
opýtať od mesta peniaze. Toto nemáte dopracované vo svojom návrhu pán starosta 
a pán poslanec... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, ďakujem pekne. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: ...by som naozaj očakával, že máte dopady na rozpočet 

spracované. A vy ich nemáte. 
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p. Polaček, primátor mesta: Poprosím, nakoľko sa to netýka bodu Informácia o stave. Prepáč, 
pán námestník, odoberiem slovo, lebo nechcem tieto precedensy robiť. Pán poslanec 
Špak, nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som chcel poprosiť k tomu procedurálnemu návrhu. Ja 

ak dávam procedurálny návrh, nemusím vysvetľovať, prečo ho dávam, pretože to by 
sme museli vysvetľovať aj prerušenie diskusie prečo chceme. Procedurálny návrh sa má 
bez diskusie dať odhlasovať a akokoľvek zneje ten procedurálny návrh, poslanci 
rozhodnú, či je, či sú za neho alebo nie sú. To je ku procedúre. A toto bolo len  
ku procedúre toho procesu. To znamená, kolega chce dať hlasovať o tom, že to je 
zmätočné. Kto si myslí, že to bolo zmätočné, zahlasuje za. Kto si myslí, že nebolo, 
zahlasuje proti. A tam sa nepýtame predkladateľa, že prečo sa to pýta. Toto je procedúra. 
Takže poprosím buď dajme hlasovať, čo je vaša povinnosť, dať hlasovať  
o procedurálnom ihneď a bez diskusie... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, máte procedúru?  
 
p. Špak, poslanec MZ: ...ja som ju teraz počul, vy ste ešte nedali hlasovať.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Okej. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Dobre, mám procedurálny návrh, vyhlásiť hlasovanie v bode 34/1  

za zmätočné. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže pán poslanec Špak dáva procedurálny návrh takto, áno? 

Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 75 -  za: 22, proti: 6, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasovanie bolo vyhlásené za zmätočné. 
 
p. Polaček, primátor mesta: V tejto chvíli sme ale v bode č. 35 Informácia o stave spracovania 

nového územného plánu pre mesto Košice. Tento bod 35 dokončíme. Nech sa páči,  
k bodu číslo 35. Pán poslanec Schwarz. Pardon, ospravedlňujem sa. Pán poslanec 
Seman má procedurálny návrh. 

 
p. Seman, poslanec MZ: Vzhľadom na to, že bolo to hlasovanie vyhlásené za zmätočné, tak 

vyzerá to tak, že bolo to zmätočné preto že niektorí poslanci chcú hlasovať inak ako 
hlasovali, keďže teraz tomu porozumeli, predtým tomu nerozumeli, tak by sme mali 
ešte raz hlasovať o bode 34/1. V prípade, že všetci budú hlasovať tak isto, tak to nebolo 
zmätočné. Ja neviem, o čom sa tu teraz bavíme. Ak tí poslanci budú presne tak isto 
hlasovať, ako hlasovali, tak to nebolo zmätočné, ale vyzerá to tak, že áno. Takže 
neviem, o čom, či je tu ten problém. Dáme ešte raz hlasovať a je to vybavené.  

 
p. Polaček, primátor mesta: To bola procedúra? Čo to bolo? 
 
p. Seman, poslanec MZ: Áno, som povedal, procedúra je o tom, aby som otvoril bod 34/1 

vzhľadom na to, že bolo zmätočné s diskusiou a nové hlasovanie, v poriadku. Myslím, 
že som všetko povedal, dúfam. 
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p. Polaček, primátor mesta: Čiže bod číslo 35, ktorý máme otvorený zatiaľ prerušíme, ak 
dovolíte bez hlasovania a vrátime sa k bodu 34/1 pre tých poslancov, ktorí neporozumeli 
a preto vyhlasujú za zmätočné, aby zahlasovali ešte raz.  

 
---Prerušený bod--- 

 
Bod č. 34/1 Opätovné hlasovanie (pôvodné hlasovanie bolo vyhlásené za zmätočné) 
Potvrdenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach číslo 125 zo dňa  
14. marca 2023, ktorého výkon bol pozastavený (Zmeny zástupcov zriaďovateľa 
v radách škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice) 
 
p. Polaček, primátor mesta: Preto poprosím návrhovú komisiu, aby vysvetlila, prečítala a ešte 

raz uviedla hlasovanie k bodu číslo 34/1. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrhu uznesenia, o ktorom budeme 

hlasovať opätovne. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 13 ods. 8 zákona č. 369 
o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov potvrdzuje uznesenie  
zo VI. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 125 zo dňa 14. marca 2023, 
ktorého výkon bol pozastavený v dôsledku nepodpísania uznesenia primátorom mesta 
Košice podľa § 13 ods. 6 zákona č. 369 Zb. o obecnom zriadení. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tak poďte na to. Budeme vždy hlasovať, keď sa nám nebude 

páčiť hlasovanie. A to bude show už od budúceho hlasovania a ďalšieho zastupiteľstva. 
 
Hlasovanie č. 76 -  za: 22, proti: 4, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Takže úvaha o zmätočnosti nebola správna.  

- - - 
 
Bod č. 35 pokračovanie v prerušenom bode 
Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať v bode č. 35, kedy zoberieme tento bod už 

vážne a nebudeme plytvať časom, ktorý sa nazýva Informácia o stave spracovania 
nového územného plánu pre mesto Košice. A tým pádom je tento bod otvorený. Pán 
Kropp, aj pán Jerguš viem, že urobili niekoľko stretnutí i individuálnych i spoločných, 
nech sa páči prosím, klaďte otázky, ak je niečo, čo treba prediskutovať, aby sme sa 
posunuli. Nech sa páči, pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja využijem precedens, ktorý vytvoril 

pán viceprimátor a chcem sa opýtať k bodu číslo 34/1, aký bude teda ďalší postup  
s radami škôl, či ostávajú v platnosti pôvodné rady škôl alebo čo sa bude diať. Zaujíma 
ma to, myslím, že je to dosť podstatné hlavne v kontexte tých desiatich výberových 
konaní. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sme v bode Informácie o stave spracovania 

nového územného plánu pre mesto Košice a budeme sa venovať tomuto bodu. Pán 
poslanec Lasky má faktickú? 

 
p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán primátor, už ste to povedali, takže nebudem 
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sa vyjadrovať. Sme v inom bode. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. Ak sa do rozpravy nik nehlási, uzatváram tento 

jeden z najdôležitejších bodov pre mesto Košice a poprosím návrhovú komisiu, aby 
prečítala návrh. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov berie na vedomie Informáciu o stave 
spracovania nového územného plánu pre mesto Košice. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 77 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. 

- - - 
 
Bod č. 36 
Územný plán mesta Košice, Koncept riešenia - Súborné stanovisko 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 36, otváram bod Územný plán mesta Košice, 

Koncept riešenia – Súborné stanovisko. Ak sa do rozpravy nik nehlási, uzatváram, pán 
poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Keď sme mali ten materiál ohľadom toho, že ÚHA bude interne, 

takzvane in haus robiť územný plán, tak som sa pýtal na to, že ÚHA dosť často reaguje, 
že nemá kapacity na to, aby to riešilo. Vtedy mi pán hlavný architekt aj pán riaditeľ 
úradu povedali, že nebojte sa, prijmeme ľudí, ktorí to budú riešiť. Pri rozpočte sme tak 
isto museli, zvýšte milión na MMK, lebo prijmeme profesionálov, ktorí budú riešiť. 
Prešiel nejaký čas a sa teraz opäť dostávame do toho, že ÚHA nám odpovedá, že nemá 
kapacity na to, aby riešili požiadavky MČ. Opakujem, nie súkromné požiadavky, 
požiadavky MČ. Čiže sa pýtam, bol som vtedy zavádzaný alebo klamaný alebo 
potrebujeme dať ďalší milión na ďalších ľudí alebo ako toto chceme riešiť, lebo  
pre MČ, ktoré majú svoje projekty, je to problém. Lebo ÚHA potrebujete stanovisko  
k tomu, že idete robiť nejaký zámer, potom potrebujete stanovisko ÚHA pre všetky 
oddelenia magistrátu, ktoré nerozhodnú bez stanoviska ÚHA k územnému konaniu a 
potom k stavebnému konaniu. Čiže v priebehu životného cyklu jedného projektu, 
potrebujete trikrát stanovisko ÚHA k tej istej veci a je bežné, že na stanovisko ÚHA 
čakáme viac ako 30 dní. V niektorých prípadoch je to že 60, 90, 180 dní. Čiže sa pýtam, 
že kedy konečne bude normálny servis aspoň do 30 dní alebo do 60 alebo nejaká vízia, 
ale nerád by som počúval po tom všetkom, čo sme navýšili, po tom všetkom, čo bolo 
povedané, že ešte stále nemáme kapacity na to, aby sme to riešili. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Kropp chce povedať? Nech sa páči, poďte vy. Vystúpi hlavný 

architekt, pán Kropp. 
 
p. Kropp, hlavný architekt mesta: Dobrý večer. Ja k tomu múžu odpovědet, že se snažíme 

co nejrychleji de facto ten servis udělat nebo vám vyjít vstříc, ale mnohokrát se taky 
setkávame se situací, že projektová dokumentace, ktorú schvaľovať nebo ktorú máme 
posudzovat, není v pořádku. Jsou mnoho dalších věcí, ktoré nejsou v určité komplexite 
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nebo kterí zdržujou tou věc. Takže to není jenom otázka útvaru hlavního architekta, ale 
kolikrát je to delších prostě expertú, ktoré musíme k tomu přizvat. A že útvar hlavního 
architekta je pořád jěstě řeknu poddimenzovaný, co se týče jako personálu, tak to je taky 
pravda. Snažíme se to řešit tým spúsobem, že máme dokonca otevřená teďka zase 
výběrová řízení, které jsme museli uzavřít, protože nebyl schválen rozpočet, to se 
snažíme teďka nějakým spúsobem dohonit, ale myslím si, že servis, který nabízime 
v rámci těch možností, je pořád jeěště velice kvalitní.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozpravu uzatváram a poprosím návrhovú 

komisiu o návrh na uznesenie. Ďakujem pekne pán hlavný architekt. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov po A) berie na vedomie po 1) Dôvodovú správu  
o postupe obstarania a prerokovania Územnoplánovacej dokumentácie „Územný plán 
mesta Košice“, koncept riešenia“ podľa § 21 zákona č. 50/1976 Zb. o územnom 
plánovaní a stavebnom poriadku v platnom znení, 2) Súborné stanovisko podľa  
§ 21 ods. 7 zákona č. 50/1976 Zb. v znení neskorších predpisov (stavebný zákon)  
vyhl. MŽP SR č. 55/2001 k výsledkom prerokovania Územnoplánovacej dokumentácie 
„Územný plán mesta Košice“, koncept riešenia podľa § 21 ods.1-3 stavebného zákona. 
Po B) žiada primátora mesta Košice v zmysle § 19a stavebného zákona zabezpečiť 
prostredníctvom odborne spôsobilej osoby na obstarávanie územnoplánovacích 
podkladov a územnoplánovacej dokumentácie: 1) Spracovanie návrhu 
Územnoplánovacej dokumentácie „Územný plán mesta Košice“ spracovateľom, 
spĺňajúcim požiadavku odbornej kvalifikácie a autorizácie podľa § 4 zákona Slovenskej 
národnej rady č. 138/1992 Zb. o autorizovaných architektoch a autorizovaných 
stavebných inžinieroch v znení neskorších predpisov, 2) Dohľad nad jeho spracovaním 
a prerokovaním podľa § 22 stavebného zákona, 3) Prípravu podkladov na schválenie 
návrhu Územnoplánovacej dokumentácie „Územný plán mesta Košice“ Mestským 
zastupiteľstvom Košice, 4) Vyhlásenie Záväznej časti Územnoplánovacej dokumentácie 
„Územný plán mesta Košice“ Všeobecne záväzným nariadením mesta Košice. Koniec 
návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 78  -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh je schválený, pán hlavný architekt blahoželám, máte 

pred sebou dlhú cestu, ale verím, že sa nám podarí urobiť veľkú vec pre mesto. Naozaj, 
toto si zaslúži potlesk, ďakujem.  

- - - 
 
Bod č. 37 
Územný plán zóny „Obytná zóna Košice – Girbeš I“ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 37, otváram bod Územný plán zóny „Obytná zóna 

Košice – Girbeš I“. S tým, že dávam do pozornosti materiál, ktorý vám bol zaslaný  
aj včera podvečer, kde sme najprv uvažovali, že ho zaradíme ako extra bod. Nakoniec aj 
po dohode s pánom poslancom Lörincom sme sa dohodli, že tá zmluva môže byť 
súčasťou ako keby tohto materiálu, ktorá vlastne hovorí o dohode predjednaných 
úkonoch medzi MČ KVP, Myslava, mestom Košice a spoločnosťou Monte, kde vlastne 
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sa kreujú základné princípy budúcej dohody alebo budúcich úloh pre každého z nás, aby 
sme sa pri tomto územnom pláne zóny Girbeš I cítili všetci čo najviac komfortne  
i napriek tomu, že je mi jasné, že každý tiež musel aj v tomto prípade urobiť ústupok. 
Myslím, že tento materiál je všetkým všeobecne známy. Tých diskusií opäť vďaka ÚHA 
bolo niekoľko, otváram teda rovno rozpravu. Nech sa páči pani poslankyňa 
Kovačevičová. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Keďže tu máme zástupcov vlastne MČ KVP, poslancov aj 

Myslavy, vieme, že bola k tomu aj búrlivá diskusia na mestskej rade, čiže ja by som 
chcela počuť na mikrofón, aké odporúčanie teda vlastne starostu MČ KVP a takisto, 
keď je tu starosta Myslavy, nech sa teda, aby sme sa vedeli pri hlasovaní zariadiť, aby 
sme neboli medzi dvoma mlynskými kolesami. Samozrejme mesto, musí sa pohnúť 
ďalej aj v rámci takýchto projektov a plánovaní v rámci budúcnosti výstavby v rámci 
bytovej politiky. Čiže by som chcela počuť pána starostu Lörinca, aké vlastne je jeho 
odporúčanie, pretože názory boli k tejto téme rôzne a my ako klub alebo minimálne ja  
a ostatní niektorí sa zariadime podľa odporúčania pána starostu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát má medzitým faktickú. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi pekne. Ja sa pripojím  

ku kolegyni Kovačevičovej, či už to bola rada starostov alebo to bola mestská rada  
a stretávanie sa aj pri územnom pláne, tak sme mali ako nie výhrady, ako ja ani  
tie výhrady nemám, ale KVP malo výhrady, naozaj veľké výhrady, keď si zoberieme 
vlastne, že tam má byť okolo 1500 bytov postavených v prvej etape, celkove  
5000 bytov v tých etapách a 3000 ľudí hneď prvá etapa sa tam má tiež nasťahovať. 
Takže vlastne tam sme sa bavili aj o tom, že ako sa zahltí Ondavská napríklad ako, čiže 
na Terase atď. Čiže naozaj by som tiež počul rád ako pán Ladislav Lörinc, od teba ako 
starostu MČ, ako ste sa dohodli vlastne, lebo takto zahlasujem naozaj. Ide mi o rozvoj, 
nerád by som bol, keby Klimkovičova, kde mi bývajú rodičia, bola zahltená, takže 
vlastne ako to, čo poviete vy, naozaj sa prispôsobíme tejto veci. Nech sa páči. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. O slovo požiadal starosta MČ Myslava. Pán 

starosta máte slovo. 
 
p. Beer, starosta Myslavy: Dobrý večer prajem všetkým. Ja by som vás chcel oboznámiť  

s tým, že za MČ Košice - Myslava sme absolvovali viacero rokovaní so zástupcami 
spoločnosti Monte za prítomnosti pracovníkov MMK, pána Kasterka aj pána riaditeľa 
Čopa. Dospeli sme k návrhu zmluvy a k vzájomnej dohode, ktorá je výhodná aj  
pre MČ Košice - Myslava v tom zmysle, že našou spoluúčasťou vybuduje developer 
komunikáciu vedúcu až k hranici zóny Girbeš, odtiaľ ostáva už len približne 160 m 
nevysporiadaných pozemkov na vybudovanie kompletného prepojenia lokality  
Kopa – KVP,  ktorá sa skloňuje už niekoľko rokov a práve vybudovanie tej 
komunikácie v zóne Girbeš je základom pre budúce pokračovanie tejto komunikácie. 
Preto by som chcel povedať, že schválení predloženého VZN bude mať pre našu MČ 
prínos, aj keď síce zjavný až niekoľko možno desiatok rokov, no bez schválenia tohto 
územného plánu nebude možné napojiť lokalitu Kopa na ulicu Jána Pavla II. Preto 
očakávame, že výstavba v tejto časti Košíc bude, čo sa týka vybudovania infraštruktúry, 
prínosom aj pre Myslavu. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán starosta. Pán poslanec Vrchota, nech sa páči. 
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p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. No áno, viedli sme tieto debaty aj  
so zástupcami ÚHA, aj s pánom hlavným architektom, čo sa týka najmä zahltenia 
Ondavskej ulice, pretože v prípade toho Girbeša sa bude to napájať jednak na KVP  
na Moskovskú triedu a potom vlastne aj na Ondavskú, čo je tá hlavná trasa vlastne 
do centra mesta s tým že, ale ako už bolo mojim predrečníkom spomenuté, je tu aj 
ďalšie komunikácia, ktorá bude nápomocná tomu vyrovnaniu sa toho objemu dopravy. 
Jedná sa teraz o Girbeš I, možno potom po dokončení výstavby to vyhodnotíme a 
budeme zvažovať, čo konkrétne ďalej. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Vzhľadom na to,  

že pán starosta MČ Myslava nie je mestským poslancom a nemôže predkladať návrhy, 
osvojujem si jeho návrh, Zmluva o spolupráci medzi mestom Košice, Monte spol. s.r.o. 
Košice, MČ Košice - Myslava a MČ Košice - Sídlisko KVP a predkladám to. Návrh 
vám bol včera doručený, takže mali by ste ho mať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja niekedy nechápem, opticky sa pýtam pána starostu Beera, či 

predkladá nejaký návrh, ktorý tvrdí pani námestníčka, on tvrdí, že nie. Tak neviem, čo 
sa tu zase deje. Ale k meritu veci sa vrátim. Čo sa týka Girbešu, ďakujem veľmi pekne 
starostom, že sa zaujímajú o môj názor. Verím, že sa z tohto stane dobrá prax a bude to 
tak aj v budúcnosti. Povedať, že som za rozvoj mesta v danej lokalite, ale nie som  
za zahustenie Klimkovičovej, oxymoron, lebo jednoducho, keď tam pribudnú tisícky 
bytov, tak Klimkovičova sa zahustí pán starosta. Čiže buď ste za jedno alebo za druhé, 
ale nemôžete mať oboje. A pre nás je to veľmi kritický projekt hlavne kvôli tomu, že 
komplet napojenie je na sídlisku KVP dopravné, aj keď celé to územie viac menej  
z 95 % je územím MČ Myslava, ale bolo to v územnom pláne už dlhodobo, čiže každý, 
čo sa s tým zaoberá s tým ako keby počíta a my nie sme proti rozvoju mesta. 
Uvedomujeme si to, len sme mali niekoľko pripomienok v rámci toho, aby sme 
ochránili tam bývajúcich občanov. Jedna z pripomienok, ktoré sme mali a požiadaviek, 
bola rekonštrukcia cesty Jána Pavla II, čo sa udialo, je splnená. Druhá podmienka bolo 
riešiť napojenie Jána Pavla na Triedu KVP kruhovou križovatkou, presný typ sme 
nepovedali, je možné o tom jednať, ale potrebujeme prepojiť územie. Zo začiatku  
mi bolo tvrdené, že sa to tam nedá, že sa tam nevojde, až sme nakresli dopravným 
inžinierom projekt a sa to tam vošlo. Teraz mesto tvrdí, že ak odborníci teda povedia, že 
kruhová križovatka, tak reálne tam bude. Mne neostáva nič iné len dôverovať, že mesto 
dodrží svoje slovo, aj verejne to, čo pán riaditeľ viackrát na stretnutiach počas tohto 
týždňa prezentoval, bude dodržané a kruhová križovatka by pomohla spomaliť dopravu 
na Triede KVP. Veľakrát tu používame moderné trendy v doprave, tak kruhová 
križovatka, turbo kruhový objazd holandského typu je to, ako môžeme priniesť trendy aj 
do Košíc. Ďalšia požiadavka bola vybudovať iné dopravné napojenie ako len na Triedu 
alebo na cestu Jána Pavla. V danom území, keď si pozriete, je plánovaná cesta aj poza 
čerpaciu stanicu Slovnaft, aj keď nie je teraz vo výstavbe, aj keď nie je plánovaná 
v prvej etape, ale je tam vymedzené územie, čiže máme za to, že ak by sa táto lokalita 
rozvíjala, tak je tam územná rezerva pre cestu. Čiže  čiastočne splnené. Najdôležitejšie 
naša pripomienka bola, že ak má byť naša oblasť, kde ľudia bývajú, zasiahnutá, tak by 
sme sa radi podieľali aj nejakým príjmom na dani za rozvoj, aby som tým svojim 
obyvateľom vedel povedať, že áno, budete trpieť mechanizmy, ale na druhej strane 
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upravíme vám ihrisko, vykúpime nejaké pozemky, opravíme cestu alebo chodník, aby 
tam bol proste nejaký benefit. A myslím, že v tomto by sa rovnako zachoval každý 
jeden zodpovedný starosta. A ja som bol za to posledné obdobie pranierovaný. Ten 
návrh memoranda, ktorý je tu spomínaný pani námestníčkou, som prvýkrát videl, ako 
MČ, v pondelok. Naše právne oddelenie mi v piatok večer poslalo 22 pripomienok 
k tomu. To memorandum nie je podpísané, ani ho zatiaľ nepodpíšeme, ale sme, 
poprosím ďalšie 3 minúty, ale sme otvorení sa o tom jednať. Musím vyzdvihnúť 
investora, ktorý pristúpil k tomu korektne a včera o deviatej večer som mal ešte 
posledné jednanie na poslednú chvíľu vyvolané, kde investor prezentoval nejaké záruky, 
ktoré je ochotný MČ dať, aby vykompenzoval to, čo sa tam udeje. Tie záruky sú zatiaľ 
na úrovni gentlemanského slova. Čiže ak toto slovo nebude dodržané, vopred hovorím, 
že budem prvý, ktorý bude búchať a budem zastavovať tento projekt, keď dôjde opäť  
do zastupiteľstva v rovine štúdie, ak to, čo bolo gentlemansky dohodnuté, nebude platiť. 
A musí vyzdvihnúť aj MČ Myslava a pána starostu, ktorý jednal veľmi konštruktívne  
a dokonca boli ochotní sa podeliť z dane za rozvoj vo výške 10 %. To nakoniec nebude 
nutné. Dobré pre nich, zle pre KVP. Mesto Košice nemalo takýto prístup. Mesto Košice 
vo vedení jednalo stále s tým, že mesto 100%, KVP 0 % a že nemáme nárok na nič. 
Čiže tam som sa nestretol s pochopením a nedokázal som vyrokovať to, čo som 
pôvodne chcel. Svet sa ale netočí ohľadom toho, čo ja chcem, čiže aj keď veľmi nerád, 
aj keď si myslím, že sme mohli dosiahnuť win – win deal, tzn., že mohli všetky 
zúčastnené strany vyhrať, tak si nemyslím, že teraz je správne to seknúť v tejto fáze. 
Čiže preto odporúčanie moje je, že tento územný plán treba teraz odhlasovať  
s tým varovným prstom, ktorý vopred hovorím, lebo potom budem označovaný za, 
pánom primátorom, že opäť politikárčim, že politicky nepočúvam a neviem čo a tie 
všetky obvinenia, ak nebudú dodržané dohody, ak do augusta, do augusta opakujem, 
nebude podpísané to memorandum, ktoré je na stole, tak proste budeme proti. Lebo 
teraz máme záruky na úrovni slova, ale ja verím, že ešte gentlemani nevymreli. Čiže 
teraz, ak vás môžem vyzvať, nie je to pre nás ideálna situácia, netešíme sa tomu, ale 
dokázali sme spoločne vyjednať aspoň niečo a budem hlasovať za. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. S faktickými pán poslanec Vrchota, pani 

poslankyňa Iľaščíková a pán námestník. Nech sa páči. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja som len v tejto 

súvislosti ešte s dopravou chcel poukázať na to, že pribudne ešte v tejto lokalite vlastne 
zo severu alebo z MČ Sever projekt Arméria, kde sme ako MČ to pripomienkovali a 
žiadali sme tam vlastne svetelnú križovatku, keď sa spustí výstavba a keď sa dokončí 
výstavba a pribudnú všetky autá z lokality Girbeš, jednoducho ľudia, ktorí budú 
prichádzať Armérie smerom dole do mesta na Ondavskú, nemyslím si, že budú schopní 
veľmi nejako jednoducho odbočiť. Takže len toľko k tomuto. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja dúfam, pán primátor, že tak ako 

povedal pán starosta Lörinc tak aj v týchto, aj v týchto veciach budete nápomocný a že 
to, čo ste aj predtým deklaroval, že v podstate máte záujem rokovať s MČ aj vyhovieť 
tým ich požiadavkám, tak to bude splnené a že o rok alebo polroka alebo nejakom čase 
sa nedozvieme, že všetko bolo, všetko bolo ináč. Takže ďakujem aj za vyjadrenie pána 
starostu, ja budem tiež hlasovať za. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja už neviem ako inak, keď sme to dali na papier, 
je tu nejaká zmluva o spolupráci, sú tu zadefinované podmienky o požiadavky alebo 
úlohy všetkých štyroch strán, ako inak. Pán námestník, nech sa páči. A s tou zmluvou 
sme vlastne vyšli, pokúsili sme sa vyjsť každému, aby sme hľadali riešenia.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja sa chcem tiež 

poďakovať pánovi starostovi, že prehodnotil ako mestský poslanec svoje stanovisko  
v tomto bode, že reflektoval na stav a na proces, ktorý tu už prebehol a napriek tomu, že 
od 08.07.2022, keď prebehlo verejné prerokovanie s dotknutými orgánmi, verejnosťou a 
vlastníkmi pozemkov k tomuto územnému plánu zóny, po ktorom sa de facto viac ako 
10 mesiacov MČ Košice - KVP k tomuto návrhu písomne nevyjadrila, tak dnes 
nezablokujeme tento proces a môžem iba tak možnože nadhodiť, že ... už je tu aj pán 
starosta Petrovčik, že všetci obyvatelia, ktorí žijú v tých, poviem to, že v tom centre 
mesta, by sa tiež mohli dotknúť, cítiť dotknutí tým, že budú pribúdať funkcie na okraji  
a tieto budú chodiť do centra mesta a zvyšovať tú dopravu. Ale berieme to ako 
prirodzený rozvoj mesta. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozprava je v tejto chvíli uzavretá. Poprosím 

návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: V tomto bode máme 2 návrhy. Jedno je 

schválenie zmluvy o spolupráci a potom pôvodný návrh Obytnej zóny Kopa – Girbeš I. 
No, takže prvý návrh. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných 
právnych predpisov schvaľuje zmluvu o spolupráci medzi Mestom Košice, Monte s.r.o., 
Mestskou časťou Košice – Myslava, Mestskou časťou Košice - Sídlisko KVP podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 79 -  za: 33, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Teraz pristúpime k hlasovaniu pôvodného návrhu. Aby 

nám nevzniklo hlasovanie zmätočné, upozorňujem, že ide o VZN a je teda potrebná 
trojpätinová väčšina prítomných poslancov. Nech sa páči návrhová komisia. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v zmysle príslušných právnych predpisov po A) berie na vedomie Informáciu o postupe 
obstarávania a prerokovania návrhu Územnoplánovacej dokumentácie podľa 
predloženého návrhu, po B) schvaľuje návrh Územnoplánovacej dokumentácie podľa 
predloženého návrhu a po C) žiada primátora mesta Košice zabezpečiť prostredníctvom 
odborne spôsobilej osoby pre obstarávanie predmetnej územnoplánovacej 
dokumentácie, označenie textovej časti, uloženia čistopisu, vyhotovenie registračného 
listu podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 80 -  za: 33, proti: 1, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh, toto VZN bolo prijaté. Ďakujem pekne.  

- - - 
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Bod č. 38 
Územný plán zóny Košice, Obytná zóna Poľov - Pažiť 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje bod č. 38 Územný plán zóny Košice, Obytná zóna 

Poľov – Pažiť. Nech sa páči, k tomuto bodu otváram tak isto rozpravu. Do rozpravy sa 
nik nehlási, uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov po A) berie na vedomie Informáciu o postupe 
obstarania a prerokovania návrhu Územnoplánovacej dokumentácie „Územný plán zóny 
Košice, Obytná zóna Poľov – Pažiť“ podľa predloženého návrhu, po B) schvaľuje 
Návrh Územnoplánovacej dokumentácie podľa predloženého návrhu a po C) žiada 
primátora mesta Košice zabezpečiť prostredníctvom odborne spôsobilej osoby  
pre obstarávanie predmetnej územnoplánovacej dokumentácie označenie textovej časti, 
vyhotovenie registračného listu a uloženie čistopisu podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 81 -  za: 30, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 39 
Návrh VZN mesta Košice o čistote a verejnom poriadku a prerokovanie protestu 
prokurátora 
 
p. Polaček, primátor mesta: p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 39 otváram bod Návrh 

VZN mesta Košice o čistote a verejnom poriadku a prerokovanie protestu prokurátora. 
Verím, že aj s týmto materiálom ste oboznámení, nech sa páči, otváram rozpravu. 
Uzatváram a poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov po A) vyhovuje protestu prokurátora Krajskej 
prokuratúry Košice č. Kd 44/23/8800-2 zo dňa 6.2.2023, po B) schvaľuje návrh 
Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice o čistote a verejnom poriadku podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. Opäť treba tri pätiny. 
 
Hlasovanie č. 82 -  za: 32, proti: 1, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem. 

- - - 
 
Bod č. 40 
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice Určenie názvu ulíc „Lechkého 
ulica, Cikkerova ulica a Szabadosova ulica“ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 40 otváram Návrh Všeobecne záväzného nariadenia 
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mesta Košice Určenie názvu ulíc „Lechkého ulica, Cikkerova ulica a Szabadosova 
ulica“ Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú 
komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie 
mesta Košice Určenie názvu ulíc „Lechkého ulica, Cikkerova ulica, Szabadosova ulica“ 
podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 83 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 40/1 
Informácia o realizácii projektu SKATEPARK KVP - Moskovská trieda 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 40/1 otváram bod Informácia o realizácii 

projektu Skatepark KVP - Moskovská trieda. Nech sa páči, pán poslanec Lörinc, máte 
slovo. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pre krátkosť času a pokročilú hodinu, ak 

majú kolegovia otázky, kľudne, nech sa pýtajú priamu. Ja som poslal pre orientáciu  
do emailu všetkým poslancom, sú tam aj vizualizácie. Poprosím aj technikov,  
ak zobrazíte tu web stránku, len aby sme si prebehli vizualizácie. Prečo to je  
na rokovaní mestského zastupiteľstva. Po prvé, ide o skatepark mestského významu, 
kde sa budú môcť konať celoslovenské súťaže. V prípade, že by to takto bolo 
realizované, tak je to najlepší a najprofesionálnejší skatepark od Popradu na východ, 
čiže najlepší v Košickom kraji a najlepší v Prešovskom kraji. Preto mám za to, že je to 
celomestský význam a inšpirovala ma ochota poslancov, ktorá bola pri schvaľovaní 
rozpočtu podieľať na projekte prekrytia ľadovej plochy na juhu, kde takisto išlo  
o financovaní MČ, mesta Košice a Fondu na podporu športu. Nám sa podarilo získať 
grant v hodnote 190 tis. Eur na to, aby sme realizovali prvú etapu, bude to stáť  
290 tis. Eur a celý projekt tak, ako ho vidíte na vizualizáciách aj so zázemím je skoro 
500 tis. Eur. Predpokladám, že verejné obstarávanie a dodávateľ ukáže trošku nižšiu 
sumu, nedovolím si ale predvídať. Čo sme spravili my, že okrem 190 tis. Eur sme si 
zobrali úver, ktorým teraz budeme financovať prvú etapu a požiadali sme Fond  
na podporu športu o dofinancovanie 55 % výšky tohto projektu. Fond na podporu športu 
by mal rozhodnúť niekedy v lete. V prípade, že dostaneme Fond na podporu športu,  
tak budeme schopní dokončiť prvú aj druhú etapu a viac-menej budeme schopní tento 
projekt dokončiť a potom, ak by mesto sa rozhodol, že to schválite a má spoluúčasť, tak 
tá spoluúčasť by bola rádovo v desiatkach tisíc Eur. Čo každoročne vieme, že máme 
schválené v rozpočte peniaze na športovú infraštruktúru a verejné obstarávanie zatiaľ  
z posledných rokov je skúsenosť, že  vždy vy súťaží nižšiu cenu ako je v rozpočte.  
Čiže aby ste sa nebáli, to že to teraz prezentujem a čo budeme schvaľovať, nemá vplyv 
na tohtoročný rozpočet a v prípade, že to schválite, by to mohlo byť financované z tých 
zvyškov, ktoré sú z verejného obstarávania. V prípade, že nedostaneme Fond  
na podporu športu, tak máme samozrejme problém, ukončili by sa prvú etapu, to sú tie 
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betónové plochy a druhú etapu by sme pokračovali budúci rok podľa financovania  
vo výške 300 tis. Eur. Tento projekt bol konzultovaný aj so Slovenskou asociáciou 
korčuliarov a skateboardingu, viackrát bol prerábaný, robíme na ňom v podstate 3 roky 
a je na pozemkoch aj ktoré sme si zmluvou, ktorú ste schválili pred dvoma rokmi  
pre MČ KVP, za čo veľmi pekne ďakujem, ako vidíte na pravo tie piliere mostného 
objektu je možnosť, že v prípade, že toto územie bude realizované a bude zaujímavé  
pre Košičanov, tak je možnosť ho rozširovať na tie piliere vpravo, kde by to už bolo ale 
na území MČ Terasa. Ako však vieme, pred Kulturparkom je problém s agresívnymi 
ľuďmi, ktorí napadajú skateboardistov, spred magistrátu sme skateboardistov vyhnali a 
ten park, ktorý je na juhu je dobrý, ale už má 15 rokov staré prvky, čiže skateboardisti 
vám povedia, že to je možno pre také menšie deti. Toto už bude aj pre takých 
serióznejších tínedžerov. Je to pod mostom v extraviláne MČ pri tenisovom centre, keď 
poznáte KVP, nie sú tam v blízkosti bytovky, nikoho to nebude rušiť. Zároveň hneď  
na moste je zastávka MHD. Čiže z nášho pohľadu ideálne miesto, ktoré vidíme 
v zahraničí. Preto som si dovolil dať vám nasledovné uznesenie. Po A) berie na vedomie 
zámer vybudovania športoviska „Skatepark na sídlisku KVP“, ktorého výstavba bude 
realizovaná na Moskovskej triede v MČ KVP a ktorého vzhľadom na navrhované 
parametre bude mať charakter športoviska celomestského významu s potenciálom 
organizácie medzinárodných súťaži. Po B) žiada primátora mesta Košice, aby  
v rozpočte na rok 2024 vyčlenil finančné prostriedky na spolufinancovanie tohto 
projektu v maximálnej sume 300 tis. Eur za predpokladu, že MČ nebude úspešná  
v získaní finančných prostriedkov z Fondu na podporu športu. Opäť opakujem, ak MČ 
bude úspešná z Fondu na podporu športu, tak samozrejme tieto peniaze nebudeme pýtať 
od mesta, ale o to bude ponížená tá suma a bude sa hýbať rádovo v sume desiatkach 
tisíc Eur. Toľko z mojej strany. Myslím, že nemusíme byť teraz ani osobní, proste, ak 
nemáte otázky, prejdeme na hlasovanie, kto bude za, bude proti. Ja sa na nikoho hnevať 
nebudem. Zároveň ale snažím sa to riešiť vopred, aby sa nestalo potom, že v decembri 
poviete, že rozpočet je napätý a už nevyšlo na nikoho. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková, nech sa páči. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Tak ako vizualizácia vyzerá úžasne, držím 

KVP palce, určite budem za. Poznám ten priestor, lebo dcéru nosím vedľa na tenis, 
takže sem-tam sa tam prejdem a je to krásny príklad, ako sa dá využiť takéto zanedbané 
územie pre mňa alebo.  Držím palce veľmi a budem a veľmi rada podporím. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ale nielen túry už dostal veľa prísľubov, ale ja ako 

predseda komisie dopravy a výstavby vám zvestujem novinu, že členovia komisie 
dopravy, výstavby schválili tento návrh, takže odporúčame ho odhlasovať a odsúhlasiť. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. V nadväznosti na to, že sme to, ako ďakujem 

veľmi pekne pán primátor, ako v nadväznosti na to, že sme to schválili aj na komisii, tak 
sa chcem poďakovať pánovi Lörincovi za to, že mi dal informáciu aj o získaní peňazí 
tých 190 tis. Eur ako cez TERRA a vo štvrtok máme rokovanie pán starosta, takže 
vlastne verím tomu, že nejaké love ako by sme dostali aj my ako sídlisko Ťahanovce. 
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Závidím tie pozemky, že máš vysporiadané pozemky. Máme 90 % nevysporiadaných 
pozemkov. Nezávidím ti, podporím to a snaž sa, aby som povedal, aby sme všetci boli 
spokojní. Budem tam aj ja chodiť sa tiež korčuľovať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. No ja taký optimista nebudem a neberte to 

prosím osobne, ale aj na tomto rokovaní, aj na ostatných rokovaniach sme riešili práve 
dofinancovanie, či už dopravného podniku, či už ďalších projektov. Dnes to bolo 
dokonca s úst aj pána Schwarcza vytýkané, že načo sa púšťame do ďalších projektov, 
načo potrebujeme prerábať plaváreň a teraz vlastne tu máme nový projekt a to je vlastne 
aj, môžem dokončiť? Poprosím, počúvajme sa, ja som vám neskákal do reči. Tu je 
vlastne nový projekt, s ktorým je dobrý a určite také športovisko potrebujeme, ale je to 
záťaž pre mestský rozpočet, ak na to náhodou nevyjde to financovanie, v objeme  
300 tis. Eur. A ja sa pýtam, kde zoberieme na budúci rok tých 300 tis. Eur, keď 
nechceme navýšiť poplatok za odpad, keď nechceme navyšovať ďalšie poplatky, čiže 
toto je to v maximálnej sume, ale je to tam tých 300 tisíc. Čiže pre mňa je to rizikové a 
je to nemôžem podporiť z toho dôvodu, že už dnes nemáme peniaze. Čiže ja si 
nemyslím, že toto je správne, a preto to nemôžem podporiť a asi predpokladám, že 
budem očiernený na internete, ale znesiem to. Ale nemyslím si, že takto by sme to mali 
k tomu pristupovať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja verím Dominik, že 

si ma pozorne počúval. Ja som nehovoril, že nerobme športoviská. Ja som sa len pýtal, 
že načo nám je 10 dráhová olympijská, 10 dráhový olympijský bazén. Ja som 
nepovedal, že dajme tam nulu. Mne len príde, že to robíme megalomansky a že 
jednoducho to isté sa dá urobiť alebo nie to isté, to, čo nepotrebujeme, nerobme a 
urobme zrekonštruujme plaváreň pre bežných obyvateľov. To je jedna vec. A druhá vec, 
všetky tie naše investičné akcie, ktoré robíme, či je to plaváreň, či je to stará jazdiareň, 
či je to hala, či je to NTC, Steel aréna, KFA generujú obrovské prevádzkové náklady, 
ktoré budú tvoriť niekoľko miliónov každý rok v rozpočte. Čiže prosím v tomto 
kontexte som to myslel. Ja nehovorím, že nerobiť. Ja len hovorím, že keď nemáme 
peniaze na iné, dajme tomu takú mieru, na akú máme. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lasky má procedurálny návrh. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Vážené kolegyne, kolegovia, ja si myslím, 

že sme dostali dostatočné informácie, strašne veľa diskutovateľov je. Je pokročilý čas, 
ja tento návrh podporím samozrejme, ale to len záruku pána starostu Lörinca, keby 
náhodou tento projekt nevyšiel, keby nedostal tú dotáciu 300 tisíc. Takže to 
procedurálny návrh, aby bola ukončená diskusia k tomuto bodu, aby sme hlasovali. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 84 -  za: 16, proti: 8, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prešiel. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lasky, ujasnime si, vyslovený návrh bol zrušiť 
definitívne debatu alebo dokončia tí, čo mali? Nie je to tu polke ľuďom jasné. 

 
p. Lasky, poslanec MZ: Áno, definitívne zrušiť túto debatu, lebo táto diskusia je pre mňa 

zbytočná. Takéto športovisko treba podporiť. Dobre, takže ešte raz dávam procedurálny 
návrh, aby bola ukončená diskusia k tomuto bodu, aby sa o tom nediskutovalo a aby 
tento návrh bol podporený. Aby došlo k hlasovaniu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, že tí, čo sú prihlásení do diskusie, nebudú 

diskutovať. Veľká čiara, ukončená. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tak teraz hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 85 -  za: 10, proti: 13, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta:  Budeme teda pokračovať v diskusii. Nie je to málo peňazí a je 

k tomu si čo povedať. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len chcem upriamiť opäť pozornosť to,  

že nevyžaduje si to žiadne finančné prostriedky z tohto roku rozpočtu, sú to finančné 
prostriedky na budúci rozpočet s tým, že ak v budúcoročnom rozpočte sme rátali  
s nejakými peniazmi na športovú infraštruktúru, čiže toto by len prioritizovalo ako keby 
prostriedky finančné a opäť opakujem, že ja verím, že sme si na tom dali v priebehu  
3 rokov toľko námahy s mojím tímom to dotiahneme do konca a budeme to schopní 
urobiť aj keby sa zastupiteľstvo mesta rozhodlo, že to nepodporí. Proste dotiahneme ten 
projekt do konca, lebo myslím si, že chýba takýto projekt v Košiciach. Čiže prosím, 
môžeme sa vyhnúť zbytočným diskusiám a neútočme zbytočne na mňa, je to moje 
právo predložiť takýto projekt, aj to sú občania, ktorí platia dane a poďme k veci. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže ja by som veľmi rada podporila práve tento projekt. 

Je to naozaj výnimočná investícia do takejto športovej infraštruktúry a dlhodobo je tu 
požiadavka obyvateľov mesta, my v MČ Nad Jazerom minimálne 4 roky deklarujeme, 
že také niečo by sme chceli postaviť, ale bohužiaľ mnohokrát dostávame zamietavé 
stanoviská, pretože v meste nie sú adekvátne vhodné plochy na takúto výstavbu. My  
by sme už dávno možno s niečím podobným, ako pán starosta vlastne dnes predkladá, 
išli, ale nie sú plochy. Máme negatívne stanoviská z odboru životného prostredia, 
vyrušovalo by to obyvateľov, množstvo petícií, keď sa takáto športová infraštruktúra 
osadí, zasadí nesprávne. Ja si úprimne myslím, že je to jedna z mála vhodných plôch 
práve na takýchto skatepark, športový veľký park a množstvo obyvateľov sa pýta, akú 
máte infraštruktúru pre tých teenagerov. No my im v tých MČ nemáme čo konkrétne ani 
ponúknuť. Takže naozaj veľká podpora tomuto projektu, nech je zrealizovaný a pokiaľ 
by KVP malo nejaký veľký problém s dofinancovaním, tak my mu ponúkame pomocnú 
ruku a nejakú formu dotácie, ak to by poslanci MČ Nad Jazerom schválili, by sme aj 
možno radi poskytli na takýto výnimočný športový projekt takéhoto formátu a rozmeru. 
Takže blahoželám pán starosta a máte naozaj veľkú podporu MČ Nad Jazerom. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lasky. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Samozrejme podporujem tie 

slová, ktoré teraz povedala pani poslankyňa Kovačevičová. Tento projekt má výborné 
miesto, chodím tam na tieto tenisové kurty, naozaj nebude rušiť nikoho a musíme 
pochopiť, že ten pán starosta len žiada, aby mal istotu, nebude to zaťažené tohto roku a 
možno ani budúci rok. Takže chce mať istotu, aby tento projekt bol zrealizovaný. Takže 
ja tento projekt podporím. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja by som presne zdôraznil to, že 

toto sú presne tie športové infraštruktúry, ktoré nemajú vysoké prevádzkové náklady a 
hlavne slúžia všetkým Košičanom, nielen jednému sídlisku a takéto ihrisko v Košiciach 
chýba ako soľ. A myslím si, že táto lokalita a celkovo tá infraštruktúra je na vysokej 
úrovni a ak už takýto projekt nenájdeme na budúci rok podporu, tak potom na čo 
chceme nájsť podporu. Takže jednoznačne podporujem tento projekt a verím tomu, že aj 
Ťahanovčania prídu do tohto areálu v budúcnosti športovať, lebo takéto skateboardové 
alebo takéto ihrisko nám tu v Košiciach chýbalo. Takže gratulujem a držím palce. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi za slovo. Pán starosta, pán poslanec 

Lörinc, môžem sa opýtať, bol tento projekt už konzultovaný napr. na ÚHA? Čiže už je 
vysporiadaná aj otázka biokoridoru, ktorý tamade ide v rámci nášho MUSES-u? Okej, 
dobre. Prosím, nevdkladajte mi do úst pán Fedoročko to, čo som nepovedal. Ja som sa 
iba na niečo opýtal, na čo ma upozornil iný obyvateľ. Tak ako vy to robíte, som to 
spravil aj ja. A vy teraz prejudikujete, že niekto ide niečo zastaviť. Pán Fedoročko, 
negatívny ste tu iba vy, keď poviete, že niečo je dobrá aktivita, ale na konci za to aj tak 
nezahlasujete, lebo vy vlastne neveríte tomuto vedeniu, tak načo by ste podporovali 
dobré aktivity, ktoré navrhuje toto vedenie. Dôjdeme k tomu bodu. Ja len chcem  
na tomto bode ilustrovať jednu vec. Ja verím, že všetci tí poslanci mesta, ktorí tu sedia 
dneska s nami a sú zároveň aj poslancami KSK a tak, ako neboli schopní podporiť 
aktivitu mesta v zastupiteľstve KSK, keď s podobným návrhom aj s podobnou logikou 
návrhu, že nie je to záťaž na rok tohto roku pán starosta, ale na ďalšie roky, vystúpil pán 
primátor a keď tu niekto vykrikoval, ako pán primátor klame a vy ste hovorili, že kraj 
nemá o tom informácie, kraj o tom nemal informácie, mám takú zložku listov, ktoré 
prišli z kraja spred roka-dvoch, kde kraj hovorí, že má o tom informácie, lebo sme s ním 
o tom rokovali. Len vás niekto zabudol informovať, lebo vy ste iba na tú 
reprezentatívnu zložku, nie na tú pracovnú na kraji, tak ja by som dúfal, že tí istí 
kolegovia, ktorí tu sedia a sú z kraja a chcú presadzovať športovú infraštruktúru, že 
najbližšie na zastupiteľstve KSK podporia športovú infraštruktúru, ktorá je v meste 
Košice a s ktorou mesto Košice prichádza za krajom za podporu. Lebo keď to neurobia, 
tak je to jedno proste farizejstvo, čo sa tu deje a najviac ma to mrzí, že máme z tohto 
mesta zástupcu predsedu KSK športovca, človeka, ktorý pred štyrmi rokmi bojoval  
za to, aby sa dostala obnova plavárne medzi projekty prioritné a dnes nevidím z jeho úst 
a hlavne z jeho činov žiadnu podporu. Ja tento projekt podporím, ale ja by som rád 
videl, aby pán podpredseda KSK, starosta MČ a poslanec mesta začal podporovať toto 
mesto, nielen predsedu KSK. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Na vás je krásne pán 

viceprimátor, že vy sa tak dokáže rozčertiť a evidentne vidno, že potom vám ide 
prasknúť hlava a vysypete na niekoho septik a potom poviete, že nebuďte alebo 
nebuďme osobní. Ale fajn, ja som na to zvyknutý úplne. Ja podporujem toto mesto, ale 
nepodporujem vás ako vedenie, lebo myslím si, že škodíte tomuto mestu. Chápete ten 
rozdiel? Ja to hovorím otvorene. Vy nie ste mesto Košice. Ja robím pre mesto Košice, 
podporujem mesto Košice, nepodporujem vás osobne a osoby, ktoré sedia po vašej 
ľavici a pravici. Čo sa týka tohto projektu, keďže sa snažíte niečo nájsť, pred dvoma 
rokmi toto zastupiteľstvo, aj vy konkrétne, ste prenajímali pozemok na výstavbu  
so zámerom výstavby skateparku. To je prvýkrát, keď sa mesto Košice stretlo s týmto, 
potom ÚHA nám dalo schválenie aj s ohľadom na biokoridor na zámer, dávalo nám 
schválenie aj referáty mesta Košice na územné konanie a dávali nám zámer na stavebné 
konanie. Bez toho by sme neboli schopní to získať. Čiže dlhodobo sa k tomu 
vyjadrovali odborné referáty mesta Košice pán námestník, aby som vaše obavy 
ovplyvnil, dobre? A kraj tu môžete miešať koľko chcete, ja to tu nemiešam, ani na kraji 
nevykrikujem primátorovi, že v meste, akým mečom bojujete, s takým zhyniete a keďže 
pán primátor robí to, čo robí, tak tú istú medicínu som vám dal teraz trochu ochutnať. 
A vy sa tu rozčuľujete a skáčete meter päťdesiat. Tak na zdravie, ochutnajte si vlastnú 
medicínu. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Som rád, že obyvatelia mesta sú rukojemníkmi vášho 

postoja k tomuto vedeniu mesta. Pán Vrchota, nech sa páči. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán predsedajúci. Neviem,  

z vášho príspevku možnože 5 alebo 10 % bolo ku téme, o ktorej sa bavíme, zvyšok bol 
o obviňovaní, farizejstve a neviem čo, hovorili ste v takých inotajoch, ale aj tu v tomto 
zastupiteľstve sedí mnoho poslancov, ktorí sú zároveň aj poslancami KSK a podporili aj 
športovú infraštruktúru, ktorú navrhoval pán primátor ako poslanec KSK. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Aj vám za to ďakujem pán poslanec, ale sú takí, čo to 

nepodporili. Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Viete povedať, ktorí to nepodporili? Lebo ja som návrh od pána 

primátora v znení, v exaktom znení nevidel. To znamená, zatiaľ bol predložený návrh, 
ktorý bol podporený, aby boli vytvorené rokovania s predsedom, na finančnej komisii 
bol predložený tento. To znamená, nie je predložený žiaden konkrétny návrh. Mám tu 
predsedníčku finančnej komisie, nechcem sa síce venovať KSK, ale bohužiaľ skúste si 
pozrieť daný materiál, keď sa o tom bavíme a čo vlastne je predložené. To znamená, že 
my zatiaľ nevieme o tom, čo bolo predložené. Bol predložený len návrh na vytvorenie 
rokovaní medzi mestom Košice a samosprávnym krajom k danému predmetnému veci. 
Ďalšiu vec, ktorú chcem povedať, vy ste sa spýtali na jednu otázku, že či sme splnili 
všetky zákonom dané veci. Áno, splnili sme. Máme stavebné povolenie k tomuto 
danému projektu a ak ste nepočuli, tak sme získali financovanie vo výške krytia  
300 tis. Eur, ktoré už máme teraz kryté. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Nepýtal som sa, či ste splnili všetky zákonné veci, iba 

či ste vysporiadali s biokoridorom. To bola jediná otázka. Na to ste mi obšírne aj pán 
starosta odpovedali. Prosím, nevkladajte mi do úst niečo, čo som sa nespýtal a tento 
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návrh pána primátora prišiel na poslednom rokovaní krajského zastupiteľstva. Možno že 
ste ho prehliadol. Pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja zareagujem pán 

viceprimátor. Ja nepodporím tento návrh v KSK, kým mesto Košice nevyrokuje krytie 
prevádzkových nákladov plavárne so Slovenským olympijským výborom alebo 
Slovenskou plaveckou federáciou, pretože naozaj si myslím, že ak potrebujeme tam 
stavať olympijský bazén, ktorý bežná plavecká verejnosť nepotrebuje, tak nech sa  
na tom podieľajú ďalšie subjekty. Myslím, že minimálne skúsiť by som bol rád, keby sa 
o to mesto Košice pokúsilo. Ďakujem pekne.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Skvelý nápad pán poslanec. Tak isto môžeme ísť aj 

za inými inštitúciami ako KSK, aby prispieval na takýto projekt, respektíve iné ako 
napr. MHD, ktorá slúži nielen pre obyvateľov mesta. Pán poslanec Vrchota, nech sa 
páči. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja chcem povedať k tomuto projektu, 

odbočíme od veci, ktoré sú prejednávané v rámci zastupiteľstva KSK a vrátim sa naspäť 
do mesta. Tento skatepark, skatepark na KVP je naozaj veľmi dobrý projekt.  
Pred časom, keď za mnou, keď sme mali spolu rokovanie s pánom starostom a 
poslancom Lörincom, som tento projekt uvítal a považujem tento projekt za skutočne 
veľmi dobrý. Najviac vítam to riešenie, že je to pod mostom, tzn., že je tam akýmsi 
spôsobom vybudovaná už aj strecha a ak bude v budúcnosti možnosť aj s ohľadom  
na  biokoridory, veľmi radi sa pripojíme ako MČ a rozšírime to aj na územie MČ Západ. 
Takže tento projekt má určite moju podporu a ja sa budem tešiť až ho budeme 
rozširovať, až z toho bude naozaj skatepark, za ktorých sa nebudeme musieť  
široko-ďaleko hanbiť. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Lasky s faktickou. 
 
p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Ešte zopár poznámok  

k tomu skateparku. Keď pred pár rokmi pre pani starostku z Juhu, len taká informácia, 
keď sa skatepark postavil na Alejovej, tak ja som bol v tom čase predseda dozornej rady 
Východoslovenskej energetiky holding, kde som vyloboval 400 tis. Eur pre tento 
skatepark. V tom čase je to také, môžem povedať, moje dieťa a chcem povedať pánu 
Lörincovi, že sa to stretlo vtedy s obrovským úspechom, ani som to nečakal. Čiže moju 
podporu určite máte. A pán Gibóda ešte na vás, lebo som sa nevedel prihlásiť na 
faktickú poznámku, že samozrejme za krytú plaváreň alebo ten olympijský štadión 
plavárenský, ja som hlasoval za a budem hlasovať, lebo teraz to bolo vo finančnej 
komisii na KSK. Takže tak isto na KSK podporím.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Horenský, nech sa páči. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. V prvom rade, komisia športu, aktívneho 

oddychu sa venovala tomuto projektu a takmer jednohlasne prešiel tento projekt alebo 
návrh tohto uznesenia. Čo sa týka tej športovej infraštruktúry alebo pasportu či už 
v Košiciach alebo v KSK, tak ako  už aj Laco spomenul, takýto prvok športovej 
infraštruktúry tu chýba. Ja sa aj niekedy čudujem, že niekedy vznikajú nejaké petície 
proti takýmto prvkom športovej infraštruktúry a hlavne na miestach, kde nie sú rušivé 
elementy. Spomenulo sa tu, že skatepark na juhu má nejakých 15 rokov. Technológia 
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výstavby pokročila do takého štádia, kedy tieto športové infraštruktúry alebo prvky 
skateparku už sú odhlučnené, tým pádom nemali by vadiť. Nerád by som zachádzal  
do nejakých projektoch, ktoré sa to teraz porovnávali v rámci úrovni kraja a mesta 
Košice, lebo však mnohé projekty zastavili sa aj kvôli tomu postoju mesta alebo 
mestských poslancov v minulom volebnom období, čo sa týka napr. Medickej alebo 
atletický ovál na Popradskej a ja ešte jedna vec k pánovi Gibódovi, čo sa týka 
farizejstva. Ako neberte to osobne, ale ja tiež nepochopím niektorých poslancov, ktorí sa 
napr. prihlásia do rady škôl a nepodporia to potom tú svoju vlastnú nomináciu, hej,  
na margo toho. Ďakujem pekne.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prepáčte, ale nerozumiem naozaj, o čom hovoríte pán 

Horenský. Pani Súkeníková poslankyňa, nech sa páči. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tak čo sa týka Alejovej, áno, žiadali 

sme mesto Košice, ale len o to, čo bolo deklarované MČ uznesením z roku 2021.  
A samozrejme v Košiciach treba podporiť šport, motivovať mládež, aby športovali, 
súťažili medzi sebou. Tak budeme mať aj skatepark na Alejovej ulici, aj pod mostami na 
KVP, keď nám to vyjde. Samozrejme budeme takisto žiadať o nejaké financie, že či 
mesto Košice alebo zapájať do projektov, aby sme zrekonštruovali aj náš maličký, 
menší skatepark na Alejovej ulici. No čo sa mi nepáči, že pre prestrešení ľadovej plochy 
niektorí poslanci, od ktorých som čakala podporu, nezahlasovali. Prečo? Lebo niekedy 
mám pocit, že tieto zastupiteľstvá nie sú o tom, že sa idú robiť dobré veci pre občanov, 
ale je to iba súboj ég. A aj taká nie som, takže predpokladám viac-menej, že možno 
podporím tento projekt, lebo je to pre ľudí, pre občanov a pre športovcov. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pani poslankyňa. Pán poslanec Ténai, nech 

sa páči. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Ďakujem. Ja neviem, možno som zle rozumel, ale rád by som možno 

pána starostu poprosil ešte raz o vysvetlenie. Skatepark má stať do 500 tis. Eur. Bude 
prebiehať verejné obstarávanie. Toto je vlastne akože PHZ, predbežná hodnota zákazky 
už vlastne, čo odhadujete, že bude stáť 500 tis. Eur a budete to súťažiť. 190 tis. Eur by 
ste mali dostať Terra Inkognita z kraja a 300 tis. Eur vlastne žiadate na dofinancovanie, 
ak by ste nedostali z Fondu na podporu športu. Dobre. Ale odzneli aj slová, že niekoľko 
desiatok tisíc bude treba možno dofinancovať. Správne som to pochopil? Že mesto aj 
tak bude ako co-financovať nejakým spôsobom? Či môže byť na záver dňa, že bude  
0 zo strany mesta. Toto by som si rád ujasnil, tzn. aký potenciálny, alebo bavíme sa  
v limite od 0 do 300 tis. Eur príspevok mesta. Toto, aby bolo jasne povedané, aby sa 
potom následne aj vedela finančná komisia k tomuto vyjadriť, lebo neviem, či bolo 
prejednané na meste na finančnej komisii. Toto áno alebo nie a aby sme v podstate,  
ak je nejaké uznesenie, tak potom aj poprosím pána predsedu finančnej komisie, aby 
nám to ozrejmi. Čiže prepáč pán starosta, ale poprosím ťa, aby si nám to vysvetlil, lebo 
ja som to celkom nepochopil teraz akože tieto financie, hej. Aby to bolo všetkým jasné, 
lebo súvisí to potom aj s hlasovaním, že ako nás to zaťažuje. Lebo od rána tu riešime  
plus, mínus peniaze. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. S faktickou na teba, ak môžem pán poslanec 

Ténai. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem, že si to zrekapituloval, 
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ale teraz tu zaznelo od pána poslanca Matouška, že majú 300 tis. Eur. Ty si to správne 
zrekapituloval, že majú necelých 200 tis. Eur. Ja teda fakt tomu nerozumiem, keď 
zástupca starostu z tej MČ povie, že majú 300 tis. Eur, potom najprv 200 tis. Eur, že čo, 
kde je tá skutočnosť a čo na konci dňa hrozí mestu, že bude musieť dofinancovať, ak 
nevyjde napr. ten Fond na podporu športu. Ďakujem. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja to skúsim vysvetliť obidvom štatutárom 

a zástupcom štatutárov, keď chcete robiť verejné obstarávanie, potrebujete finančné 
krytie, že? To by ste mali vedieť už páni po toľkých rokoch. Čiže my teraz ideme  
do prvej etapy, ktorá bude stáť 290 tis. Eur cca, 190 tis. Eur je grant a 100 tis. Eur sme si 
zobrali úver. Zvyšok sme žiadali o Fond na podporu športu. Ak Fond na podporu športu 
dostaneme, tak to dofinancujeme a svoj úver splatíme. Ak Fond na podporu športu 
nedostaneme, tak zrealizujeme len 290 tis. Eur, čiže betónové plochy a zvyšok budeme 
musieť riešiť na budúci rok. A práve preto je tu toto uznesenie, ktoré hovorí  
v maximálnej výške do 300 tis. Eur, lebo to by znamenalo, že 200 tis. Eur už máme a 
300 tis. Eur by dofinancovalo mesto za predpokladu, že dostaneme ani euro z Fondu  
na podporu športu. Ak dostaneme, tak samozrejme nebudeme pýtať 300 tis. Eur  
od mesta, ale dofinancujeme to v kooperácii grant, MČ a mesto Košice alebo grant, MČ 
a Fond na podporu športu. Je to dostatočne jasné vysvetlené alebo sú ešte nejaké 
otázky? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja mám otázku. Ja na tom tak rozmýšľam. Ja 

nechcem, nechcem spochybniť úžitok takéhoto projektu, ale my tu hovoríme, ak, ak, ak. 
Prosím, v čom je problém, aby jednoducho MČ urobila maximum pre to a keď dostane 
negatívnu informáciu napr. od fondu alebo ďalších možností, lebo určite sa nájde ešte 
nejaká ďalšia, tak jednoducho to vtedy predloží, že sa nepodarilo mi to, ono a tamto. 
Však projekt nie je ohrozený, ak tomu správne rozumiem a v tejto chvíli sa čaká  
na nejaké vyjadrenie. Čiže ja by som vás chcel poprosiť, či nie, nechcem pokračovať 
v debate, lebo budem rozprávať 15 minút, nie je rozumnejšie jednoducho prerušme to, 
urobme maximum pre to. Ja vám garantujem, že v septembri my musíme otvoriť 
rozpočet, lebo proste sme už na konci roka, budeme musieť to riešiť, budeme vidieť, 
budeme sa vedieť rozprávať o tom, ako vyzerá budúci rok, teda ten rok  
2024-2025-2026. Čiže ak sa to nepodarí, potom poďme riešiť. Nie je táto debata 
zbytočná, keď ste dali všetky žiadosti a veríte vo svoj projekt, že je dostatočne dobrý 
a kvalitný? Načo je táto debata? Načo ideme traumatizovať ďalšie financie, keď ani 
nemáme predstavu, čo bude v roku 2024, ale v septembri budeme všetci múdrejší všetci, 
všetci. Čiže vás poprosím, zvážime, či to neprerušíme, však nič sa nestane, projekt beží, 
robí sa obstarávanie predpokladám, žiadosti boli asi podané predpokladám. Ako hovorí 
Richard Dlhý, vždy pri tých projektoch sa nájde nejaká skratka, mnohokrát sa objaví 
niečo, aby sme mohli projekt potiahnuť, vylepšiť, zohnať ďalšie a ďalšie zdroje. Načo je 
táto debata, keď sa rozprávame o financovaní roku 2024, ak všetko je zabezpečené 
v tejto sekunde. Nechcem ďalej posúvať túto debatu a nechcem, aby bola negatívne 
naladená. Skúsme si toto vysvetliť. Pán poslanec Matoušek. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja by som ešte doplnil pána starostu, aby ste 

chápali. My sme si nevzali dlhodobý úver, my sme si vzali krátkodobý úver na vykrytie 
tzv. cash flow na to, aby sme vedeli kryť tento daný projekt, tzn. my tento úver 
potrebujeme splatiť do konca roka a vlastne k tomu sa postaviť, aby sme vedeli získať 
ďalšie financovanie. Preto sme to dali teraz, tzn. my nebudeme splácať úver dlhodobý, 
ale jedná sa tu o cash flow. Získali sme grant z Terra Inkognita vo výške 190 tis. Eur, 
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ktorý financujeme 5 %-nou spoluúčasťou, ktorý musíme zafinancovať z vlastných 
prostriedkov a na to, aby sme mohli spustiť prvú etapu, potrebujeme 300 tis. Eur. Na to 
sme si krátky kontokorentný úver, ktorý sa snažíme vykryť, ale ten kontokorentný úver 
musíme ku koncu roka zrovnať nejakým spôsobom alebo hľadať nejaké inakšie 
finančné prostriedky, ktoré sú tuná, respektíve po prebratí stavby, keď budú doplatené 
tieto faktúry, ktoré sa dajú presunúť v rámci budúceho roka a preto sa snažíme hľadať 
krytie týchto finančných prostriedkov. Chcem ešte doplniť jednu vec, ktorá tu nebola  
povedaná, že tento materiál prešiel troma komisiami. Prešiel aj finančnou komisiou, 
prešiel aj komisiou dopravy a prešiel aj komisiou športovou a kultúry, kde bol 
odporúčaný pre dané zastupiteľstvo. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja len reagujem na to, čo vlastne otvoril pán poslanec Ténai a mne 

z toho vychádza, teda máte alebo nemáte finančné krytie? Čím to je horúce? Tak 
potom? My máme toľko otvorených finančných otázok, že ich pouzatvárajme a poďme 
sa tým zaoberať, keď ten čas bude naozaj horúci. Vysvetlíme si. Naozaj pán poslanec 
Ténai položil otázku, kde ja som chcel úplne niečo iné hovoriť vo svojom príspevku, ale 
preto kladiem túto otázku. Prečo sa tak náhlime, kde utekáme? Keď my nemáme 
vyriešený dopravný podnik, nemáme vyriešených 200 ďalších vecí a nie je to v tejto 
chvíli otázka toho, že by projekt váš zastal, lebo on ide. Má nejaké zdroje, má a asi tá 
prvá etapa je urobiteľná. Nikto to nespochybňuje. Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
Pardon, ospravedlňujem sa. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som len chcel faktickú. Áno pán primátor a ja 

som rád, že ste to takto nahlas povedali. Ja si toto presne vystrihnem a viem si 
predstaviť, kedy použijem vaše slová, že načo sa tak náhlite, veď máte podanú žiadosť, 
má to čas. Ja som presne toto chcel, aby ste povedali. Ďakujem veľmi pekne. A chcem 
povedať, že ako poslanec mám právo predkladať návrhy, tak som ho predložil. Je to 
moje výsostné právo a keď vy s ním nesúhlasíte, zbytočne tu zdržujeme kolegov. Však 
nehlasujte alebo hlasujte proti. Ja to pochopím. Ja nikoho nebudem viniť, že niekto 
nemá záujem alebo nechce. Že je to na KVP alebo nechce, že Lörinc. Ja to absolútne 
chápem. Dobre? Prejdime k hlasovaniu, buďme vecní, zbytočne si tu vymieňame nejaké 
tieto. Ja som chcel, aby niektoré slová zazneli, aby sa niektoré osoby, ktoré moralizujú, 
vyfarbili. To sa podarilo, ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: To som ja ešte neskončil. Pán poslanec Vrchota, nech sa páči, 

procedurálny návrh. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Myslím, že už teraz tie diskusie aj celkom 

recyklujeme. Takže dávam návrh na ukončenie rozpravy s dobehom, bez možnosti 
prihlasovania sa s faktickými. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 86 -  za: 24, proti: 2, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Diskusia je, diskusia je uzavretá. Veľká čiara? Teraz som si zase 

neistý. Dobehne. Nech sa páči. Pán posalnec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja som sa prihlásil asi pred 27 minútami, keď som 

zbadal to obrovské nadšenie u kolegov, ktorí jeden chválil, druhý chcel podporiť atď. 
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Môj názor sa nezmenil ani na ten šport, ani na to, čo chcem povedať, ale už to možno 
nepoviem s takým nadšením, ale akonáhle odstrihnete pásku na stavbe, tak dávam svoju 
jednu poslaneckú odmenu na podporu tohto ihriska a to je jedno, ako budete hlasovať. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tiež sa chcem pripojiť, že podporujem tento 

zámer aj snahu MČ KVP takéto niečo vybudovať, avšak trošku s reagovaním na tie 
otázky, ktoré boli aj zo strany niektorých poslancov, aj otázky, ktoré boli zo strany 
vedenia a prihliadajúc k tomu, že tento materiál bol na finančnej komisii a trošku 
poopravím predsedu finančnej komisie. Tento materiál bol aj v takomto znení, ale 
uznesenie bolo prijaté pozmenené, čiže nebolo prijaté uznesenie so sumou 300 tis. Eur, 
to neprešlo, ale bolo prijaté uznesenie, kde vlastne tá suma 300 tis. Eur bola vynechaná. 
A toto bolo prijaté uznesenie na finančnej komisii, čiže tá suma bola vynechaná, ale 
nezablokovali sme to, že chceme podporiť, všetci sme za to, že takéto tam musí byť, ale 
nevieme či budú potrebovať 300 tisíc, či 200, či 150 alebo 180 alebo 400, ale že to 
podporíme podľa potreby aká bude potrebná v danom čase pri realizácii. A z tohto 
dôvodu, dúfam, že sa nebude predseda finančnej komisie hnevať, že som to trošku 
upresnil ako to bolo schválené, lebo však je to dohľadateľné, preto dávam pozmeňujúci 
návrh k tomuto bodu, kde bod A) ostáva nezmenený a v bode B) je zmena tá, že žiada 
primátora mesta Košice, aby v rozpočte na rok 2024 vyčlenil voľné finančné 
prostriedky na spolufinancovanie tohto projektu v sume v rozmedzí od 50 tis. Eur  
do 300 tis. Eur podľa reálnej potreby a za predpokladu, že MČ KVP nebude úspešná  
v získaní finančných prostriedkov z Fondu na podporu športu a iných grantov. Tá zmena 
je v tom, že je tam tá hranica, tá spodná je 50 tis. Eur, som si myslel, že to je tá, 
minimálne určite áno, hocijakým spôsobom je potrebné podporiť aj zo strany mesta túto 
aktivitu, tá vrchná je tých 300 tis. Eur, ale tam balansovanie v akej výške. Pretože  
ak budeme úspešní, ak nebudeme, ak získame iné, čiže tie ak ako tu boli spomenuté, sú 
tam, ja podporujem, myslím, že všetci ako tu sedíme, podporujeme tento zámer, avšak 
po tej finančnej stránke som aj ja trošku opatrný, že či to zablokovať tým, že poviem 
presne maximálne, lebo priamo v uznesení je v maximálnej výške 300 tis. Eur. Takže 
tam to dali na úplnú sumu. Čiže tu toto uznesenie hovorí trošku. Nie je to tak, nie je. 
V pôvodnom znení je, vyčlenil finančné prostriedky v maximálnej v sume 300 tis. Eur, 
hej. To nie je, že maximálne, ale maximálnej. A preto tento pozmeňujúci návrh je, kde 
neupravujem to, že to rozmedzie tam je. Som za to to, dajme finančné prostriedky, ak to 
bude potrebné a to je asi všetko. Čiže tento pozmeňujúci návrh dávam návrhovej 
komisii. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Faktické asi nie sú dovolené, takže pán poslanec Schwarcz, 

diskusia. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja najprv, keďže nemôžem faktickou, Michal 

nechceš prosím ťa z toho návrhu vyškrtnúť slovo voľné? Lebo voľné finančné 
prostriedky toto mesto nebude mať počítam veľa rokov. Dobre, ďakujem. No tak je to 
na tebe, samozrejme a keďže som nevedel fakticku ani na pána primátora, ja len 
vysvetlím, domnievam sa, lebo sme sa o tom s pánom poslancom Lörincom nebavili, 
prečo to teda dáva tak kto s predstihom. No z môjho pohľadu asi preto, že 
predpokladám, že vy už svoj zoznam hotový máte. Takže aby sa nestalo to, čo  
napr. v tomto roku, že váš zoznam už bežal od januára a už neostalo na niektoré iné 
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veci. Takže asi preto, ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ja som rád, že pán poslanec Krcho sa dostal 

ku uzneseniu finančnej komisie, ktorá v bode B) odporúča Mestskému zastupiteľstvu  
v Košiciach prijať uznesenie, ktorým požiada primátora mesta Košice, aby v rozpočte 
na rok 2024 vyčlenil voľné finančné prostriedky bez sumy. Tento kompromis ja osobne 
podporím a tento projekt, lebo už sme o ňom hlasovali, ako správne poznamenal pán 
poslanec Lörinc, v zastupiteľstve pri prideľovaní pozemkov, samozrejme, že podporím. 
Pretože pán poslanec Lörinc na rozdiel od vás, ja sa nedívam na tú hlavu, ktorá to 
navrhuje a nebudem a priori zahadzovať vaše projekty, s ktorými prichádzate. Ale keď 
sa tu rozprávalo o tom, že kto sa tu ako vyfarbil, tak myslím si, že tým, ako ste vraveli 
čosi vystrihneme z tohto zastupiteľstva, tak myslím si, že všetci Košičania by si mali 
vystrihnúť jednu vec. Akýkoľvek dobrý nápad podľa vašej logiky a toho, čo ste tu 
dneska povedal, donesie toto vedenie mesta Košice, vy a priori budete proti tomu, lebo 
to navrhuje toto vedenie mesta Košice, proti ktorému ste. A tomuto sa hovorí 
politikárčenie. A toto je ten problém, prečo potom na nás v Bratislave pozerajú tak 
divne, že prečo sa tá župa nevie dohodnúť s tým mestom. A to je ten problém, že niekto 
niekde a priori chce politikárčiť. A mňa veľmi mrzí to, že ako nový zástupca predsedu 
KSK ste si doniesol toto nastavenie voči spoločným aktivitám a rozvoju tohto mesta.  
A toto je tá vizitka, ktorou ste sa dneska vyznamenal a toto si musia Košičania 
zapamätať, že dobré nápady, ak sú od vašich politických oponentov, nie, nikdy. 
Ďakujem. Ďakujem, že ste to konečne povedal nahlas.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem veľmi pekne. Pán námestník to dobre zhrnul, ja by som 

možnože menší apel z iného súdka. Vítam nadšenie každého jedného k pekným 
projektom. A ja by som si prial, aby 15 poslancov v tomto mestskom zastupiteľstve, 
ktorý pôsobí v krajskom zastupiteľstve, malo také isté nadšenie za projekty, ktoré boli 
vymyslené a schválené v tomto mestskom zastupiteľstve, o ktorých sa 3-4 roky 
rozpráva, ktoré mali od prvej chvíle nastavenú svoju cestu ako ich vylepšiť a zlepšiť, 
pričom majú dostatok informácií o tom, že existujú statické posudky, ktoré hovoria  
o tom, že strecha plavárne nám za 5 rokov a posudok bol robený na prelome  
2021–2022, spadne do 5 rokov, resp. nedostaneme na ňu revíziu a budeme musieť 
budovu zavrieť a ja si teda želám, aby vám nadšenie nevyprchalo, aby sme podporovali 
dobre nápady, aby sa nestávalo to, že projekty, ktoré sú v koncepcii mesta Košice neboli 
zaškrtávané a koncepcie, ktoré tam nie sú, boli s nadšením prijaté len preto, lebo 
politikárčime. Prosím, zomknime sa, začnime robiť pre Košice a Košičanov, pretože 
rozdiel v návrhoch, ktoré boli predložené na KSK a spôsobe, akým boli predložené tu, 
ani identické nie sú. Pretože napr. pán starosta z juhu pred schvaľovaním rozpočtu  
za mnou prišiel, myslím, že dvakrát dokonca a vysvetľoval mi, čo potrebuje a ako to 
potrebuje urobiť. To je jeden rozdiel, ale aby 15 poslancov mestského zastupiteľstvo sa 
tu v tomto prípade kladne k projektu stavalo a pri KSK a zabudli na to, že podporujú 
nejaký projekt a opäť použijem tie isté slová, nezaťažia rozpočet 2023, dokonca návrh 
bol tak, že zaťažíme až rozpočet 2026, teda kraj má na to 4 roky, 3 a pol roka, aby si 
nastavil financovania a podporil mesto, nebudem citovať niektorých ľudí, ktorí sedeli tu 
za týmto stolom a napádali dobré návrhy mesta, za ktoré vy všetci, tí, ktorí ste boli 
hlavne v minulom mestskom zastupiteľstve ste hlasovali za s obrovským nadšením 
a radosťou. Poprosím návrhovú komisiu, aby predložila návrh na uznesenie. 
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p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: K prerokovanému bodu máme pôvodný 
návrh a návrh pána poslanca Krcha. Máme za to, že ak bude schválený návrh pána 
poslanca Krcha, o pôvodnom už nemá význam hlasovať. Takže predkladáme návrh pána 
poslanca Krcha. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle. Pokiaľ viem, váš návrh 
bol pôvodný s materiálom a ďalší prišiel od pána poslanca Krcha, takže musíme o ňom 
ako o prvom hlasovať. V čom je problém? Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle 
príslušných právnych predpisov po A) berie na vedomie zámer vybudovania športoviska 
„Skatepark na KVP“, ktorého výstavba bude realizovaná na Moskovskej triede, 
v mestskej časti Košice - Sídlisko KVP a ktoré vzhľadom na navrhované parametre 
bude mať charakter športoviska celomestského významu s potenciálom organizácie 
medzinárodných súťaží, po B) žiada primátora mesta Košice, aby v rozpočte na rok 
2024 vyčlenil voľné finančné prostriedky na spolufinancovanie tohto projektu v sume  
v rozmedzí od 50 do 300 tis. Eur podľa reálnej potreby a za predpokladu, že Mestská 
časť KVP nebude úspešná v získaní finančných prostriedkov z Fondu na podporu športu 
a iných grantov. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 87 -  za: 15, proti: 0, zdržali sa: 15 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať ďalej. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže pôvodný návrh. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov A) berie  
na vedomie zámer vybudovania športoviska „Skatepark na KVP“, ktorého výstavba 
bude realizovaná na Moskovskej triede v Mestskej časti Košice Sídlisko KVP a ktoré 
vzhľadom na navrhované parametre bude mať charakter športoviska celomestského 
významu s potenciálom organizácie medzinárodných súťaží, po B) žiada primátora 
mesta Košice, aby v rozpočte na rok 2024 vyčlenil finančné prostriedky  
na spolufinancovanie tohto projektu maximálne v sume 300.000 Eur za predpokladu, že 
Mestská časť KVP nebude úspešná v získanie finančných prostriedkov z Fondu  
na podporu športu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 88 -  za: 26 + 1, proti: 0, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. To bude zmätočné stopro. Za 27, proti 0, 

zdržalo sa 5, prítomných 32. Ak dovolíte, nechcem vám dať školenie z hlasovania, 
hlasujete počas pípania po prvom pípnutí, nie pred pípnutím a musíte hlasovanie 
uskutočniť do posledného dlhého pípnutia. Dobre som to povedal technici? Dobre som 
to povedal. Tak prosím, rešpektujte zvukovú signalizáciu. Ďakujem pekne. Bod 40/1 
sme vyčerpali.  

- - - 
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Bod č. 40/2 
Správa o implementácii buspruhov a cyklochodníkov 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom 40/2 Správa o implementácii 

buspruhov a cyklochodníkov. Pán Fedoročko, máte slovo. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem. Keďže je 21:15 nečakal som, že túto tému budeme 

riešiť tak neskoro večer, tak sa budem snažiť byť veľmi stručný. Dneska sme tu  
4 hodiny strávili diskutovaním o dopravnom podniku o tom, akým spôsobom  
mu pomôcť lepšom fungovaní, akým spôsobom zlepšiť a zatraktívniť jeho fungovanie 
pre občanov a ja si myslím, že otázka bus pruhov je jedna z kľúčových otázok na to, aby 
ten dopravný podnik a MHD bola atraktívnejšia pre občanov. A ja by som bol rád, keby 
sme všetci poslanci dostávali aktuálne informácie z vedenia mesta pred každým 
pravidelným zasadnutím zastupiteľstva, v akom stave sa nachádzajú projekty týkajúce 
sa buspruhov a cyklochodníkov a preto predkladám tento návrh na uznesenie mestského 
zastupiteľstva: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. f) zákona  
č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov a ostatných príslušných 
právnych predpisov žiada primátora mesta Košice po a) o prípravu správy o aktuálnom 
stave prípravy jednotlivých bus pruhov v meste Košice. Správa má obsahovať aktuálny 
stav projektovej prípravy všetkých buspruhov, ktoré mesto Košice pripravuje  
aj s termínom ich plánovanej realizácie a zoznam všetkých už zrealizovaných 
buspruhov. Správa bude podávaná primátorom na každom zasadnutí Mestského 
zastupiteľstva mesta Košice od podpísania tohto uznesenia. A po b) o prípravu správy  
o aktuálnom stave prípravy jednotlivých cyklochodníkov v meste Košice. Správa má 
obsahovať aktuálny stav projektovej prípravy všetkých cyklochodníkov, ktoré mesto 
Košice pripravuje aj s termínom ich plánovanej realizácie a zoznam všetkých už 
zrealizovaných cyklochodníkov vrátane ich dĺžky a celkových nákladov na realizáciu. 
Tieto informácie sú podľa mňa pre nás dôležité, aby sme vedeli ten progres, ktorý bude 
nasledovať každý štvrťrok, čo sa nám hýbe dopredu, akým spôsobom sa tie bus pruhy a 
cyklochodníky vyvíjajú a akým spôsobom sa nám táto dopravná infraštruktúra zlepšuje. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Bude to. Pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, pán primátor. Ako zareagujem, 

ako samozrejme podporím toto uznesenie. Na Komisii dopravy pri Mestskom 
zastupiteľstve v Košiciach sme sa stretli vlastne s Ing. Titlom, ten vysvetľoval vlastne 
tie  buspruhy aj zo sídliska Ťahanovce ako budú riešené. Nás zaujíma sídlisko 
Ťahanovce a táto časť, kde sa naozaj nedá vyjsť ani z ranných hodín a veľmi ťažko sa 
vychádza a preto chceme výjazd áut z Americkej triedy na Magnezitársku ulicu a 
bojujem o to, aby do prvej etapy vlastne projektovej dokumentácie vošiel. No a tak isto 
som vám rozoslal všetkým poslancom, tak ste čítali vlastne, že rieši to aj DPMK, kde 
pán riaditeľ dopravy Roman Danko odpovedal a jednoducho na moje dopyty, dotazy 
kvalifikovane odpovedal, že riešia to aj s KDI. Čiže vlastne ide to a je to v riešení. 
Takže tie výsledky sa ako verím postupne dostavia a jednoducho sú realizovateľné. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Ďakujem pekne. Ja si kladiem otázku, či je úloha 

mestského zastupiteľstva, aby získavala takéto informácie, keď tu máme komisiu 
dopravy, ktorá a viem, že aj tieto materiály boli na poslednej komisie prejednávané, že 
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nebolo nejakým spôsobom nastavené diskusia spôsobom, že by mesto niečo mlžilo, pán 
predseda možno nech povie. Nemám pocit, že mesto niečo mlžilo, žeby bol dôvod 
nedôverovať tomu, čo vám kolegovia na samotnej Komisii dopravy hovoria. Ja si len 
dovolím povedať, že ak máme na mestské zastupiteľstvo pripravovať takéto správy, 
zahlcujeme úrad, zahlcujeme vás a predlžujeme rokovanie. Ale ak chcete správu, ja som 
si pripravil, lebo je to dôležité a ja sa nakoniec každý štvrťrok budem veľmi rád 
prezentovať, ako výrazne sme postúpili s buspruhmi a cyklochodníkmi. Dlhodobým 
zámerom mesta Košice je v oblasti dopravy reagovať na potrebu zlepšenia stavu 
dopravnej infraštruktúry zvýšenia podielu udržateľné a ekologickej mobility a podporu 
verejnej osobnej dopravy. Na základe získaných informácií, dát, podnetov a spolupráce 
s organizáciami venujúcimi sa danej problematike, mesto pripravuje viacero 
projektových zámerov v oblasti zlepšenia cyklo infraštruktúry na území mesta a 
návrhov pre podporu a zatraktívnenie verejnej osobnej dopravy. Mesto Košice v rámci 
schválenej stratégie dopravy a dopravných stavieb mesta Košice obnovilo v tomto roku 
tému zriaďovaní buspruhov v meste Košice na problematických úsekoch, kde dochádza 
k predlžovanie času prejazdu MHD v dopravných špičkách a tým znižovaniu atraktivity 
a k znevýhodneniu verejnej osobnej dopravy pre dochádzanie občanov mesta do práce, 
školy voči individuálnej osobnej doprave. Nebudem vysvetľovať dôvody, lebo tie nám, 
predpokladám, sú jasné, tzn. poďme rovno k tomu, čo je pripravené. Na základe 
uskutočnených spoločných pracovných stretnutí s NDS aj s Krajským dopravným 
inšpektorátom v Košiciach boli pracovnou skupinou, ktorá je v Košiciach zriadená, 
prijaté nasledujúce závery k príprave buspruhov v meste Košice spolu s predkladanými 
termínmi realizácie. Prvý okruh je buspruh ulica Prešovská – Palackého, úsek Rampová 
pri plynárni cez Priemyselnú a jeho realizáciu máme rozdelenú na 2 etapy. Prvou etapou 
je zjednosmernenie Priemyselnej ulici až po ulicu Palackého pri železničnom učilišti. 
Projektová dokumentácia pre tento úsek bude zaktualizovaná a podaná na odsúhlasenie 
na KRPZ KE KDI, v tomto úseku je cestným správnym orgánom mesto Košice. 
Limitujúcim faktorom je potrebné vybúranie ostrovčeka pre potrebu dosiahnutia 
potrebnej šírky pre buspruhy. Dĺžka tejto etapy je približne 1 km. Predpokladáme, že  
po odsúhlasení PD prípravy podkladov pre podanie žiadosti o drobnú stavbu, by sme 
mohli realizovať stavebné úpravy pre túto prvú etapu Prešovská - Palackého už  
do decembra v tomto roku. Druhá etapa buspruhu na Prešovskej ulici, v tomto úseky 
budú potrebné zdĺhavejšie rokovania s NDS a KDI. Zároveň je nutné premeranie 
určitých úsekov cesty pre potvrdenie šírkových parametrov jazdných pruhov. Jedná sa  
o dĺžku približne 1,5 km. Ak sa nám to podarí, tak aktualizácia PD by mohla byť 
v siedmom mesiaci 2023. Získanie súhlasných stanovísk dotknutých orgánov a 
realizácia dopravného značenia by sa mohla uskutočniť niekedy na prelome  
apríl - máj 2024. Druhý buspruh, zaujímavý buspruh je ulica Štúrova – Moldavská, úsek 
Dunajská – Žižková, kde je potrebná aktualizácia projektovej dokumentácii, zaslanie  
na odsúhlasenie KDI a vydanie rozhodnutia. V prípade odsúhlasenia finančných 
prostriedkov, realizáciu si vieme predstaviť už v tomto lete, čiže predpokladáme  
do septembra tohto roku. Jedná sa o úsek dlhý približne 970 m. Ďalším buspruhom je 
ulica Masarykova, je to menší buspruh, jedná sa o 180 m. Pripravená je finálna verzia 
smerového vedenia buspruhu, potrebné doplnenie údajov o počte prejazdov autobusov a 
ich meškaní pre potreby žiadosti. Ak sa nám všetko podarí, opäť termín by mohol byť 
niekedy v lete alebo po lete, teda predpokladáme september tohto roku. Ďalším úsekom, 
štvrtým, je buspruh Trieda armádneho gen. Svobodu – Hlinkova. Tento úsek je  
na základe spoločného stretnutia s KDI a je potrebné ešte prepracovať z hľadiska širších 
vzťahov, aktualizácia vôbec tejto aktivity je predpokladaná na október 2023, čiže 
aktualizovať budeme vôbec, či je možné tento buspruh realizovať. Je to s otáznikom. 
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Ďalší úsek, na ktorom sa pracuje, je buspruh Gorkého – Štefánikova - Protifašistických 
bojovníkov, je to úsek, ktorý sa týka aktivity, ktoré ste si určite všimli a volá sa „Čas 
spomaliť“, 26. v tomto mesiaci bude veľký workshop, kde verím, že i s týmto 
občianskym združením dokážeme nastaviť parametre ciest tak, aby sme mohli tento 
buspruh doniesť do života. Čiže na týchto piatich úsekoch sa v tejto chvíli pracuje. No a 
čo sa týka cyklochodníkov, pán poslanec Fedoročko, tak máme ich rozrobených veľa. 
Tak skúsim. Cyklochodník prepojenie Trieda SNP – Popradská - Trieda Košického 
vládneho programu Košice, druhá etapa, celková dĺžka 420 m metrov, plánovaná 
realizácia rok 2023. Rekonštrukcia chodníka pre nemotorovú dopravu na sídlisku Furča 
835 m, je tam vysúťažený zhotoviteľ stavby, realizácia júl 2023. Rekonštrukcia 
združeného chodníka Prameň Gajdovka - tenisové kurty, prvá etapa 820 m, 
vypracovaná PD, príprava podkladov pre verejné obstarávanie a plánovaná realizácia 
august 2023. Cyklistická cestička Festivalové námestie je to 100 m, spracovávaná je PD 
v procese získavania povolení. Rekonštrukcia chodník na Južnej triede, druhá etapa 
3,6 km, v tejto chvíli zrealizované. Verím, že s  pani starostkou čochvíľa budeme strihať 
pásku. Cyklistická cestička Jána Pavla II – Popradská – Košická je to 1,6 km, 
vypracovaná PD, stavebné povolenie, príprava žiadosti, plánovaná realizácia je rok 
2024. Jedná sa o KVP. Cyklistická cestička Moskovská trieda - Toryská ulica - Štúrova 
ulica Košice 6 km úsek, je vypracovaná PD, stavebné povolenie, príprava žiadosti, 
predpokladaná realizácia rok 2024. Cyklistický chodník ulice Jána  
Pavla II. - Moskovská trieda 800 m, vypracovaná PD pre stavebné povolenie, schválená 
žiadosť. Cyklistická cestička Popradská – Toryská 720 m, realizácia rok 2024, 
projektová dokumentácia, je pripravená žiadosť o územné konanie, podaná. Spoločná 
cestička pre chodcov a cyklistov Gemerská - Rastislavova ulica 500 m úsek, projektová 
dokumentácia spracovaná, prebieha proces stavebného konania. Cyklistická cestička 
Wattsonova prvá etapa, je to 1,4 km, potrebné uzavrieť nájomnú zmluvu s Technickou 
univerzitou na časť pozemku v trase cestičky komunikácia s Technickou univerzitou, 
realizácia rok 2025. Spoločná cestička pre cyklistov a chodcov Alejová 900 m úsek, 
projektová dokumentácia pre územné konanie spracovaná, projektant zapracované 
drobné úpravy projektu, realizácia 2024. Cyklistická cestička Šaca - Malá Ida 1,5 km, 
vydané územné rozhodnutie, prebieha majetkové vysporiadanie pozemkov, realizácia 
prelom rokov 2024 – 2025. Cyklistická cestička Moskovská trieda - Toryská  
ulica - Štúrova ulica Košice tretia etapa, 450 m, v príprave projektová dokumentácia, 
potrebné ešte majetkovoprávne vysporiadanie, realizácia skôr rok 2025. Spoločných 
chodník pre cyklistov a chodcov v MČ Košice Sídlisko Ťahanovce - Mončí potok  
780 m dĺžka, projektová dokumentácia pre územné konanie je pripravené, nutné je ešte 
majetkovoprávne vysporiadanie. Veríme, že to stihneme do roku 2025. Mám tu ešte  
5 cestičiek. Cyklistický chodník Čermeľ – Alpinka, toto je moja srdcovka, aby každý 
vedel, štvrtá etapa 2,8 km, sľúbil som to všetkým, že to zrealizujeme v tomto roku. Žiaľ 
Občianske združenie Nufia, to sú tí vtaci.sk, nám znefunkčnili výrubové konanie,  
tzn. musíme s nimi ešte diskutovať a nájsť ďalšie riešenia. Žiaľ, táto Alpinka sa posúva 
o ďalší rok. Cyklistická cestička Barca – Šebastovce 1,7 km, vydané územné 
rozhodnutie neprávoplatné z dôvodu podania námietok vlastníkov pozemku počas 
územného konania. Pokračuje sa na okresnom úrade. Je tam nutné majetkovoprávne 
vysporiadanie. Cyklistická cestička Most VSS - Slanecká cesta, 2 km úsek, výber 
trasovania cyklistickej cesty, nutné majetkovoprávne vysporiadanie. Spoločná cestička 
pre chodcov a cyklistov Gemerská – Rastislavova, 900 m úsek, výber trasovania 
cyklistickej cestičky, nutné majetkovoprávne vysporiadanie, realizácia najskôr v roku 
2026. Košice Zelená terasa, 850 m úsek, výber trasovania cyklistickej cestičky, nutné 
majetkovoprávne vysporiadanie, opäť rok 2026. A posledné dve. Pokračovanie trasy 
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Eurovelo 11, cyklotrasa Keldišová pod most Ukrajinská, 400 m úsek, je tam ešte tiež 
potrebné majetkovoprávne vysporiadanie no a cyklistická cestička  
Moyzesova - Komenského - Hviezdoslava prepojenie, 500 m úsek, výber trasovania 
tejto cestičky. Jedná sa teda o 23 rozrobených projektov, nič nebráni, že by sme ešte 
vymysleli ďalšie, ale ak zoberieme do úvahy, že kapacity kolegov sú v tomto prípade 
naozaj obmedzené, pri každej cestičke, pri každej trase sa jedná o hodiny a hodiny 
rôznych úkonov, či už majetkovo právnych, či rôznych odborných, projekčných, 
inžinierskych, tak ja si myslím, že na ľudí, ktorí to majú dispozícii a majú to za úlohu 
popri ďalších povinnostiach, je toho veľa. Ďalšie plánované cyklotrasy, cyklistická 
komunikácia Ťahanovce – Anička, Hlinkova – Americká trieda, Havlíčkova – Čermeľ, 
Komenského ulica, Myslava – Baška, prepojenie sídliska Dargovských hrdinov k centre 
mesta a prepojenie Košická Nová Ves – Heringeš cez Zelenú stráň s prepojením  
na sídlisko Dargovských hrdinov. A je tu ešte posledná, Magnezitárska, niečo aj pre 
obec Ťahanovce, cez Dopravnú ulicu na severné nábrežie Rampova. Toto sú podklady, 
ktoré mala k dispozícii aj dopravná komisia, o ktorom sa dlhodobo diskutuje a verím, že 
som vám dal komplexný obraz o tom, že v tejto téme nespíme a snažíme sa dohnať to,  
čo desiatky rokov v meste Košice bolo zanedbávané. Pán poslanec Špak, pán poslanec 
Djordjevič, Ihnát a pani poslankyňa Iľaščíková. Máte slovo. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem. Super správa, možno keby sme ju mali v mailoch, možno  

by sme to aj nechceli. Pýtali ste sa ma ako predsedu Komisie dopravy výstavby, aký 
máme k tomu postoj, tak ja som tu volebné obdobie v prvej komisií, ktorá toto riešila,  
to sme s Petruškom dosiahli nejakých 300 m cyklochodníka. V druhej komisii som  
s pánom Labašom a myslím, že s Blanárom toto riešil, tiež sa toho nejak nepohlo, teraz 
to vyzeralo dobre, čo ste čítali a áno, na tejto Komisii dopravy výstavby sme bohužiaľ 
tento bod neprešli, čo ale zase nemení nič na tom, že by sme o tom mali vedieť a vidieť 
to. Takže je to momentálne bez podpory Komisie dopravy výstavby, takže každý z nás 
sa môže rozhodnúť len na základe toho, čo vie. Takže komisia nemá žiadne 
odporúčanie, keďže tento bod neprejednala. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja sa ospravedlňujem, ale požiadavku pána poslanca sme dostali 

včera večer. Ďakujem kolegom, že mi tento materiál pripravili na dnešné popoludnie. 
Pokračuje pán poslanec Ihnát. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi pekne pán primátor. Ako 

môžem povedať, že kvalitne spracovaný materiál, ako klobúk dolu. Ja sa vyjadrím 
hlavne k tomu Mončiemu potoku, ako naozaj s ÚHA to riešime ako už dlhodobo s pani 
Antolovou. Je tam majetkovo právny problém a to sú pozemky 200 - 224 vlastníkov a 
spoluvlastníkov pozemku na fleku 200 m, no katastrofa jedna. Čiže platí tam asi jedna 
zásada a to je, človeče pomôž si, Pán Boh ti pomôže. Ja by som poprosil mesto Košice, 
aby bolo súčinné, pomohli nám ako v tom jedinom snáď cyklochodníku, ktorý vieme 
urobiť vôbec reálne za niekoľko rokov, aby nám pomohli aj pri tom majetkovoprávnom 
vysporiadaní s tými skúsenosťami, ktoré máme pri vysporiadaní Hanojskej alebo 
skateparku atď., takže vieme niečo urobiť aj my samozrejme, už máme skúsenosti  
vo vysporiadaní pozemkov, bude treba financie atď., poprosil by som naozaj  
o súčinnosť aj mesto Košice, aby nám pomohli v tejto veci. Čo sa týka  
Hlinkovej – Americkej triedy, tam je to zase o pozemkoch, povedzme si, rozšíriť 
chodník treba a má tam ísť trasa Eurovelo 11 pokiaľ viem. Takže vlastne toľko som 
chcel, ďakujem pekne. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja sa teším a verím, že čoskoro 

bude potom v úspešnej realizácii ten náš projekt, ktorým sa už dlhodobo zaoberáme a to 
je tá Šaca - Malá Ida a potom Malá Ida a ďalej smer Nováčany. Ale chcem sa opýtať, ja 
už som to viackrát spomínala pred tým, zo Správy mestskej zelene boli oslovené MČ, 
kde pracovníčka, neviem meno a zbierala informácie ohľadne pripravenosti tých 
cyklochodníkov, kde sme dávali návrhy za jednotlivé, aspoň my za našu MČ sme dali 
návrh smer Malá Ida a potom smer US Steel, čiže zo Šace do US Steelu a potom  
z US Steelu je plánovaná, ak bude v budúcnosti, tá rekonštrukcia električkových tratí. 
Chcem sa spýtať, vtedy ste vravel, že si vypýtate ten materiál nejaký, lebo boli už také 
tie podklady spracované, chcem sa opýtať, vychádzali ste aj z tohto materiálu. Lebo 
mne napríklad chýba potom spomenutie tej Šace a US Steelu a potom U Steel, ktorý ste 
vy spomínal až smerom do Košíc v prípade, ak prebehne tá rekonštrukcia 
električkových tratí neviem, v ktorej etape. 

 
p. Polaček, primátor mesta: V minulosti vás oslovila preto kolegyňa z mestskej zelene, 

pretože nejakým záhadným spôsobom historicky ešte pred tým, ako som sa stal 
primátorom, to mala na starosti mestská zeleň. Čiže tam bola pani Antolová cyklo 
koordinátorka, my sme ju následne pretiahli do mesta, tu sme urobili chlievik, preto 
mám opäť viac zamestnancov, kde tie cyklochodníky si riešime už vo vlastnej réžii, nie 
sprostredkovane cez mestskú zeleň. Samozrejme medzitým sa ľudia vymenili a tým 
pádom sme dokázali trošku akcelerovať. Čiže všetky tie podklady, dokumenty, ktoré 
mestská zeleň v tom období, to bude 4 -5 rokov dozadu, dostala, tak sa vlastne pretiahli 
na mesto a tým, že my sme tu nemali takmer žiadne projektové dokumentácie, boli tu 
len rôzne úvahy, ale nie viac, tak sme vlastne potrebovali nanovo všetko rozobrať. Čo sa 
týka tej Šaci - Malej Idy, ak sa o tomto rozprávame, tak tento úsek tu je, som ho čítal, je 
to 1,5 km, je tam vydané územné rozhodnutie, ale je tam nutné majetkovoprávne 
vysporiadanie. V prípade, že sa to ľahko podarí urobiť, tak realizácia môže byť prelom 
rok 2024 - 2025, ale pri tých majetkových veciach to je tragédia. A Šaca – US Steel  
v týchto materiáloch tento nemám, ale určite sme sa o ňom rozprávali. Čiže ja 
potrebujem preveriť, prečo táto cesta tu nie je alebo čo sa stalo a prečo nie je zaradená, 
možnože nejaká komplikácia, nedokážem vám v tejto chvíli povedať. Pán poslanec 
Fedoročko, máte slovo. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja sa veľmi teším z toho, ako perfektne 

máte pripravený materiál a hlavne aké pozitívne správy ste nám pred chvíľkou povedali, 
lebo v podstate množstvo tých buspruhov by malo byť tohto roku hotových. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dám si vás za priateľa a budem sledovať váš facebook. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ako je to super a hlavne aby sme sa tešili nielen na buspruhy, ale 

na tie cyklochodníky, lebo je to kopec kilometrov, ktoré by mali byť tohto roku hotové a 
budúci rok hotové, takže to by mal byť veľmi pozitívny pokrok a preto hovorím, že  
ak ste dokázali s kolegami z magistrátu behom dnešného dňa takto promptne pripraviť, 
mám jednu prosbu na vás. Viete nám tento materiál poslať všetkým poslancom, aby sme 
ho mali k dispozícii? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Fedoročko, môžem vám povedať, že určite to kolegovia 

neurobili promptne za jeden večer. Na tomto, čo som vám prečítal je asi štvorročná, ak 
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nie päť ročná práca. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Tak tým pádom len aktualizovať, aký bude stav o 3 mesiace a 

tým pádom nie je problém mať takéto informácie aktuálne, že kde sa posúvame, ktorý 
progres. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Len nám stále nedáva zmysel, prečo na mestskom zastupiteľstve a 

nie do komisie dopravy. Len toto nám stále uniká. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ja vám poviem, aby ostatní poslanci, ktorí nie sú členmi komisie 

dopravy, mali takúto informáciu, to je celé. Lebo nás je tu  41 a v komisii dopravy je iba 
zopár poslancov. Takže ja si myslím, že aj ostatní poslanci by mohli vedieť, akým 
spôsobom to je a môžu komunikovať, ale aké pozitívne úspechy nás čakajú v tejto 
oblasti. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Okej, keď ste hovorcom všetkých. Pán poslanec Djordjevič, nech 

sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ináč pán Matoušek, dobrý pohyb. 

Pán primátor, ja len reagujem, že na vás, že aj ja si pána Fedoročka pridám za priateľa, 
lebo ja mu ďakujem dnes za jeho vzácny hlas, hej a keď pán primátor podpíše 
uznesenie, tak ako za vedenie spoločnosti budem veľmi súčinný v implementácii hlavne 
buspruhov a budeme. Ako? Áno, k veci, hej Dominik, ako 17 hodín tohto 
zastupiteľstva. Ďakujem, takže dobrý nápad pán primátor. 

p. Polaček, primátor mesta: Rozprava je uzavretá. Poprosím návrhovú komisiu návrh  
na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala návrh 

pána poslanca Fedoročka. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných 
právnych predpisov žiada primátora mesta Košice po a) o prípravu správy o aktuálnom 
stave prípravy jednotlivých buspruhov v meste Košice. Správa má obsahovať aktuálny 
stav projektovej prípravy všetkých buspruhov, ktoré mesto Košice pripravuje aj  
s termínom ich plánovanej realizácie a zoznam všetkých už zrealizovaných buspruhov. 
Správa bude podávaná primátorom na každom zasadnutí Mestského zastupiteľstva 
mesta Košice, termín od podpísania tohto uznesenia. A po b) o prípravu správy  
o aktuálnom stave prípravy jednotlivých cyklochodníkov v meste Košice. Správa má 
obsahovať aktuálny stav projektovej prípravy všetkých cyklochodníkov, ktoré mesto 
Košice pripravuje aj s termínom ich plánovanej realizácie a zoznam všetkých už 
zrealizovaných cyklochodníkov vrátane ich dĺžky a celkových nákladov na realizáciu. 
Správa bude podávaná primátorom na každom zasadnutí Mestského zastupiteľstva 
Košice, termín od podpísania tohto uznesenia. Koniec návrhu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 89 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
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Bod č. 40/3 
Bytový fond 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 40/3 Bytový fond. Pán poslanec 

Špak, máte slovo. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Po diskusii, respektíve chcem poďakovať 

kolegom, že vyslyšali žiadosť Komisie dopravy a výstavby, ktorá chcela, aby sme tento 
bod zaradili, následne sme diskutovali s pánom hlavným kontrolórom a s pánom 
riaditeľom BPMK, tak isto s referátom a momentálne si dovolím vám dať procedurálny 
návrh kolegovia, nakoľko procesy, o ktoré chcem , tak sú na dobrej ceste, tzn. v rámci 
bodu vás informuje o tom, že BPMK začal robiť pasportizáciu a kontrolu nájomných 
zmlúv. Následne pán hlavný kontrolór mi prisľúbil, že po skončení tohto procesu príde a 
urobí v BPMK tak isto kontrolu a na základe toho by som si dovolil predniesť vám 
procedurálny návrh, ktorý verím, že môžem prednášať aj bez toho, aby som stlačil 
zelené a ten procedurálny návrh znie, navrhujem prerušiť tento bod rokovania  
do mestského zastupiteľstva, ktoré bude po kontrole útvaru hlavného kontrolóra  
v bytovom podniku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 90 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 41 presun ako bod č. 3/3 

- - - 
 
Bod č. 42 
Informácia o zámere mesta Košice – zriadenie príspevkovej spoločnosti BUSINESS 
KOŠICE 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 42, ktorým je Informácia o zámere 

mesta Košice – zriadenie príspevkovej spoločnosti BUSINESS KOŠICE. Je tu aj kolega 
pán Martin Mudrák, ktorého poprosím, aby vám tento materiál predstavil, aby vysvetlil 
úlohu a samotný cieľ. Ďakujem pekne. 

 
p. Mudrák, Odd. strategického rozvoja: Dobrý večer. Ďakujem veľmi pekne za slovo a  

za priestor. Dámy a páni, rád by som vám predstavil projekt mesta BUSINESS 
KOŠICE, o ktorom by som vám niečo rád porozprával. Málo čo na svete sa predáva 
samé, málo čo sa predáva bez reklamy, málo čo existuje bez kvalitného marketingu a 
žiaľ Košice medzi tieto produkty nepatria. Košice potrebujú možnosť predávať sa, 
Košice potrebujú svoju značku, ktorá im chýba, Košice potrebujú svoju jasnú 
ekonomickú víziu, svoje ekonomické smerovanie a chýba im akýsi podtitulok, čím by 
sme vedeli otlačiť, čo tie Košice sú. Chýba nám taktiež aj možnosť a sila, ktorá by tieto 
Košice predávala a ktorá by učila Košice predávať aj ďalšie subjekty. Keď hovoríme 
o Košiciach, niektorí ľudia hovoria o meste, kde sa snúbi kreatívny priemysel  
s digitálnymi technológiami, niekto ešte stále hovoria o meste ťažkého priemyslu,  
o meste hutníctva a pomaličky už začíname hovoriť o Košiciach aj ako o budúcom 
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gigantovi automobilového priemyslu. Tu je však namieste zamyslieť sa a povedať si  
a pozrieť sa úprimne pravde do očí. Konkurencieschopnosť mesta a keď hovoríme 
o Košiciach, môžeme si pod tým predstaviť záujmové územie Košíc a región Košíc, 
konkurencieschopnosť nám dlhodobo dramaticky klesá a strácame svoju konkurenčnú, 
rokmi, konkurenčnú výhodu oproti mestám podobného, podobnej veľkosti a podobnej 
sily v rámci regiónu strednej a východnej Európy. Áno, mnohí z vás si môžu teraz 
povedať, ale veď sme získali mega investíciu Volvo cars, áno, veď každý mesiac, každý 
týždeň pomaly, otvárame novú IT investíciu v Košiciach, ale povedzme si úprimne, že 
najväčším investičným marketérov a propagátorom mesta Košice je vo veci Volvo cars 
práve Viktor Orbán, ktorý sem dotiahol európsku diaľničnú sieť, ktorý svojou 
zahraničnou politikou doviedol túto investíciu k nám a vďaka tak isto mnohým vládnym 
sľubom, kde máme ešte veľmi ďalekú cestu k naplneniu, umožnil nám túto príležitosť 
chytiť. Čo sa týka samotných IT investícií, tam si treba taktiež pozrieť pravde do očí a 
uznať, že je to stále ešte akési momentum, ktoré naštartovala určitá skupina 
jednotlivcov a kdežto pred pätnástimi rokmi tieto IT investície prichádzali kvôli lacnej 
pracovnej sile a početnému kvalitnému talentu, tak dnes už ten talent zďaleka nie tak 
lacný a zďaleka ho nie je dostatok a tá kvalita je ešte stále vysoká, ale taktiež má skôr 
klesajúcu tendenciu. Ja sa opýtam, koľko investícií sme ale minuli, o koľko talentu, 
ktorý dnes v Košiciach mohol existovať, či sú to talentovaní ukrajinskí „ajťáci“ alebo 
ktokoľvek iný zo zahraničného alebo aj domáceho talentu nám ušiel kvôli slabej  
alebo absentujúce aktivite všetkých nás. Hovorme preto o Košiciach momentálne ako  
o meste príležitostí, o v meste príležitostí, ktoré naozaj si nemôžme dovoliť nechať ujsť. 
Dnes geopolitika hrá v náš prospech. V budúcnosti hovoríme o obnove Ukrajiny a práve 
Košice môžu prilákať mega investície niekoľkonásobne prevyšujúce Volvo cars a môžu 
byť tým miestom, odkiaľ sa rozvoj budúci a oprava Ukrajiny, obnova Ukrajiny bude 
diať. Už dnes vieme o niekoľkých naozaj svetových investíciách, ktoré si v Košiciach 
robia svoje zázemie a chcú byť pripravené, až tento čas príde. Na to ale, aby toto 
rozhodnutie učinili, musíme byť pripravení aj my. Taktiež môžeme hovoriť o ďalších 
investíciách, ktoré sú spojené s investíciou Volvo cars, o mnohých, mnohých  
ďalších dodávateľoch, ktorí dnes uvažujú nad Košicami, ako jednak nad ich budúcich 
domovom, ale veľmi ľahko môžu uvažovať nad Maďarskom, ktoré je za hranicami a 
ktoré ponúka množstvo výhod oproti nám taktiež. Kdežto my sa stále hľadáme, kde nám 
tá vízia stále chýba a hádame, ktoré z tých miest, ktoré som vám ukázal, sme a akým 
mestom chceme byť, tak naši najsilnejší konkurenti v tom majú veľmi jasno. Brno byť 
mestom exportu svetových nápadov. Pred dvadsiatimi plus rokmi toto mesto zvolilo 
veľmi jasnú stratégiu, kde sa chcelo venovať rozvoju podnikania, rozvoju technológie, 
rozvoju inovácií a dnes sa pozeráte na technologický park Brna, na ktorý zamestnáva 
7000 ľudí. Tento park bol postavený mestom Brno, týchto 7000 ľudí má priemerný plat 
okolo 4 tis. Eur, za roky od jeho založenia priniesol 3 mld. Eur v platoch do regiónu 
Jihomoravského a dnes generuje obrat 9 mil. Eur, z toho 2,5 mil. Eur generuje  
do rozpočtu mesta Brno. Keď hovoríme o meste Debrecen, hovoríme o meste, ktoré 
takisto má veľmi jasno. Chce to byť domovom vašej budúce investície. Mesto Debrecen 
sa pravidelne umiestňuje v top desiatke najlepšie prezentovaných investične miest a 
bojuje s konkurenciou, akým je Dubaj a New York. Pravidelne sa taktiež nachádzajú  
v top trojke malých a stredných miest v Európe, ktoré sú najlepším miestom pre vašu 
budúcu investíciu. Mesto Debrecen postavilo túto medzinárodnú školu v Košiciach a to 
je to, čo Debrecen ukazuje investorom, keď prichádzajú do Košíc. Investori na to, aby 
boli funkční a na to, aby boli spokojní, potrebujú priniesť si svoj nadnárodný 
management do toho mesta, ten nadnárodný manažment prirodzene potrebuje niekde 
umiestniť svoje rodiny a svoje deti a toto ich víta ako jeden z prvých obrázkov a ako 
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jedny z prvých sekúnd každej prezentácie mesta Debrecen. Toto víta našich investorov 
v Košiciach. Toto je medzinárodná škola v Košickej Novej Vsi. Debrecen má veľmi 
jasnú výhodu oproti nám a to je dlhé roky, dlhé roky pôsobiaca organizácia 
ekonomického urbanistického rozvoja EDC Debrecen a už dnes je obohatené aj o DIF, 
čo je infraštrukturovaná spoločnosť mesta Debrecen, ktorá pomáha pripravovať 
priemyselné parky a dnes sa venujete nám ušlej investície BMW. Debrecenska 
organizácia ekonomického urbanistického rozvoja sa venuje najmä štyrom kľúčovým 
oblastiam a to je ekonomický rozvoj, investičná propagácia, urbanistický rozvoj a smart 
city. Prečo je tam ten urbanistický rozvoj je Debrecenu pomerne jasné. Pretože úspešné 
veľké investície nemôžu vznikať bez dobre pripravených strategických území. Pracovné 
miesta s vysokou pridanou hodnotou nevznikajú niekde, kde nie sú kvalitné kancelárske 
priestory a zamestnanci nedostávajú v mestách, ktoré nemajú zabezpečené vybavenú 
bytovú otázku. Mesto Košice a Košický kraj je na chvoste Slovenska, čo sa týka 
výstavby rezidenčných bytov, je na chvoste, čo sa týka začatých bytov v prvom 
štvrťroku 2023, sme najpomalší v rozvoji projektov bývania a nič nenasvedčuje tomu, 
že by sa sme sa mohli dramaticky zlepšiť bez toho, aby sme veľmi aktívne zmenili našu 
stratégiu. Odpoveďou na mnohé z týchto otázok môže byť práve organizácia 
BUSINESS KOŠICE pod hlavičkou Mesta Košice, ktorá by mala byť rozdelená  
do dvoch funkčných celkov, pričom tá prvá sa venuje práve ekonomickému rozvoju, 
rozvoju biznisových a podnikateľských príležitostí. Tu je ako hlavná agenda tejto 
organizácie alebo tejto sub teda organizácie podpora investícií a tzn. to ukázala aj 
dnešná investícia Volvo cars, mesto Košice nie je pripravené poskytnúť, aj keď sa veľmi 
snažíme, takú projektovú podporu a taký projektový management prichádzajúcim 
investorom, ktorí si oni zaslúžia a ktorý je absolútne nutný. Tak isto nám chýba 
akýkoľvek ekonomický marketing. My dnes nedisponujeme žiadnym materiálom, ktoré 
by sme vložili investorovi do ruky, nevykonávame žiadnu aktívnu činnosť na to, aby 
sme tých investorov tu lákali, aby sme príležitosti, ktoré sú všade naokolo, získali a 
ktoré by sme sa aktívne venovali. Neexistuje nič, čo by pomáhalo ekonomickej 
transformácii napr. povedzme malých a stredných podnikov v Košiciach a v jeho 
záujmovom území, ktorí by pomáhali tvoriť produkty s vysokou pridanou hodnotou a 
meniť toto mesto, pričom tá ekonomická transformácia stále nie je dokončená napriek 
tomu, čo si myslíme, neexistuje tu sieť, ktorá by bola dostatočne funkčná a ktorá by 
podporovala ekonomické subjekty a bolo hybnou silou medzi sektorovej spolupráce  
v tomto regióne. Chýba nám aktívny dátový zber, práca s dátami, je rozhodovanie sa  
na základe dát ohľadne našli ďalšieho ekonomického smerovania a v neposlednom rade 
chýba nám hybná sila, ktorá by sa veľmi aktívne venovala udržaniu a lákaniu talentu. 
My dnes vieme, že všetky tieto aktívne investície, ktoré v Košiciach sú, majú pomerne 
slabý záujem zo strán samospráv, pretože to, že my sme tu ich prilákali, lebo oni sa tu 
nejakým spôsobom objavili je fantastické, ale skúsme si zodpovedať, čo sme urobili  
od ich vzniku, aby sa tu cítili dobre, aby boli spokojné, aby mali stále kontinuálnu 
podporu pri ich existencii v Košiciach. Dnes sa nám tie spoločnosti mnohé sťažujú, 
nedokážu talent nájsť, nedokážu rásť ďalej a majú čoraz väčší problém presviedčať 
svoje matky, že tie Košice sú stále tou najlepšou lokalitou, kde teda majú zostať. A keď 
aj sa snažia presvedčiť tieto svoje matky, chýbajú akékoľvek základné dáta ekonomické 
a marketingu a analýzy, ktoré by mesto alebo ktokoľvek iný, poskytol. Keďže hovoríme 
o BUSINESS KOŠICE, hovoríme najmä o sieti partnerov najmä v oblasti 
ekonomického rozvoja, pretože to nie sú veci, ktoré by sme chceli robiť sami. To sú 
veci, ktoré dnes v určitej časti suplujú nejaké organizácie, subjekty, či už teda 
nadnárodné spoločnosti, rôzne klastre, obchodné komory, univerzity atď., ale chýba im 
koordinátor týchto aktivít a chýba im jasná hybná sila, ktorá by aj im poskytoval ten 
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servis, ktorý potrebujú na to, aby boli úspešní, aby spoločne s nami predávali tú lokalitu 
ďalej. V druhom rade hovoríme o svojom urbanistickom rozvoji, pretože na to, aby tie 
investície boli úspešné, aby sem prichádzali, my musíme pracovať tak isto aj  
s rozvojom nášho regiónu, čo sa týka urbanistického rozvoja. Chýba nám kvalitné 
bývanie, chýba nám proces, ktorý nemôže skončiť vyhlásením urbanistickej súťaže a 
nemôže skončiť odovzdaním teda projektov len do rúk developerov a investorom bez 
toho, aby to mesto bolo ďalej súčasťou svojho budúceho rozvoja. Urbanistická časť 
BUSINESS KOŠICE by sa teda mala venovať projektovému riadeniu a to už  
od predprojektovej prípravy, prípravy rozvojových území, konzultačnej podpory, 
propagačnej činnosti v prospech zaplnenia investičný, budúcich investičných lokalít,  
na svoj budúcich rozvojových území. Chýba nám jasná stratégia rozvoja našich 
strategických území. Sú to veci, na ktoré kapacity mesta nikdy nebudú stačiť a nikdy 
nebudú plniť tú úlohu tak, aby sme mali dostatočnú kontrolu nad svojím budúcim 
rozvojom. Chýba nám tak isto entita, ktorá by pomáhala zhodnocovať mestské majetky 
a zhodnocovať mestské pozemky, ktoré by mala jasnú predstavu čo má kde byť a  
za akým účelom a pomohlo tomu rozvoju až do záverečných fáz. Chýba nám tak isto aj 
práca vysporiadania a výkupu pozemkov, ktoré dnes považujeme za jednu z najväčších 
slabín našou urbanistického rozvoja a bytovej otázky. Chýba nám podpora, ktorá by 
spoločne so štátom a s ďalšími podporovateľmi a s ďalšími subjektami pomáhala 
konsolidovať územia a pripraviť ich na to, aby sme mohli napĺňať očakávanie nielen 
našich ekonomických subjektov a budúcich investorov, ale taktiež aj občanov mesta. 
Ďakujem veľmi pekne. Toto bolo naozaj v skratke.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne za prezentáciu. Ja chcem dodať toľko, že zároveň 

sa na Slovensku mení aj spôsob vnímania a toto je to, čo mňa osobne akcelerovalo, aby 
sme sa pohli týmto smerom, sa začína meniť spôsob a diskusia o tom, ako sa  
v budúcnosti budú financovať samosprávy. Rozmýšľam, koľkí asi tak počúvajú. 
Neviem či máte dostatok informácií k tomu, čo sa dnes tvorí v rámci Slovenska. Ak sme 
dnes zvyknutí a naučení, akým spôsobom prúdia peniaze zo štátu do mesta  
cez podielové dane, tak postupne sa zmení atmosféra na to, aby systém, ktorý poznáme 
posledných 20 rokov sa zmenil. Existujú riešenia, ktoré dnes hovoria o tom, že nebudú 
mestá a obce dostávať štandardným spôsobom podielové dane, ale spôsob financovania 
zo štátu samosprávy bude založený na tom, aká výkonnostná samospráva je. Na tejto 
reforme robil aj súčasný premiér Ódor s Viktorom Nižňanským a s ďalšou partiou ľudí, 
kde ich parameter financovania samospráv má byť v tom, koľko dokážeme príležitostí 
do mesta doniesť, koľko dokážeme ľudí zamestnať, koľko dokážeme HDP v danom 
regióne uloviť, taký veľký podiel dostaneme na tejto aktivite. To znamená, ak dnes, 
jednoducho povedané, ak sa na Slovensku alebo aj v Košiciach predá jedno pivo, tak to, 
čo z toho ten štát zarobí ide do štátnej pokladne a rovným dielom sa výnos, keď to 
poviem veľmi jednoducho a obrazne, prerozdelí medzi všetkých. Tie kľúče sú veľmi 
podobné. Cieľom je, aby keď dostane do regiónu, do mesta investora, ak ho prilákame, 
ak zvýšime HDP štátu a ak zamestnáme ľudí a začneme vytvárať hodnoty a títo ľudia 
začínajú odvádzať mzdu, tak samospráva bude na základe týchto parametrov 
odmeňovaná podľa jasného kľúča a ak je aktívna, dokáže zarobiť viac, aby mohla ešte 
viac investovať. Predpokladáme, že toto bude mať za následok istým spôsobom alebo 
akcelerovať, aby samotná samospráva začala na Slovensku konkurovať. Podobne to 
funguje v Maďarsku, podobne to funguje v Poľsku a v iných krajinách. To znamená, 
začneme biť o to, aby investície do daného regiónu prišli. A kto bude pripravený, kto 
bude aktívny, kto bude uvažovať takto, tak jednoducho má šancu z toho koláča si 
odhryznúť v budúcnosti čo najviac. Pripravenému šťastie praje. Čiže ak sa zmení  
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tá reforma jednoducho musí prísť, pretože nie sú financie, verejné financie a financie  
pre samosprávu udržateľné, tak predpokladáme, že tá zmena pôjde práve týmto 
smerom, na ktorej aj predstavitelia súčasnej vlády dlhodobo pracovali. Preto som ja 
osobne tento nápad podporil a myslím si, že pre Košice je dôležité, aby sme boli prví  
v tejto línii. Toľko možno z mojej strany. Diskusia je otvorená, nech sa páči. Pán 
námestník, nech sa páči, ešte doplňujúce informácie. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem kolegovia. Jednu vec si nespomenul, dôvod 

prečo tento bod predkladáme pred vás. Dnes je, že samozrejme nemáme ešte úplne 
doladené detaily samotnej formy tej organizácie, aj keď máme inšpiráciu práve v tom 
Debrecene, ktorý nám pred pár rokmi stiahol investíciu BMW, ale na tomto sa bude 
pracovať počas leta a zámerom je predložiť samotné schválenie vzniku tejto organizácie 
až v septembri tohto roka. Tu chcem ešte uviesť jednu vec, že je to aj uvedené  
v dôvodovej správe a dnes som vám preposlal aj list od Krajskej regionálnej komory 
Slovenskej obchodnej a priemyselnej komory a tu chcem uviesť, že samotná aktivita a 
priori nevychádza od nás ako keby od vedenia. My sme boli opakovane nabádaní  
k tomu, aby mesto sa zaktivizovalo v tejto téme, aby sme začali s týmto niečo robiť. 
Vychádzalo to od našich ekonomických partnerov, či už sú to jednotlivé obchodné 
komory alebo klastre a vychádzalo to aj od akademickej sféry ako sú vysoké školy teda 
naše univerzity, aby sme zlepšili práve tú stránku v prvom rade a pri tejto téme začala 
táto téma BUSINESS KOŠICE prezentácie toho mesta, lákanie udržiavanie toho talentu 
a lákanie a udržiavanie tých investícií, ktoré tu máme. A myslím si, že to, že máme tu 
dnes medzinárodné letisko, čo nás napr. oproti Miškolcu zvýhodňuje v nemalej miere, 
tak keď to porovnáme napr. s mestom Rzeszów, ktoré je rovnako na východnej hranici 
Európskej únie, je niekde úplne inde v rozvoji vďaka tomu, akým spôsobom akceleruje 
túto spoluprácu s ekonomickými partnermi. Áno má aj iné kompetencie v zmysle 
daňovej politiky a podpory nových investícií, to je nezanedbateľná vec, ale robia aj  
na tom, aby sa prezentovali napr. že Rzeszów ako mesto, ktoré je o mesto leteckého 
priemyslu, kde je prepojený biznis a výskum na vysokých školách pre letectvo. 
Debrecen, ako bolo poukázané, má tiež našliapnuté dopredu. Otázka znie, kde zostanú 
Košice a my si musíme povedať, že musíme investovať aj do týchto aktivít, aby sme  
sa dokázali prezentovať ďalej. My sme už o týchto snahách rokovali aj  
s predchádzajúcim aj s tým predchádzajúcim vedením ministerstva hospodárstva a oni 
povedali, že to veľmi vítajú, že mesto sa chce aktivizovať tejto roly, pretože my 
dostávame opakovane pozvánky na medzinárodné napr. výstavy a veľtrhy  
pre developerov a pre iných investorov do zahraničia cez SARIO, ale nemáme ich čo 
prezentovať. A toto chceme zmeniť. Ďakujem za vašu pozornosť a ak sú nejaké otázky, 
nech sa páči pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte doplním, tak ako povedal pán námestník, 

naším cieľom je dnes vás informovať o tom, že takýto projekt existuje. O samotnom 
schvaľovaní takejto spoločnosti my dnes nie sme úplne rozhodnutí, či má to byť 
príspevková organizácia alebo obchodná spoločnosť. Na toto ešte potrebujeme získať 
naozaj jasný názor. Je, aby sme si jednoducho v septembri, keď s týmto návrhom 
prídeme, rozumeli, čo je vlastne naším cieľom, aby sa už venovali samotnej aktivite a 
samotnému založeniu, ak teda povieme si, že áno. Dnes chceme od vás len počúvať, čo 
všetko na takomto projekte vám možnože vadí, čo by ste chceli vylepšiť alebo či si 
rozumieme tej vízie, aby jednoducho v septembri sme už boli vecní a nerozprávali 
vlastne alebo nekreslili si maľovanky. Takisto je dôležité aj spomenúť mesto Trnava, 
ktorá je v tomto prípade dynamická hlavne v tej časti urbanizmu, kde dnes mesto 
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Trnava developuje, skupuje, sceľuje pozemky úplne aktívne, snaží sa ich nakúpiť  
za výhodných podmienok, následne na týchto plochách v priestoroch mení územný plán 
a následne ich ponúka spoločnostiam, či už v rámci bývania alebo ďalších investícií a 
predáva im to s obrovskou pridanou hodnotou. Následne peniaze opäť vracia do mesta a 
opäť cyklicky takto zhodnocuje majetok mesta. Čiže máme na Slovensku aj pozitívne 
príklady jednej z časti tohto, čo my máme v tejto chvíli nastavené a čo by sme chceli 
riešiť. Dnes v Košiciach nie sú scelené pozemky, dnes mesto Košice okrem pár 
príkladov dvoch-troch má priestor niekde, kde by mohlo niečo ponúknuť, mnohokrát sú 
to nevyhovujúce parcely, nevyhovujúce priestory a tak isto aj tu dokážeme dnes 
výhodne na tom pracovať, výhodne sceľovať, mnohokrát výhodne kúpiť a po zmenách, 
ktoré máme my vo svojom talóne a to je napr. územný plán, dokážeme veľmi výhodne 
akcelerovať a dokonca byť na tom ziskový. Čiže to je niečo, čo vám chceme predstaviť, 
aby jednoducho sme do mestského rozpočtu tak ako mnohokrát a hodiny, hodiny sme 
rozprávali, začali aj prúdiť peniaze z ďalších zdrojov. Nielen zo zdrojov, ktoré dnes 
poznáme. A možnože ešte tretia taká dôležitá vec. Dnes mnoho investorov sa sťažuje, že 
mesto Košice pri rôznych schvaľovačkách nie je dostatočne súčinné, aby poradilo ako 
niektoré veci majú robiť. Lenže my nemôžme aj rozhodovať aj radiť. Takáto spoločnosť 
môže, tým, že pozná procesy, tým, že má podporu mesta, radiť takýmto spoločnostiam 
ako urýchliť proces, ako skvalitniť projekty, aby sa nezdržiavali v procesoch, ktorých 
mnohokrát sa spoločnosti zacyklia, strácajú čas a my počúvame mnohokrát, že niektoré 
vaše rozhodnutia trvajú 30, 60, 90 dní. Čiže istým spôsobom potrebujeme pre nich aj 
vystavať úplne jednoducho poradenskú spoločnosť, ktorá im dokáže nastaviť procesy 
tak, aby dokázali žiadosti, ktoré prídu už priamo do dverí, kde majú prísť, aby o nich 
bolo aktuálne omnoho rýchlejšie rozhodované. Čiže toto je pomoc na to, aby vec začali 
v meste rýchlejšie fungovať a lepšie fungovať. Ďakujem pekne. Myslím, že sme asi 
povedali všetko a faktickú otázky pán poslanec Fedoročko, pani poslankyňa 
Kovačevičová a pán poslanec Schwarcz. Ďakujem. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja vychádzam z toho 

materiálu, ktorý nám bol predložený na dnešné zasadnutie, čiže v podstate áno, ten 
zámer mesta zriadiť ďalšiu príspevkovú organizáciu mesta Košice, spoločnosť 
BUSINESS KOŠICE, je zaujímavý. Určite nespochybňujem účel takejto organizácie. Ja 
som si vypočul túto prezentáciu aj na komisii, kde bolo k tomuto tak isto zaujímavá 
debata, ale chýbajú informácie a to je ten presne ten čas cez to leto, aby sme vedeli 
jasné, aké budú mať kompetencie táto organizácia, ako bude mať organizačnú štruktúru, 
aký bude finančný dopad na mestský rozpočet, tak isto je veľmi dôležité zodpovedať  
na všetky tieto otázky, akým spôsobom bude financovaná celá táto organizácia, akým 
spôsobom to bude mať dopad na tie mestské peniaze. Čiže ja chceme sa správať 
zodpovedne a efektívne míňať verejné financie na ďalšiu príspevkovú organizáciu 
mesta, tak na tieto otázky by sme mali mať aj odpovede. Čiže to je to, čo je pre mňa  
pre mňa dôležité a ak táto organizácia má byť tá kľúčová pre budúci rozvoj mesta 
Košice a príchod potenciálnych investorov, tak určite o nej musíme vedieť viac, aby 
sme sa v septembri mohli dobre rozhodnúť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Asi sa budem opakovať, čo povedal 

pán predrečník tiež, pán Fedoročko, pretože ak som dobre pochopila, tak v septembri by 
sme asi už mali byť bližšie k tým informáciám, ktoré spracujete počas leta teda, čo sa 
týka právnej formy, ekonomiky, finančných dopadov, čiže má to byť životaschopná 
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spoločnosť, ktorá nebude ako chobotnica naviazaná na rozpočet mesta? Pretože  
v súčasnosti sme nevedeli zafinancovať ani súčasné organizácie, príspevkové 
organizácie mesta Košice a keď sa hovorí, že rok 2024 bude ešte horší ako rok 2023 
čiže, akým spôsobom nalejeme peniaze do tejto spoločnosti? Ale ak hovoríte, že toto 
budete prezentovať v septembri, tak asi nám to to odhalí tieto čísla. Potom ste 
spomínali, nejaký poplatok za rozvoj, ale tie percentá, ktoré sa niekde spomínali, to boli 
fakt ako nejaké drobátka, ktoré možno nebudú stačiť ani na nejakého riaditeľa tejto 
spoločnosti. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Asi sa aj ja budem opakovať, ale ja som si tu 

čítal ten materiál. Ako potenciálny zdroj financovania sa navrhuje zmena prerozdelenia 
miestnych poplatkoch a rozvoj a to medzi mesto Košice a MČ. Subjekt BUSINESS 
KOŠICE a Pamiatkový fond mesta Košice. Návrh financovania však podlieha 
dodatočnej analýze a ďalšiemu posudzovaniu. Myslím si, je dosť dôležité, chápem 
tomu, že teraz to budete v septembri, že vraj na Komisii cestovného ruchu padlo nejaké 
percentuálne prerozdelenie, nebol som účastníkom tejto danej komisie a tak z hľadiska 
nejakých financií je veľmi dôležité, aby bol dopracovaný komplet celý biznis plán 
fungovania a zabezpečenia finančných prostriedkov k tejto danej spoločnosti aj  
s prihliadnutím na to, že bude riešiť dosť veľmi vážne veci, čo sa týka výkupu a 
poprípade, čo bolo prezentované a developingu nových budov, čo si myslím, že už 
neviem, že či je úlohou mesta Košice ako takého, riešiť túto záležitosť toho 
developingu. Takže, áno, nie som proti ale treba vyšpecifikovať presné úlohy, čím by sa 
malo táto business spoločnosť zaoberať a že či nie je až nadbytočné niektoré veci, ktoré 
sú v tom. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán Matoušek, keď pristanete  

v Tallinne na letisku a vyjdete z letiskovej haly, tak po svojej pravej ruke uvidíte asi 
takých 7 alebo 8 budov administratívnych a všetky postavilo de facto mesto. Postavili 
ich preto, pretože chcelo poskytnúť áčkové priestory pre budúcich investorov. Či nemá 
mať mesto developingovú spoločnosť? Neviem, choďte sa opýtať do Viedne, ktoré 
stavia celú novú mestskú štvrť. Ja neviem ako chceme pohnúť s tým, že tu čelíme 
rozdrobenosti pozemkov, ako tomu chceme čeliť a posunúť ten rozvoj mesta dopredu, 
ako chceme realizovať nové mestské centrum. Lebo keď si kolegovia myslíte, že to 
bude robiť ÚHA, ktorý na jednej strane bude vydávať guidelines ako sa to územie má 
rozvíjať a na druhej to bude realizovať, po prvé je to konflikt záujmov a po druhé, nie je 
to realizovateľné. Ak chceme investovať do rozvoja mesta, bude nás to niečo stáť. Táto 
spoločnosť časom bude prinášať aj určitý príjem, ale v prvom rade ide o našu investíciu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho, nech sa páči. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Prečítal som si tú správu, ktorá nám bola 

predostretá. Vytrhnem tam nejaké veci z tohto. Bolo poukázané mestu Košice na mnohé 
nedostatky, schopnosti mesta Košice propagovať samu seba, ako atraktívnu ekonomickú 
destináciu, ako potenciálne investície, ďalej hospodársky rozvoj mesta navyše priamo 
prepojený s ponukou a dostupnosť bývania. Súčasná pasívna obmedzená kontrola mesta 
Košice nad svojim urbanistickým rozvojom ďalej oslabuje jeho regionálnu konkurencie 
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schopnosť. Organizácia BUSINESS KOŠICE ponúka riešenie v podobe svojej 
schopnosti zastrešiť záujmy ekonomicko-urbanistického rozvoja mesta budovaním 
úspešnej medzinárodnej značky mesta. V poriadku. To je taký prvotný výcuc z prvých 
dvoch strán. Ja sa potom pýtam, čo budú robiť referát strategického rozvoja, referát 
projektov EU poriadku, Cassovia Info, Creative Industry, K13, Visit Košice, Perly 
a všetky tie ostatné máme, ktoré vo svojej činnosti majú aj to, čo je popísané tuná, čo by 
mala toto BUSINESS KOŠICE zahrňovať a o čo by sa mala starať. Myslím si, že aj 
v súčasnosti je samospráva aktívna v ohľadom získavania investícií v danom regióne. 
Možno by sa dalo viacej. Máme schválené PHSR, podľa čoho už plánujeme niečo, čo 
chceme s mestom Košice dosiahnuť do budúcnosti. Máme množstvo strategických 
plánov, ktoré tu boli odsúhlasené a toto všetko bolo pripravené a plánované s dobrou 
vierou do budúcna a to sme ešte vtedy nevedeli, že nejaké BUSINESS KOŠICE 
potrebujeme. A toto všetko sme už urobili, aby sme sa posúvali dopredu. Čiže ja tak isto 
podporujem niečo v tejto podobe, len sa pýtam, že my už niečo tu máme, tak isto máme 
ÚHA, máme aj referát urbanizmu, máme všetko potrebné, čo je tu popísané. Čo potom 
budú robiť tie referáty? To sa presunú tí ľudia? Lebo nám to potom bude zbytočné, lebo 
máme Visit Košice, máme Cassovia Info, čo tak isto veľa vecí zahŕňa a sú to všetko 
neziskové organizácie alebo príspevkové organizácie. A tu sa píše tak isto, že 
organizácia BUSINESS KOŠICE podľa svojho zamerania mala pôsobiť ako jednotná 
právna forma s dvoma konateľmi v dvoch funkčných celkoch. Jeden konateľ bude mať 
ekonomický rozvoj a druhý konateľ by mal mať ten mestský a urbanistický rozvoj. 
A druhým razom na ďalšej strane  nevieme, či to bude taká forma alebo taká, ale 
uvažujeme o tom, že to môže byť príspevková, môže to byť aj s.r.o., môže to byť  
a.s. Neviem nejakým spôsobom akú to má mať podobu a preto očakávam k takému 
zámeru, že bude vypracovaný taký biznis plán so všetkými ekonomickými a 
ukazovateľmi finančnými s plánom na niekoľko rokov ako mesto plánuje vlastne uživiť 
toto BUSINESS KOŠICE, lebo tu sa píše, že bude ziskové vykupovanie pozemkov, 
vytváranie priestoru pre budúcich developerov a za čo chceme vykupovať tie pozemky, 
napríklad. To znamená, nápad je to dobrý, avšak je tu niekoľko rozporov, ktoré ja tu 
vnímam s tým, čo už mesto má, s čím pracuje, čo podporujeme alebo chceme ešte 
podporovať viac a tu ideme vytvárať niečo. Neporovnával by som sa s Viedňou, že 
choďte sa pozrieť do Viedne, choďte sa pozrieť do Paríža, choďte sa pozrieť  
do Tallinnu. No tu sme v Košiciach, tu sme Slovensku, tu sa boríme s inými 
problémami ako inde vo svete, čiže tam by som to veľmi neporovnával, ale môže to byť 
pre nás nejakým spôsobom nejaký cieľ, že kde chceme dosiahnuť a chceme 
prirovnávať, respektíve minimálne sa priblížiť ich úrovni, ale je tu veľa otázok. 
Podporím aj tento BUSINESS KOŠICE, ale na septembrovom zastupiteľstve, keď to 
bude predložené už v nejakej inej podobe s konkrétnou, s presnou nejakým tým biznis 
plánom, SWOT analýzou a všetkými týmito ukazovateľmi, kde sa my môžeme 
rozhodnúť a tým druhým je to b), čo som chcel povedať, čo som na začiatku spomínal, 
čo s tými ostatnými referátmi, oddeleniami a všetkými tými plánmi, čo tu máme, kde xy 
ľudí robí a mesto to podporuj. Takže asi toľko, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne za pripomienky, lebo my dnes dizajnujeme túto 

spoločnosť. Preto sme si povedali, že chceme túto diskusiu rozprúdiť, chceme počuť, čo 
potrebujete počuť, vedieť, aby ten pocit, ktorý máte a sa teším tomu pocitu, že cítite, že 
to nie márne, čo ponúkame a ako rozvinúť, aby sme tomu aj uverili. Ja vás len chcem 
poprosiť a hovorím to svojmu synovi, nedívaj sa ty na, a poznáte to všetci,  
na kamarátov, ktorí nosia dvojky, my nechceme byť predsa predmestie niečoho. 
Dívajme sa na tú Viedeň, dívajme sa na ten Paríž. Ak chceme ostať malými, tak aj 
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malými aj ostaneme. To je celý odkaz tohto projektu. Pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: To isté by som zdôraznil, čo pán primátor povedal,  

ak máte nejaké pripomienky, návrhy kľudne aj emailom na mňa, aj na Martina Mudráka 
môžete zaslať. Našim cieľom je v priebehu leta pracovať ďalej na týchto podkladoch a 
na tom, aby sme vám vedeli poskytnúť tieto odpovede a pripraviť tento case z tejto 
spoločnosti tak, aby sme všetci spokojní, keď budeme v septembri schvaľovať a mali 
jasno v tom, čo je jej účel a čo má rozvíjať a samozrejme v priebehu predtým, než to 
dôjde do zastupiteľstva na nahlasovanie, budú zasadať komisie, môžeme si spraviť 
samostatnú diskusiu k tomu, ale tak ako povedal pán primátor, my v rámci projektu 
Košice 2.0 bol taký workshop, mali sme tu takého kanadského sociológa a ten sa presne 
na toto zameriaval, že čo bráni v tom, aby sme reštartovali to myslenie na Slovensku a 
sa pohli dopredu. A boli tam stakeholderi z celého mesta a presne toto vyšlo z toho, že 
tá jedna z tých vlastností je to, že tá ustráchanosť, tá malosť, že len, aby sme náhodou 
niečo nespravili zle, len aby sme, lebo my sme taká malá krajina. Toto tak asi možno 
sumarizuje najviac. A ja budem rád, keď sa z toho posunieme ďalej dopredu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Pán námestník, ako ja sa s tebou nepriem, Tallin, Viedeň, zjavne 

majú asi trošku inakšie samosprávy, majú trošku inakšie financovanie mesta, ale ja sa 
len pozriem do našich radov a sa len pozriem na náš bytový podnik ako spravujeme náš 
bytový fond, byty, ako spravujeme náš majetok, ktorý sa nevieme postarať už teraz a my 
máme zase nejaké megalomanské vízie bez nejakých podložených veci, že chceme 
robiť nejaký developing, postaviť nejaké biznis centrá, ale z čoho, keď my nemáme  
na to financovanie, hej. Ako je to pekná myšlienka, ja ju nezavrhujem, ja len chcem 
doplniť a neviem naozaj, že keď nevieme sa postarať o tieto malé dielčie veci, že či sa 
my ako mesto Košice v zastúpení BUSINESS KOŠICE, máme pustiť priamo  
do developingu, hej Business centra ako je v Talline. V prvom rade musí byť zmenené 
hlavne financovanie samospráv a nemôžme porovnávať samosprávy, ktoré sú  
v Estónsku, ktoré sú v Rakúsku, ktoré sú úplne inde a určite nemajú také prerozdelenie 
finančných prostriedkov ako máme my a dostávajú inakšiu podporu. Ak bude to 
financovanie nastavené tak, ako je to tam v týchto štátoch, tak v tomto prípade sa 
môžeme venovať. Ale zatiaľ máme len jeden balík peňazí, ktoré musíme rozdeliť. A 
začať my ideme prerozdeľovať balík, ktorý z časti patrí obyvateľom mesta Košice daní 
rozvoja, ktorá má byť explicitne orientovaná pri výstavbe nejakej infraštruktúry, pri 
výstavbe nejakého developera a my z toho ideme robiť nejaký developing. Neviem, 
trošku mi to treba hľadať myšlienku. Nie som proti tomuto, len potrebujem rozvinúť 
celý tento biznis plán, ktorý tam je. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: S faktickými pán poslanec Djordjevič a pán námestník. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Niektorí 

zaspávajú pomaly, potom po ďalšom bode pozývam na kávu hore do automatu, ale teraz 
k veci. Aj keď sme mali stretnutie na ÚHA minulý týždeň, som hovoril o myšlienke a 
úplne reálne realizovateľné, že mesto Košice aj má vlastne vlastné pozemky a ja som sa 
prihlásil aj preto, že pán Matoušek povedal, že kde by mesto zobralo peniaze. No kde? 
A developer vytiahne z kešeni? Tak tiež v banke. A aký je problém, že mesto Košice by 
napr. teraz teoreticky, ja viem, že tých pozemkov nemá veľa, ale keby postavilo  
30 bytov za 6 mil. Eur a predalo ich za 9 mil. Eur a zarobilo by 3 mil. Eur a podporilo 
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by 10 skateparkov. Ja viem, sa smejete, ale prichádzame do štádia, pán Matoušek, ktoré 
tu bolo v uplynulom období a sa vyvrbilo po dvoch rokoch. Teraz po polroku 
prichádzame do toho zlého štádia, že keď s niečím neprichádza nejaký konkrétny klub 
alebo kamarátska skupina, tak je všetko zlé a zavrhujme to. Tak pokračujme v tom 
takto.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán Matoušek, teraz máme 

príjmy z dane z rozvoja, to je alebo z poplatku za rozvoj, to je a padol ten návrh  
zo strany primátora, ale opäť do diskusie, zobrať 10 % z tohto poplatku,  
9 % napr. investovať práve do výkupu pozemkov v týchto lokalitách, na ktorých nám 
záleží a jedno percento napr. do údržby a obnovy pamiatkovo chránených budov alebo 
nejakých pamätihodnosti v rámci mesta. Keď neinvestujeme teraz, kedy? Vy poviete, že 
prečo, keď nemáme na toto? Ale aj vy ste ambiciózni. Teraz pred chvíľkou sme tu 
prejednávali projekt, s ktorým ste prišli, na ktorom ste pracovali, na ktorý ste  
na začiatku nemali peniaze, skatepark pri KVP. Ja sa vás teraz nechcem dotknúť, ja iba 
hovorím, každý sa snažíme posúvať ďalej. Ale keď to nebudeme robiť a keď nebudeme 
investovať do toho, predbehnú nás iný a tí mladí ľudia, ktorí z tohto mesta odchádzajú, 
povedia, prečo by som sa vracal. A myslím si, že o toto tu hráme. A v našich 
strategických materiáloch, ja keď prepáčite, v našich strategických materiáloch máme 
ambíciu sa posúvať k 300 tisícovom mestu. Je to aj aj v návrhoch na územný plán a  
na ten nárast potrebujeme. Lebo keby sme to nerobili, tak zabudnime na nové mestské 
centrum, zabudnime na to. Načo sa do toho púšťať? Čas, áno, ďakujem pán poslanec, 
čas, čas, čas. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Mudrák poprosil ešte, aby doplnil nejakú informáciu. Nech sa 

páči. 
 
p. Mudrák, Odd. strategického rozvoja: Ďakujem veľmi pekne. Ja ešte raz ďakujem všetkým 

za všetky podnetné príspevky do toho, pretože tento projekt je projekt, ktorý má 
smerovať k úspešnejším a silnejším konkurencieschopnejším Košiciam, čiže to je 
úspech nás všetkých a má to byť tak isto aj projekt pre nás všetkých. Chcem sa vyjadriť 
aj k pánovi starostovi Krchovi, pretože tam padlo pár zaujímavých otázok. Ja sa chcem 
tiež opýtať, že kto dnes napr. stojí a kto dnes investične propaguje mesto Košice. Jediný 
akože subjekt, ktorý mne napadá, je SARIO a ministerstvo hospodárstva a to sú 
subjekty, ktoré promujú Slovensko a sem-tam sa ujde aj tým Košiciam. Tu naozaj 
neexistuje subjekt, ktorý by aktívne hájil ekonomické záujmy tohto mesta a tohto 
regiónu. Keď spomíname Visit Košice, to je takisto výborný point, pretože keď máme 
organizáciu destinačného managementu a destinačnej propagácie, ako je možné, že  
za všetky tie roky nemáme organizáciu investičného a marketingového managementu 
mesta Košice? Taktiež chcem možno reagovať aj na tie obavy, že by ÚHA alebo 
oddelenie strategického rozvoja, kde osobe ja pôsobím, že by prišlo o prácu. To naozaj 
je niečo, čo sa nemusíme báť, pretože tie veci, o ktorých my hovoríme, hovoríme o nich 
hovoríme o nich aj na základe toho početného dopytu zvonku, mnohoročného dopytu  
zo strany ekonomických subjektov, akademických subjektov, neziskového sektora, ktoré 
často suplujú tie role, ktoré malo prirodzené prevziať mesto a všetky tieto orgány a 
všetky tieto oddelenia a štruktúry mesta Košice by boli len vďačné, ak by časť týchto 
kompetencií, ktoré, nikde tu je človek, ktorý sa venuje investičnému rozvoju, som tu len 
teda ja, ale malo by to by v skutočnosti 5 - 10 ľudí na to, aby to bolo to, čo to mesto 
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potrebuje, aby sme naozaj tie ambície toho mesta dokázali napĺňať. Takže tak isto ten 
projekt urbanistického rozvoja to nie je len z našej hlavy. To je priamy dopyt zo strany 
ÚHA, máme tu pána hlavného architekta, ktorý na tomto sa spolupodieľala a spoločne 
sme vypracovávali túto víziu. Takže ak by takéto niečo vzniklo, ak by existovali 
kapacity vyslovene vyhradené na tieto modely a na tieto úlohy, ktoré sme si dnes teda 
predostreli, tak by boli len schopnejšie vykreovať tú činnosť, na ktorú určený sú a 
vykonávať ju efektívnejšie ako ju robia doteraz, lebo by sa nemuseli zapodievať 
vecami, ktoré sú často nad, hej alebo nejak len suplované alebo nejak len doložené a nie 
sú na to vytvorené úplne priame kapacity, ktoré si tieto témy naozaj zaslúžia. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja sa len chcem spýtať pána Mudráka, ako je to 

prezentácia nejakej formy, ale každá forma musí mať nejaký začiatok. Povedzte mi len 
na úvod, aký vstupný kapitál potrebujete na začiatok tejto danej firmy. 

 
p. Mudrák, Odd. strategického rozvoja: Viete, že naozaj nebudem teraz konkrétne, ja nechcem 

sa venovať ani konkrétnym číslam, pretože my sme v tej fáze, kde tieto veci 
analyzujeme, kde sa snažíme tieto odpovede nájsť a najmä je tam nesmierne množstvo 
premenných, ako pán primátor spomínal, dnes sa rokuje aj v určitých veciach na teda 
úrovní vlády, ktoré môžu výrazne pomôcť týmto snahám a môže výrazne aj v priebehu 
tých najbližších mesiacov zmeniť to naše myslenie a to naše finančné nastavenie tejto 
organizácie, ale tak isto potreby, ktoré má napĺňať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Blaškovičová. Pardon. Pán 

Ténai, pán poslane Ténai. Pani poslankyňa ešte počká. Technici poťukali viac, ako mali. 
Nech sa páči pán poslanec. 

 
p. Ténai, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja, nie, nie, ja som mal normálny príspevok, 

len ma vypli medzitým, hej. Áno, lebo zapojili pána Mudráka a mňa vypli. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Technici mali rýchlejšie ruky. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Áno, ďakujem veľmi pekne za prezentáciu. Super, mne sa páči, páči 

sa mi. Aj tie mestá, s ktorým sme sa porovnávali alebo ktoré tu odzneli. Pán námestník, 
porovnávať s hlavnými mestami, hoci aj nejakých malých štátov, stále sme tá dvojka, 
žiaľbohu. Ale som rád, že práve v tieto prezentácii, hoc sme tie dvojky a dovolím tvrdiť 
v týchto krajinách výrazne dvojky, pretože Brno, myslím si, že je postavená na tom, že 
bolo dlhé roky mestom výstav, veľtrhov a v podstate schádzali sa tam ľudia a robili sa 
tam veľké kontrakty, veľký biznis. Debrecen bola 2008 - 2010 výkladná skriňa Fideszu, 
ale Fidesz tam tlačil strašne veľa peniaze a je to jedno z miest v Maďarsku, ktoré 
naberá, je to druhé najväčšie mesto v Maďarsku s 200 tis. obyvateľmi a naberá 
obyvateľov práve kvôli tomu. Má síce výhodu, že má blízko aj Rumunsko, kde je 
vlastne nejaká komunita, ale hlavne má jednu veľkú výhodu a to, čo ste tu povedali,  
do Košíc dotiahol diaľnicu Orbán. Tak isto, on si povedal svoju prioritu a ja tu 
absolútne, ale absolútne posledné roky nevidím smerom do Košíc podporu hocijakej 
vlády. Hocijakej vlády, ktorá tu bola, neurobila, nezabezpečila. Teraz som bol cez 
víkend 3 dni v Brne, vracal som sa naspäť. Videl som tú nedeľnú tortúru pod Tatrami 
okolo Ružomberka, je to strašné. My môžeme bojovať hocijako, ale investor príde, keď 
vie zásobovať, má logistiku. My týmto trpíme. A preto si aj BMW vybralo Debrecen 
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ako prvé prioritne a potom by sme chceli do toho vstúpiť. Ja som stále prekvapený, že 
sem niekto príde ešte. Lebo nechcem povedať, že na východe nie je nič, ale to nič je 
cesta, je komunikácia a nemôžeme všetko voziť len železnicou. Áno, máme veľký 
potenciál do budúcna a musím sa poďakovať aj tomu, že máme tu aspoň to letisko, 
ktoré ako tak funguje, máme tu teraz veľmi silný IT sektor, ktorý pomáha aj tomuto 
leteckému priemyslu, pretože tá firma s nemeckým názvom, veľa cestujú zamestnanci 
opäť po korone, začali cestovať zamestnanci a začína to letisko fungovať, tzn. je tu 
potenciálny prísun tých záujemcov a budem veľmi rád, ak skutočne aj tú časť okolo 
letiska alebo ten prístup do mesta budeme vedieť vylepšiť. Len my si musíme nastaviť 
jednu základnú vec, to čo tu odznelo a to je financovanie. Lebo vidím tu obrovský 
potenciál na to, tak ako my sme si nastavili veľa vecí týkajúcich sa rozvojových 
projektov v mestských častiach, ako sa niektoré veci budú meniť, tak ako sme sa tu 
teraz bavili pred chvíľočkou o projekte Grunt I, bavíme sa na niekoľko rokov  
od východoslovenských tlačiarňach o nejakej revitalizácii tohto priestoru a vytvorenie 
nejakých ubytovacích alebo nejakého nového miesta na bývanie, bavíme sa  
po projektoch, ktoré robia zatiaľ stále všetko individuálni investori, ktorí skúpia tie 
pozemky, pretože my sme sa napr. a to je ten problém, ktorý tu zápasí aj naše sídlisko 
Ťahanovce, my sa v rámci tohto štátu, že nefungoval alebo sa rozhodol nefungovať tak 
ako možno niektoré iné štáty, dostali s pozemkami do obdobia Márie Terézie naspäť. 
Máme strašne rozdrobené pozemky a s tým je obrovský problém. Čiže áno, je to 
vizionárske, je to také, ktoré neprinesie možno výsledky zajtra, ja verím tomu, že 
prinesie pozajtra. Čiže, ale musíme si jednoznačne nastaviť to financovanie. To, že 
odkiaľ zoberieme, pretože my musíme z niekadiaľ tie peniaze zobrať. Čiže ďakujem 
veľmi pekne, bolo to super, ja si to veľmi cením a ďakujem aj mestu, že vlastne takto 
rozmýšľa niekoľko krokov dopredu. Pretože my si musíme povedať, čo je naša vízia. To 
čo ste vy dali, ten podtitulok toho mesta, čo chceme. Lebo už nie sme hutnícke mesto, 
možno budeme IT, možno, uvidíme, možno budeme automotív, ja vlastne dnes neviem 
povedať, čo budeme, ale môžeme povedať, že budeme nejaké multi, kulti, automotív, 
dneska nevieme. Ale možno budeme nejaký technologický gigant  v tejto oblasti 
strednej Európy. Takže ďakujem veľmi pekne ešte raz. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ja by som chcel využiť tento priestor vlastne v podstate dať vám 

aj nejaké typy, čo všetko pripraviť do toho septembra, aby sme tú diskusiu posunuli 
ďalej. Čiže mňa určite budú zaujímať kompetencie a právomoci takejto organizácie, 
akým spôsobom bude môcť napĺňať ten svoj účel, ako budú nastavené tie procesy, ktoré 
aktivity, aké činnosti bude táto organizácia riešiť, aj prostredníctvom akých nástrojov, 
lebo to je to, čo chceme vedieť, akým spôsob sa to pretaví v realite do zmeny, ktorá 
bude pozitívna, prospešná pre priťahovanie investícií alebo pre povedzme lepší proces, 
jednoduchší proces. Lebo to, čo ste všetko povedali, ja s tým súhlasím, že to je to, čo je 
potrebné pripraviť cez tie prázdniny, aby sme sa potom v septembri nemuseli zacykliť 
na nejakej jednej blbej alebo jednom blbom bode a nepohnúť sa ďalej. Samozrejme 
organizačná štruktúra, všetky tieto finančné dopady, ale hlavne sú tie procesy, hlavné sú 
tie kompetencie a akým spôsobom to chcete meniť k lepšiemu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová, nech sa páči. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Veľa z toho, čo som sa chcela pýtať alebo 

povedať, už hovoril pán Mudrák, aj pán Ténai. Ja len možno taká myšlienka. Sedím  
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v tomto zastupiteľstve dosť dlho a veľmi veľmi rada by som sa dožila ešte v tomto 
živote niečo takého ako je BUSINESS KOŠICE, aby sme ani na chvíľku neváhali  
o tom, že sa môžeme porovnávať s Debrecenom, že sa môžeme porovnávať s Brnom, že 
sa môžeme porovnávať s akýmkoľvek iným mestom. Prepáčte, všetci, čo tu sedíte, ste 
mladší odo mňa. Kde je vaša fantázia, kde je vaše predstavivosť, kde je vaša nejaká 
túžba, nejaká vízia. Večne frfleme o tom, na to, že tu nič nie je a že nemáme šancu 
a začnite trošičku snívať a začnite túžiť. Ja viem, že je to peniazoch, ale tu v nadpise je 
napísané Informácie o zámere mesta. Ja si myslím, že takýto zámer je skvelý zámer a 
určite ho podporím. Ja som začala robiť projekt, o ktorom všetci pochybovali a dnes 
vám môžem povedať, že je to projekt, o ktorom hovorí celá Európa. A jednoducho len 
preto, že som si myslela, že sa to dá a chcem to skúsiť a chcem do takého niečoho ísť.  
A že tomu verím. Tak skúsme veriť. Samozrejme budeme počuť možností, ale poďme si 
povedať, že áno, skúsime to.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Babušík. 
 
p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem. Mňa zaujala jedna vec a to je miestny poplatok za rozvoj. 

Rozprávame tu približne okolo nejakých desiatich percent, ktoré by na úrovni, či už MČ 
alebo mesta Košice si podelili po 5 %, približne takto to nejako odznelo. A otvoril som 
si zákon o miestnom poplatku za rozvoj a o zmene a doplnení niektorých zákonov a čo 
som si tu všimol je, že výnos poplatku za rozvoj sa použije výhradne na kapitálové 
výdavky a správou poplatku za rozvoj nie je možné poveriť iné právnické osoby alebo 
fyzickej osoby. Čiže toto by som vás akurát poprosil, aby nejakým spôsobom tiež bolo 
zodpovedané, ako chceme potom financovať toto BUSINESS KOŠICE. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tú developingovú kapitálovú časť plánujeme jeden z týchto 

finančných tokov. To sú tie presne otázky, ktoré si my musíme zodpovedať, lebo jedna 
na vec je, kto je správcom peňazí, druhá vec je, kto niektoré veci zmanažuje, dohodne 
a pripraví a potom je tretia vec možnože, kto to zaplatí. To sú otvorené veci, ktoré sa 
dajú nastaviť v tých informačných a zmluvných vzťahoch. Pán poslanec Schwarcz, nech 
sa páči. 

 
p.Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja samozrejme zámer podporujem, je to 

naozaj dlhodobá stratégia a vízia niekoľko desaťročí dopredu a možno by som navrhol 
taký nejaký systém, keďže trošku ma mrzí, že ste vyzvali poslancov, aby sa pýtali, aby 
dávali pripomienky a potom to tak nejak konfrontačne vyznelo, ako keby to bol útok 
proti niekomu. Navrhujem preto, aby sme si dali možno nejaký deadline na taký 
brainstorming na to, aby sme poslali nejaké pripomienky, dajme tomu alebo návrhy, 
myšlienky k tomuto niekomu, či už pánovi viceprimátorovi, pánovi Mudrákovi, dajme 
tomu do konca júna, aby vy ste dajme tomu do polovice augusta vypracovali nejaký už 
konkrétnejšie zámery vo forme nejakého projektu, kde budú možno aj tie informácie, 
ktoré požadoval pán Fedoročko, čiže návrh právnej formy, ciele, rozpočet na vznik, 
nejaký priebežný rozpočet, ustanovenie orgánov a pod. Vyslovene len na nejakých  
slide-och dajme tomu, k tomu sa opäť vyjadríme do nejakého týždňa, vy z toho 
spracujete nejaký materiál na neviem, či septembrové alebo nejaké iné zastupiteľstvo. 
Lebo asi jednoducho takouto diskusiou budeme len točiť dookola tie isté myšlienky. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Naším zámerom je tento materiál predložiť 

v septembri. Zastupiteľstvo bude v polovici septembra, lebo do troch mesiacov. Treba si 
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uvedomiť, že my musíme mať 99 % vecí uzavretých v polovici augusta, pretože 
mestská rada, prípravy všetko okolo toho, čo znamená máme asi 6 týždňov na prácu. 
Teda ja budem veľmi rád, ak to uzavrieme, ak sú nejaké otázky, pripomienky, nápady, 
aby sa to proste do konca tohto mesiaca zaslalo, aby jednoducho ten júl v tomto letnom 
prázdninovom období sa mohlo pracovať, aby sme my mohli niekedy začiatkom 
augusta začať predstavovať s tými, ktorí budú chcieť diskutovať, diskutovať. Aj preto to 
my otvárame, lebo často ma napádate, že prídeme a nediskutujeme, tak sa snažím aj tu 
vyskúšať iný spôsob, uvidíme či to bude funkčné. Čiže ja navrhujem a netreba k tomu 
žiadne uznesenie, kto má chuť a kto chce do konca mesiaca, keď pošle, prioritne sa 
s tým bude zaoberať však, aj keď niekto pošle na následne neskôr, prečo nie, len naozaj 
ten čas uteká a my musíme v júli mať to uzavreté, aby sme mohli niekedy v auguste 
začať s tými, ktorí budú mať chuť ešte debatovať a opraviť. Je pravdou, že my sami 
máme mnoho otázok ako veci urobiť čo najlepšie, aby sme nastavili správnu formu, 
pretože aj forma je dôležitá potom z pohľadu ekonomiky, z pohľadu ďalších a ďalších 
vecí a tu proste hľadáme, študujeme, učíme sa ako to robí svet, aby sme nevymýšľali 
niečo nové a toto potrebujeme mnohokrát ešte doštudovať. Ďakujem pekne. Pán 
poslanec Horenský. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja len jedna taká poznámka 

a neberte to v zlom. Jeden dosť významný odborník na komunálnu politiku povedal, že 
na zastupiteľstve sa rozhoduje, nie diskutuje. Takéto veci alebo takéto témy by boli fajn 
možno na nejaký spoločných poslaneckých stretnutiach, kde by sme predišli práve 
tomu, že na zastupiteľstve sme 14, 15, 16 hodín. Čiže možno vtedy, keď zasadajú 
komisie alebo v takomto medzi období, takéto témy by boli možno voliť fajn, ale nie na 
zastupiteľstve. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ste síce ostrý pán poslanec, ale ak chcem urobiť ja v tomto meste 

verejnú diskusiu a nikto nečíta dôvodové správy alebo mnohí nečítajú dôvodové správy, 
tak jednoducho toto je jedna z foriem, ako to dovysvetľovať, povedať, hlavne toto je 
informácia, kedy stačí ju zobrať na vedomie, ísť ďalej, povedať si svoje otázky. Ste 
kládli a ja som veľmi rád, že ich kladiete, aby som ich mohol odpovedať. Koľko  
je otázok, toľko je vždy odpovedí. A ďakujem za nich. Ďakujem pekne. Rozprava je 
uzavretá, poprosím návrhovú komisiu návrh na uznesenie k bodu č. 42. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov berie na vedomie Informáciu o zámere mesta 
Košice - zriadenie príspevkovej spoločnosti BUSINESS KOŠICE. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 91 -  za: 24, proti: 0, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 42.1 
Príprava výstavby zariadenia pre ľudí bez domova 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať plynule v bode č. 42/1, ktorým je Príprava 

výstavby zariadenia pre ľudí bez domova. Pani poslankyňa Adamčíková, máte slovo. 
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p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne za slovo. Neposielala som kolegom návrh 
uznesenia, keďže to nie je viac-menej nič nové a ešte do včera sme diskutovali, mali 
sme ešte aj nejakú poradu a vlastne ešte stále nebolo jasné, že čo a ako, ale dovolím si 
prečítať uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s § 10 ods. 3 zákona 
č. 401/1991 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov žiada primátora mesta 
Košice o vytýčenie konkrétnej lokality pre výstavbu zariadení pre ľudí bez domova a  
o začatie prípravy dokumentácie pre účely územného a stavebného konania. Myslím, že 
všetkým nám je dosť známe o čo sa jedná, ale môžem v krátkosti dvoma - troma vetami. 
Nechcem, je pokročilý čas, naťahovať diskusie. Budova charitného domu svätej Alžbety 
už dlhodobo nevyhovuje platným zákonným normám a podobne je to aj so zariadením 
Oáza v Bernátovciach. Preto si myslím, že by bolo dobré vrátiť sa k tejto téme, keďže  
v roku 2019 v decembri bolo prijaté uznesenie č. 291, kde vlastne už vlastne tej istej 
téme sme venovali, ale do dnešného dňa nebadám nejaký veľký pokrok k tomu, aby 
som videla, že reálne sa tým mesto zaoberá a ide túto problematiku riešiť. To, že je 
Krásna, že sú malé nejaké drobné veci, podľa mňa nie je celkové riešenie ľudí bez 
domova a to nechcem spomínať nelegálne osady. K tomu zrejme bude v neskoršej dobe 
alebo neskôr teda kolegyňa určite. Takže ďakujem veľmi pekne a dúfam, že podporíte 
tento môj návrh. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa, aj keď už je veľa hodín a všetci 

sme unavení, so všetkou úctou, ste poslankyňou dlhé roky a rozoberáme to pomaly  
na každom jednom zastupiteľstve. Prosím, všetci ako sme tu, si prosím uvedomme. 
Podľa Zákona o sociálnych službách § 81 písm. i) a písm. j) kompetencia VÚC, teda nie 
mesta Košice, je zriaďovať a zakladať útulky, domovy na polceste, zariadenie 
núdzového bývania, zariadenie dočasnej starostlivosti o deti, zariadenie podporovaného 
bývania, rehabilitačného strediska, domov sociálnych služieb, špecializované 
zariadenia, integračné centrum. Podľa Zákona o sociálnych službách, podľa 
kompetencií pre obce a mestá podľa § 80 písm. i) a j) obec a mestá zriaďujú 
nocľaháreň, nízkoprahové denné centrum, zariadenie pre seniorov, zariadenie 
opatrovateľskej služby a denný stacionár. Prosím, nenúťte mesto zriaďovať niečo, na čo 
nemá kompetenciu. My mile radi ako mesto Košice budeme súčinní s akoukoľvek 
aktivitou toho, komu táto kompetencia pripadá a pre ňu je aj nastavená. Nevylučuje sa, 
aby mesto nehľadalo priestor, nepodporilo pozemkom, nepodporilo finančne, to sa dá, 
ale zriaďovateľom a toho, kto prevádzkuje takéto zariadenie, o ktorom dlhodobo 
rozprávame, nie je a nemôže byť mesto Košice. Je pravdou, že útulok mesto Košice 
prevádzkuje, je to na Adlerovej ulici, ale je to len z toho dôvodu, že v období, ak sa 
nemýlim, okolo roku 2014 možno menej, sme na základe toho, že KSK išiel zrušiť toto 
zariadenie, mesto Košice sa zľutovalo nad týmito ľuďmi a prebralo ho. Ale prosím, 
nerobme domáce úlohy za tých, komu sú tieto kompetencie dané. Ste predsa aj 
poslankyňou samosprávneho kraja, členkou sociálnej komisie, prosím tieto výčitky, 
požiadavky a potreby treba adresovať tomu, kto na to kompetencie má. My  
sa nebránime, veľmi radi prispejeme, pomôžeme, doorganizujeme, ale prosím, prečo 
nedávame požiadavky tam, kde patria? Lebo tu je to ľahšie? Celý deň nariekame  
nad tým, ako nemáme finančné prostriedky. Procedurálny návrh má pani námestníčka, 
nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som podobne, 

ako pán poslanec Špak vo svojom bode bytový fond navrhol prerušenie rokovania  
v tomto bode, po kontrole alebo po ukončení celého procesu, tak ja by som podobne 
chcela navrhnúť prerušenie rokovania v tomto bode, ku ktorému sa môžeme v najbližšej 
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budúcnosti vrátiť po tom, čo prebehnú rokovania so všetkými potencionálnymi 
partnermi. My rokujeme s tými, o ktorých si myslíme, že by mali participovať  
na spolupráci v tejto téme. Má do toho čo povedať VÚC-ka, majú do toho, čo povedať 
neziskovky, ktoré zriaďujú a poskytujú mestu túto službu. Vzhľadom na to, že ide  
o veľký projekt a myslíme si, že nemôže ležať iba na pleciach mesta a celú 
zodpovednosť nemôže prevziať len mesto, tak musíme tie rokovania posunúť  
do nejakých konkrétnych spoločných dohôd a to sa práve deje. Tak ja by som možno 
počkala na oficiálne stanoviská týchto našich partnerov, ktorých oslovujeme v tejto 
záležitosti a prerušila toto rokovanie o tomto bode. Takže dávam procedurálny návrh  
na prerušenie rokovania v tomto bode. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 92 -  za: 14, proti: 11, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže budeme ďalej pokračovať. Nech sa páči, nasleduje faktickou 

pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ešte skôr, ako bol príhovor 

alebo komentár pána primátora k tomuto návrhu, tak ja som chcel odporučiť kolegyni, 
že v tomto uznesení mi chýba nejaký termín, lebo takto to môže byť len definované, ale 
nie je tam žiaden termín, čiže buď nejaký termín tam doplniť a v zmysle toho, čo pán 
primátor povedal, tak tiež by som potom možnože zmeniť tam to slovíčko, aby to bolo 
použité také slovíčko, ktoré má v kompetencii mesto Košice. Čiže, keď som dobre 
počúval, tak zameniť to zariadenie pre, dať tam slovíčko nocľaháreň alebo 
nízkoprahové, to čo má v kompetencii a takéto uznesenie dať a tým pádom môžeme to 
zobrať na vedomie a pokračovať ďalej. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Adamčíková, nech sa páči. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Všetko, čo ste 

odcitoval alebo viac-menej všetko, bolo včera, takže predpokladám, že komunikácia 
medzi pani námestníčkou a vami je 100%-tná. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Sa priebežne pripravujem. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Áno, to mi je jasné, ale zároveň včera 

som sa pýtala aj pani námestníčky, že koľko tých jednaní medzi VÚC-kou a vami bolo. 
Mne je to jedno, keď komunikácia viazne nie je to môj problém. Na VÚC-ke som túto 
tému už tiež otvorila, ale prečo, tam padlo viac vecí, ktoré tu nechcem teraz rozoberať, 
nemienim ustúpiť, pretože už 5 rokov vlastne hľadáme a stále si to gúľame ako zemiak 
pred sebou. To slovíčko zmením na nocľaháreň, to je najmenej, ale zatiaľ tam ponechám 
to zariadení, tam nie písané ani útulok ani konkrétne, hej, čiže ešte stále sa dá o tom 
diskutovať, lebo mám pocit, že nikto nemá záujem nejak extra na tom pracovať, aby to 
vyriešilo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Súkeníková. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tak ja by som chcela poprosiť pána 

primátora, aby fakt vážne sa začal venovať tomuto bodu, lebo ako v predchádzajúcom 
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príspevku o BUSINESS KOŠICE o developeroch povedal, že pripraveným šťastie 
praje, tak aj tuná, keď bude projekt, bude konkrétne miesto a príde výzva, budeme sa 
vedieť ako mesto Košice zapojiť do tejto výzvy. Mali sme, ale v roku 2019. Ale od roku 
2019 sa nič neudialo. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Paní poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Nadviažem na predrečníčku. Presne 

tak, za 5 rokov sme sa v tejto téme absolútne nikde neposunuli, stále je to nejaká štúdia, 
analýza, koncepcia, papier a papier, ktorý skončí v šuplíku, ale nejaké reálne riešenie, 
kde tí ľudia hlavu sklonia, momentálne nie je. Máme tu množstvo marginalizovaných, 
ktorí žijú v ťažkých podmienkach, vedeli by sme o tom rozprávať, množstvo rodín  
na uliciach alebo obyčajných ľudí bez domova. Tak, ako povedala pani poslankyňa, 
ktorá vlastne predložila tento návrh treba, že sa posunieme ďalej alebo buď mesto 
zaujme stanovisko a povie, v tomto meste nie je hodný žiadny pozemok na takúto 
aktivitu. To je všetko asi. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Stále si myslím, že 

neodzneli všetky záležitosti ohľadom toho, koľko mesto už pre túto tému poskytuje, 
koľko budov vo vlastníctve poskytuje na tento účel a máme vyhradené ďalšie. Mohla by 
som menovať Dorka, Košická Nová Ves, dom svätého Lazara a teraz domček na Pereši, 
v Oáze sú títo ľudia v našich objektoch, takisto pre nocľaháreň na Fialkovej,  
na Bosákovej sme poskytli, sú to objekty na našich pozemkoch, čiže nemyslím si, že 
mesto robí málo v tejto záležitosti oproti iným, ktorí by tiež sa mali zapojiť do riešenia 
toho problému. Máme vytypovanú ďalšiu budovu, ktorú chceme navrhnúť vziať  
zo správy školstva a venovať teda na tento účel. Je to bývalé centrum voľného času, 
ktorému už táto budova nevyhovuje a nevyužíva ju efektívne na Kórejskej, ďakujem, 
MČ Juh, čiže máme túto budovu vytypovanú, chceme ju ponúknuť Arcidiecéznej 
charite, aby tam zriadila nocľaháreň možno za nejaký výhodný prenájom, aby si našla 
finančné prostriedky na zriadenie takéhoto zariadenia. Toto vieme možno potom ako 
mesto aj financovať, pretože toto je naša kompetencia. Čiže tie kroky sa konajú, tie 
kroky robia, ale toto je obrovský veľký projekt, ktorý si nemyslím, že teraz je vhodné 
zaviazať mesto ku nejakým konkrétnym krokom, ktoré by potom mali dopad aj  
na rozpočet a na výber lokality. To je veľmi citlivá otázka, to asi všetci vieme  
zo skúsenosti v minulosti, tak ja by som mala k tejto téme, keďže som, keďže nebolo 
podporené môj návrh na procedúru alebo môj návrh na prerušenie rokovania, tak chcem 
predložiť uznesenie. Mestské zastupiteľstvo žiada primátora mesta a poslancom 
mestského zastupiteľstva, ktorí sú súčasne aj poslancami zastupiteľstva KSK otvoriť 
diskusiu na tému riešenia problémov bezdomovectva aj na úrovni KSK a hľadať vhodné 
riešenie na udržanie a rozširovanie služieb krízovej intervencie na území KSK tak, aby 
rozvoj služieb neznamenal zvyšovanie koncentrácie osôb a rodín bez domova len  
na území mesta Košice. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Súkeníková, faktická, pani poslankyňa 

Adamčíková, pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Budem reagovať 

na pani námestníčku. Áno, samozrejme máme všelijaké zariadenia v meste Košice, ale 



165 

 

všetky nemajú dostatočné kapacity, čo sa stalo aj za minulý týždeň, tiež mamička  
s troma maloletými deťmi, sme ju nevedeli umiestniť, bohužiaľ, do žiadneho zariadenia 
toho dôvodu, že nemajú kapacity. A čo sa týka toho, tej nocľahárne na Kórejskej ulici, 
mali sme informácie, že to bude krízové centrum a nie nocľaháreň. Zase 4 nelegálne 
osady v našej MČ. Je to, je to zaujímavé, no. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Som teraz nerozumel. To je dobré alebo zlé? Kľudne, nech sa 

páči, zapojte pani poslankyňu.  
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Mali sme inú informáciu, nie že na Kórejskej ulici bude 

nocľaháreň, ale krízové centrum.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Krízové centrum pre? 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Pre sociálne slabších. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Na Kórejskej mala byť potravinová banka, ktorú iniciuje Úsmev 

ako dar, kde však prebieha diskusia, pretože takúto potravinovú banku už v Košiciach 
máme, teraz si nespomeniem, kde presne to, čo to je za ulica, ktorú prevádzkuje asi 
charita a počúvam, že aj keby sme tam urobili zrazu nocľaháreň, nocľaháreň je zle, 
krízové je lepšie, ale podľa tí, ľudia potrebujú tak či tak pomôcť, akýkoľvek. A aký je  
v tom rozdiel, keď pomáhame? Vyčistíme si ďalšie priestory, aby sme mohli ďalej 
posúvať. Či my si budeme vyberať, že nocľaháreň nie, krízové áno. Nie je to dobrá 
cesta pani poslankyňa. Pani Adamčíková, nech sa páči. 

 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Nechcela som v tejto neskorej hodine, 

lebo je to téma možnože na dlhú, dlhú diskusiu, každý by si tu mohol niečo povedať, ale 
chcem reagovať na pani námestníčku, keďže to, že máme tu dvoch, tam troch, tam 
desiatich, obrazne povedané, to podľa mňa nie je riešenie komplexné bezdomovectva  
v našom meste. Takže zbytočne si tu  budeme hádzať samé proti alebo prečo sa nedá, 
skôr by som očakávala, že poďme hľadať riešenie, poďme komunikovať s VÚC-kou, 
poďme niečo urobiť, aby sa v tejto téme pohli. Čiže ja stále počúvam, len prečo sa nedá, 
čo sa dať o 30 rokov možno bude na Bosákovej pri tej novej štúdii, ktorá sa plánuje, ale 
čo teraz, keď obidve zariadenia sú len ltt., že vôbec sú otvorené, lebo keby prišla nejaká 
hlbšia kontrola, tak neviem, ako by to dopadlo. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi za slovo. Ja reagujem  

na pani viceprimátorku. By som poprosil potom ešte raz prečítať ten návrh uznesenia, 
ktoré navrhla, lebo mi príde, dobre som rozumel, že smeruje ku poslancom? No neviem 
teda, či my môžeme prijať uznesenie, ktorým zaviažeme alebo žiadame o niečo 
poslancov. To je prvá vec. A druhá vec, ako predseda komisie pre vzdelávanie, školy a 
mládež som dosť prekvapený, že sa tu rieši Kórejská bez toho, aby to šlo na komisiu 
a vy už máte 3 zámery. Bol by som rád, keby takéto relatívne zásadné veci sme sa 
minimálne ako poslanci, no je to školský majetok v tejto chvíli, aby sme sa o tom 
dozvedeli, aby sme o tom komunikovali, pretože keď s tým prídete už ako s návrhom  
na uznesenie, tak aby to zasa nebolo o tom, že si robíme zle. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja len k tomu, že čo môžeme a čo nemôžme. Viete, my už 
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môžeme všetko. My už môžeme vyhlásiť uznesenie za neplatné, lebo sa nám nepáči, my 
môžeme prijať kadečo a pripomínam, že napr. v Bratislave dokázali poslanci predtým, 
ako sa konali majstrovstvá sveta, prijať uznesenie, že podporia majstrovstvá sveta  
v hokeji, keď hokejisti vyhrajú. Aj takéto uznesenia existujú, takže ja už si vôbec hlavu 
nelámem. Pani námestníčka, nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja som 

chcela reagovať na pani starostku Súkeníkovú, že pôvodne, áno, hovorili sme o tej 
Kórejskej, že to má byť teda nejaké sociálne zariadenia alebo niečo na ten spôsob, aby 
to pomohlo riešiť tieto problémy v meste. Na sociálnej komisii vznikol tlak, že treba 
rýchlo hľadať riešenia a hoci aj na nocľaháreň, to je jedno, hocičo pomôže. Teraz zrazu 
počúvam, že tieto malé riešenia nie sú prínosom, že treba hľadať megaprojekt  
na vybudovanie veľkého zariadenia pre ľudí bez domova, na ktoré samo mesto nemá. 
Čiže a keď som navrhla Kórejskú, už je tu problém, Kórejská nie, veď je to školská 
budova. Ja hľadám riešenia, ale tu niekto chce prijať uznesenie, aby sme prijali 
konkrétne kroky vytipovať lokalitu, vytipovať budovu a urobiť projektovú 
dokumentáciu. Tak sa pýtam, ako môžeme prijať takéto uznesenie, keď napr. aj s mojím 
návrhom, čo sa týka budovy Kórejská je problém. Tak neprimajme záväzky, ktoré 
nevieme naplniť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: No, ja som nevidel to uznesenie. Je dobrým zvykom nám ho 

ukázať. Ak je tam napísané, že máme radšej urobiť projektovú dokumentáciu, tak vás 
musím všetkých sklamať. Pred chvíľkou nám vysvetlil to pán poslanec Lörinc v rámci 
skateparku, nemáš finančné krytie, nemôžeš robiť. Tak, ja len hovorím o tom uznesení, 
ja som ho nevidel, nečítal, len počúvam ako mi je dávané a ešte jedna pripomienka, lebo 
som sa nad tým musel zamyslieť a musím to vysloviť. Prosím, prestaňme byť takí, že 
krízové centrum pre matky s deťmi je cool, marketingovo to vyzerá fajn, tak to chcime 
a keď začneme sa rozprávať o nocľahárni, tak to už nie je cool, to už nechcime. Prosím, 
vyvarujme sa vôbec len myšlienkam tohto typu. Pán poslanec Petrovčik. 

 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ja som sa chcel ešte k tejto téme opýtať, lebo vážne je tam vysoká 

pravdepodobnosť, že nám tá Bosákova čochvíľa bude musieť byť zavretá, že či vedenie 
mesta má plán B. Pre plán B je plán, keď zajtra nabehnú kontrolné zložky na Bosákovú 
a zavrú toto zariadenie, pretože vieme v akom je stave a bolo by to veľmi veľká škoda, 
keby toto stalo, pretože sa vrátime naspäť do bodu 0. A ja si ani nechcem predstaviť, čo 
by sa dialo v tomto meste a už nehovorím o zariadení v Bernátovciach. Takže už si 
konečne uvedomte a všetci si uvedomme samozrejme ako tu sedíme, že to už sa nedá 
donekonečna vyhovárať, to už treba konečne riešiť. A mňa fascinuje ako minimálne  
2× za rok vás tam niektorých stretávam, na tej Bosákovej ako čapujete kapustnice a 
neviem, čo všetko, ale keď treba týmto ľuďom a týmto organizáciám pomôcť, tak sa 
nedá. Tak poďme hľadať ako sa dá ja snívam tak, ako tu bolo aj pani poslankyňou 
Blaškovičovou povedané, treba veriť a snívať a ja snívam a ja verím tomuto mestu a 
snívam o meste, kde sa nebudú bezdomovci túlať vlastne po uliciach a spať pod mostom 
a na autobusových zastávkach, ako sme si to aj naposledy mali možnosť všimnúť  
pri Jumbo centre. A tak ako v Tallinne alebo v Brne vidíme krásne biznis centra, ktoré 
developuje mesto, tak tak by som rád, keby sme skopírovali aj tieto mestá 
a developovali aj, keď to mám tak nazvať, aj útulky alebo nocľahárne alebo nízko 
prahové centrá, keď chcete. Takže vážne. Poďme už prestaňme sa vyhovárať, poďme 
niečo už konkrétne sa baviť o nejakej parcele a poďme už konečne niečo robiť. Lebo 
toto vážne už nikam nevedie a o chvíľu hovorím, príde otázka, či máme plán B,  
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lebo toto sústavne počúvame aj tí, čo chodievame na Bosákovú, že to sa každým dňom 
môže stať a čo potom. Takže a zároveň by som aj rád počul od pri keď aj pani 
námestníčka hovorí, že kedy a s kým rokovala, akými výsledkami, či máme o tom 
nejaké zápisy a ako aj poslanec KSK, lebo keď mám niečo ako jak sa vraví bojovať  
za niečo aj na úrovni kraja, ja nemienim robiť sudcu medzi oboma stranami, lebo všetci 
to poznáte pre nich témach ako si vypočujeme jednu pravdu, druhú pravdu. Takže 
potrebujeme fakty, kedy sa rokovalo, s kým sa rokovalo, aké sú výstupy a ako sa 
posunieme ďalej. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec Petrovčik. Ani 

neviem, ako mám začať. Dobre. Ja som krajská poslankyňa teraz v tomto volebnom 
období pol roka, vy ste tam už boli celé predchádzajúce volebné obdobie. Pýtam sa,  
5 rokov, pýtam sa, koľkokrát ste interpelovali vedenie KSK s týmto problémom? Ja som 
interpelovala hneď na prvom zasadnutí zastupiteľstva KSK. Odpoveď, ktorá mi  
na interpeláciu došla bola, že oni sa zbavujú tejto zodpovednosti, lebo je to 
zodpovednosť mesta. Druhá záležitosť, ktorá sa odohrala, mala som stretnutie s pánom 
predsedom Trnkom, ktorý mi povedal, že on s takýmito projektami nepočíta a nemá 
chuť ísť do nejakých spoločných projektov s mestom. To bola jeho odpoveď na moju 
priamu otázku, čo by povedal na to, keby sme dali dokopy, keby sme dali hlavy dokopy 
a urobili to spoločne. My sa kompetencie nezbavujeme, my sa chceme o ňu podeliť. 
Chceme to urobiť spoločne. Takže takáto bola odpoveď na moju otázku a to je asi 
všetko, čo k tomu môžem povedať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Nechcel som nejakým 

spôsobom reagovať, ale reagoval na pána primátora, potom aj na pána Petrovčika. 
Krízové centrum pre rodiny, pre matky s deťmi je cool. No, o tom by som vedel 
rozprávať svoje a na margo aj toho, čo pán Petrovčik rozprával, tak isto podporujem 
tento zámer už akokoľvek smeru KSK Košice, pretože táto situácia je neúnosná a ako 
bola spomínaná Bosákova, Bernátovce, ja pripomínam, že v Košickej Novej Vsi také 
krízové centrum máme, kde bude v tomto roku potrebné ho riešiť, pretože tam končí 
nájomná zmluva a tak isto, keď tam príde hoc aká kontrola, neotvorí to a stále je to 
školské zariadenie. Čiže pripájam sa k tomu, že je to potrebné riešiť nielen na pozícii 
mesta Košice, ale aj kraja, takže podporujem túto iniciatívu, že je potrebné s tým robiť 
nejaké veci a na margo toho ešte trošku na odľahčenie. No na začiatku tohto dňa sme 
riešili DPMK, dlhé roky to nefungovalo, sme odvolali riaditeľa. No a keď to teraz tu 
počúvam, že nefunguje to, župan, primátor, no neviem, asi treba jedného z nich odvolať 
a možno to bude fungovať. Čiže to len tak na odľahčenie, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Adamčíková. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja som pôvodne chcela reagovať 

faktickou na pani námestníčku, len som sa nemohla, lebo je ona. Bola si na sociálnej 
komisii, tak nemám ten pocit, že by to tam bolo, že hara – vara rýchlo, rýchlo, už. Táto 
téma už je pripomínaná a opakovaná kľudne, v mieri, v pokoji 4 roky. Čiže ja už si 
myslím, že dospel čas, kedy sa znova treba k tomu vrátiť a začať sa tým zaoberať. Čiže 
a to, že je problém VÚC-ka – Mesto, to treba hľadať možno niekde inde, tie príčiny, ale 
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nemyslím si, že my ostatní máme doplácať na to. Možnože každý vie, kde je problém 
alebo aký je problém, ja neviem, takže je to na zamyslenie potom. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Súkeníková. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Takisto súhlasím s pánom starostom Petrovčikom, 

s ktorým sme sa bavili prednedávnom aj na túto tému, takže vieme si predstaviť ten 
charitatívny dom, aby sa ponechal na Bosákovej. Najprv Bosákova 1 a po čase 
Bosákova 2. Myslím, žeby to nikomu neprekážalo a aj občania by boli spokojní. 
A chcela by som iba potvrdiť slová mojej predrečníčky, pani poslankyne Adamčíkovej, 
áno, nemám ten pocit, že by sme Sociálna Komisia nejak špeciálne tlačili na to, len aby 
bol projekt a vytipované, respektíve, aby bolo vytipované miesto, kde by mal byť 
umiestnený tento charitatívny dom. Tak nerozumiem, prečo mesto Košice nevie 
predložiť miesta, kde si vie predstaviť tieto charitatívne domy alebo charitatívny dom. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Len chcem pripomenúť, že 

keď sme oslovili MČ, aby nám vytypovali lokality na území svojich MČ na tento účel, 
tak návrhov prišlo celkovo v počte 1. Rozumej 1. Ďakujem pekne. Pokiaľ sa do diskusie 
nikto nehlási, tak prosím návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Čiže návrhová komisia obdržala 

jeden pôvodný návrh a návrh ďalší od pani poslankyne Gurbáľovej, takže prečítam ten 
ďalší návrh a potom ten pôvodný od pani poslankyne Adamčíkovej. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach žiada primátora mesta a poslancov mestského zastupiteľstva, 
ktorí sú súčasne aj poslancami zastupiteľstva KSK, otvoriť diskusiu na tému riešenia 
problémov bezdomovectva aj na úrovni KSK a hľadať vhodné riešenie na udržanie a 
rozširovanie služieb krízovej intervencie na území KSK tak, aby rozvoj služieb 
neznamenal zvyšovanie koncentrácie osôb a rodín bez domova na území mesta Košice. 
Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 93 -  za: 14, proti: 4, zdržali sa: 8 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže návrh prijatý bol, ďakujem pekne. 

Poprosím pôvodný alebo teda ten. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Áno, ten pôvodný alebo teda 

predložený navrhovateľkou. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s platnými 
právnymi predpismi žiada primátora mesta Košice o vytýčenie konkrétnej lokality  
pre výstavbu zariadení pre ľudí bez domova a o začatie prípravy dokumentácie  
pre účely územného stavebného konania. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 94 -  za: 19, proti: 0, zdržali sa: 9 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
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Bod č. 43 
Monitorovacia správa plnenia PHRSR mesta Košice a jeho funkčnej oblasti za rok 2022 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať v rokovaní bodom č. 43 

Monitorovacia správa plnenia PHRSR mesta Košice a jeho funkčnej oblasti za rok 
2022. Otváram k tomuto návrhu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím 
návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov berie na vedomie Monitorovaciu správu 
plnenia PHRSR mesta Košice a jeho funkčnej oblasti za rok 2022. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 95 -  za: 26, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý, ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 44 
Záverečný účet mesta Košice za rok 2022 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať v rokovaní bodom č. 44 

Záverečný účet mesta Košice za rok 2022. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Ak sa  
do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednes ... a pardon, 
ospravedlňujem. Pán poslanec Matoušek. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Dobrý deň sa praje. Ja to skrátim. Mám doplňujúci návrh  

k tomuto uzneseniu. Takže Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa ustanovenia  
§ 4 ods. 2 Štatútu mesta Košice žiada Útvar hlavného kontrolóra žiada  
za a) o stanovisko k celkovému zadlženiu mesta Košice a jeho podnikov tak, aby  
v rámci stanoviska tak bola zahrnutá aj tzv. skrytá zadlženosť mesta a jeho podnikov, 
čiže všetky dlhodobé, ale aj krátkodobé záväzky definované ako pôžička, úver, 
kontokorent, iná forma splátok a pod k dátumu najbližšieho riadneho zastupiteľstva, 
čiže aj so schválenými úvermi na dnešnom rokovaní, respektíve podpísanými 
uzneseniami z dnešného rokovania. Za b) stanovisko k vývoju splátok v rokov  
2023 - 2026 vychádzajúcich z bodu a). Predkladá Matoušek.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie nikto nehlási 

ďalší, tak prosím ... uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie 
návrhov už v tomto prípade. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže sme obdržali jeden návrh a plus 

bude ešte pôvodný. Prečítam. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných 
právnych predpisov žiada Útvar hlavného kontrolóra po a) o stanovisko k celkovému 
zadlženiu mesta Košice a jeho podnikov tak, aby v rámci stanoviska bola zahrnutá aj 
tzv. skrytá zadlženosť mesta a jeho podnikov, čiže všetky dlhodobé, ale aj krátkodobé 
záväzky definované ako pôžička, úver, kontokorent, iná forma splátok a pod. k dátumu 
najbližšieho riadneho zastupiteľstva, čiže aj so schválenými úvermi na dnešnom 
rokovaní, respektíve podpísanými uzneseniami z dnešného rokovania. Po b) stanovisko 
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k vývoju splátok v rokov 2023 - 2026 vychádzajúci z bodu a). Koniec návrhu. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne, prosím hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 96 -  za: 30, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Poprosím ďalej návrhovú 

komisiu. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Pôvodný návrh k záverečnému účtu. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov za 1.) 
schvaľuje Záverečný účet podľa predloženého návrhu, za 2.) Prídel do rezervného fondu 
podľa predloženého návrhu, za 3.) Usporiadanie finančných vzťahoch k štátnemu 
rozpočtu Slovenskej republiky, za 4.) Usporiadanie finančných vzťahov k rozpočtovým 
a príspevkovým organizáciám, ktorých zriaďovateľom je mesto Košice podľa 
predloženého návrhu, po 5.) Finančné usporiadanie poskytnutých účelových finančných 
prostriedkov pre mestské časti podľa predloženého návrhu a po 6.) Stav fondov mesta 
po finančnom usporiadaní podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 97 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 45 
Uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 1086 zo dňa 08.09.2022 - informácia  
o plnení podmienok uvedených v uznesení - Správa k obsahu a napĺňaniu „Memoranda 
o porozumení a vzájomnej spolupráci medzi Mestom Košice a spoločnosťou 
Východoslovenská distribučná, a. s.“ 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme rokovaním bodom č. 45 Uznesenie 

Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 1086 zo dňa 08.09.2022 - informácia o plnení 
podmienok uvedených v uznesení - Správa k obsahu a napĺňaniu „Memoranda 
o porozumení a vzájomnej spolupráci medzi Mestom Košice a spoločnosťou 
Východoslovenská distribučná, a. s.“. Nech sa páči otváram diskusiu k tomuto bodu. Ak 
sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie informáciu o plnení podmienok 
uvedených v uznesení Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 1086 zo dňa  
08.09.2022 – Správa  k obsahu a napĺňaniu „Memoranda o porozumení a vzájomnej 
spolupráci medzi mestom Košice a spoločnosťou Východoslovenská distribučná a. s.“ 
Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 98 -  za: 28, proti: 0, zdržal sa: 1 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol, ďakujem. 
- - - 

 
Bod č. 46 
Informácia o výsledku kontroly NKÚ „Rozhodnutia obcí a miest v elektronickej podobe 
č. KA-002/2023/1140“ v organizácií Mesto Košice 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 46 Informácia  

o výsledku kontroly NKÚ „Rozhodnutia obcí a miest v elektronickej podobe  
v organizácií mesto Košice“. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa nikto do diskusie 
nehlási, tak prosím návrhovú komisiu, uzatváram diskusiu a prosím návrhovú komisiu  
o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo Košice v zmysle 

príslušných právnych predpisov berie na vedomie Informáciu o výsledku kontroly NKÚ 
„Rozhodnutia obcí a miest v elektronickej podobe č. KA-002/2023/1140“ v organizácií 
mesta Košice. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 99 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa:0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 47 
Dohoda o nadviazaní partnerstva medzi mestom Košice a mestom Charkov 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 47 Dohoda o nadviazanie partnerstva 

medzi mestom Košice a mestom Charkov. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Ak sa  
do diskusie nikto nehlási, uzatváram diskusiu a prosím návrhovú komisiu o prednesenie 
návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje Dohodu o nadviazaní partnerstva 
medzi mestom Košice (Slovenská republika) a mestom Charkov (Ukrajina) podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 100 -  za: 27, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 48 
Zmena zakladajúcich dokumentov obchodnej spoločnosti Košická Futbalová Aréna a. s. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje bod č. 48 Zmena zakladajúcich 

dokumentov obchodnej spoločnosti Košická futbalová aréna. Otváram diskusiu  
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k predkladanému materiálu, nech sa páči. Ak sa ... pán poslanec Djordjevič, procedúra?  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Nie, ďakujem pani námestníčka, nie, nie, nie. Nefunguje to 

zariadenie.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže do diskusie pán poslanec Djordjevič, nech 

sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: My tu už čakáme od istej chvíle, sme pripravení, takže v prvom 

rade chcem pánovi námestníkovi poďakovať za jeho doterajšie pôsobenie v Košickej 
futbalovej aréne. Hej, a to už bol taký vtip na desiatu, že či vás trošku nepreberiem, ale 
dobre. Aj v Biblii píše, odpúšťaj a bude ti odpustené. Takže tak priatelia. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: To bolo všetko? Dobre. Ďakujem pekne. Ak sa 

nik ďalší do diskusie nehlási, uzatváram diskusiu. Prosím návrhovú komisiu  
o predloženie návrhu na uznesenie.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov po A) schvaľuje zmenu stanov obchodnej 
spoločnosti Košická Futbalová Aréna podľa predloženého návrhu, po B) žiada 
primátora mesta Košice a predsedu predstavenstva Košickej Futbalovej Arény, a.s., aby 
vykonali príslušné právne úkony v súvislosti s vypracovaním úplného znenia stanov 
akciovej spoločnosti a zabezpečením zápisu zmien v Obchodnom registri. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 101 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 49 
Grantový program na rok 2023 - schválenie dotácií úspešným žiadateľom grantovej 
výzvy 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 49 Grantový program na rok  

2023 – schválenie dotácií úspešným žiadateľom grantovej výzvy. Otváram diskusiu  
k predkladanému materiálu. Nech sa páči. Pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec mesta: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja budem mať 2 vstupy.  

V prvom by som sa chcel opýtať, kto kreaoval tento grantový program, kto určil limity 
na jednu žiadosť, tzn. 5 tisíc, 15 tisíc a 30 tisíc a tak isto sa chcem opýtať, prečo v tomto 
materiáli nie sú anotácie týchto projektov, keďže sme ich už niekoľkokrát žiadali. 
Pretože naozaj názov projektu port a meno žiadateľa port, z toho asi veľa nevieme a 
myslím si, že z e-grantu skopírovať dve vety nie je problém, aby sme mali predstavu  
o tomto projekte. Chcem seriózne odpovede na moje otázky, čiže aj to, kto kreoval tento 
program, kto zadal tieto stropy, na základe ktorých si 4 organizácie rozdelia polovicu 
grantu a chcem sa opýtať teda, keď dostanem odpoveď na to, kto kreoval tento grantový 
program, keďže zasadnutie správnej rady Fondu zdravia začalo tým, že sme dostali 
nezmyselné čestné prehlásenie o konflikte záujmov, o ktorých ma pani viceprimátorka 
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presviedčala, že takto to bude fungovať na každom grantovom programe. Tak sa chcem 
opýtať, či títo ľudia majú podpísané tieto čestné prehlásenia, budem úprimný,  
s niektorými som rozprával, nemajú teda, ale chcem to počuť od vás. Je mi ľúto, že pán 
Hladký, ktorý vlastne toto bol asi jeho hlavný bod programu, tu už nie, ale chcem teda 
vedieť, že či pani viceprimátorka hovorila pravdu a že či všetci, ktorí kreujú grantové 
programy, podpisujú tieto čestné prehlásenia. Čiže zrekapitulujem. Otázka znie, kto 
zadal, kto kreoval, na základe koho pokynu boli stanovené stropy, keďže sú 
niekoľkonásobne, dvojnásobne alebo trojnásobne vyššie a či boli podpísané týmito 
ľuďmi, ktorí kreovali tento grantový program. Čestné prehlásenia o konflikte záujmov. 
Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Čo sa týka ... 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: ... a potom ešte druhý vstup. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čo sa týka čestných prehlásení, za toto som zodpovedný ja, pani 

námestníčka je zodpovedná za Fond zdravia, kde bola požiadaná, aby postupne 
implementovala túto požiadavku mesta. Táto požiadavka bude implementovaná 
postupne a je zavádzaná do všetkých rozhodovacích právomocí rôznych členov komisií, 
aby sa nedochádzalo ku konfliktu záujmov. Inšpirovaní sme najmä napr. zmluvou  
s US Steelom, kde mnohé klauzuly, keď nám US Steel chce niečo darovať, dať alebo  
s nami niečo jednať, tak sme sa inšpirovali hlavne touto spoločnosťou v rámci jej 
protikorupčných pravidiel, ktoré mnohé postupne zavádzame na meste. Môj pokyn znel 
a neviem vám v tejto sekunde povedať, možno bude vedieť povedať pán námestník, aby 
i CIKE a ďalšie a ďalšie komisie, ktoré sú, tieto všetky programy, ktoré sme zaviedli, 
postupne na seba prevzali. Takže je to celospoločensko-celomestská záležitosť. Pán 
námestník, nech sa páči, máte slovo. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem za slovo. Ja skúsim tak postupne. Samotné 

znenie výzvy pripravovala administrátor grantovej výzvy a to je CIKE. Toto znenie 
výzvy sa nijakým spôsobom, keď si pozriete aj predchádzajúcu minuloročnú výzvu a tie 
pred nimi už niekoľko rokov po sebe, sú tie znenia výzvy veľmi podobné, tie limity sú 
tam tiež určované v takýchto hraniciach. Treba asi rozlíšiť medzi dotáciami  
pre organizácie a fyzické osoby na rok 2023 a trojročná dotácia pre organizácie a 
podujatia v oblasti kultúry a kreatívnych odvetví, kde samozrejme tie dotácie sú vyššie a 
sú to z toho dôvodu, že buď je to podujatie vyššie ako v prípade najlepšie hodnoteného 
podujatia Biela noc alebo sa jedná o celoročné prevádzky ako Tabačka Kulturfabrik, 
divadlo na Peróne alebo Šopa Gallery. Rovnako vysoko boli hodnotené a aj podporené 
Vunu Gallery, kino Úsmev a Košice Artist in Residence 2023. Čiže to tak ako aj  
v minulosti a sme za to a musím povedať, že veľmi pozitívne hodnotení, keď  
sa rozprávame s ľuďmi z kultúrno kreatívnej sféry, ktorí kde na európskej úrovni, že 
Košice sú jeden z najúspešnejších príkladov európskeho hlavného mesta, ktoré  
si zachovalo mnohé z programov a dokáže podporovať túto sféru v rámci svojho mesta 
a rozvoja. Čo sa týka toho, že či podpisovali takéto vyhlásenia, ja som sa na to 
dopytoval, vzhľadom tak, ako to pán primátor povedal, podľa mojich informácií každý 
z hodnotiteľov, keďže ja som síce komisii predsedoval, nie som z hodnotiteľov, každý  
z hodnotiteľov mal podpisovať nejakú zmluvu alebo ako to teraz s nazvem, nechcem 
teraz fabulovať, kľudne pán poslanec napíšte dopyt v zmysle toho na organizáciu CIKE 
a vám odpovedia exaktne, tak by som ja teraz nefabuloval nejakú informáciu, ktorá nie 
úplne presná. A na záver si dovolím asi možnože jednu informáciu alebo zareagovať  
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na to, že je 23:30 de facto a ja sa nedivím žiadnemu riaditeľovi organizácie alebo 
mestského podniku, ktorý tu už nesedí a nemyslím si, že ich máme za to teraz trestať, 
pretože to nevydržali s nami tak dlho. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. S faktickou poznámkou pán 

poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Dobre beriem, že teda 

nemáme informácie ohľadom tých čestných prehlásení, mali ich podpisovať tí, ktorí 
kreovali  ten grantový program. Teda otázka znie, tie sumy stanovilo CIKE alebo dostali 
takýto takéto zadanie od mesta alebo niekoho iného? Len aby bolo jasné pre mňa. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre. Na otázku pána poslanca odpovie pán 

námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Sumy, tak ako som povedal. CIKE prišlo  

s návrhom tejto grantovej schémy, tak ako po minulé roky, upravili si tam nejaké veci 
práve s dôrazom na UNESCO Creative City of Media Arts a vzhľadom na tu pridelenú 
sumu 192 tisíc, na celý grantový program, boli možnože navrhnuté nejaké úpravy, ale 
nevymyká sa to tým sumám a respektíve tým maximálnym sumám, ktoré sú v rámci 
tých jednotlivých podujatí. Minimálna hodnota ohodnotenia projektu na pridelenie 
grantovej schémy alebo grantu bola 50 % a väčšina hodnotených a podporených 
projektov je nad 70 % hodnotenia. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Budeme pokračovať v diskusii. 

Som prihlásená ja. Ja by som chcela ohlásiť konflikt záujmov kvôli Kinu Úsmev, ale 
vzhľadom na to, že Kino Úsmev je iba jediným subjektom v celom tomto návrhu a je 
tam aj množstvo ďalších, ktorým budú pridelené tie dotácie, tak hlasovať budem. 
Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán Berberich. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Tak ja tiež toto isté som chcel ohlásiť, možný 

konflikt záujmov. Ďakujem pekne. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje v diskusii pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tak ako som spomínal, budem mať  

2 vstupy. Ten druhý vstup je trošku závažnejší a skončí procedurálnym návrhom  
na prerušenie bodu. Keďže pán Hladký tu nie, nemôžem sa pýtať. Výsledok je ale ten, 
keďže tu nie sú anotácie a podrobnejšie informácie o žiadateľoch, vedel som si preveriť 
len niektorých žiadateľov a našiel som vám minimálne jedného neoprávneného 
žiadateľa, ktorý nespĺňa právnu formu, ktorá je uvedená vo výzve. Z toho dôvodu 
nemôžeme podporiť neoprávneného žiadatelia a keďže ostatné subjekty sú tam naozaj 
len formou nejakého názvu, tak mám za to, že je potrebné preveriť všetky žiadateľov, či 
spĺňajú oprávnenosť, čo sa týka právnej formy konkrétne a prosím nevzťahujte to  
na nejaké moje presvedčenie, keby som našiel komanditnú spoločnosť, tak poukážem 
na komanditnú spoločnosť. Keďže v grantovom programe je úplne exaktne sú 
vymenované oprávnení žiadatelia, hneď ich nájdem, fyzická osoba, podnikateľ, 
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občianske združenie, nezisková organizácia poskytujúca všeobecne prospešné služby, 
právnická osoba oprávnená na podnikanie, nadácia, neinvestičný fond, záujmové 
združenie právnických osôb alebo slobodný umelec, pri každej právnej forme je 
odvolávka na zákon, podľa ktorého mohli vzniknúť. Je tam žiadateľ Dominikánsky 
konvent, ktorý je cirkevnou organizáciou, ktorá vznikla na základe zákona 
č. 308/1991 Zb. Takýto právny subjekt a právna forma nie je uvedená medzi 
oprávnenými žiadateľmi. Z uvedeného dôvodu teda dám procedurálny návrh  
na prerušenie tohto bodu, aby sa preverila oprávnenosť žiadateľov. A prosím nehnevajte 
sa na mňa, ani žiadatelia, viem, každý potrebuje tie peniaze čo najskôr, ale my 
nemôžeme poskytnúť dotáciu neoprávnenému žiadateľovi. Tak je pán kontrolór? 
Ďakujem pekne. Neviem, ktorí sú ostatní, pretože z týchto údajov sa to nedá zistiť,  
tzn. je to potrebné preveriť. Áno, niektorí sú jasní, občianske združeniach, ale myslím 
si, že je potrebné preveriť všetkých žiadateľov a ich oprávnenosť v rámci výzvy 
grantového programu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Skôr, ak vám dám pán poslanec slovo smerom  

k procedurálnemu návrhu, prečo ste nám neposlali možnože pripomienky k tomu,  
k tomu, k hentemu, minimálne kedy musel pán Hladký odísť, tak by sme tu mali nejakú 
jeho správu. Ale prosím, nezahadzujme z toho, čo hovoríte, celú výzvu preč. Vždy je 
možné, keď už sa nevieme dohodnúť, vylúčiť v tejto chvíli, pre túto chvíľu niekoho,  
ku komu sa v septembri dostaneme. Ale netrestajme ostatných, ak máte nejakú neistotu, 
niečo, ako celý balík. Nevieme vám možno odpovedať na všetko, pán námestník ale je 
pripravený, čiže prosím, najprv pýtajme, možnože vieme niečo v tejto chvíli zachrániť. 
Urobme pre tých, ktorí chcú robiť v meste kultúru a sú na to nastavení a prešli tou 
tortúrou, aby sme ich nezablokovali, že sa nedostanú k finančným prostriedkom  
v nejakom danom čase a jednoducho ich žiadosť sa stane márnou, lebo jednoducho 
nebudú vedieť v čase a v priestore urobiť to, čo vedia, čo chceli a čo im bolo dokonca 
schválené. Čiže prosím, skôr ako vyslovíte, ešte venujme pár minút tomu, aby sme 
urobili maximum pre to, aby sme čo najviac žiadateľov zachránili. Ak je to možné 
prosím. Nech sa páči, máte slovo, procedurálny návrh. On nebol vyslovený, on bol len  
v diskusii vyslovený, že príde procedúra. Preto som rýchlo skočil k mikrofónu. Lebo 
pán poslanec v diskusii povedal svoj zámer a stlačil procedúru, že ju chce vysloviť. A 
tým, že som počúval, tak niektorí možno menej, tak som ho poprosil, aby ešte zvážil, či 
to vysloví hneď, či chvíľku nepočká a nesformuluje trošku možno inak. Máte slovo pán 
poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Dobre urobme to tak, že v tejto chvíli stiahnem 

zelené, prihlásim sa faktickou. Ja skutočne nechcem nikomu uškodiť, ale ponúkal som 
určitú ústretovosť, nebola odozva tak, žiaľ, musím riešiť takto. V tejto chvíli sťahujem 
procedúru a naozaj tak, ako povedal pán primátor, nebola vyslovená, bola avizovaná. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Djordjevič, pán poslanec Schwarcz 

a pani poslankyňa Blaškovičová, faktická na pána Schwarcza, prípadne na mňa. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Chcem ako pána Schwarza naviesť, že dá sa 

sformulovať uznesenie, ja neviem, napríklad po preverení referátom kontrolingu alebo 
po skontrolovaní oprávnenosti. No, keď je pravda, čo hovorí, tak nemalo to byť ani  
v tomto materiáli, to je ad 1. a ad 2, pán Schwarcz, ak mal tieto informácie, naozaj 
škoda, že neupozornil, že tých 120 sekúnd bol momentálne zaujímavý, ale nie je to  
v poriadku ani to, čo hovoril, že tam je neoprávnený žiadateľ. Lebo zase to vysiela 
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signál, že sa tu, neviem, rozhadzujú peniaze a potom niekde chýbajú atď. Takže tak. Ale 
pán Schwarcz, keď sa dá, keď upraviť alebo ja neviem, či to teraz chcete v priamom 
prenose s pánom Gibódom kontrolovať alebo nerozumiem, ale dobre. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči pani poslankyňa Blaškovičová, 

faktická. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Budem najprv 

reagovať faktickou, potom možno poviem viacej. Aj v dôvodovej správe je napísané, že 
so schválenými žiadateľmi, ktorých schválila a navrhla grantová komisia, schváli toto 
zastupiteľstvo, bude podpísaná grantová zmluva. To znamená, pri podpise grantovej 
zmluvy určite organizácia CIKE a mesto, ktoré bude podpisovať akoby garant, tak 
určite preveria každého oprávneného žiadateľa. Ak sa takáto vec stala, áno, určite tá 
zmluva nebude podpísaná s neoprávneným žiadateľom. Takže ja som za to. To je len to 
len faktická a keďže nasledujem ďalej, môžem pokračovať prosím? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Možno ja len doplním, v tých zmluvách, ak sa dobre pamätám  

z minulého obdobia, sú aj rôzne podmienky. Aj keby bola podpísaná, ale firma alebo ten 
žiadateľ nesplní podmienku, jednoducho musí buď grant vrátiť alebo mu nebude ani 
vyplatený. Čiže tam je ešte niekoľko poistných vecí. Čiže napríklad si viem prestaviť 
pán poslanec, že keď teraz poviete nejakú podmienku, ktorú by ste chceli mať 
v zmluvách a ja ju budem rád akceptovať, čím viac poistiek vymyslíme, čím viac 
ochranných mechanizmov o nich budeme rozprávať, tak si myslím, že sa nikto 
nenahnevá, ak to v zmluve nájde v rámci rôznych opatrení.  

 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Pán primátor, beží vám môj čas. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nie, nie. Máte ho od nuly, technici to teraz ... skúsim, že či majú 

rýchle ruky 00 a keď nie, tak plus 40. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Dobre, takže chcela som povedať len toľko, že je mi ľúto, 

že pán kolega, ktorý je členom komisie kultúry, nebol na našom minulotýždňovom 
zasadnutí, pretože tejto téme grantovej výzvy sme venovali pomerne veľa času. Boli 
tam ľudia, ktorí sedeli v hodnotiacej grantovej komisie a my sme všetci členovia 
komisie kultúry sme sa pýtali a hovorili sme o grantovom systéme aj  
na predchádzajúcej komisii o tom, že naozaj by sme mali stanoviť ako komisia nejaké 
priority do grantovej schémy aj na ďalší rok, čo teda by sme chceli, aby mesto 
podporovalo ako priority. To, že v tohtoročnej grantovej výzve ešte zostali posledné 
trojročné obdobie pre tri grantové organizácie, pardon pre štyri grantové organizácie 
vlastne, ktorým dobieha ten trojročný grant, tak to je záväzok, ktorý samozrejme  
v slušnej spoločnosti sa plní, takže minulý rok tie organizácie boli krátené finančne, ale 
tento rok boli dofinancované, aby mohli dobehnúť tie svoje projektové zámery a ostatné 
organizácie, kultúrni operátori, ktorí boli podporení, tak bolo tam vysvetlené, aký bol 
proces hodnotiaci od hodnotiteľov a od členov grantovej komisie. A aj keď teda nie 
vždy všetci členovia komisie súhlasili s týmto výberom, všetci sme to akceptovali, 
pretože tam boli odborné hodnotenia, ktoré bodovali projekty a vlastne grantová 
komisia len potvrdila tie výsledky a určila poradie a financie, ktoré tie jednotlivé 
organizácie, teda tí operátori alebo fyzické osoby proste z grantového systému dostali. 
Takže vraciam sa len k tomu, že ak sa takáto chyba stala, tak určite treba pri 
individuálnom podpise zmluvy opäť prejsť všetky podmienky, ktoré boli nevyhnutné 
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pre naplnenie zmluvy. Tak som presvedčená, že to bude v poriadku a naozaj mnohé tie 
podujatia už aj prebehli v tomto krátkom časovom období a tí žiadatelia, oprávnení 
žiadatelia teda čakajú na spolufinancovanie mesta, pretože nikdy to nie je 100 %. Takže 
ďakujem, ak budete hlasovať za takéto rozhodnutie a schválite teda navrhovaných 
prijímateľov grantovej výzvy. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. No áno, 

nebol som na tej komisie, keďže sa tam menil termín zasadnutia komisie a v tomto 
termíne som mal plánovanú dlhodobo cestu so žiakmi do Budapešti. V každom prípade 
nebudem dávať ten procedurálny návrh. Viem sa stotožniť s tým, čo tu bolo navrhnuté, 
tzn., že sa to prekontroluje individuálne. Nemám záujem ani dávať nejaké požiadavky 
alebo podmienky pre tých žiadateľov. Fungujem v tomto prostredí, viem čo to obnáša 
niečo pripraviť, zorganizovať a získať na to prostriedky. Skutočne mi išlo len o to, že 
viackrát som ponúkal určitú ústretovosť, pomoc, podporu, rady a možno by  
v budúcnosti bolo dobre sa tým zaoberať. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči, faktická. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. My sme vždy radi za konkrétne 

informácie a niečo, čo vedie ku vyššiemu dobru. Pani predsedníčku komisie chcem 
podporiť v rámci tejto vypísanej výzvy, sú zosumarizované oprávnení žiadatelia,  
z ktorých čiastočne čítal aj pán poslanec Schwarcz a medzi oprávnenými žiadateľmi je 
aj právnická osoba oprávnená na podnikanie podľa bodu č. 4 ods. 2 § 2 ods. 2 
Obchodného zákonníka ako má opätovne uistil aj pán Lányi z riadenia podnikov. Táto 
organizácia spĺňa tieto podmienky, čiže je oprávneným žiadateľom na túto dotáciu. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A pán námestník má rovno aj diskusný príspevok. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja len chcem ešte raz poprosiť kolegov, aby sme to 

podporili. A je to také paradoxné, pretože keď sa komisia pri svojich hodnoteniach, 
myslím si, že napr. pán poslanec Horenský, ktorý bol súčasťou tejto komisie ako 
nominant za komisiu kultúry, ma vie doplniť, že sme sa zamýšľali na záver toho celého 
hodnotenia, že či máme v rámci tých podporených projektov prierezovo všetky tie 
zastúpené žánre, keď to tak nazvem a padla tam diskusia práve na túto aktivitu a aby 
sme podporili tu širokospektrálnosť toho, tak padol návrh na podporenie tohto projektu. 
A som rád, že to chytilo oko, ostré oko pána poslanca Schwarcz a verím tomu, že aj toto 
prinesie tú bohatosť kultúrneho prostredia v meste Košice. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja si taktiež študujem 

materiály na zastupiteľstvo a toto bol jeden z tých materiálov, ktorý som si pozrel a tiež 
mi chýbajú k týmto veciam, keď sa predkladajú aj nejaké detailnejšie informácie. 
Pretože keď som si pozeral tie jednotlivé granty, tak tak isto ma zaujala 5 tisícová 
podpora pre projekt Port od organizácie Port. Neviem si to nájsť ani na obchodnom 
registri, ani čo je to za organizáciu, ani Google mi to nenašiel. Plus sú tam ďalšie takéto 
veci, že staň sa súčasťou stroja od organizácie Stroj. Je to taký problém, keď  
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do budúcna, to je taký tip, aby tam bolo proste aspoň uvedené, bude sa to robiť 
v auguste, je to takáto organizácia, nejaké dve-tri vety, ktoré nám trošku popíšu, že čo  
za tým môžeme hľadať, aby sme si to potom vedeli nájsť aj na internete. Je to tip na to, 
ako by sme mohli aj my ostatní poslanci mať bližšie informácie, čo vlastne 
schvaľujeme, lebo nie je to ani 500 Eur, nie je to ani 1000 Eur, sú to desaťtisíce a 
státisíce Eur, tak aby sme vedeli, kde ich dávame. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len chcem povedať pánovi námestníkovi, 

keďže reagujem na neho, že budem hlasovať za, lebo v príspevku, na ktorý som 
nemohol reagovať, ma očiernil, vložil mi do úst veci, ktoré som nepovedal, vykydal 
taký hnoj. Tak pán námestník, budem za, podporujem dobré veci. Jediné, čo som 
povedal, že nepodporujem vás osobne a vy nie ste mesto Košice a ani dobré veci  
pre toto mesto Košice. Čiže hlasujem za, všimnite si to. Ďakujem veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, nerozumiem prečo tieto invektívy. Načo to je 

dobré. Ja viem, že je veľa hodín a možnože niekomu to treba na dobrú noc, ale nerobme 
to prosím. Skúsme si kusať do jazyka. Pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. No nie som si úplne istý, že tento 

žiadateľ je oprávneným žiadateľom. Pozeral som si teraz odvolávku na ustanovenie  
§ 2 Obchodného zákonníka, na ktoré je odvolávka pri tejto právnej forme, tak bolo fajn, 
keby sa na to potom niekto, kto to vie kompetentne posúdiť. Osobne si nemyslím, že je 
to organizácia zapísaná v obchodnom registri. Je to jednoznačne organizácia, ktorá 
vznikla podľa paragrafu, podľa zákona č. 308/1991 Zb. a takýto oprávnený žiadateľ nie 
je uvedený medzi oprávnenými žiadateľmi. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. Má procedurálny návrh? 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Keďže pánovi námestníkovi nestačila 

minúta na kydanie hnoja a rovno sa prihlásil s diskusným príspevkom, tak ja navrhujem 
ako ukončiť diskusiu vrátane prihlásených. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, určite aj vám na dobrú noc nesvedčia takéto 

poznámky, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 102 -  za: 26, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Uzavretá diskusia je. Bol tam ešte jeden príspevok, nebolo to, že  

s hrubou čiarou, takže pán námestník, nech sa páči. Bolo to takto myslené? Okej. 
Ďakujem pekne. Treba jasne vždy povedať, že hrubou čiarou, aby sme tomu všetci už 
rozumeli, lebo. Bod 49 sme vyčerpali, poprosím návrhovú komisiu, aby predložila 
návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje rozdelenie finančných prostriedkov  
vo výške 192 tis. Eur na grantový program podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
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Hlasovanie č. 103 -  za: 28, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 50 
Financovanie stavebných úprav ciest a chodníkov formou splátok. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 50 Financovanie stavebných úprav 

ciest a chodníkov formou splátok. Tento materiál vám bol opäť predložený, bolo o ňom 
diskutované. Nech sa páči, otváram rozpravu. Ja som sa bál totižto, žeby sme teoreticky 
mohli pred polnocou stihnúť, ale nie. Pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ťahanovce sa prihlásili, takže Ťahanovce sú na tom 

najhoršie aj s pozemkami vlastne a dá sa povedať, že aj so súvislými opravami 
chodníkov a komunikácii. Takže ja tento materiál samozrejme aj toto, čo sme rozoberali 
vlastne na mestskej rade a tiež sme to rozoberali vlastne na rade starostov, podporím, ale 
vás poprosím naozaj, aby sme začali konečne makať. Ako jednoducho sme neurobili 
tohto roku ešte vôbec nič, ani, ani centimeter sa neurobil vlastne súvislých opráv a to 
chcem, aby aj Ťahanovčania počuli vlastne, aj pán Špak sa prihlásil teraz, naozaj 
nechcem počúvať ja od občanov, že nerobíme nič, ja jednoducho sa vyhováram, chcem 
naozaj, aby sme sa pohli ďalej. Aj keď to zaťažuje mesto, ale ostáva to stále v tých 
mestských častiach, ostáva to v mestskom majetku. To je všetko. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem. Ja som sa prihlásil ako predseda Komisie dopravy, ktorý 

vám chce oznámiť, že sme to prešli na Komisii dopravy a odsúhlasili, tzn. máme  
z komisie to, že tento bod môžeme prerokovať a schváliť a radšej ďalej nekomentujem, 
lebo neviem čo s tými úpravami a investíciami má nejaký starosta z Ťahanoviec. 
Kompetencie žiadne, takže nechápem. Akurát odhlasovať to v komisii. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ako nechcem si to rozdávať s pánom poslancom 

Špakom, ktorý zatiaľ neprehol ešte prstom, to je pravda, ale čo sa týka mňa, pán 
poslanec Špak, som jeden otravný človek, ktorý chodí v kuse urgovať. Opýtaj sa ich tam 
hore, čo sedia. Veľmi dobre vedia, čo robím, aj to oddelenie dopravy. Tak nerozprávaj 
takto a vyprosím si to. Vďaka pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Bolo to lepšie ako budík, ináč. Pani poslankyňa Kovačevičová, 

nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: V podstate som aj na rade starostov povedala svoj názor  

k tomu, že opäť zvyšujeme zadlženosť mesta, 21 mil. Eur je naozaj veľmi veľká suma, 
ale vzhľadom na to, že ten investičný dlh na chodníkoch, komunikáciách v meste 
Košice je obrovský, aj v našej MČ, čiže nejak som to prehodnotila v každom jednom 
roku musíme si uvedomiť, že budeme opäť navyšovať zadlženie približne cez 2 mil. Eur 
a tu si treba vlastne vrátiť sa k tej diskusii, ktorú sme dnes mali, že len na odpadoch sme 
za 4 roky vlastne urobili deficit 11 mil. Eur. Čiže my sa zadlžíme na 10 rokov  
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21 mil. Eur za 4 roky a takto je to možno aj v iných ďalších kapitolách rozpočtu mesta. 
Čiže mali by sme naozaj seriózne z hľadiska budúcnosti ďalších generácií spustiť 
ozdravný mechanizmus, pretože takéto hospodárenie z hľadiska ďalších rokov, to 
dobehne ďalšieho a ďalšieho primátora, ktorý tu príde a zastupiteľstvo a obyvateľov  
v meste, že to nebude udržateľné. Ja to podporím v tejto situácii, pretože tie 
komunikácie aj u nás sú v katastrofálnom stave. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Cesty opravovať treba. 

Investičný dlh je veľký, to sú všetko legitímne veci. Brať úver na opravu ciest je nie 
podľa mňa správne ekonomické rozhodnutie. Najlepšia rada, ktorú som ako štatutár 
dostal bola taká, že asfaltovať vie každý. Však dajte mi peniaze, ja vám vyasfaltujem 
všetko, ale priniesť pridanú hodnotu pre toto mesto, tam sa skrýva ako keby kumšt 
dobrého štatutára, ktorý ho oddeľuje od zlého štatutára. Čo mňa vyrušuje najviac na tom 
je, že skrytá zadlženosť mesta sa šplhá, pán kontrolór, 140 – 160 mil. Eur? Ak vezmem 
nielen úvery mesta ako takého, ale BPMK má úver, plaváreň 20 mil. Eur úver, TEHO a 
rôzne iné, KFA a rôzne iné veci. Čiže skrytá zadlženosť mesta je taká, že ekonomicky, 
ak to pôjde takto ďalšie 3 roky, tak čelíme tomu, že ktokoľvek tu bude, bude mať veľký 
problém. A myslím si, tu pán kontrolór a ekonomické oddelenie by už malo kričať a biť 
na poplach a nastaviť Back to Green plan, čiže nejaký plán, ako sa dostaneme  
do zelených čísiel. Lebo táto cesta je neudržateľná. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja len budem málinko oponovať. My sme sa 

inšpirovali práve Košickým samosprávnym krajom, ktorý berie cesty na úver  
v desiatkach mil. Eur a asfaltuje a asfaltuje a asfaltuje a všetci majú z toho strašnú 
radosť. Takže išli nám naozaj príkladom a inšpiráciou. Nech sa páči pán poslanec. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, opäť opakujem, je to, aj keď to robil KSK, 

ktorý tu stále miešate, hovorím, že za vami visí Košický erb, tak to považujem za zlé 
rozhodnutie. Ale treba rozlišovať, že KSK si zoberal úverové pôžičky, ktoré štát teraz 
župám odpúšťa v hodnote 120 mil. Eur. A Košický kraj to má v hodnote 20 mil. Eur. 
Čiže reálne daňových poplatníkov tieto cesty budú stáť nula.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja som sa vyjadril aj na mestskej rade, že 

v podstate ako predseda finančnej komisie sa neviem úplne stotožniť s takýmto 
financovaním ciest, ale vidím, že nie je inakšia šanca, len chcem upozorniť na to, preto 
som dal aj to uznesenie pre pána kontrolóra v záverečnom účte, aby výhľadovo nám 
ukázal pre roky 2023 až 2026, aké formy splátok nás čakajú. Podľa takých predbežných 
informácií v roku 2024 nás čaká minimálne splátka úveru vo výške 9 mil. Eur.  
A v ďalších rokoch tieto splátky aj po započítaní týchto úverov, aj po započítaní úveru 
preto nám budú len rásť. To znamená, že si musíme uvedomiť naozaj, že síce 
v záverečnom účte vykazujeme stratu alebo zadlženosť mesta na úrovni 27 %, ale  
v skutočnosti tá skrytá zadlženosť prostredníctvom podnikov je niekde úplne inde. A tu 
nám aj vyvstáva tá otázka tohto biznis plánu alebo BUSINESS KOŠICE, ktorá tu 
ostáva, že v podstate ja naozaj si neviem predstaviť, z čoho by sme ten BUSINESS 
KOŠICE tú spoločnosť, čo máme nejakú víziu tu založiť, v budúcnosti financovali, keď 
si berieme peniaze na cesty, čo je asi to najhoršie, čo môže byť, že ich prejeme na týchto 
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daných cestách, aj keď je to forma splácania kým nejakou inakšou formou. Ale naozaj 
chcem upozorniť na to, že treba zvážiť do budúcna každý jeden úver. Keď si ja 
zoberiem, odkedy som sa stal poslancom, momentálne už máme schválené v tomto roku 
alebo v tomto zastupiteľstve sa nám už podarilo schváliť 15 mil. Eur. Ak schválime 
týchto 21 mil. Eur, toto zastupiteľstvo od svojho nástupu schválilo celkovo výšku úveru 
vo výške 36 mil. Eur. Nie, je to 15 mil. Eur, čo sme schválili, to je, presne to vychádza, 
36 mil. Eur. To je dačo neskutočné. Chcem na to upozorniť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Saxa 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Tak ako som uviedol už na komisii dopravy 

a výstavby, vadí mi trošku v tom materiáli, aj keď to bolo čiastočne vysvetlené, že malé 
MC a v zmysle štatútu tam, kde chodí MHD v malých MČ, mesto má na starosti tieto 
veci, čiže v tej tabuľke sú pomerne nízko a v obmedzenom rozsahu uvedené a takisto by 
bolo dobré, aj keď je pokročilá hodina, ale musíme sa tomu venovať, nie je to 5 korún, 
ako to bude s rekonštrukciou Ukrajinskej cesty, aby to bolo zrejme aj pre obyvateľov 
mesta Košice. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. O Ukrajinskej máte, pán poslanec, dosť 

informácií. Však ich viete zdieľať, viete že sa pripravuje v rámci euro projektov. Opis 
na to, aby sme mohli sa uchádzať o finančný príspevok na projektovú dokumentáciu, 
ktorá môže sa pohybovať niekde medzi 200 – 400 tis. Eur. Predpokladaný náklad  
na túto cestu je okolo 4,5 mil. Eur, pardon, 10 mil. Eur. Pán riaditeľ má opravuje  
10 mil. Eur, tzn. najprv treba urobiť projektovú dokumentáciu, máme to v našich 
nastaveniach a budeme sa o tieto peniaze v tomto roku uchádzať. Najprv projektová 
dokumentácia, potom sa vieme posunúť ďalej. Rozprava je v tomto bude uzavretá. 
Poprosím návrhovú komisiou o návrh na uznesenie. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje súvisle stavebné úpravy miestnych, 
štátnych ciest a chodníkov s realizáciou v období r. 2024 - 2026 formou splátok  
v objeme maximálne 21 mil. Eur vrátane DPH a dobou splácania najmenej 10 rokov. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 104 -  za: 29, proti: 0 zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý, ďakujem pekne. Vyčerpali sme bod č. 50. 

- - - 
 
Bod č. 51 
Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bod č. 51 je to bod pre pána kontrolóra Správa o činnosti Útvaru 

hlavného kontrolóra mesta Košice. Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak sa budete pýtať, 
pán kontrolór vám bude odpovedať. Nech sa páči. Pani poslankyňa Kovačevičová, nech 
sa páči. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ja by som len chcela povedať pánovi kontrolórovi 

v podstate, neviem, či všetci si prečítali, čo bolo predmetom teda kontroly  
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napr. dodržiavanie zásad hospodárenia pri nakladaní s bytmi, keďže veľakrát tu 
skloňujeme byty, je to naozaj veľmi dobre rozsiahlo spracované, stojí to za pozornosť. 
Ja to nebudem teraz tu rozvádzať, aké sú tam nedostatky, aké by sa opatrenia mali prijať 
v rámci mesta pri nakladaní s bytmi, aké druhy bytov mesto má, aké je rozdelenie, čiže 
presne je to veľmi dobre vyprecizované, vyšpecifikované. Čiže verím, že mesto Košice 
na základe týchto zistení prijme tie opatrenia, ktoré tu boli zadané a tak isto na, čo 
chcem poukázať, že kde sa nám strácajú peniaze v našom meste. A je to práve tie a sú to 
pohľadávky. Čiže koľko mesto naozaj má vo svojej databáze obrovské množstvo 
dlžníkov a v podstate jedni platia za komunálny odpad, druhí neplatia, jedni platia dane, 
druhí neplatia. Čiže tie sumy, keď si pozriete, koľko tu je týchto pohľadávok, tak je to 
naozaj, sú to veľmi vysoké sumy. Čiže MMK, referát daní a poplatkov, je to cez  
10 mil. Eur, Mestská polícia nejakých 44 mil. Eur, BPMK cez 5 mil. Eur, DPMK  
7 mil. Eur. Čiže ak si naščítame, naozaj je to veľmi veľa a aj v tom by trebalo prijať tie 
opatrenia, aby tieto dlhy sa určite určitým spôsobom znižovali alebo ich vysporadúvala 
nejaká externá spoločnosť. Takže ďakujem pekne, len toľko som chcela. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem kolegyni, že to povedala za mňa, takže si ušetrím minútu, 

áno, naozaj si to prečítajme a ja vám prečítam jednu vetu, lebo som mal pri nej dobrý 
pocit, keďže to vyzeralo, ako keby som svoje uznesenie čítal. Odporúčame realizovať 
postupný odpredaj všetkých hybridných bytov, najprv voľných a následne aj tých,  
o ktoré by súčasní nájomcovia prejavili záujem. Takto získané finančné prostriedky by 
boli sústredené do Fondu rozvoja bývania mesta a boli použité na výstavbu mestského 
bytového domu, do ktorého by boli okrem iného, presťahovaní nájomcovia  
z neodpredaných hybridných bytov a takto uvoľnené ďalšie byty by sa tiež predali. 
Ďalej opätovne odporúčame mestu Košice iniciovať prostredníctvom Združenia K8 
zmenu opatrenia Ministerstva financií atď., ktorým sa ustanovuje rozsah regulácie cien 
v pôsobnosti Ministerstva financií. To je tá regulácia nájomného, ktorú sme sa tu už 
pohoršovali asi 2 zastupiteľstvá. Fakt si to prečítajme kolegovia, na ďalšej Komisii 
dopravy, výstavby to budeme riešiť a presne preto som aj tento bod preložil o ďalšie 
zastupiteľstvo, lebo zopár ľudí je tu presvedčených, že byty nesmieme predávať, ale je 
to už momentálne v tomto stave len hlúposť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Budem vám pán poslanec trošku oponovať, ale 

najprv k tej regulácii nájomného. Nebude to predkladať K8, ale bude to predkladať Únia 
miest, tam koordinujeme veci s ostatnými primátormi, aby to malo väčšiu silu, aby to 
nebolo len od mesta Košice. Čiže na tom sa pracuje. Takáto úloha existuje. A čo sa týka 
tých bytov, my, ja nesúhlasím, ale samozrejme diskutujme, pretože v rámci našej 
stratégie ukončovania bezdomovectva máme popísané, že naším cieľom je práve, že  
do týchto hybridných bytov, ktoré sú rozsypané na rôznych miestach v meste Košice, 
umiestňovať týchto ľudí. Pretože my, keď tieto byty predáme a za tieto byty, kde už 
ľudia mohli bývať, že my ich predáme, musíme kumulovať peniaze a ideme stavať 
nejakú bytovku. Čiže máme tam zrazu nejakú premlku, kedy nikto nikde nebude bývať. 
Postavíme nejakú bytovku a do tejto bytovky dáme všetkých týchto ľudí, ktorí na druhej 
strane práveže chceme integrovať v bežnom prostredí, aby mali vzory, aby videli a aby 
sme ich dokázali viesť ich životom. Čiže možnože tá ekonomická alebo nejaká tá 
hospodárna hranica možnože pripadá v tejto chvíli ako výhodnejšia, ale treba sa dívať aj 
na to, akým spôsobom máme vlastne tieto sociálne problémy riešiť, aký je, ako sa tak 
svet pohybuje a čo nám odporúča. Takže nemôžme vidieť len tú materiálnu stránku, ale 
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musíme vidieť aj tú sociálnu. Kľudne, nech sa páči, pán poslanec. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem, už som na to oponoval aj vášmu kolegovi, pánovi riaditeľovi 

Čopovi, že áno, je to pekná predstava, že ich treba asimilovať a rozdeliť medzi kvázi 
ľudí, ktorí možno žijú inak. Skúšal to už myslím, že aj pán Schuster, nevyšlo to ani  
na Krosnianskej, ani nikde, keď sme ich dali na prvé poschodia a možno si pamätáte  
na tú éru, kedy konečne skončila a naozaj tí ľudia museli odísť, aby to tam začalo 
fungovať tak, ako možno je normálne. Takže sú aj plusy, aj mínusy. Ja tiež to zoberiem 
tak, že vám možno oponujem, ale som veľmi rád, že začínate rieši tieto veci a že naozaj 
tá regulácia nie je možné, aby fungovala ďalej ako funguje, že ľudia platia 40 Eur  
za byt, lebo to už ani spravodlivé nie, nie to ešte rozumné a ten zvyšok o tom predaji, 
tak bude to na vás.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán námestník ešte, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Už sme tu mali tému, že sa máme dívať smerom  

na Paríž a Viedeň. Pozrime sa na taký Amsterdam. Máte bytové domy, ktoré z časti 
vlastní mesto, z časti samotní majitelia tých jednotlivých bytov a tie byty, ktoré vlastní 
mesto sa delia na 2 kategórie ešte. Na ľudí, ktorí sú takí bežní nájomníci, to nazvime a 
potom na sociálne odkázané rodiny a nájomníci. A cieľom je vytvárať mix takýchto 
ľudí, aby to dieťa, keď vyjde z toho bytu, tak sa  necítilo inak bez ohľadu na to, že či je 
z tej bohatej rodiny, ktorá si kúpila ten byt alebo je z tej rodiny, ktorej treba pomáhať. 
My, keď budeme vytvárať určité takéto skupiny, tak si nepomôžeme a nepoučili sme sa 
z ničoho, čo sme za posledných 30 rokov tu zažili. A ja  odporúčam veľmi dobrý článok 
v Denníku N, kde je aj rozhovor čiastočne aj s pánom starostom Šaňom o histórii 
Luníka IX a myslím si, že každý, keď si ho prečíta, tak pochopí, kde sme za tých  
30 rokov spravili pri tomto riešení tohto problému naozaj veľké chyby a čomu by sme 
sa mali vyvarovať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Bod 51 sme vyčerpali. Poprosím návrhovú 

komisiu, aby predložila návrh na uznesenie. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie po 1.) Správu o činnosti o 
výsledkoch kontrol podľa predloženého návrhu, po 2.) Stanovisko hlavného kontrolóra 
mesta Košice k Záverečnému účtu mesta Košice za rok 2022. Schvaľuje Plán kontrolnej 
činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice na II. polrok 2023. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 105 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. 

- - - 
Bod č. 52 
Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, 
ktoré boli prednesené v rámci VI. zasadnutia MZ v Košiciach dňa 14.03.2023 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otváram bod č. 52 Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty 
poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré boli prednesené v rámci VI. zasadnutia Mestského 



184 

 

zastupiteľstva v Košiciach dňa 14.03.2023. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram 
rozpravu, poprosím návrhovú komisiu návrh na uznesenie. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov berie na vedomie Správu o odpovediach  
na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré boli prednesené 
v rámci VI. zasadnutia  MZ v Košiciach dňa 14.03.2023. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 106 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 53 
Interpelácie poslancov MZ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujeme bodom č. 53 Interpelácie poslancov mestského 

zastupiteľstva. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Saxa. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Tak ako každý rok, niekedy aj dvakrát 

do roka upozorňujem mesto Košice na zanedbanú údržbu cestného mostu v MČ Krásna 
na Ukrajinskej ulici, opäť tam rastie trávička, odvodnenie je upchaté, tzn. Interpelácia 
v znení: žiadam o informáciu o súčasnom stave cestného mosta v MČ Krásna, 
Ukrajinská ulica, záznam alebo zápis z poslednej kontroly, na moste je poškodené 
upchaté odvodnenie, poškodené dilatácie. Zároveň prosím informáciu o plánovanej 
oprave, či rekonštrukcii mosta. Mám ešte jednu, ale tú dám písomne. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Zemková. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ja z úcty k zamestnancom, aj 

všetkým nám tu, mám 15 interpelácií a tie predkladám v písomnej podobe. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Aký je aktuálny stav riešenia kapacity 

parkovacích miest pre osobné automobily, autobusy pre potreby tréningového 
futbalového ihriska vybudovaného SFZ v blízkosti Základnej školy Janigova, 
vybudovanie parkovacích statí SFZ bolo podmienkou schválenia nájmu z dôvodu 
osobitného zreteľa uznesením Mestského zastupiteľstva č.1098 zo 16.04.2018. Žiadam 
o poskytnutie podrobných informácií, aké konkrétne kroky s uvedením konkrétnych 
termínov boli zo strany mesta Košice vykonané, aké riešenia boli zo strany mesta 
Košice navrhnuté za účelom riešenia vzniknutej situácie v prospech obyvateľov mesta 
Košice. Druhá, aký je aktuálny právny stav vo veci kúpy pozemku CKN 3755/124  
s výmerou 1636 m² v katastrálnom území Grunt vo vlastníctve Slovenskej republiky,  
v správe Ministerstva vnútra mestom Košice v zmysle uznesenia Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach č. 1014 zo 16.06.2022, aké konkrétne kroky s uvedením 
termínu realizácie týchto krokov boli uskutočnené za účelom nadobudnutia vlastníckeho 
práva k vyššie uvedeného pozemku v zmysle uznesenia. Aký je aktuálny stav veci 
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majetko-právneho vysporiadania pozemkov pod športovou infraštruktúrou 
prislúchajúcou k Základnej škole Lehkého. Žiadam o poskytnutie komplexnej a 
ucelenej informácie, ktorá bude obsahovať, aké konkrétne kroky boli zo strany mesta 
vykonané za účelom dosiahnutia majetko-právneho súladu športovej infraštruktúry a 
pozemkov, na ktorých je vybudovaná s uvedením termínov, ktorí vlastníci kedy, akým 
spôsobom boli oslovení, aké sú vyjadrenia vlastníkov pozemkov, respektíve, aké 
návrhy, požiadavky boli z ich strany predložené mestu Košice vo veci  
majetko-právneho vysporiadania pozemkov. Aký je aktuálny postup rekonštrukcie 
budovy Polikliniky KVP, ktorá bola avizovaná zo strany mesta Košice už v roku 2019. 
Oznámenie o rozsiahlej rekonštrukcii Poliklinika KVP je uvedená aj na webovej stránke 
podniku mesta Košice, podľa ktorého súčasťou rekonštrukcie bude aj nové opláštenie, 
oprava strechy, výmena okien a rekonštrukcia terénu. Aké konkrétne kroky boli 
vykonané vo výstavbe polo pozemných a podzemných kontajnerov na území mesta 
Košice od júna 2017, kedy mesto Košice predložilo na zasadnutie Mestského 
zastupiteľstva Informatívnu správu o pilotnom projekte budovania uzamykateľných a 
podzemných kontajnerovísk spoločnosti v spolupráci s firmou Kosit na základe 
doručenej petície. Koľko podzemných a polopodzemných kontajnerovísk bolo  
od júna 2017 vybudovaných na území mesta Košice, aký je plán stratégie budovania 
podzemných a polo podzemných kontajnerovísk v meste Košice na roky 2023 - 2025. 
Akým spôsobom navrhuje mesto Košice zabezpečiť plnenie uznesenia Mestského 
zastupiteľstva č. 798 z 30.09.2021, aby bola MČ Košice - Sídlisko KVP uhradená časť  
z výnosu z poplatku za rozvoj, ktorý mesto Košice v podiele 50 % obdrží podľa  
§ 41 Štatútu mesta Košice. Akým spôsobom bolo splnené, prípadne bude splnené 
uznesenie zastupiteľstva č. 799 z 30.09.2021, týkajúci sa alternatívneho dopravného 
napojenia územia lokality Girbeš 1 iným alternatívnym dopravným napojením mimo 
napojenia na ulicu Jána Pavla II. a Klimkovičovu ulicu. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ja mám iba jednu interpeláciu. Takže v posledných mesiacoch 

bolo vypísaných viacero výziev zo strany vlády Slovenskej republiky, respektíve 
viacerých ministerstiev iných ústredných orgánov štátnej správy. Boli to výzvy  
na rekonštrukciu, respektíve výstavbu rôznych športových infraštruktúr v meste  
napr. rekonštrukcie školských športových areálov alebo rôzne prestrešenia ihrísk, 
či samotné vybudovanie týchto ihrísk. Mňa by zaujímalo, do koľkých výziev sa mesto 
Košice zapojilo za posledné 3 mesiace od marca 2023 do dnešného dátumu, aby sme 
ako mesto takto dokázali získať externé finančné zdroje z rôznych grantov a nemuseli 
na rekonštrukciu našich športových míňať naše mestské zdroje, ktorých je extrémne 
málo. Poprosím preto zaslať prehľad všetkých podaných projektov zo strany mesta  
od 01.03.2023 do 13.06. 2023, kde by boli uvedené grantové schémy, názov podaného 
projektu, finančná požiadavka. meno zodpovednej osoby, ktorá daný projekt pripravila a 
plánovaný termín realizácie. Ja chcem veriť, že mesto Košice, jeho administratívny 
aparát sa aktívne zapájajú do všetkých výziev, ktoré sa dajú získať státisíce a  
milióny Eur na obnovu, či vybudovanie jej infraštruktúry. Dúfam, ak je taká možnosť, 
tak že ju mesto vždy využíva a sa nemôže stať, aby sa mesto Košice do vyhlasovaných 
výziev nezapojilo. Ja chápem, že pre mesto Košice sú možno zaujímavé také tie veľké 
miliónové výzvy, ale sú aj menšie výzvy 100 - 400 tis. Eur, kde si vieme pomôcť 
pri malých drobných akciách, kde je 5 % spolufinancovania a bol by som veľmi nerád 
prekvapený, žeby sme sa do takýchto výziev nezapojili len preto, lebo na to nemáme 
kapacity. Obzvlášť, keď sa na nich upozornilo vopred. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, vy asi netušíte, ako tie výzvy fungujú. Tak potom 
načo sa pýtate, keď už máte informáciu. To nefunguje tak, že povedzte mi niečo  
v intervale troch mesiacov. Toto sú nie krátkodobé úlohy. Dlhodobo ich pripravujeme, 
dlhodobo sa nastavuje. Keby ste dali ten časový interval dlhší, tak to dáva zmysel. Ja 
len, že či rozumiete vlastne, že na čo sa pýtate. Pani poslankyňa Súkeníková. Keď to 
opravíte, budem rád. Keď nie, nechajte. Len budete sklamaný z odpovede. 

 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Poprosím o vysvetlenie, za akého dôvodu MMK 

neodpovedal na žiadosť zo dňa 26.07.2021 vo veci Opakovaná žiadosť o odkúpenie 
nehnuteľnosti bytu na Rastislavovej ulici 72. Túto žiadosť podával opakovane občan a 
nemá do dnešného dňa k tejto žiadosti odpoveď. Prosím o zaujatie stanoviska  
a vyjadrenie MMK, či súhlasí s odpredajom bytu nehnuteľnosti na Rastislavovej 72. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Kedy bol ten dátum? Pardon. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: 26.07.2021. V prílohe sú aj žiadosti, e-mailová komunikácia. 

Odpoveď nie je. Potrebujeme vyjadrenie áno, či nie. Ďakujem. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja viem tak, že mnohým záujemcom odpovedáme v polročných 

cykloch ako sa dopytujú. Takže preto som prekvapený, že na toto nie odpoveď. 
Poprosím vás, dajte nám konkrétne, áno, ale pri niektorých naozaj, čo pol roka 
odpovedáme, že mesto neodpredáva byty. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pravidelne. Čiže odpoveď bude takáto, ale pozrieme sa, prečo to 

neodišlo. Pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem. Aby som skrátil čas, interpelácie som už odovzdal pani 

Nagyovej. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Blaškovičová. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Mám 2 interpelácie, obe vyšli z Komisie 

kultúry, obe sa týkajú historickej radnice a K13. Jedna je otázka, ako bude financovaný 
komplex historickej radnice, pretože pri prechode do majetku K13 od bytového podniku 
neboli priradené K13 žiadne financie. Prechádzajú aj zamestnanci bytového podniku 
pod K13, kto a z čoho ich bude platiť. To je jedna interpelácia. Druhá, na sociálnych 
sieťach sa od apríla prezentuje divadlo Radnica so sídlom Hlavná 59. Podľa mojich 
otázok, zistení sa jedná o spoločnosť, ktorá si prenajíma divadelnú sálu na komerčnú 
produkciu a svojím názvom zavádza verejnosť aj členov komisie kultúry, že je to 
mestská organizácia. Máme za to, že je to nevhodné a zavádzajúce a žiadame nápravu, 
teda zmenu premenovania podujatí. Odovzdávam interpelácie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja mám také stručné interpelácie. Tak len prečítam 

tie obsahy. Kedy bude doručená odpoveď MČ Košice-Západ vo veci verejných toaliet 
na Moldavskej ulici? Je v pláne oprava výtlkov, naplánovaná oprava výtlkov na ulici 
Napájadlá , ak áno, kedy? Aké úkony sú plánované v prípade riešenia skládky odpadu 
nad Starou sladovňou, aké úkony sú plánované a v akom časovom horizonte  
na vybudovanie priechodov pre chodcov cez Triedu SNP? Kedy je naplánovaná oprava 
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výtlkov na komunikáciách v MČ Košice-Západ a existuje harmonogram prác? Ako je 
zabezpečené čistenie schodísk v smere od električkovej trate k obchodnému centru  
na parc. 1392/1, akým spôsobom sa vykonáva? Aké kroky boli podniknuté v prípade 
využitia finančných prostriedkov vo výške 10 tis. Eur na riešenie problematiky medzi 
garážových priestorov a aké kroky boli podniknuté v tomto volebnom období  
na riešenie tejto témy? Aké úkony sa vykonali na realizácii projektu parkoviska na rohu 
Moldavská – Idanská, v súvislosti s ktorým mesto Košice získalo finančné prostriedky 
od spoločnosti Labaš s.r.o. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja len tak krátke zamyslenie sa, že ak kolegovia 

poslanci chcete trestať mňa, prosím netrestajte zamestnancov otázkami, na ktoré máte 
odpoveď, máte vedomosti. Oni to musia všetko odrobiť. Mňa netrestáte tým. Ďakujem 
pekne. Bod 53 je uzavretý.  

- - - 
 

Bod č. 54 
Dopyty poslancov MZ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otvárame bod č. 54 Dopyty poslancov MZ. Pani poslankyňa 

Zemková. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mám jeden dopyt, ale predložím ho 

písomne, aby som nezaťažovala. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem. Predložím písomne, mám 2 dopyty na riaditeľa 

dopravného podniku nového a na pani riaditeľku Správy mestskej zelene v Košiciach 
jeden dopyt. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sa nik nehlási, bod 54 sme uzavreli. 

- - - 
 
Bod č. 55 
Rôzne 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otvárame bod 55, ktorým je bod Rôzne. Nech sa páči, pani 

poslankyňa Blaškovičová máte slovo. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja som vám dala taký bulletin podujatia, 

ktoré sa odohralo v Košiciach pred dvoma týždňami. Chcem vás poprosiť, otočte to  
na tú zadnú stranu a pozrite si tie logá. Sú tam vedľa seba logá KSK, Mesta Košice, aj 
MČ. Ja si myslím, že je to dôkaz toho, že vedia spolupracovať a chcem sa z tohto miesta 
teda poďakovať, keďže sme na mestskej pôde, Mestu Košice, podnikom Mesta Košice, 
aj keď sme sa neuchádzali o financie z grantovej výzvy, ale nebyť mesta a mestských 
podnikov, ktoré boli veľmi nápomocné pri tomto podujatí, podujatie jednoducho by 
nemohlo vzniknúť. A rovnako teda som zaviazaná KSK aj MČ. A chcem z tohto miesta 
apelovať na všetkých vás, ktorí ste tu. Podujatia sa dajú robiť len vtedy, keď si vieme 
vzájomne pomôcť. A si tu nebudeme ukazovať to má širšie lakte a kto má viacej 
financií, pretože bez takej spolupráce sa naozaj veľké projekty, o ktorých sa potom 
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možno bude hovoriť a príde na nich 12 – 14 tisíc ľudí, taký bol odhad, jednoducho 
nespravia. Takže prestaňme si hovoriť, kto je lepší a šikovnejší a začnite, prosím vás, ja 
som to skúsila a dá sa to, začnime spolupracovať a robiť pekné veci spolu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakuje pekne. Pani Blaškovičová, ja mám ešte jedno želanie aj 

prosbu. Skúsme na budúce všetkých dostať na pódium, aby sme sa na seba nemuseli 
dívať spod pódia. Mne by to veľmi pomohlo, lebo to by bol ten  znak spolupráce. Pán 
námestník má slovo. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja som chcel oceniť váš prístup pani poslankyňa, lebo 

aj v minulosti, keď sme mali nejaký možnože rozdiel, ale častokrát tie sa snažili práve 
takýmto spôsobom pristupovať k veciam. A ja vám držím palce, aby ste touto snahou 
docielila to, aby, ako sa vraví, tie egá, nevíťazili, aby ste vy a ďalšie kultúrni operátori 
nemuseli zápasiť s tým, či na tom pódiu bude najprv jeden alebo druhý. Toto nesvedčí  
o ničom správnom a mňa veľmi mrzí, že vôbec k tomu dochádza a je to pre mňa 
absolútne nepochopiteľné, ako k tomu môže takto dochádzať. Držím vám aj palce, aby 
ste aj pri tých druhých našla možno to ucho, ktoré na to vypočuje. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Poprosím pána poslanca Babušíka, nech sa páči. 
 
p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem. Budem veľmi stručný. V prvom rade mi dovoľte vás 

pozvať na zajtrajšie podujatie, respektíve dnešné, ktoré sa uskutoční v našej MČ. Volá 
sa to Hudba v lese, organizátorom je konzervatórium Jozefa Adamoviča. Je to veľmi 
pekné podujatie, ktoré sa začne o 16-tej v lesoparku Furča a pri tejto príležitosti mi 
dovoľte ešte veľmi stručnú informáciu. Predpokladám, že viacerí z vás ju zachytili, ale 
patrí sa, aby odznela aj na zastupiteľstve. Predpokladám, že ste ju všetci zachytili a 
čítali ste informácie, v MČ sa po dvadsiatich rokov podarilo oddlžiť a boli sme 
vymazaný z centrálneho registra exekúcií pri oboch inštitúciách, ŠFRB, aj Úradu 
vládneho auditu. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Dovoľte ešte, aby som vás povinne informoval  

o zmene organizačného poriadku MMK, ktorá nadobudla účinnosť dňom 01.10.2022, 
ktorá je zároveň zverejnená na webovej stránke Mesta Košice. Celkový počet 
zamestnancov sa mení z 490 na 562. Navýšenie zamestnancov sa týka najmä Centra 
komunitných sociálnych služieb MČ Košice - Krásna + 40, referát parkovania + 10 a 
referát športu a mládeže + 10. Na odd. sociálnych vecí sa dopĺňa nová organizačná 
zložka, referát riadenia sociálnych služieb, ktorej predmetom činnosti je zriadenie a 
zabezpečenie chodu zariadenia Centrum komunitných sociálnych služieb  
v MČ Košice - Krásna. Aktualizovali sa zároveň dokumenty Obsahová náplň činnosti 
oddelenia referátov MMK a stanovenie počtu zamestnancov, aj štruktúry. Zároveň si vás 
dovoľujem informovať, že dňa 26. mája 2023 mesto Košice spolu s prof. Evou 
Mathéovou, manželkou známeho sochára Jána Mathého, podpísalo zriaďovaciu listinu 
Múzeum vila ateliér Mathé. V nasledujúcich mesiacoch sa budeme snažiť získať všetky 
povolenia, ak ich splníme, všetky legislatívne podmienky, budeme môcť začať  
s prevádzkou tohto múzea, čo bude ďalšou kultúrnou ustanovizňou v našom meste. 
Ďakujem pekne. Bod č. 55 sme uzavreli.  

- - - 
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Záver rokovania  
 

Primátor mesta Košice Jaroslav Polaček skonštatoval, že program X. zasadnutia 
mestského zastupiteľstva vyčerpali.  Zasadnutie uzatvoril a vyhlásil X . zasadnutie Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach za ukončené. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Marcel Čop  Ing. Jaroslav Polaček 
riaditeľ Magistrátu mesta Košice primátor mesta Košice  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená: 13.07.2023 
Oddelenie právne a majetkové, Referát samosprávnych orgánov MMK 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
 
doc. Ing. Erik Weiss, PhD .................................................... Podpísal dňa: 17.07.2023 
 
 
Ing. Andrej Sitkár   ................................................................ Podpísal dňa: 17.07.2023 
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